
 
 
 

 
MØTEINNKALLING 

 
 

Utval: Kommunestyret 
Møtestad: Kommunestyresalen Herøy rådhus 
Dato: 25.06.2015 
Tid: 16:30 

 
 
Melding om forfall til tlf. 70081300. 
 
Forfall til møter i kommunale organer skal vere gyldig i hht. Lov om kommuner og 
fylkeskommuner § 40, nr. 1. 
 
Varamedlemer som får tilsendt sakliste, skal ikkje møte utan nærare innkalling.    
 
 _____________________________________________________________________ 
 
 
Dersom du ønskjer din habilitet vurdert i ei sak, må du melde skriftleg frå til 
Fellessekretariatet om dette i god tid før møtet (Forvaltningslova § 8, 3. ledd). 
 
 
 
Utdeling av Arbeidsmiljøprisen 2015 
 
 
 
 
Fosnavåg, 18.06.2015 
 
 
Arnulf Goksøyr 
ordførar 



 
 

 
 
 

SAKLISTE: 
 

Saksnr Innhold 

PS 69/15 Godkjenning av innkalling og sakliste. 

PS 70/15 Protokoll frå førre møte. 

PS 71/15 Delegerte saker 

PS 72/15 Referatsaker 

PS 73/15 Godkjenning av årsrekneskapen for 2014 

PS 74/15 Inndekning av det rekneskapsmessige 
meirforbruket i driftsrekneskapen for 2014 

PS 75/15 Årsrapport  2014 

PS 76/15 Herøy kyrkjelege fellesråd - 
budsjettregulering 2015 

PS 77/15 Budsjettkontroll per 30.04.2015 

PS 78/15 Tertialrapport  per 01.05.2015. 

PS 79/15 Finansrapport 1. tertial 2015 

PS 80/15 Herøy vasslag BA- Søknad om kommunal 
lånegaranti, stor NOK 30,0 mill kroner 

PS 81/15 Asfaltering av grusvegar 2014 - Objekt 
51406. Økonomisk avslutting. 

PS 82/15 Reasfaltering av kommunale vegar 2014 - 
objekt 51407. Økonomisk avslutning. 

PS 83/15 Hovudplan vassforsyning Herøy kommune 
med hovudvekt på organisasjonsstruktur.  
Sluttbehandling av hovudplan - vidare 
prosess. 

PS 84/15 Kommunereform - status pr. 1. halvår 2015 

PS 85/15 Lokalisering av omsorgssenter for Herøy 

PS 86/15 Detaljreguleringsplan helse- og 
omsorgssenterområdet - slutthandsaming 

PS 87/15 Val av to styremedlemmer med personleg 
vara til styret i Herøy Frivilligsentral 

PS 88/15 Val av ny styremedlem til Sunnmørsbadet 
Fosnavåg AS 



 

 Delegerte saker frå avdelingane 

DS 192/15 Gnr  37 Bnr 139 og 119  Frådeling av areal 
til offentleg formål 

DS 193/15 Per Svenning Madsen - 26/100 - Overbygg 
veranda/garasje 

DS 194/15 Kirsti Myklebusthaug og Lene Solemsaunet 
- 12/157 - Igangsettingsløyve ny 
einebustad 

DS 195/15 Ferdigattest - 37/237 - tilbygg/skråtak 

DS 196/15 Ferdigattest - 34/50 - bod 

DS 197/15 Mellombels bruksløyve - 60/32 

DS 198/15 Mellombels bruksløyve - 28/5 - seksjon nr 1 

DS 199/15 Trond Vegard Myrvågnes - 28/1 - Altan 

DS 200/15 Herøy kommune 37/394 - Endring av 
tidlegare løyve 

DS 201/15 Knut Peter Sævik og Maria Isabell Abeltun  
26/235 - Løyve til oppføring av bustadhus 

DS 202/15 Roy Endre Håvik 44/69 - Løyve til 
oppføring av garasje med bod 

DS 203/15 Malinn Birgitte Sandhaug  36/17 - 
Igangsetjingsløyve for riving og 
grunnarbeid 

DS 204/15 Boguslaw Lopuszynski 34/401 - Løyve til 
oppføring av nytt tak 

DS 205/15 Skjenkebevilling - søknad om bevilling for 
én bestemt anledning - Fosnavåg Rock 
2015 

DS 206/15 Gnr 37 Bnr 257 - Deling grunneigedom til 
offentleg formål 

DS 207/15 Vidar Nerland - 4/333 - Einebustad 

DS 208/15 Skjenkebevilling - søknad om bevilling for 
én bestemt anledning (lukket arrangement) 

DS 209/15 Herøy kommune - 45/47 - Midlertidig 
garasje 

DS 210/15 Bygg & System Eigedom AS 23/29 - Løyve 
til bruksendring fra lager til kantine 

DS 211/15 Rose-Marie Kvalsund og Jan Erik Myrseth  
29/349 - Igangsetjingsløyve for 
sanitærinstallasjon samt tømrerarbeid og 
ventilasjonsarbeid 

DS 212/15 Gnr 83 Bnr 4 Herøy kommune - Deling av 
grunneigedom 



DS 213/15 Ferdigattest - 60/45 og 376 

DS 214/15 Vidar Myklebust - 36/79 - Garasje 



 

 Referatsaker 

RS 16/15 Særutskrift - AMU-sak 11/15.  Sjukefråvær 
1. tertial 2015 

RS 17/15 SSR - Signert protokoll frå møtet i 
representantskapet 12/5-2015 

RS 18/15 Sakliste til møte i likestillingsutvalet 
10.06.15 

RS 19/15 Protokoll fra ordinær generalforsamling 
Fosnavåg Konserthus AS 

RS 20/15 Innkalling generalforsamling Fosnavåg 
Konserthus 

RS 21/15 HE 03-15 MØTEPROTOKOLLEN 15.06.15 
- UTSKRIFT TIL KOMMUNESTYRET 

RS 22/15 HE 02-15 MØTEPROTOKOLLEN - 
UTSKRIFT TIL KOMMUNESTYRET 

 

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  



  

  

 



PS�69/15�Godkjenning�av�innkalling�og�sakliste.

PS�70/15�Protokoll�frå�fçrre�mçte.

PS�71/15�Delegerte�saker

PS�72/15�Referatsaker



 

 
Økonomiavdelinga 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: GEO Arkivsaknr: 2015/566 
    Arkiv: 200 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

115/15 Formannskapet 15.06.2015 

73/15 Kommunestyret 25.06.2015 
 
 
 
GODKJENNING AV ÅRSREKNESKAPEN FOR 2014     
 

Møtebehandling: 

Økonomileiar Geir Egil Olsen orienterte. 
 
Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteken. 

Tilråding i Formannskapet - 15.06.2015  

Herøy kommune sitt årsrekneskap for 2014 vert godkjent slik det går fram av 
saksdokument og vedlegg. 
 
 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Herøy kommune sitt årsrekneskap for 2014 vert godkjent slik det går fram av 
saksdokument og vedlegg. 
 
 
 

 

 

 
 



Side 2 av 7  

 

 
 
 
 
 
Særutskrift: 

- Fylkesmannen i Møre og Romsdal, Fylkeshuset, 6404 Molde 
- Vest kontroll IKS, her 
- Søre Sunnmøre Kommunerevisjon, her 
- Økonomiavdelinga, her  
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Vedlegg: 

- Rekneskap 2014 m/revisjonsuttale  
http://www.heroy.kommune.no/Handlers/fh.ashx?MId1=18&FilId=1848 
 

- Utskrift av møteboka frå Kontrollutvalet 
 
 
 
Saksopplysningar: 
 
Herøy kommune fekk i 2014 eit rekneskapsmessig meirforbruk i driftsrekneskapen  
(underskott) på kr 934.821,00 i 2014. 
 
Driftsrekneskapen 
Brutto driftsresultat vart negativt med heile 43,27 mill kr (regulert budsjett var på 8,06 
mill kr).  Dette er imidlertid ei «betring» på om lag 5,31 mill kr sett i høve til 2013.  I 
2012 var brutto driftsresultat positivt med om lag 11,60 mill kr.   
 
Netto driftsresultat var også negativ i 2014 med 43,41 mill kr (regulert budsjett var på 
16,76 mill kr).  Dette er ei forverring på om lag 8,17 mill kr sett i høve til 2014.  
Grunnen her er at netto finanskostnadane var 15,4 mill høgare i 2014 enn i 2013.       
I 2013 var netto driftsresultat positivt med om lag 15,4 mill kr.   
 
Driftsrekneskapen og regulert budsjett for 2014 kan ein sette opp i ei slik oversikt: 
 

Alle tal i 1.000 kr Rekneskap Budsj. m/endring Avvik i  Avvik i  

 2014 2014 kroner prosent 

Brukarbetalingar                  -29 038                    -26 458           -2 580  -9,75 

Andre sals- og leieinntekter                  -40 873                    -40 961                 88  0,21 

Overføringar med krav til motyting                  -41 408                    -36 170           -5 238  -14,48 

Rammetilskott                -211 785                  -200 200         -11 585  -5,78 

Andre statlege overføringar                  -77 378                    -70 332           -7 046  -10,01 

Andre overføringar                    -2 294                         -490           -1 804  -368,16 

Inntekts- og formueskatt                -231 216                  -253 500          22 284  8,79 

Sum driftsinntekter                -633 992                  -628 111           -5 881  -0,93 

     
Lønskostnadar                 292 998                   297 203           -4 205  -1,41 

Sosiale kostnadar                   80 484                     86 334           -5 850  -6,77 

Kjøp av varer og ten. I komm. ten. Prod.                   82 930                     67 017          15 913  23,74 

Kjøp av varer og ten. Erstattar komm. ten. prod                   85 606                     72 033          13 573  18,84 

Overføringar                 123 705                   101 035          22 670  22,43 

Avskrivingar                   29 471                     20 622            8 849  42,91 

Fordelte kostnadar                  -17 937                      -8 076           -9 861  -122,1 

Sum driftskostnadar                 677 257                   636 168          41 089  6,45 

     

Brutto driftsresultat                   43 265                       8 057          35 208  436,98 

     
Renteinntekter og utbygge                    -6 674                      -6 360              -314  -4,93 

Gevinst finansielle instrument                    -4 225                      -4 525               300  662 

http://www.heroy.kommune.no/Handlers/fh.ashx?MId1=18&FilId=1848
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Mottekne avdrag på lån                         -79                         -202               123  60,89 

Sum eksterne finansinntekter                  -10 978                    -11 087               109  0,98 

     
Renteutgifter og lånekostnadar                   14 898                     20 380           -5 482  -26,89 

Tap finansielle instrument                     3 338                          200            3 138  1569,00 

Avdrag på lån                   22 108                     19 700            2 408  12,22 

Utlån                        245                          250                  -5  -2 

Sum eksterne finanskostnadar                   40 589                     40 530                 59  0,14 

     
Resultat eksterne finanstransaksjonar                   29 611                     29 443               168  0,57 

     
Motpost avskrivingar                  -29 471                    -20 740           -8 731  -42,09 

Netto driftsresultat                   43 405                     16 760          26 645  158,97 

     

Bruk av tidl. Års rekneskapsm. Mindreforbruk                    -5 389                      -5 389                  -     

Bruk av disposisjonsfond                    -3 755                      -3 755                  -     

Bruk av bundne fond                  -38 134                    -14 350         -23 784  -165,74 

Sum bruk avsetnadar                  -47 278                    -23 494         -23 784  -101,23 

     
Avsett til disposisjonsfond                           -                         3 703           -3 703   

Avsett til bundne fond                     4 807                       3 032            1 775  58,54 

Sum avsetnadar                     4 807                       6 735           -1 928  -28,62 

     

Rekneskapsmessig meirforbruk                        935                             -                 935   

 
Netto finanskostnadane vart om lag som budsjettert.  Rentekostnadane vart om lag 
5,48 mill lavare enn budsjettert.  Imidlertid vart tapa på finansielle instrument (aksjar 
og obligasjonar) høgare enn budsjettert (3,14 mill kr) og avdragskostnadane høgare 
enn budsjettert (2,41 mill kr).  
 
I 2014 hadde vi nær samsvar mellom reelle og budsjetterte driftsinntekter (ink skatt, 
ramme, mva kompensasjon og RDA midlar).  Differansen (positivt) samla sett var på 
5,88 mill kr eller 0,93%.  I det bildet må ein også nemne at samla inntekter frå skatt 
og rammetilskott vart om lag 10,7 mill lavare enn budsjettert.  Det gjer at 
meirinntektene innad i avdelingane er om lag 16,6 mill høgare enn budsjettert. 
 
Meirinntektene har vi hatt innan fleire områder og artar.  Ein kan her nemne bl.a.: 

- Ulike refusjonar sjukeløn med om lag             4,6 mill kr 
- Ref, kommunar, fylke, private med om lag      7,0 mill kr 
- Gåver med om lag                                           1,7 mill kr 

 
I 2014 hadde kommunen reelle driftsutgifter (eks finans) som var om lag 41,1 mill kr 
høgare enn justert budsjett.  Tek ein med samla kostnadar knytt til løn og sosiale 
utgifter vart om lag 12,0 mill lavare enn budsjettert er det fleire utgiftspostar som har 
blitt betydeleg høgare enn budsjettert. 
 
Av meirforbruket/meirkostnadane ein hadde i 2014 kan ein nemne: 

- Overføringar til andre (RDA i det vesentlege) med      23,9 mill kr 
- Andre driftskostnadar  med                                            2,7 mill kr 
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- Kjøp frå kommuner med                                                 5,1 mill kr 
- Kjøp frå private med                                                       4,1 mill kr 
- Kjøp frå interkommunale selskap med                           3,1 mill kr 

Fordelte kostnadar/løner og fordelte utgifter hadde avvik på om lag 9,9 mill kr 
(inntekt og utgift). 
 
Meirutgifter og meirinntekter i høve til budsjettet får ein gjennom heile 
rekneskapsåret. Oko av det får ein retta opp gjennom busjettendringssaker medan 
andre oppstår så seint i året at ein ikkje klarer å fange det opp i ei politisk sak i og 
med at ein i prinsippet ikkje har høve til å endre budsjettet etter 31.12. 
 
Det endelege driftsbudsjettet syner eit totalt mindreforbruk hjå stabs- og 
driftsavdelingane på om lag 9,7 mill kr (i 2013 hadde avdelingane samla eit 
meirforbruk på 3,8 mill kr) sett i høve til regulert budsjett.  Totalt 6 av dei 19 
avdelingane hadde eit meirforbruk på i alt 4,96 mill kr medan dei 13 andre hadde eit 
samla mindreforbruk på 14,66 mill kr. 
 
Barnehageavdelinga, avdelinga for Barn familie og helse og Eigedomsavdelinga 
hadde alle meirforbruk på over 1,0 mill kr, medan Personal- og 
organisasjonsavdelinga, Skuleavdelinga, Pleie- og omsorgsavdelinga, Bu- og 
habiliteringsavdelinga og Utviklingsavdelinga alle hadde eit mindreforbruk på mellom 
1,0 og 5,0 mill kr sett i høve til regulert budsjett. 
 
Investeringsrekneskapen 
Det vart investert for om lag 165,4 mill kr i 2014.  I tillegg kjem kjøp av aksjar og 
andelar på om lag 4,9 mill kr.  I 2013 vart det investert for totalt 61,6 mill kr og kjøt 
aksjar og andelar for nær 9,3 mill kr. 
 

Alle tal i 1.000 kr Rekneskap Budsj. m/endring Avvik i  Avvik i  

 2014 2014 kroner prosent 

Sal av driftsmidlar og fast eigedom               -5 451            -5 451   

Andre salsinntekter               -1 781            -1 781   

Overføring med krav til motyting             -18 708                 -10 640           -8 068  -75,82 

Statlege overføringar             -15 693                 -18 125            2 432  13,41 

Andre overføringar             -21 350                 -33 955          12 605  37,12 

Sum inntekter             -62 983                 -62 720              -263  -0,41 

     
Lønskostnadar                       2                    2   

Kjøp av varer og ten. i kommu. tenesteprod            128 098                184 232         -56 134  -30,46 

Kjøp av varer og ten erstatter komm tenesteprod                   343                343   

Overføringar              36 950                  25 405          11 545  45,44 

Rentekostnadar m.m.                     44                  44   

Sum kostnadar            165 437                209 637         -44 200  -21,08 

     
Avdrag på lån                2 392             2 392   

Utlån                9 751             9 751   

Kjøp av aksjar og andelar                4 910                    3 570            1 340   

Avsett til ubunde investeringsfond                3 115             3 115   

Avsett til bundne investeringsfond                   198                198   

Sum finansieringstransaksjonar              20 366                    3 570          16 796   
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Finansieringsbehov            122 820                150 487         -27 667  -18,38 

     
Bruk av lån           -115 882               -144 342          28 460   

Mottekne avdrag på utlån               -1 990            -1 990   

Bruk av ubundne investeringsfond               -3 880                   -5 610            1 730   

Bruk av bundne investeringsfond               -1 067                      -535              -532   

Sum finansiering           -122 819               -150 487          27 668  18,38 

     
Udekka/udisponert                      -                            -                    -     

 
Låneopptaka vart gjort i januar 2014 og var på 50,8 mill kr.  Ved årsskiftet 2013/2014 
hadde vi i tillegg 43,8 mill i unytta lånemidlar.  På grunn av dei høge investeringane i 
2014 vart alle desse lånemidlane nytta og vel så det.   
 
Det har kome på utgifter på fleire prosjekt som det ikkje har vore knytt 
budsjettløyvingar til.  Ein av grunnane til dette er at investeringsbudsjettet no er eit 
årsbudsjett og om ein ikkje har vore flink til å overføre budsjettrammer på igongsette 
prosjekt frå eit budsjettår til eit anna manglar prosjekta budsjettramme. 
 
Samla inntekter i investeringsrekneskapen vart om lag som budsjettert.  Likevel ser 
ein at kommunen har hatt salsinntekter (vesentleg tomter) som ein ikkje har 
budsjettert med (om lag 7,2 mill kr) og at ein har budsjettert med 
inntekter/overføringar ein ikkje har fått i budsjettåret.  Ein av grunnane til dette er at 
ein ikkje har inntektsført RDA midlane kommunen fekk til vegprosjektet mellom 
Campus (badeland) og Myklebust. 
 
Investeringsbudsjettet og investeringsrekneskapen gjeld for eit år og er ikkje 
årsuavhengig.  Det vil seie at ein må vedta budsjettendringar i investeringsbudsjettet 
for etterføljande år for investeringsprosjekt som ikkje er avslutta eller oppstarta innan 
utgangen av det året budsjettet gjeld for.  På den måten må dei uferdige prosjekta 
som ein har henta unytta lånemidlar frå og tidlegare finansiert opp ved bruk av t.d. 
ubundne kapitalfond finansierast opp på nytt.  Denne måten å føre på er meir 
uoversiktleg i høve praksisen ein hadde for nokre år sidan då løyvingane kunne gå 
over år. 
 
Salsinntektene knytt til bl.a. eigedomssal er ikkje budsjettert i 2014.  Det gjer at 
desse salsinntektene er nytta til å finansiere investeringsprosjekt som manglar 
finansiering.  For 2015 må ein gjere budsjettendringar og sette midlane av til t.d. 
tomtefondet slik at vi kan få styrka fondskapitalen framover. 
 
 
Vurdering og konklusjon: 
 
For andre år på rad opplevde vi svikt i frie inntekter (skatt og rammetilskott). Totalt 
utgjorde denne reduksjonen 10,7 mill kr i høve til regulert budsjett. Då er det flott å 
sjå at både politikarar og tilsette tek ansvar gjennom å syne varsemd i pengebruken 
(i drifta).  Totalt utgjorde mindreforbruket om lag 9,7 mill kr.  Dermed fekk kommunen 
eit beskjedent meirforbruk på 0,93 mill kr i 2014.  Det er langt betre enn det som kom 
fram i budsjettkontrollane hausten 2014. 
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Kommunen sitt økonomireglement set reglar for når budsjettendringar skal utførast.  
Vi har blitt betre til å handtere dette, men framleis har vi hatt meirinntekter som avvik 
frå reglane i reglementet.  Nokre av desse inntektene har vore kjent på eit «tidleg» 
tidspunkt, medan andre har kome så seint på året at ein ikkje hadde tid til å 
handsme dei i ei politisk sak. 
 
Økonomireglementet er gammalt og treng ei oppdatering.  Vi tek sikte på å legge 
fram eit revidert reglement til politisk handsaming etter kommunevalet hausten 2015.   
 
Sentrale lovverk seier at kommunen først skal godkjenne avlagt rekneskap og 
deretter, i eigne saker disponere meir- eller mindreforbruket i driftsrekneskapen. 
 
Det er nye reglar for føring av investeringsrekneskapen.  Det gjer at ein ikkje kjem ut 
med meir- eller mindreforbruk så sant ein har unytta lånemidlar eller fonds 
tilgjengelege.   
 
 
 
Fosnavåg, 19.05.2015 
 
 
Olaus-Jon Kopperstad Geir Egil Olsen 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Geir Egil Olsen 
 
 
 
 













 

 
Økonomiavdelinga 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: GEO Arkivsaknr: 2015/566 
    Arkiv: 200 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

116/15 Formannskapet 15.06.2015 

74/15 Kommunestyret 25.06.2015 
 
 
 
INNDEKNING AV DET REKNESKAPSMESSIGE MEIRFORBRUKET I 
DRIFTSREKNESKAPEN FOR 2014     
 

Møtebehandling: 

Økonomileiar Geir Egil Olsen orienterte. 
 
Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteken. 

Tilråding i Formannskapet - 15.06.2015  

Det rekneskapsmessige meirforbruket i driftsrekneskapen for 2014, kr 934.821,00, 
vert dekt inn ved bruk av kommunens disposisjonsfond. 
 
Konto 19404/9017/880 Bruk disposisjonsfond – opp NOK 934.821,00 
 
 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Det rekneskapsmessige meirforbruket i driftsrekneskapen for 2014, kr 934.821,00, 
vert dekt inn ved bruk av kommunens disposisjonsfond. 
 
Konto 19404/9017/880 Bruk disposisjonsfond – opp NOK 934.821,00 
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Særutskrift: 

- Økonomiavdelinga her, for oppføljing 
- Søre Sunnmøre kommunerevisjon 
- Vest Kontroll 
- Fylkesmannen i Møre og Romsdal, Fylkeshuset, 6404 Molde 

 
Vedlegg: 
 
 
 
 
Saksopplysningar: 
 
Herøy kommune fekk i 2014 eit rekneskapsmessig meirforbruk (underskott) i 
driftsrekneskapen på kr 934.821,00 
 
 
Dei ulike avdelingane si drift går fram av denne oppstillinga: 
 

  Rekneskap Reg budsjett Avvik  Avvik 

Ansvarsområde  2014 2014 i kroner i % 

Folkevalde Brutto utgift         3 956 763          3 735 967           220 796   

 Brutto inntekt            -83 745              -41 635           -42 110   

 Netto driftsutgifter         3 873 018          3 694 332           178 686  -4,84 

 Avvik Meirforbruk på kr 178.686,-   

Adm. Leiing Brutto utgift         6 483 787          5 824 597           659 190   

 Brutto inntekt       -3 015 593         -2 505 480         -510 113   

 Netto driftsutgifter         3 468 194          3 319 117           149 077  -4,48 

 Avvik Meirforbruk på kr 149.077,-   

Servicetorget Brutto utgift         3 538 068          3 805 430         -267 362   

 Brutto inntekt          -830 988            -828 235             -2 753   

 Netto driftsutgifter         2 707 080          2 977 195         -270 115  9,06 

 Avvik Mindreforbruk på kr 270.115,-   

Fellessekretariatet Brutto utgift         2 230 092          2 346 223         -116 131   

 Brutto inntekt          -140 857            -158 360             17 503   

 Netto driftsutgifter         2 089 235          2 187 863           -98 628  4,52 

 Avvik Mindreforbruk på kr 98.628,-   

Økonomiavdelinga Brutto utgift         6 417 923          6 909 283         -491 360   

 Brutto inntekt          -762 835            -771 028               8 193   

 Netto driftsutgifter         5 655 088          6 138 255         -483 167  7,86 
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 Avvik Mindreforbruk på kr 483.167,-   

Personal- og organisasjonsavd. Brutto utgift         9 650 825        10 267 647         -616 822   

 Brutto inntekt       -2 581 035         -2 054 310         -526 725   

 Netto driftsutgifter         7 069 790          8 213 337      -1 143 547  13,91 

 Avvik Mindreforbruk på kr 1.143.547,-  

IKT Brutto utgift       11 985 061        11 536 127           448 934   

 Brutto inntekt       -7 163 177         -6 988 436         -174 741   

 Netto driftsutgifter         4 821 884          4 547 691           274 193  -6,02 

 Avvik Meirforbruk på kr 274.193,-   

Andre overføringar Brutto utgift       85 973 952        64 598 075      21 375 877   

 Brutto inntekt     -77 366 120       -55 801 750    -21 564 370   

 Netto driftsutgifter         8 607 832          8 796 325         -188 493  2,13 

 Avvik Mindreforbruk på kr 188.493,-   

Barnehageavdelinga Brutto utgift       69 475 971        66 608 552        2 867 419   

 Brutto inntekt       -6 276 402         -4 931 779      -1 344 623   

 Netto driftsutgifter       63 199 569        61 676 773        1 522 796  -2,46 

 Avvik Meirforbruk på kr 1.522.797,-   

Skuleavdelinga Brutto utgift     124 302 610      128 344 641      -4 042 031   

 Brutto inntekt     -19 994 618       -19 047 150         -947 468   

 Netto driftsutgifter     104 307 992      109 297 491      -4 989 499  4,56 

 Avvik Mindreforbruk på kr 4.989.498,-  

Avd for Barn, Familie og Helse Brutto utgift       53 243 870        46 259 716        6 984 154   

 Brutto inntekt     -17 012 166       -11 714 952      -5 297 214   

 Netto driftsutgifter       36 231 704        34 544 764        1 686 940  -4,88 

 Avvik Meirforbruk på kr 1.686.940,-   

Pleie- og omsorgsavdelinga Brutto utgift     125 204 471      126 064 982    251 269 453   

 Brutto inntekt     -25 727 259       -24 587 655    -50 314 914   

 Netto driftsutgifter       99 477 212      101 477 327    200 954 539  1,97 

 Avvik Mindreforbruk på kr 2.000.115,-  

Bu- og habiliteringsavdelinga Brutto utgift       48 256 937        49 175 274         -918 337   

 Brutto inntekt     -14 888 176       -13 091 452      -1 796 724   

 Netto driftsutgifter       33 368 761        36 083 822      -2 715 061  7,52 

 Avvik Mindreforbruk på kr 2.715.061   

NAV Herøy (Sosial/flyktning) Brutto utgift       20 097 602        15 433 324        4 664 278   

 Brutto inntekt     -11 056 914         -5 963 015      -5 093 899   

 Netto driftsutgifter         9 040 688          9 470 309         -429 621  4,54 

 Avvik Mindreforbruk på kr 429.621,-   

Kulturavdelinga Brutto utgift       16 688 224        15 349 528        1 338 696   

 Brutto inntekt       -8 869 878         -7 330 480      -1 539 398   

 Netto driftsutgifter         7 818 346          8 019 048         -200 702  2,53 

 Avvik Mindreforbruk på kr 203.102,-   

Utviklingsavdelinga Brutto utgift         7 831 261          8 683 718         -852 457   

 Brutto inntekt       -2 725 181         -2 378 805         -346 376   

 Netto driftsutgifter         5 106 080          6 304 913      -1 198 833  18,92 

 Avvik Mindreforbruk på kr 1.198.833,-  

Anleggs- og drifsavdelinga Brutto utgift       41 359 114        40 262 899        1 096 215   

 Brutto inntekt     -24 487 464       -23 022 407      -1 465 057   
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 Netto driftsutgifter       16 871 650        17 240 492         -368 842  2,14 

 Avvik Mindreforbruk på kr 368.842,-   

Eigedomsavdelinga Brutto utgift       38 077 903        31 185 176        6 892 727   

 Brutto inntekt     -21 038 015       -15 297 775      -5 740 240   

 Netto driftsutgifter       17 039 888        15 887 401        1 152 487  -7,24 

 Avvik Meirforbruk på kr 1.151.487,-   

Samhandlingsreforma Brutto utgift       12 862 899        13 432 501         -569 602   

 Brutto inntekt       -1 031 977         -1 032 501                  524   

 Netto driftsutgifter       11 830 922        12 400 000         -569 078  4,58 

 Avvik Mindreforbruk på kr 569.078,-   

SUM Brutto utgift     687 637 333      649 823 660      37 813 673   

 Brutto inntekt   -245 052 400     -197 547 205    -47 505 195   

 Netto driftsutgifter     442 584 933      452 276 455      -9 691 522   

 
Som ein ser av tabellen ovanfor er det stor skilnad områda i mellom.  Nokre har hatt 
mindreforbruk medan andre har hatt meirforbruk.  Totalt er mindreforbruket i høve til 
regulert budsjett på nær 9,7 mill kr (tilsvarande tal i 2013 var 3,8 mill kr). Det må ein 
seie er godt levert.   
 
Kommunen sine ulike driftsfond har minka mykje også i 2014. Disposisjonsfonda 
minka med om lag 1,43 mill kr medan dei bundne driftsfonda har minka med om lag 
33,33 mill kr.  Reduksjonen i bundne fond skuldast at ein har betalt ut meir i RDA 
midlar dette året enn det ein fekk tilført.  Dersom formannskapet føljer tilrådinga i 
denne saka vert kommunen sine disposisjonfond redusert med ytterlegare 0,93 mill 
kr til om lag 9,71 mill kr.  I tillegg er budsjett 2015 saldert med bruk av nær 0,2 mill kr 
frå dispfondet. 
 
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Rådmannen sitt framlegg er altså å dekke opp det rekneskapsmessige meirforbruket 
(underskotet) i 2014 ved å belaste kommunen sitt disposisjonsfond.   
 
Å redusere driftsfonda er sjølvsagt ikkje bra.  Dette fordi 
skatteinntektene/rammetilskotet i 2015 ser ut til å bli lavare enn budsjettert.  I tillegg 
vil pensjonskostnadane bli høgare enn budsjettert og auka arbeidsløyse i kommunen 
vil føre til større sosialhjelpsutbetalingar.  Dette, samt andre utfordringar kommunen 
står overfor, gjer at det er godt å ha ein liten buffer også i 2015. 
 
 
 
 
Fosnavåg, 22.05.2015 
 
 
Olaus-Jon Kopperstad Geir Egil Olsen 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Geir Egil Olsen 
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Rådmannen 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: OJK Arkivsaknr: 2015/651 
    Arkiv: 004 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

122/15 Formannskapet 15.06.2015 

75/15 Kommunestyret 25.06.2015 
 
 
 
ÅRSRAPPORT  2014     
 

Møtebehandling: 

Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteken. 

Tilråding i Formannskapet - 15.06.2015  

Årsrapport 2014 vert godkjend. 
 
 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Årsrapport 2014 vert godkjend. 
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Særutskrift: 

- Rådmannen si leiargruppe 
- Revisjonen 
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Vedlegg: 
 

- Årsrapport 2014. 
 
Saksopplysningar: 
I sak 16/15 for kontrollutvalet låg det føre slik uttale frå revisor: 
 
«Opplysningane i årsmeldinga om årsrekneskapen er konsistente med 
årsrekneskapen og dei er i samsvar med lov og forskrifter.»  
 
Kontrollutvalet gjorde slikt vedtak i punkt 2: 
 
«2. Kontrollutvalet meiner at årsrekneskapen for Herøy kommune for rekneskapsåret 
2014, som viser eit meirforbruk på kr 934.821 og fordelt til driftsområda kr 
442.584.935, og består av årsmelding, driftsrekneskap, investeringsrekneskap, 
økonomiske oversikter og balanse pr 31.12.2014 med notar, som beskriv nytta 
rekneskapsprinsipp og andre relevante opplysningar, kan godkjennast.» 
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Eg kjem med framlegg om at årsrapporten 2014 vert godkjend. 
 
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Ingen. 
 
Konsekvensar for beredskap: 
Ingen. 
 
Konsekvensar for drift: 
Ingen. 
 
Konsekvensar for økonomi: 
Her viser eg til sak om rekneskapen 2014. 
 
 
Fosnavåg, 22.05.2015 
 
 
Olaus-Jon Kopperstad  
Rådmann  
 
 
 
 
 



































































































































 

 
Økonomiavdelinga 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: GEO Arkivsaknr: 2014/1209 
    Arkiv: 124 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

119/15 Formannskapet 15.06.2015 

76/15 Kommunestyret 25.06.2015 
 
 
 
HERØY KYRKJELEGE FELLESRÅD - BUDSJETTREGULERING 2015     
 

Møtebehandling: 

Økonomileiar Geir Egil Olsen møtte. 
 
Tor Sindre Steinsvik reiste habilitetsspørsmål då han er leiar i Herøy kyrkjelege 
fellsråd. 
Han går frå under handsaming av habilitet. 
Tor Sindre Steinsvik vart samrøystes kjend habil. 
  
Ann-Kathrin (Tine) Storøy leia møtet under handsaming av habilitet. 
 
Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteken. 

Tilråding i Formannskapet - 15.06.2015  

1. Herøy kommune finn å kunne auke overføringane til Herøy kyrkjelege 
fellesråd med kr 250.000,- eller om lag 3,75% til i alt kr 6.110.000,-.  

 
Det medfører slik budsjettendring:  

- Konto 14700 (overføringar til andre), ansvar 1281 (overføring til 
religiøse organsisasjonar) og funksjon 390 (den Norske kyrkje) opp kr 
250.000,- 

- Konto 15400 (bruk av disp fond), ansvar 1281 og funksjon 390 opp  
kr 250.000,- 

 
2. Den resterande delen bes fellesrådet finansiere ved hjelp av eige 

disposisjonsfond.  
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Tilråding frå rådmannen: 
 

3. Herøy kommune finn å kunne auke overføringane til Herøy kyrkjelege 
fellesråd med kr 220.000,- eller om lag 3,75% til i alt kr 6.110.000,-.  

 
Det medfører slik budsjettendring:  

- Konto 14700 (overføringar til andre), ansvar 1281 (overføring til 
religiøse organsisasjonar) og funksjon 390 (den Norske kyrkje) opp kr 
250.000,- 

- Konto 15400 (bruk av disp fond), ansvar 1281 og funksjon 390 opp  
kr 250.000,- 

 
4. Den resterande delen bes fellesrådet finansiere ved hjelp av eige 

disposisjonsfond.  
 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 

- Kyrkjeverja/Herøy kyrkjelege fellesråd, her 
- Vest kontroll 
- Søre Sunnmøre Kommunerevisjon 
- Økonomiavdelinga, her 

 
 
Vedlegg: 
 

- Fellesrådet sine budsjettkommentarar for 2015 
- Forslaget til detaljbudsjett 

 
 
Saksopplysningar: 
 
Herøy kyrkjelege fellesråd sitt budsjettforslag for 2015 vart oversett under 
budsjetthandsaminga.  Fellesrådet fekk difor den same overføringa i 2015 som den 
hadde i 2014.  Etter fellesrådet sitt oppsett er differansen mellom behov og løyving 
om lag kr 810.000,- eller om lag 13,75%. 
 
Frå 2014 til 2015 er det i første rekke lønskostnadane som syner ein større vekst.  
Totalt utgjer veksten kr 1.440.000,-.  Av dette vert om lag kr 600.000,- refundert av 
bispedømmerådet (trusopplæring) og kr 30.000,- frå soknerådet.  Den reelle veksten 
er såleis på kr 810.000,- som svarer til den budsjettauken fellesrådet ynskte for 
2015. 
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Etter det ein kan sjå har ein berekna arbeidsgivaravgifta for høgt.  Det dreier seg 
totalt om om lag kr 140.000,-.  Ein ser også at Herøy kyrkjelege fellesråd har eit stort 
disposisjonsfond å støtte seg på (i overkant av 1,7 mill kr) og noko av dette kan 
nyttast til å saldere 2015 budsjettet. 
 
Herøy kommune har ei stram drift og har mange særs usikre budsjettpostar for 
2015. Dette gjeld både inntekter (skatt, ramme, finans) og utgifter (pensjon, lønn etc) 
og gjer at det er vanskeleg å finne dekning for ei slik budsjettendring. 
 
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Vi har gjort ein feil under budsjetthandsaminga og såleis sett Fellesrådet og 
kyrkjeverja i ein vanskeleg situasjon.  Hittil har vi løyst det med å auke overføringane 
tilsvarande behovet.  Om Kyrkjeleg fellesråd ikkje får auka kommunale overføringar, 
må dei resterande månadlege overføringane regulerast ned slik at det ved årsslutt 
blir samsvar mellom løyvd og overført sum. 
 
Ein må vidare prøve å finne dekning for Herøy kyrkjelege fellesråd sitt behov 
gjennom budsjettbehandlinga for 2016. 
 
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Ingen. 
 
Konsekvensar for beredskap: 
Ingen. 
 
Konsekvensar for drift: 
Ingen. 
 
Konsekvensar for økonomi: 
Dersom ein vel å auke løyvinga til Fellesrådet ved å belaste kommunen sitt 
disposisjonsfond så vil også kostnadane til andre trudomssamfunn bli auka noko. 
 
 
 
Fosnavåg, 05.06.2015 
 
 
Olaus-Jon Kopperstad Geir Egil Olsen 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Geir Egil Olsen 
 
 
 
 













 

 
Økonomiavdelinga 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: GEO Arkivsaknr: 2012/1014 
    Arkiv: 210 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

118/15 Formannskapet 15.06.2015 

77/15 Kommunestyret 25.06.2015 
 
 
 
BUDSJETTKONTROLL PER 30.04.2015     
 

Møtebehandling: 

Økonomileiar Geir Egil Olsen møtte. 
 
Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteken. 

Tilråding i Formannskapet - 15.06.2015  

1 Budsjettkontrollen per 30.04.2015 vert teken til vitande 
2 Ein må jobbe kontinuerleg med kostnadskontrollen framover 

 
 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 

3 Budsjettkontrollen per 30.04.2015 vert teken til vitande 
4 Ein må jobbe kontinuerleg med kostnadskontrollen framover 
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Særutskrift: 

- Vest kontroll, her 
- Søre Sunnmøre Kommunerevisjon, her 
- Avdelingane, her 
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Vedlegg: 

- Kommentarar frå avdelingane per 30.04.2015 
 
 
 
Saksopplysningar: 
 
Herøy kommune har som kjent eit særs stramt budsjett i 2015.  Mange utgiftspostar 
er sett lavt medan mange inntektspostar er sett høgt.  Dette gjev kommunen mange 
utfordringar dette året. 
 
Heldigvis vart rekneskapsresultatet for 2014 langt betre enn forventa.  Det gjev oss 
eit litt betre handlingsrom enn det vi ville ha hatt om prognosane frå 
budsjettkontrollane hausten 2014 hadde slått til. 
 
I økonomireglementet og i budsjettvedtaket står det at budsjettkontrollane per 30.04 
og 31.08 skal handsamast av kommunestyret. 
 
Tilbakemeldingar frå avdelingane 
 
Avdelingane melder om stramme budsjett.  Slik det ser ut per 30.04 er det 18 
områder som melder om akseptable avvik.  To områder (personal- og 
organisasjonsavdeling og Skatt, ramme, finans) melder om negative avvik medan 
NAV (sosial og flyktning) rapporterer at det er nokre utfordringar knytt til utbetalingar 
av sosiale stønadar som per tertialskiftet ligg høgare enn budsjettert og høgare enn 
tidlegare år.  Det kan skuldast at det har blitt ein del trongare på arbeidsmarknaden 
siste tida. 
 
Personal- og organisasjonsavdelinga melder om at avviket først og fremst skuldast 
lønsområdet og at meirkostnadane i høve til budsjett kan utgjere mellom 0,4 og 0,5 
mill kr (sjå detaljar i vedlegget).  
 
Når det gjeld skatt, ramme, finans etc vil mindreinntektene frå skatt/ramme 
sannsynlegvis utgjere om lag 8,5 mill kr i 2015.  Her kan det sjølvsagt skje endringar 
framover.  Fleire viktige næringar i vårt område slit, noko som bl.a. har resultert i 
redusert arbeidstid, permiteringar og oppseiingar noko som vil ha innverknad på total 
skatteinngang i 2015.  Det andre området ein har ei utfordring er knytt til innsparinga 
på 8,75 mill kr i samband med vedtak om tilsetjingsstopp/vakansar etc på 
administrative stillingar.  Dette utgjer om lag 14-15 årsverk og så langt i 2015 har 
ikkje innsparingane vore store. 
Det tredje området er at Tussa AS gir eit lavare utbytte enn kommunen har 
budsjettert med for 2015.  Denne reduksjonen er på i overkant av 0,5 mill kroner og 
det kan vere at vi kan klare å kompensere dette gjennom høgare finansavkastning 
(bankinnskot). 
 

 Rekneskap Budsjett Avvik Rekneskap Budsjett Avvik 

Alle tal i 1.000 kr 2015 2015  2014 2014  

       
Lønn inkl sos. Utgifter       139 231       134 226         5 005        131 433      138 350         -6 917  

Kjøp av varer og tenester         28 819         25 277         3 542          23 841        24 533            -692  

Kjøp av varer og ten. som ersttar komm eigenprod         30 379         25 157         5 222          31 331        24 011          7 320  

Overføringar til andre         40 475         14 458       26 017          61 383        33 678        27 705  



Side 4 av 5  

 

Finansieringsutgifter           7 704         19 882      -12 178            9 844        22 629       -12 785  

Sum utgifter       246 608       219 000       27 608        257 832      243 201        14 631  

       
Salsinntekter        -24 561        -25 454            893         -23 999       -26 604          2 605  

Refusjonar        -10 499        -11 594         1 095           -8 468       -14 429          5 961  

Overføringar frå andre      -203 986      -158 113      -45 873       -206 537     -192 586       -13 951  

Finansieringsinntekter          -2 660        -19 126       16 466           -2 872       -18 407        15 535  

Sum inntekter      -241 706      -214 287      -27 419       -241 876     -252 026        10 150  

       

Underskott           4 902           4 713            189          15 956         -8 825        24 781  

       
Grunnen til differansen i underskott frå 2014 til 2015 skuldast i hovudsak RDA rekneskapen.  

Per 30.04.2014 har vi her eit underskott på 7,3 mill medan vi per 30.04.2015 har eit overskott på 7,0 mill kr. 

 
Av tabellen over ser eit at lønskostnadane har auka med 5,9% (7,8 mill kr) sett i 
høve til 30.04.2014.  Det er ein større vekst enn lønsauken og mest sannsynleg 
skuldast denne auken større bruk av vikarar (og der i gjennom auka 
sjukepengerefusjonar). 
 

 Rekneskap Budsjett Avvik Rekneskap Budsjett Avvik Endring Brukt i % av 

Alle til i 1.000 kr 2015 2015  2014 2014  2015-2014 Tot buds 2015 

         
Politisk leiing               1 238              1 343                 -105                  1 443                 1 249                   194                  -205  30,7                           

Adm. Leiing               1 986              1 438                 548                  1 798                 1 259                  539                     188  48,2                            

Servicetorget               1 086               1 156                  -70                     852                 1 096                 -244                    234  32,7                            

Fellessekretariatet                  978                 757                  221                      901                   779                   122                      77  44,3                           

Økonomiavdelinga              2 002              1 954                    48                 2 036                2 285                 -249                     -34  35,4                            

Personal- og org. avd              4 750             2 755               1 995                 3 928                2 932                  996                    822  58,9                            

IKT avdelinga                1 631               1 761                 -130                  1 686                  1 601                     85                     -55  31,4                            

Overføringar               -3 711              2 991            -6 702                  9 871                2 933               6 938             -13 582                         41,3  

Barnehageavdeliga              27 115            21 638              5 477               28 628              20 971               7 657                 -1 513  42,2                           

Skuleavdelinga            39 364           37 723                1 641               38 792             38 942                  -150                    572  36,2                           

Avd Barn, Familie og Helse             13 006            13 029                  -23                 11 657              12 243                 -586                 1 349  34,1                            

Pleie- og omsorgsavd             37 155           36 496                 659               33 528             36 892             -3 364                3 627  35,2                           

Bu- og habiliteringsavd             12 857             13 122                -265                12 206               13 153                 -947                     651  34,0                           

Solsial og Flyktning (NAV)                3 611             3 268                 343                 3 702                3 308                  394                      -91  37,6                           

Kulturavdelinga              4 007             2 934               1 073                 2 653                3 002                 -349                 1 354  47,0                           

Utviklingsavdelinga                2 611              2 019                 592                  1 798                 2 313                  -515                     813  45,1                            

Anleggs- og driftsavd.               5 018             5 536                 -518                  2 173                4 609             -2 436                2 845  31,4                            

Eigedomsavdelinga              7 337             5 855               1 482                 6 774                6 009                  765                    563  42,5                           

Samhandlingsreforma                -975                      2                -977                 4 372                 4 139                  233               -5 347  0                               
-    

Skatt, ramme, finans etc          -156 163         -151 068            -5 095            -152 845          -168 540             15 695                -3 318  34,4                           

         

SUM       4 903       4 709           194        15 953       -8 825      24 778    

 
 
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Det negative med rapporten er manglande skatteinntekter og at ein ikkje har god nok 
kontroll med reduksjonen i talet på årsverk som ligg i budsjettføresetnadane. 
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Det positive er at avdelingane synest å ha kontroll med eiga drift, men 
tilbakemeldingane frå avdelingane tyder ikkje på at mange av dei vil få større 
mindreforbruk i  2015 slik tilfellet var i 2014. 
 
Basert på tilbakemeldingane er situasjonen slik: 
 
Personal- og organisasjonsavdelinga, meirforbruk om lag kr    400.000,- 
NAV (sosial), meirforbruk om lag      kr    300.000,- 
Skatt, ramme, finans mindreinntekter på om lag  kr 8.300.000,- 
 
Sum          kr 9.000.000,- 
 
Basert på tilbakemeldingar frå avdelingane er den beste kvalifiserte prognosa eit 
meirforbruk på om lag 9,0 mill kr.  Då har ein ikkje gjort ei vidare vurdering av kva 
innsparingar ein får når det gjeld vakansar, permisjonar etc i kommunen sitt 
administrative apparat. Vi vil kome nærare attende til innsparingar på dette området 
ved seinare rapporteringar. 
 
Konsekvensar for folkehelse: 
 
Konsekvensar for beredskap: 
 
Konsekvensar for drift: 

- Stadig strammare driftsrammer gjer at belastninga på dei tilsette blir større.  
På sikt kan det resultere i meir sjukmeldingar og etter ei stund lavare kvalitet 
på tenestene. 
 

Konsekvensar for økonomi: 
- Økonomien er stram og reservane minkar.  Det gjer også dei statlege 

overføringane.  Når staten/fylkesmannen no har starta å trappe ned tilskotet vi 
fekk pga høgare arbeidsgjevaravgift vil kommune etter 5 år få nær 10,0 mill kr 
mindre å rutte med.  Reduksjonen frå 2014 til 2015 er på om lag 2,0 mill kr. 

 
 
Fosnavåg, 27.05.2015 
 
 
Olaus-Jon Kopperstad Geir Egil Olsen 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Geir Egil Olsen 
 
 
 
 











 

 
Rådmannen 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: OJK Arkivsaknr: 2015/833 
    Arkiv: 210 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

121/15 Formannskapet 15.06.2015 

78/15 Kommunestyret 25.06.2015 
 
 
 
TERTIALRAPPORT  PER 01.05.2015.     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Kommunestyret har ikkje merknader til tertialrapporten slik han ligg føre. 
 
 
 

 

 
 
 
Særutskrift: 
 

- Rådmannen si leiargruppe 
- Kommunerevisjonen 
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Vedlegg: 
 

- Tertialrapport frå rådmannens leiargruppe 
 
 
Saksopplysningar: 
 
Saka gjeld tertialrapport pr. 01.05.2015. 
 
Bakgrunn 
I K-sak 53/02 vart det vedteke reglement for rapportering av løpande drift og 
prosjekt. Etter dette skal det rapporterast kvart tertial på sjukefråvær, teneste, vedtak 
og prosjekt. 
 
Sjukefråvær 
Kommunestyret har i K-sak 17/03 vedteke:  
 

"Herøy kommune teiknar samarbeidsavtale med trygdeetaten for eit meir 
inkluderande arbeidsliv. Samarbeidsavtalen skal gjelde frå 1 april 2003." 

 
Eit av føremåla med samarbeidsavtalen er å få ned sjukefråværet. For å følgje med 
utviklinga i sjukefråværet skal det rapporterast for dette kvart tertial.  
 
IA- avtalen vart resignert. Partane er NAV Arbeidslivssenter, 
arbeidstakarorganisasjonane ved Fagforbundet lokalt og arbeidsgjevar ved 
rådmannen.  

 
Vedtaksrapportering 
Vedtaksrapportering omfattar oppfølging av vedtak fatta i politiske organ. På denne 
måten skal formannskapet og kommunestyret kvart tertial få ei oppdatering på kor 
langt ein har kome i oppfølginga. 

 
Tenesterapportering 
Denne rapportering omfattar avvik i kommunen si oppfølging av innbyggarane sine 
rettar etter lovverk, lokale vedtekter, retningsliner og vedtak. Avviket kan vere 
registrert i form av avviksrapportar frå medarbeidarar, rapport frå tilsynsorgan, 
revisjonsrapportar eller som klage frå innbyggarane. 
 
Prosjektrapportering 
Det er utarbeidd prosedyrar for planlegging og gjennomføring av anlegg og 
byggeprosjekt frå eit prosjekt vert planlagt, finansiert, lagt ut på tilbod/innhenta tilbod, 
gjennomført og til det er avslutta (inklusive sluttrekneskap). Status for dei ulike 
prosjekta skal rapporterast.  
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Vurdering og konklusjon: 
 
Ei arbeidsgruppe har laga ein revisjon av tertialrapporteringa.  Denne revisjonen er 
lagt til grunn ved rapporteringa per 01.05.2015.   
 
Det er viktig at rådmannen får tilbakemelding på den nye rapporten. Det gjeld både 
struktur og innhald. Rådmannen vi då prøve å tilpasse seinare rapportar i forhold til 
tilbakemeldingane. 
 
 
 
Fosnavåg, 05.06.2015 
 
 
 
Olaus-Jon Kopperstad  
Rådmann  
 
 
 

Møtebehandling: 

Økonomileiar Geir Egil Olsen møtte. 
 
Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteken. 

Tilråding i Formannskapet - 15.06.2015  

Kommunestyret har ikkje merknader til tertialrapporten slik han ligg føre. 
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FINANSRAPPORT 1. TERTIAL 2015     
 

Møtebehandling: 

Økonomileiar Geir Egil Olsen møtte. 
 
Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteken. 

Tilråding i Formannskapet - 15.06.2015  

1. Finansrapporten per 30.04.2015 vert teken til vitande. 
 
 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 

2. Finansrapporten per 30.04.2015 vert teken til vitande. 
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Særutskrift: 

- Vest kontroll IKS 
- Søre Sunnøre kommunerevisjon 
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Vedlegg: 
- Finansrapport per 30.04.2015 – Langsiktige finansielle aktiva 
- Finansrapport per 30.04.2015 – Gjeldsporteføljen 
- Oversikt over aksjar og obligasjonar per 30.04.2015 

 
 
Saksopplysningar: 
 

Kommunal- og regionaldepartementet fastsette 9. juni 2009 ny forskrift om kommuners og 
fylkeskommuners finansforvaltning.  I denne forskrifta vert det slått fast at administrasjonen 
skal legge fram rapportar for politisk handsaming 30.04. og 31.08 kvart år.  I tillegg ei 
”årsmelding” per 31.12.   
 

Kommunen sitt noverande Finansforvaltningsreglement vart handsama i kommunestyret i K-
sak 128/13 den 24.10.2013.     
 

I dette reglementet kan ein plassere inntil 30% av likviditeten i aksjemarknaden og inntil 
100% i rentemarknaden. 
 

Vi vel å rapportere den finansielle risikoen etter same mal som tidlegare.  Det vil seie: 
 

På plasseringssida: 
Aksjar: 

 Kva skje dersom den norske aksjemarknaden vert endra med +/- 30%? 

 Kva skjer dersom den utanlandske aksjemarknaden vert endra med +/- 20% 

 Eksponering i derivat 
 

Renter: 

 Kva kredittrisiko har kommunen tatt, dvs andel stat, kommune, bank, industri osb ? 

 Renterisiko:  Kva skjer dersom renta vert endra med +/- 1,0% ? 

 Eksponering i derivat  
 

På lånesida: 

 Renterisiko:  Kva skjer dersom renta vert endra med +/- 1,0% 

 Refinansieringsrisiko:  Kor stor del av låneporteføljen må refinansierast i år ? 

 Eksponering i derivat 
 

Alle tal vert presentert på einskildområder og samla. 
 

Portefølje per 30.04.15 som er under Aktiv Forvaltning: 

 Bankinnskot    Kr   1.977.900,-  (    3%) 

 Sertifikat/obligasjonar  Kr 45.547.100,-  (  67%) 

 Aksjar    Kr 20.279.800,-  (  30%) 

Totalt    Kr 67.804.800,-  (100%) 
 

Porteføljen sin verdi er redusert med om lag 24,17 mill kr sidan 30.04.2014.  Grunnen til det 
er at kommunen selde obligasjonar for 25,0 mill kr i 2014 på grunn av dårleg likviditet.    
 

Herøy kommune sin aksjeportefølje. 
Herøy kommune har per 30.04.2015 investert i 36 ulike selskap på Oslo Børs. Opprinneleg 
har investeringane i dei ulike selskapa variert mellom kr 74.400,- (Akastor ASA) og kr 
1.394.800,- (Telenor ASA).  Totalt har Herøy kommune investert om lag 21,28 mill i 
einskildaksjar.  Marknadsverdien per 30.04.2015 er på omlag 20,30 mill kr.  Den tidsvekta 
avkastninga i perioden 01.01.15 – 30.04.2015 er positiv med omlag 3,17 %. Dette er om lag 
4,8 % lavare enn benchmark (samanlikningsindeksen).   
 

Avkastninga på aksjesida har vore positiv med om lag 0,71 mill kr for 1 tertial 2015 
(verdiauke, salsvinstar og utbytte). 
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Budsjetterte inntekter (netto) knytt til verdiauke og utbytte på denne aksjeporteføljen er på 
om lag 2,14 mill kr for 2015. Det vil seie at det er om lag samsvar mellom budsjett og 
rekneskap etter 1. tertial 2015.  
  

Finansiell risiko Norske aksjar 
Alle kommunen sine aksjar er i selskap notert på Oslo Børs.  Dersom ein skulle få eit nytt 
kursfall i den norske marknaden på t.d. 30% i perioden 01.05.2015 - 31.12.2015 vil det 
representere ein verdireduksjon på nær 6,1 mill kr.  Dersom verdiauken i same tidsrom vert 
på 30% vil det utgjere ein vinst på 6,1 mill kr.  Erfaringar frå hausten 2008 (og også hausten 
2011) har synt oss at det er fullt mogeleg å få ein finansiell risiko som overstig 30%. 
  

Herøy kommune sin obligasjonsportefølje 
Herøy kommune har per 30.04.2015 i alt 7 ulike einskildobligasjonar/sertifikat (bl.a. i 
Sparebanken Møre).  Pålydande verdi varierer frå 3,0 mill kr til 10,0 mill kr og er pålydande 
totalt 45,0 mill kr.  Investert sum  er om lag 45,2 mill kr.  Tidsvekta avkastninga i perioden 
01.01.15 – 30.04.15 er om lag 0,74 %. Dette er om lag 0,5% betre enn benchmark 
(samanlikningsindeksen). 
  

Totalt budsjetterte netto renteinntekter på obligasjonssida for 1 tertial 2015 er 0,57 mill kr.  
Rekneskapsmessig fekk vi ei total avkastning på nær 0,33 mill kr slik at differanse mellom 
budsjettert og reell avkastning for 1 tertial er negativ med om lag 0,24 mill kr. 
  

Finansiell risiko 
Dersom ein får eit renteskift på + 2% vil det representere ei meir- eller ei mindreinntekt på 
nær 0,12 mill kr for 2015.  
 
 

Bankinnskot aktiv forvaltning 
Herøy kommune sine bankinnskot i Sparebanken Vest (Dette gjeld det som ligg under aktiv 
forvaltning gjennom Bergen Capital Management AS). 
  

Herøy kommune hadde per 30.04.2015 inneståande nær 1,85 mill kr.  Midlane vert forrenta 
med 1,50% for innskott inntil NOK 5,0 og 1,95% for innskott over 5,0 mill kr.  Berekna 
bankrenter per 30.04.15 er om lag kr 27.700,-.   
  

Finansiell risiko 
Med dagens rentenivå og utsiktene framover er det ikkje nokon renterisiko knytt til 
bankinnskott per dato. 
  

Det er ingen avvik mellom faktisk forvaltning og risikorammene i finansreglementet.  Det 
potensielle tapet på finansporteføljen vurderes per dato som middels sett i høve til 
kommunens risikoberande evne.  
 
 

Andre Bankinnskott 
Etter ei anbodskonkuranse valde Herøy kommune ny hovudbank for 3+1 år.  Danske Bank 
ASA vart vald ut i frå kriteria i anbodsdokumenet og avtalen gjeld frå 28. mars 2012.  Det 
gjer at dei fleste kontiane per 30.04.2015 er i Danske Bank ASA, men vi har framleis dei 
gamle driftskontiane i Nordea og Sparebanken Møre operative. 
 

I Sparebanken Møre har vi per 30.04.2015 samla bankinnskot på om lag kr 0,5 mill kr,-.  
Rentesatsen er 1,0% og opptente renter i 2015 er på om lag kr 1.500,-.  
 

I Danske Bank ASA hadde vi per 30.04.2015 inneståande nær 123,9 mill kr.  Om lag 91,3 
mill av dette er frie midlar.  Dei resterande om lag 32,6 mill kr er bundne midlar (RDA og 
Skattetrekk).  For førstnemnde (RDA midlane) skal renteinntektene godskrivaste dei 
respektive konti.  Dei kjem såleis ikkje drifta av Herøy kommune til gode.  Oppsparte renter 
per 30.04.2015 er om lag i 2014 er omlag 0,90 mill kr.  Rentesatsen er om lag 2,25% (3 mnd 
NIBOR + margin). 
 

I Nordea AS har kommunen innskott på om lag 4,23 mill kr per 30.04.2015.   
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Netto opparbeidde renteinntekter per 30.04.2015 (eks RDA og Sparebanken Vest) er om lag 
kr 920.000,-. Vi har budsjettert med renteinntekter på totalt kr 500.000,- for 1 tertial 2015 og 
vi er såleis godt i rute i høve til budsjettet. Kontoane og innskota nemnt ovanfor er 
kommunen sin driftskapital.  Storleiken på innskota vil variere ein god del frå månad til 
månad, Per 30.04.2015 hadde vi driftskapital på nær 95,0 mill kr.  Alt dette og endå litt til er 
nok unytta lånemidlar. Ved årsskiftet var desse negative med om lag 4,0 mill kr.  I januar tok 
vi opp budsjettert låneopptak med NOK 107,0 mill kr + nær 42,0 mill i vedtekne låneopptak 
(K-saker i 2014 som t.d. Veg Campus – Myklebust, ombygging/tilbygg Helsesenteret, 
parkeringsplassar i parkeringshuset og nokre mindre prosjekt). 
  

Finansiell risiko 
Med dagens rentenivå og renteutsiktene framover er det snakk om ein minimal finansiell 
risiko for kommunen sine bankinnskot.  Om ein i snitt har inneståande 40,0 mill kr og får 
endra rentesatsen med +/- 0,25% vil det utgjere ein vinst/eit tap på om lag kr 75.000,- for dei 
siste 8 mnd i 2015. 
 
  

Herøy kommune sin låneportefølje (iflg oversikt Bergen Capital Management) 
Per 30.04.2015 hadde Herøy kommune i alt 28 lån.  I Husbanken (17 lån – ca 60,0 mill kr), 
Kommunalbanken (6 lån – ca 297,0 mill kr), DNB ASA (2 lån ca 214,0 mill kr) og Swedbank 
(2 lån – 155,0 mill kr) og Nordea ASA (1 lån ca 54,0 mill kr).   Total gjeld per 30.04.2015 var 
om lag 780,3 mill kr (om lag  653,44 mill kr per 30.04.2014, omlag 607,05 per 30.04.2013) 
eller om lag kr 87.400,- per innbyggar ( kr 73.890,- per innbyggjar per 30.04.2014).  I desse 
tala ligg alt av lån kommunen  har per dato – også vidareutlån gjennom husbanken, lån til 
VAR området og lån som staten betaler rentekompensasjon for. 
  

Rentevilkåra varierer. Lån med fast rente varierer frå 1,31% til 3,33%.  Lån med flytande 
rente varierer frå 1,29% til 2,29%.  Vekta gjennomsnittsrente per 30.04.2015 er på 1,877%.  
2,44%. Snittrenta har endra seg ein del siste tertial.  Ved inngangen av året var den på 
1,96%. Til samanlikning kan vi nemne at snittrenta per 30.04.2014 var på 2,44%.   
Grunnnen til at snittrenta har blitt litt redusert i 1 tertial er refinansiering av 2 sertifikatlån av 
lån samt opptak av nytt lån knytt til 2015 investeringane.  Trass i stor vekst i lånegjed har 
ikkje rentekostnadane auka vesentleg.  Det skuldast sjølvsagt at rentenivået er redusert og 
at ein del fastrentelån med høg rente no er avslutta og refinansieringane har gitt ei mykje 
lavare rente.    
  

Av Herøy kommune sine lån er 8,3% av porteføljen lån med flytande rente (p.t. rente), 30,45 
%  av porteføljen har rentebinding som går ut innan 1 år og 61,25% av låneporteføljen har 
fast rente ut over 1 år.  Balansen mellom det å ligge kort og dra nytte av lave 
marknadsrenter  samstundes som ein har valgt å sikre noko på lengre sikt når nivåa har 
vore attraktive vert reflektert i forfallsstrukturen.  Vi har refinansiert 2 lån i første tertial 2015.  
Det gjeld eit lån i Komunalbanken og eit lån i DNB.  Begge var sertifikatlån med mindre enn 
1 års løpetid.  
 
   

Finansiell risiko 
Den finansielle risikoen kan henførast til refinansieringsrisiko (lån med fast rente der 
fastrenteperioda er ute) og renterisiko.  Renterisikoen er moderat framover, men 4 større lån 
skal refinansierast i 2 og 3 tertial 2015.  Det kan resultere i ei høgare rente enn den vi har på 
låna i dag (frå 1,38 til 1,84%). Vi har utført dei budsjetterte låneopptaka for 2015 (Lånet på 
12,0 mill kr i Husbanken – vidareutlån, vart tatt opp i mai 2015 og er ikkje med i denne 

oversikta).     
 
 

Samandrag/Stresstest 
  

Ved å sette opp slik tabell kan ein sjå slik finansiell risiko for 2014: 
Aktiva-
/passivaklasse 

Marknadsverdi i kr Endringsparameter Resultat i kr  

Bank/likviditet 30.000.000 0,25% 75.000 

Obligasjonar **) 45.550.000 -2% renteskift - 120.000 
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Aksjar og grunnfond 20.280.000 -30% verdiendring - 6.080.000 

Lån *) -780.300.000 0,25% - 1.300.000 

Samla -684.520.000  - 7.575.000 

*) Her tek vi ein snittauke på 0,25% for heile låneporteføljen – både den som har fast rente og den 
som har p.t rente. 

**) Mykje av obligasjonsporteføljen ligg med fast rente – difor blir utslaget i kr lite.  
 
       

Vurdering og konklusjon: 
  

Per 30.04.2015 var Herøy kommune sin investeringsportefølje allokert med 3%  i bank, 67% 
i obligasjoner og 30,0 prosent i aksjar og eigenkapitalbevis.  
 

Kommunen si gjeldsbyrde er høg.  Investeringsbehovet er framleis høgt og i økonomiplanen 
for åra 2016-2018 er det planlagt låneopptak på ytterlegare 260,5 mill kr (i tillgg kjem 
vidareutlån samt evt einskildsaker).  Føreset ein betalte avdrag på om lag 22,5 mill kr per år 
vil restgjelda ved utgangen av økonomiplanperioden vere om lag 950,0 mill kr.  ( i tillegg til 
dette kjem lån til vidareutlån gjort i perioden 2015-2018). 
 

Den økonomiske situasjonen globalt syner framleis ein moderat vekst.  Globalt har utviklinga 
på børsane i 2015 vore god.  Her i Norge har vi fått merka at oljeprisen er halvert i løpet av 
2014.  Det er teikn til betreing både i USA, Japan og i Europa på grunn av lav oljepris og ein 
meir ekspansiv pengepolitikk.  Styringsrenta er nær 0 i mange land og marknadsaktørane 
sine forventningar til styringsrentene framover er lave.   
 

Styringsrenta i Norge er framleis på 1,25%.  Det er venta eit ytterlegare fall på 0,25% men 
det er usikkert når det vil kome.     
 

I porteføljen som vår forvaltar har hand om er det ikkje funne avvik frå Herøy kommune sitt 
Finansreglement vedteke i Herøy kommunestyre 24. oktober 2013. 
 

Kommunestyret bør vurdere om kommunen framleis skal satse på aksjemarknaden eller 
ikkje.  Over år har desse investeringane gitt ei lita meiravkastning, men kommunen har ikkje 
økonomi til å bere store tap her framover.   
 
Konsekvensar for folkehelse: 
 

Liten 
 
Konsekvensar for beredskap: 
 

Liten 
 
Konsekvensar for drift: 
 

Liten per dato, men aukande avkastning kan gi meir midlar inn i drifta, medan 
redusert avkastning gir tilsvarande reduksjon i drifta. 
 
 
 
Fosnavåg, 31.05.2015 
 
 
Olaus-Jon Kopperstad Geir Egil Olsen 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Geir Egil Olsen  
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HERØY VASSLAG BA- SØKNAD OM KOMMUNAL LÅNEGARANTI, STOR NOK 
30,0 MILL KRONER  + 10%   
 

Møtebehandling: 

Økonomileiar Geir Egil Olsen møtte. 
 
Vedlegg til saka vart delt ut i møte. 
 
Olaug Andreassen reiste habilitetsspørsmål då ho er styremedlem i Herøy Vasslag 
SA. 
Ho går frå under handsaming av habilitet. 
Olaug Andreassen vart samrøystes kjend inhabil etter KL. §40, FVL. §6, 1. ledd 
bokstav e. 
 
Margaret Leinebø reiste habilitetsspørsmål då faren er varamedlem i Herøy Vasslag 
SA. Ho går frå under handsaming av habilitet. 
Margaret Leinebø vart samrøystes kjend inhabil etter KL. §40, FVL. §6, 2. ledd. 
 
Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteken med slikt tillegg: 
Garantien blir gitt med føresetnad av Fylkesmannen si godkjenning. 
 

Tilråding i Formannskapet - 15.06.2015  

Herøy kommune vil yte ein kommunale lånegaranti (simpel kausjon eller 
selvskyldnerkausjon) på inntil 30,0 mill kr + 10% til Herøy Vasslag SA. 
 
Garantien blir gitt med føresetnad av Fylkesmannen si godkjenning. 
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Tilråding frå rådmannen: 
 
Herøy kommune vil yte ein kommunale lånegaranti (simpel kausjon eller 
selvskyldnerkausjon) på inntil 30,0 mill kr + 10% til Herøy Vasslag BA. 
 
 
 

 

 

 
 
 
 
Særutskrift: 

- Fylkesmannen i Møre og Romsdal, Fylkesmannen, 6404 Molde – for 
godkjenning 

- Vest Kontroll, her 
- Søre Sunnmøre Kommunerevisjon, her 
- Herøy Vasslag BA, Kvithaugsmyra 71, 6092 Fosnavåg 
- Økonomiavdelinga, her 
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Vedlegg: 

- Søknad om kommunal garanti frå Herøy Vasslag BA datert 12.05.15.  
- Referat frå styremøte i Herøy Vasslag 15.04.2015 – sak 11/15 
- Budsjett 2015 
- Årsmelding og rekneskap for 2014 
- Brev til Kommunalbanken datert 07.05.2015 og epost frå Kommunalbanken til 

Herøy Vasslag. 
 
 
Saksopplysningar: 
 
Herøy Vasslag BA har søkt kommunen om ein lånegaranti på inntil 30,0 mill kr + 
10%.  Lånet skal nyttast til å betale ned ei kredittramme i Sparebanken Møre på 19,0 
mill kr samt til utskifting av gammalt leidningsnett og kummar.  Store delar av 
vasslaget sitt leidningsnett er eldre enn 40 år og av dårleg kvalitet.  Herøy Vasslag 
sitt investeringsbehov fram til 2020 er på i alt 60,0 mill kr.    
 
Ved å ta opp eit langsiktig lån vert kostnadane lavare enn ved bruk av kredittramme. 
Eit låneopptak på 30,0 mill kr vil gi vasslaget eit nødvendig handlingsrom utan ein då 
treng ei dramatisk auke i abonnementsgebyra.  Styret i vasslaget legg likevel opp til 
ein opptrapping av abonnementsgebyra som skal sikre ein sunn økonomi i laget. 
 
Kommunal lånegaranti 
 
Kommunelova § 51 om ”garantier og pantsetting for andres økonomiske 
forpliktelser” seier i pkt. 2:  

”Det kan ikke stilles kausjon eller annen økonomisk garanti knyttet til 
næringsvirksomhet som drives av andre enn kommunen eller 
fylkeskommunen selv”. 
 

I samband med denne paragrafen er det utarbeidd ei eiga forskrift med tittelen 
«Forskrift om kommunale og fylkeskommunale garantier”. Denne forskrifta gjeld frå 
03.01.2001. 
 
I § 2 i forskrifta står det: 
 

«Når en kommune eller fylkeskommune stiller garanti for tredjepersons 
økonomiske forpliktelse, kan kommunen/fylkeskommunen forplikte seg ved 
simpel kausjon eller selvskyldnerkausjon». 

 
Vedtaket om å stille garanti og garantiavtale/-erklæring skal alltid opplyse om 
garantiens levetid/varigheit.  Dersom den er knytt til ei investering kan garantitida 
ikkje overstige levetida på investeringsobjektet. 
 
Garantien treng statleg godkjenning (i prinsippet Fylkesmannen) dersom den 
overstig kr. 500.000,-. 
 
Herøy vasslag BA er ein privat aktør som leverer vatn til hushaldningar og bedrifter 
på Bergsøya, Leinøy, Remøy med tilstøtande områder.  Totalt tel laget i dag om lag 
2.364 abonnentar.  Levering av vatn vert sett på som ei kommunal primæroppgåve 
og kommunane har eit ansvar for at sunt og godt vatn vert levert til alle i nok 
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mengde.  Lånet som Herøy Vasslag BA tek opp bør ha ei nedbetalingstid på 
maksimalt 40 år slik at det stettar vilkåra i garantiforskrifta.  
 
I dette tilfellet kan kommunen gi ein garanti fordi det gjeld ei primæroppgåve.  I og 
med at slike tenester skal vere sjølvfinansierande betyr det at det er abonnentane 
som må bere dei auka kostnadane vasslaget får som følje av investeringane.   
 
Dersom kommunen vel å gi garanti som omsøkt, må staten v/ Fylkesmannen i Møre 
og Romsdal godkjenne vedtaket før det vert sett i verk.  
 
 
Potensiell risiko ved å gi kommunal lånegaranti 
 
Rådmannen ser at det vil medføre ein økonomisk risiko ved å yte ein kommunal 
lånegaranti på inntil 30,0 mill kr.  Kommunen sitt «dilemma» er at vassforsyning er ei 
kommunal primæroppgåve og kommunen har eit ansvar for at vassforsyninga er 
tilfredsstillande. 
 
Rådmannen ser at det er fornuftig å slette ein kreditt til fordel for ei meir langsiktig 
finansiering.  På den måten vil likviditeten bli betra og lånekostnadane bli redusert.  
Det siste er ein fordel for abonnentane.  Herøy vasslag har hatt ei stor utbygging av 
sine leidningsnett og anlegg dei siste åra, men framleis står det igjen mykje 
utskiftingar av leidningsnett før dette kan seiast å vere fullt ut tilfredsstillande.  Lånet 
skal nyttast til nedbetaling av driftskreditt samt til planlagde investeringar i 2015.  Her 
kan ein nemne leidningsnett frå Sunnmørsbadet til Myklebust, ny leidning i Sævika 
(eit par tre hundre meter), ny sjøleidning til byggefeltet i Røyra, omlegging av 
sjøleidning Straumen-Nærøya, ny leidning i Eggesbøvegen osb.   
 
Om det vert vedteke å yte ein garanti på inntil 20,0 mill kr i denne saka vil 
kommunens samla garantiansvar bli på om lag 117,0 mill kr.   
 
Staten v/Fylkesmannen i Møre og Romsdal, har tidlegare uttalt at Herøy kommune 
no har «nådd taket» når det gjeld garantiansvar, men sidan dette gjeld ei viktig 
oppgåve og at det er abonnentane som finansierer låneopptaket gjennom auka 
gebyr ser ein ikkje vekk frå at garantisøknaden vil bli godkjent frå sentralt hald om 
kommunestyret i Herøy vel å innvilge søknaden. 
 
 
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Godt og reint vatn er utan tvil positivt for folkehelsa.  Med dei skisserte tiltaka får 
abonnentane godt vatn då ein del av dei eldste vassrøra vert skifta ut.  I tillegg vil 
nye leidningsanlegg redusere lekasjane. 
 
Konsekvensar for beredskap: 
Med betre vassleidningar vert ein mindre sårbar ved t.d. brannar.  Sikrare 
vasstilførsel er såleis eit pre for beredskapen. 
 
Konsekvensar for drift: 
Ikkje noko spesielt førebels 
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Konsekvensar for økonomi: 
Så lenge lånegarantien ikkje vert effektuert er ikkje konsekvensane for den 
kommunale økonomien dei største.  Ein viss effekt vil ei slik utbygging uansett ha på 
drifta då gebyra vil auke litt dei komande åra.  Herøy kommune har mange 
abonnement knytt til Herøy Vasslag BA.  
 
 
 
 
 
Fosnavåg, 01.06.2015 
 
 
Olaus-Jon Kopperstad Geir Egil Olsen 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Geir Egil Olsen 
 
 
 
 



 

 
Anlegg- og driftsavdelinga 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: JRG Arkivsaknr: 2014/1172 
    Arkiv: Q05 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

57/15 Maritim og teknisk komite 16.06.2015 

81/15 Kommunestyret 25.06.2015 
 
 
 
ASFALTERING AV GRUSVEGAR 2014 - OBJEKT 51406. ØKONOMISK 
AVSLUTTING.     
 

Møtebehandling: 

Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteken. 

Tilråding i Maritim og teknisk komite - 16.06.2015  

1. Maritim og teknisk komite tek saka til vitande. 
2. Mindreforbruket på 88.370 kroner har vorte brukt til finansiering av andre 

investeringsprosjekt.  
 
 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 

3. Maritim og teknisk komite tek saka til vitande. 
4. Mindreforbruket på 88.370 kroner har vorte brukt til finansiering av andre 

investeringsprosjekt.  
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Særutskrift: Økonomiavdelinga 
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Vedlegg:  1. Kopi av saksprotokoll, MTK-sak 88/14 
  2. Kopi av «Asfaltering av grusvegar 2014. Prioritering av strekningar» 
 
  
  
Saksopplysningar: 
Ved handsaminga av budsjettet for 2014 vart det løyvd 1.000.000 kroner til 
asfaltering av grusvegar. 
 
I MTK-sak 88/14 vedtok Maritim og teknisk komite slik prioritering: 
 

1. Jøsokbakken, Gurskøy 950 m 
2. Lisjebøvegen (Lunåsen)    170 m 

 
Kostnadene med asfaltering av nemnde strekningar fordeler seg slik 
nedanforståande oppsett viser. 
 
Strekning Lengde  Forarbeid 

 Eks. mva. 
Asfaltdekke 
Eks. mva. 

Type 
asfalt 

Mengde Sum kostn. 
eks. mva. 

Jøsokbakken  950 m  414.703,-   366.911,-  Agb 11   421 t   781.614,- 

Lisjebøvegen 
(Lunåsen) 

 170 m    23.545,-   106.471,-   Agb 11   122 t   130.016,- 

        911.630,- 

 

 Løyving 2014: ………………………………………..  1.000.000,- 
 Forbruk: ………………………………………………     911.630,- 
 Mindreforbruk: ……………………………………….       88.370,- 
 
 
Vurdering og konklusjon: 
Asfaltering av dei to vegstrekningane har ført til mindre drift- og vedlikehaldsutgifter. 
 
 
 
Fosnavåg, 26.03.2015 
 
 
Olaus-Jon Kopperstad Jon Rune Våge 
Rådmann Avd.leiar 
 
 
Sakshandsamar: Jan Reidar Gjerde 
 
 
 
 









 

 
Anlegg- og driftsavdelinga 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: JRG Arkivsaknr: 2014/1173 
    Arkiv: Q05 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

58/15 Maritim og teknisk komite 16.06.2015 

82/15 Kommunestyret 25.06.2015 
 
 
 
REASFALTERING AV KOMMUNALE VEGAR 2014 - OBJEKT 51407. 
ØKONOMISK AVSLUTNING.     
 

Møtebehandling: 

Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteken. 

Tilråding i Maritim og teknisk komite - 16.06.2015  

Maritim og teknisk komite tek bruken av midlar til reasfaltering i 2014 til vitande. 
 
 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Maritim og teknisk komite tek bruken av midlar til reasfaltering i 2014 til vitande. 
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Særutskrift: Økonomiavdelinga 
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Vedlegg: Kopi av saksprotokoll, MTK-sak 100/14 
 
  
 
Bakgrunn 
I K-sak 73/14 – Disponering av det rekneskapsmessige mindreforbruket i 
driftsrekneskapen for 2013 – vart det vedteke å gje ei ekstraløyving til 
asfaltering/reasfaltering av kommunale vegar på kr 1.000.000,- eks. meirverdiavgift.  

Denne saka gir oversikt over korleis midlane har vorte nytta.  
 
Saksopplysningar: 
I  Maritim og teknisk komite (MTK-sak 100/14) vart det vedteke slik prioritering så 
langt midlane måtte rekke: 
 

1. Dragsundvegen 400 m 
2. Kvithaugsmyra-Toftestøvegen 560 m 
3. Mjølstadneset 500 m 
4. Lisjebøvegen 200 m 
5. Flatelapping Bergslivegen 

 
Kostnadene med reasfaltering 2014 fordeler seg slik det framgår av følgjande 
oppsett: 
 
Strekning Lengd

e 
Klebing Kostnad 

dekke 
Type 
asfalt 

Antall 
tonn 
 

Sum kostnad (eks mva.) 

Dragsundvn.  400 m Kr 10.800,-   Kr 170.040,- Agb 11   195         Kr 180.840,- 

Kvithaugsmyra-
Toftestøvegen 

 560 m «   18.600,-   «  316.205,- Agb 11   363       «   334.805,- 

Mjølstadneset  500 m «   29.992,-   «  562.560,- Agb 16   653       «   592.552,- 

Flatelapping 
Bergslivegen 

 «     9.000,-   «  150.577,- Agb 11   173       «   159.577,- 

            Kr 1.267.774,- 

 
Løyving reasfaltering 2014: …………………………………   kr 1.000.000,- (eks mva.) 
Forbruk i.h.h.t. oppsett:       …………………………………    «  1.267.774,-       « 
     Meirforbruk:                      Kr    267.774,- 
         
Meirforbruket på kr 267.774,- er dekka inn ved bruk av driftsmidlar vegvedlikehald 
2014. 
 
Vurdering og konklusjon: 
Reasfalteringa har medført mindre drifts- og vedlikehaldsutgifter.  
 
 
 
Fosnavåg, 08.04.2015 
 
 
Olaus-Jon Kopperstad Jon Rune Våge 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Jan Reidar Gjerde 
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Utviklingsavdelinga 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: HR Arkivsaknr: 2014/467 
    Arkiv: M11 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

113/15 Formannskapet 15.06.2015 

83/15 Kommunestyret 25.06.2015 
 
 
 
HOVUDPLAN VASSFORSYNING HERØY KOMMUNE MED HOVUDVEKT PÅ 
ORGANISASJONSSTRUKTUR.  SLUTTBEHANDLING AV HOVUDPLAN - 
VIDARE PROSESS.     
 

Møtebehandling: 

Olaug Andreassen reiste habilitetsspørsmål då ho er styremedlem i Herøy Vasslag 
SA. 
Ho går frå under handsaming av habilitet. 
Olaug Andreassen vart samrøystes kjend inhabil etter KL. §40, FVL. §6, 1. ledd 
bokstav e. 
  
Planleggar Hallvard Rusten orienterte. 
 
Eit samrøystes formannskap endra «samla kommunalt vassverk» til «samla 
vassverk» i punkt 1 i tilrådinga. 
 
Idar Tarberg kom med slikt nytt punkt 2: 
Samanslåing av vassverka må vere tufta på frivilligheit, og kvart enkelt vassverk må 
stå fritt om dei vil gå inn i eit samla vassverk 
 
Framlegget frå Idar Tarberg vart vedteken mot 1 røyst. 
 

Tilråding i Formannskapet - 15.06.2015  

1. Herøy kommunestyre vedtek at Hovudplan vassforsyning, sist revidert 
04.06.2015, skal leggast til grunn for den vidare utviklinga av vassforsyninga i 
kommunen.  Med tilvising til hovudplanen og konklusjonane i denne ber 
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kommunestyret om at det i samråd med vasslaga/-verka vert igangsett ein 
prosess med sikte på å førebu samanslåing av dagens private vasslag/-verk 
til eit samla vassverk.  Det bør vere eit mål at eit nytt vassverk er etablert og i 
drift seinast innan 2020.   

2. Samanslåing av vassverka må vere tufta på frivilligheit, og kvart enkelt 
vassverk må stå fritt om dei vil gå inn i eit samla vassverk 

 
 
 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
Herøy kommunestyre vedtek at Hovudplan vassforsyning, sist revidert 
04.06.2015, skal leggast til grunn for den vidare utviklinga av vassforsyninga i 
kommunen.  Med tilvising til hovudplanen og konklusjonane i denne ber  
kommunestyret om at det i samråd med vasslaga/-verka vert igangsett ein 
prosess med sikte på å førebu samanslåing av dagens private vasslag/-verk til 
eit samla kommunalt vassverk.  Det bør vere eit mål at eit nytt vassverk er 
etablert og i drift seinast innan 2020.   
 
 
 
 
 
Særutskrift: 
Herøy Vasslag, Kvithaugsmyra 71, 6092 Fosnavåg 
Stemmedal Vasslag v/Arild Moldskred, 6070 Tjørvåg 
Moltustranda Vassverk v/Fred Hansen, 6076 Moltustranda 
Nerlandsøy Vasslag v/Aksel Kvalsvik, Øvre Plassegjerdet 6, 6098 Nerlandsøy 
Kvalsvikøy Vassverk v/Trond Kvalsvik, Kvalsvik, 6098 Nerlandsøy 
Runde Vassverk v/Rocco Torsten Schwalm, 6096 Runde 
Herøy kommune, Anleggs- og driftsavdelinga, Postboks 274, 6099 Fosnavåg 
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Vedlegg: 
Hovudplan for vassforsyning Herøy kommune med hovudvekt på 
organisasjonsstruktur, sist revidert 04.06.2015. 
Protokoll og saksutgreiing F-sak 56/15. 
Kopi av høyringsuttale frå Herøy Vasslag SA 
Kopi av høyringsuttale frå Stemmedal Vasslag SA 
Kopi av høyringsuttale frå Moltustranda Vassverk SA 
Kopi av høyringsuttale frå Nerlandsøy Vasslag SA 
Kopi av høyringsuttale frå Kvalsvikøy Vassverk SA 
Kopi av høyringsuttale frå Anleggs- og driftsavdelinga 
 
 
Saksopplysningar: 
 
BAKGRUNN 
 
I handlingsdelen til samfunnsdelen i kommuneplanen 2013-2025 er det under 
satsingsområdet Infrastruktur teke med eit punkt/tiltak om at kommunen skal 
vurdere organisatorisk overtaking av vassverka.   
 
Som førebuing for dette oppdraget vart det halde eit møte med vasslaga/-verka den 
13.05.2014.  Møtet hadde som formål å orientere vasslaga/-verka om det 
foreståande arbeidet og å få tilbakemeldingar om dagens status og deira synspunkt 
på ein slik mogleg organisasjonsendringsprosess.   
 
Formannskapet vedtok formell oppstart av hovudplanarbeidet i møte den 06.07.2014 
(F-sak 118/14).  Som ledd i arbeidet vart det hausten 2014/vinteren 2015 halde 
enkeltvise møte med representantar for dei ulike vasslaga/-verka.  Eit framlegg til 
hovudplan vart behandla av formannskapet i møte den 17.03.2015 (F-sak 56/15).  
Etter dette har så planframlegget vore sendt på høyring til alle vasslaga/-verka samt 
til Anleggs- og driftsavdelinga. 
 
Med unntak av Runde Vassverk BA ligg det no føre uttalar frå samtlege tilskrivne 
høyringspartar.  Ein er såleis med dette klar for sluttbehandling av hovudplanen og 
for å stake ut kursen for organisasjonsprosessen vidare. 
 
 
PLANPROSESSEN TIL NO 
 
Oppstartvedtaket til formannskapet (F-sak 118/14) lydde som følgjer: 
 
Formannskapet vedtek at det vert starta opp arbeid med revidering av den 
kommunale hovudplanen for vassforsyninga.  Dei private vasslaga/-verka vil 
vere sentrale partar i dette planarbeidet og skal innvolverast aktivt under heile 
planprossen. 
 
Planen skal ha status som ein temaplan og med klar hovudvekt på vurdering 
av den framtidige organiseringa av vassforsyninga.  I planen må elles 
overordna mål samt status og utfordringar knytt til dagens vassforsyning 
vektleggast.  Val av tema og detaljeringsgraden for dei ulike tema skal forøvrig 
avgrensast til det som er naudsynt som grunnlag for ei tilfredsstillande 
organisasjonsvurdering. 
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I dei enkeltvise møta med vasslaga/-verka som følgde i etterkant, har det vore lagt 
vekt på å få fram både faktaopplysningar og synspunkt på utfordringar knytta til 
drifts- og utbyggingstiltak.  Mellom anna har følgjande tema vore gjennomgått/drøfta: 
 

 Vassforsyningsanlegg 

 Abonnenttal/avgiftsnivå 

 Vasskvalitet/rensetiltak 

 Forbruk/leveringskapasitet 

 Kvalitet på leidningsnett 

 Lekasjar 

 Leveringstryggleik/beredskap 

 Driftsmessige/organisatoriske utfordringar, samarbeid 

 Utbyggingsbehov/satsingsområde dei næraste åra 

 Økonomi 

 Vasslaga/-verka si vurdering av eigen situasjon om 5-10 år 
 
Ovannemnde tema har gitt nyttige innspel til planarbeidet.  Deler av dei 
vurderingane som ligg til grunn for planen byggjer naturleg nok også 
administrasjonen sine erfaringar med vassverkdrift og samordning av 
infrastrukturtiltak i kommunen over nokre 10-år.  I tillegg set sjølvsagt gjeldande lov- 
og forskriftsverk rammer for organisering og drift av vassforsyningsanlegg.  
Framlegget til hovudplan, datert/sist revidert 20.02.2015, vart behandla av 
formannskapet i F-sak 56/15 med slikt vedtak: 
 
Formannskapet tek førebels det utarbeidde framlegget til ny hovudplan for 
vassforsyninga, sist endra 20.02.2015, til vitande og vedtek at det med 
grunnlag i denne planen vert starta opp ein prosess med sikte på samanslåing 
av dagens vasslag/-verk til eitt felles vassverk. 
 
Før det vert gjort endeleg vedtak om mål og prosess skal planframlegget 
sendast på høyring til involverte partar med sikte på å få innspel/merknader i 
høve den foreståande prosessen. 
 
Med basis i ovannemnde vedtak vart så hovudplanframlegget sendt på høyring med 
brev av 23.03.2015.  Høyringsfrist vart sett til 20.05.2015.  Den romslege fristen 
hadde mellom anna sin bakgrunn i at vasslaga/-verka skulle få høve til å drøfte saka 
på sine respektive årsmøte.  Som nemnt innleiingsvis ligg det no føre uttalar frå 
samtlege tilskrivne høyringspartar med unntak av Runde Vassverk BA.  
Oppsummering av innhaldet i dei ulike uttalane vil verte gjort seinare i utgreiinga, 
men forøvrig så følgjer dei i sin heilskap saka som trykte vedlegg. 
 
   
OM HOVUDPLANEN 
 
Som det går fram av teksten i hovudplanen så er aktuelle tema og fordjupinga i 
desse avgrensa til det ein ser på som er naudsynt som grunnlag for å vurdere den 
framtidige organiseringa av vassforsyninga.  Planen gir imidlertid ein grovoversikt 
over gjeldande status for vassforsyninga generelt og for dei ulike vasslaga/-verka 
spesielt, noko som ein vonar kan gi eit tilstrekkeleg grunnlag for dei organisatoriske 
vurderingane som må gjerast.   
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Planen, som i heilskap ligg ved saka, har elles følgjande hovudinnhald: 
 

1. Innleiing 
2. Mål og hovudutfordringar 
3. Vasskjelder og vassbehandling 
4. Transportsystem 
5. Kapasitet, forbruk og lekasjar 
6. Avgifter 
7. Organisering av vassforsyninga 
8. Vurdering og konklusjon 

 
I Innleiinga vert det gjeve eit lite historisk tilbakeblikk på vassforsyninga i Herøy og 
ein seier litt om rammevilkår for denne type verksemd.  Det vert vidare gitt ein 
kortfatta status for dagens vassforsyning samt ei klargjering av kva avgrensingar 
som er gjort når det gjeld dei tema som vert belyst i hovudplanen. 
 
Under kapitlet om Mål og hovudutfordringar er det lista opp generelle hovudmål 
for ei god og sikker vassforsyning og samtidig gitt nokre korte kommentarar når det 
gjeld status og utfordringar i høve til desse måla.  Med dagens organisering av 
vassforsyninga vil evt. delmål utover dette heilt naturleg høyre heime innanfor dei 
einskilde vasslaga/-verka sine ansvarsområde. 
 
Kapitla som omhandlar Vasskjelder og vassbehandling samt Transportsystem 
gir på tilsvarande måte ein grovoversikt over kjelder, vasskvalitet, rensetiltak og 
eksisterande infrastruktur med hovudleidningsnett, høgdebasseng m.v.  Dei opplista 
tiltaksvurderingane er basert på vasslaga/-verka sine eigne vurderingar av kva som 
må påreknast av utbyggingar/investeringar dei nærast åra. 
 
Kapitlet om Kapasitet, forbruk og lekasjar gir ein oversikt over berekna/vurdert 
kapasitet hos dei ulike vasslaga/-verka, dagens forbruk og pårekna lekasjar.  Med 
tilvising til manglande tilbakemelde opplysningar så er ikkje tabell 1 på side 19 heilt 
komplett.  Under Avgifter vert det tilsvarande gjeve ein status når det gjeld 
vassavgifter i dei ulike vasslaga/-verka. 
 
Med basis i dei faktiske forholda, slik desse er skissert i kapitla 1-6, er så 
hovudvekta i utgreiinga/planen lagt på kapitla 7 (Organisering av vassforsyninga) 
og 8 (Vurdering og konklusjon).  Det vert her gjort ei vurdering av ulike framtidige 
organisasjonsalternativ og avslutningsvis konkludert med kva veg ein bør velje for 
den vidare prosessen. 
 
 
OPPSUMMERING I F-SAK 56/15 
 
Då hovudplanframlegget vart behandla i møte den 17.03.2015 (F-sak 56/15) vart det 
gitt følgjande oppsummering av dei organisatoriske vurderingane som hadde vore 
gjennomført så langt: 
 
«Hovudplanen vert fremja som ein temaplan der ein sjølve har definert omfang av og 
innhald i planen.  Dette er inga hindring for å kunne gjennomføre tilstrekkelege og 
tilfredsstillande høyringsrundar der relevante høyringspartar vert involvert.  Ein 
temaplan er naturleg nok ikkje juridisk bindande, men gjennomføringa av ulike 
organisatoriske grep som måtte følgje av planen, vil uannsett plantype vere 
avhengig av eit nært og konstruktivt samarbeid med vasslaga/-verka.       
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Målet med hovudplanen, slik dette er formulert i mandatet, er å få eit grunnlag for 
vurdering av den framtidige organiseringa av vassforsyninga i kommunen.  Det 
øvrige innhaldet i planen er avgrensa til det som er naudsynt for å kunne gi ein 
tilfredsstillande oversikt over status og utfordringar og som kan danne basis for dei 
vurderingar som skal gjerast omkring organisasjonsstrukturen. 
 
Som det går fram av planen (oppsummert i kap. 8.1) stiller nokre av vasslaga/-verka 
seg positive til å drøfte moglege organisatoriske endringar av vassforsyninga medan 
andre gir klart uttrykk for at dei er godt nøgde med situasjonen slik den er i dag.   
 
Med basis i dei utfordringar vassforsyninga generelt og dei einskilde vasslaga/-verka 
spesielt står framfor er følgjande 4 organisasjonsmodellar vurdert: 
 

1. Vidareføring av dagens organisering av vassforsyninga 
2. Etablering av privat foretak (samvirkeforetak) for vassforsyninga 
3. Etablering av kommunalt foretak for vassforsyninga 
4. Etablering av kommunalt vassverk 

 
Med unntak av første alternativet, som ein reknar som lite aktuelt ut frå 
mandatformuleringa, er det sett nærare på fordelar og ulemper ved dei øvrige 3 
alternativa.  Det vert konkludert med å tilrå at ein førebels går vidare med alternativ 2 
og 4 og at planen vert sendt vasslaga/-verka til uttale før endeleg 
realitetsbehandling.  Vegen vidare, under føresetnad av at ny organisering er målet, 
vil vere ein omfattande prosess og ein har i denne samanheng sett 2020 som mål for 
når eit «nytt» vassverk skal vere etablert og i drift.»   
 
 
HØYRINGSPROSESSEN 
 
Som nemnt innleiingsvis så har ein ikkje motteke uttale frå Runde Vassverk BA.  Ein 
må difor her berre legge til grunn dei synspunkt vassverket har gitt til kjenne i møte 
tidlegare i år.  Dette gjekk på at dei meinar at dei fungerar rimeleg godt som 
sjølvstendig organisatorisk eining og at dei ikkje har noko ønskje om å inngå som del 
av ein større organisasjon.  For dei øvrige vasslaga/-verka samt Anleggs- og 
driftsavdelinga er hovudpunkta i uttalane oppsummert nedanfor, men uttalane ligg 
naturleg nok også i sin heilskap ved saka som trykte vedlegg. 
 
 
Herøy Vasslag SA 
 
Hovudplanen har vore behandla på årsmøtet i vasslaget den 29.04.2015.  Det vert 
innleiingsvis i uttalen orientert om den prosessen vasslaget har vore gjennom dei 
siste åra når det gjeld omorganisering og kvalitetssikring av drifta og at det har vore 
investert betydelege summar i ulike oppgraderingstiltak.  Trass dette er det framleis 
behov for nye investeringar for å kunne sikre ei trygg og god vassforsyning. 
 
Vasslaget viser elles til at dei i dag har ein organisasjon og kompetanse som 
oppfyller dei krav som ligg til sikker drift og god vassforsyning til eksisterande og 
framtidige andelseigarar.  Ei evt. samling til eitt vassverk bør etter Herøy Vasslag sitt 
syn kome på plass som ein naturleg prosess med basis i dei mindre vasslaga/-verka 
sine behov og interesser. 
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Stemmedal Vasslag SA 
 
Stemmedal Vasslag uttalar at dei ikkje har prinsipielle innvendingar mot å gå i 
drøftingar med sikte på etablering av eit kommunalt vassverk.  Ein klar føresetnad 
for dette er imidlertid at det nye vassverket skal operere med like vassavgifter for alle 
deler av kommunen. 
 
Vasslaget opplyser elles at dei no er i gang med bygging av eit nytt renseanlegg og 
at det dei siste 3 åra har vore gjennomført betydelege investeringar i nye 
leidningsanlegg.  Om kort tid vil dei såleis kunne tilby sikre og gode leveransar med 
høg vasskvalitet. 
         
 
Moltustranda Vassverk SA 
 
Moltustranda Vassverk sin uttale er ført i pennen av advokat Dagfinn Tynes.  
Hovudkonklusjonen i uttalen er at vassverket meinar å fungere godt som 
sjølvstendig organisatorisk eining og at dei korkje har behov for eller ønskje om å 
inngå i eit nytt fellesvassverk. 
 
I uttalen frå vassverket vert det elles vist til at dei har lagt seg på eit avgiftsnivå som 
sikrar økonomisk buffer til naudsynte investeringar.  Når det gjeld utfordringar knytta 
til samarbeid og samordning, både mellom vasslaga/-verka og i høve til kommunen, 
så meinar vassverket at dette kan sikrast gjennom ein formell samarbeidsavtale.  
Likeeins kan det etablerast samarbeid om driftspersonell og vaktordningar dersom 
dette skulle synest å vere naudsynt. 
 
Moltustranda Vassverk peikar også på at hovudplanen ikkje nemner ekspropriasjon 
som eit alternativt verkemiddel i samband med ein evt. samanslåingsprosess og 
tolkar dette som om ein slik framgangsmåte er uaktuell.  Med tilvising til sitt primære 
standpunkt har vassverket forøvrig ingen synspunkt på om eit samanslått vassverk 
skal vere kommunalt eller privat og dei har elles full forståing for at andre vasslag/-
verk vel å slå seg saman på frivillig basis. 
 
 
Nerlandsøy Vasslag SA 
 
Nerlandsøy Vasslag uttalar at dei ikkje har prinsipielle motforestillingar mot å inngå i 
eit evt. kommunalt vassverk.  Når det er sagt så ser ikkje vasslaget noko behov for 
dette på kort sikt.  Vasslaget meinar å fungere godt som eige eining, mellom anna 
ved innleige av driftskompetanse etter behov. 
 
Vasslaget opplyser at dei vil nytte dei næraste åra (fram til eit evt. kommunalt 
vassverk er etablert) til å sikre betre leveringstryggleik og beredskap.  
Kapasitetsmessig meinar vasslaget at dei har god kontroll sjølv om framtidig 
utvikling for grunnvasstanden er vanskeleg å forutsjå.  Som ei ekstra framtidig 
sikkerheit er vasslaget svært interessert i å ta del i ei ny sjøleidning som Herøy 
Vasslag tenkjer seg frå Fosnavåg til Sævik, ved at denne også går innom Kvalsund. 
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Kvalsvikøy Vassverk SA 
 
Kvalsvikøy Vassverk drøfta hovudplanen på sitt årsmøte den 06.05.2015 og det var 
semje om å gå vidare med sikte på etablering av eit felles vassverk.  Når det gjeld 
organiseringa av dette så går prioriteringa på eit kommunalt vassverk framfor eit 
privat fellesvassverk.  Også Kvalsvikøy Vassverk set imidlertid som vilkår at dette 
må bety at avgiftsnivået vert likt uannsett kvar ein bur i kommunen. 
 
I uttalen peikar vassverket elles på at ved evt. etablering av eit kommunalt vassverk 
bør det gjevast kompensasjon for den innsats (dugnad og økonomi) som er lagt ned 
frå bygdefolket, til dømes ved 1 års fritak for årsavgift.  Med tanke på framtidig 
sikkerheit for nok vatn ber også vasslaget om at mulegheita for legging av 
sjøleidning til Kvalsvika vert nærare vurdert. 
 
   
Anleggs- og driftsavdelinga 
 
Anleggs- og driftsavdelinga uttalar innleiingsvis at dei ikkje har vesentlege 
merknader til utgreiingane i hovudplanen.  Avdelinga viser imidlertid til at utbygging 
av infrastruktur som vegar, avløp, vassforsyning, straum og kommunikasjon/fiber er 
utfordrande og kostbart.  Nemnde infrastruktur ligg i all hovudsak i same grøft i 
kommunale vegar og dess fleire partar involvert, dess meir komplisert og fordyrande 
vert arbeidet. 
 
Med tilvising til erfaringsgrunnlaget ein sit inne med, er avdelinga overtydd om at 
ivaretakinga av kommunen sitt overordna ansvar for vassforsyninga samt omsynet til 
kostnadseffektiv utbygging av infrastruktur, tilseier at ein heilt klart er best tent med 
eit reint kommunalt vassverk. 
 
 
OPPSUMMERING, VURDERINGAR OG KONKLUSJON 
 
I høve til det hovudplanframlegget som vart lagt fram for formannskapet i møte den 
17.03.2015, er det gjort endringar i nokre punkt/underkapittel.  Det første gjeld kap. 
7.4 under overskrifta Etablering av kommunalt vassverk.  Her er det understreka 
eit moment som går på skilnaden mellom privat og offentleg vassverk og som ikkje 
var tilstrekkeleg tydeleggjort i framlegget.  Eit kommunalt vassverk eller eit 
kommunalt foretak kan pålegge abonnentar å knyte seg til når dei ligg i rimeleg 
nærleik til leidningsnettet.  Det kan ikkje eit privat vassverk.  Denne skilnaden vil 
innebere klart større sikkerheit for inndekning av utgifter i tilknyting til bygging av nye 
leidningsanlegg. 
 
I kap. 8.1, under den stikkordsmessige oppsummeringa av vasslaga/-verka sine syn 
på ny organisering, er det gjort nokre justeringar med basis i innkomne 
høyringsuttalar.  Høyringsuttalen frå Anleggs- og driftsavdelinga er no også med i 
den nemnde oppsummeringa.  I kap. 8.2 under overskrifta Privat eller kommunalt 
vassverk er det av same grunn gjort nokre mindre justeringar. 
 
Under kap. 8.2 med overskrifta Samanslåings-/samordningsprosessen er det lagt 
inn ein del meir tekst når det gjeld vurderingar omkring val av organisasjonsform 
medan kap. 8.3, KONKLUSJON/TILRÅDING, no har ein klar konklusjon på at 
prosessen vidare må ha som mål å etablere eit kommunalt vassverk. 
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Ein prosess med sikte på samanslåing av dei private vasslaga/-verka eller etablering 
av eit kommunalt vassverk vil naturleg nok vere svært avhengig av vasslaga/-verka 
sin vilje til og ønskje om endringar.  Dersom eitt eller fleire av vasslaga/-verka ikkje 
har ønskje om endringar eller om viljen til evt. samanslåing/samordning er gjort 
avhengig av ei konkret løysing, vil prosessen kunne verte ekstra krevjande.   
 
Basert på høyringsinnspela er det naturleg nok avdekka ein del ulike syn på saka.  
Av dei vasslaga/-verka som heilt klart bør inngå i eit nytt samla vassverk, er eitt 
(Moltustranda) negativ til organisasjonsendringar medan eit anna (Herøy) på sett og 
vis stiller seg avventande i forhold til at dei meinar dette bør skje når dei øvrige 
vasslaga/-verka har ønskje om ei slik samordning.  Når ein så veit at dei 3 vasslaga/-
verka (Stemmedal, Nerlandsøy og Kvalsvikøy) som er positive til ei mogleg 
samanslåing, prioriterar eit kommunalt vassverk, så vurderar ein det som lite 
sannsynleg å forvente noko privat initiativ til ein samanslåingsprosess fram mot eit 
privat fellesvassverk. 
 
Dette tilseier at prosessen fram mot eit nytt samla vassverk må skje etter initiativ frå 
og vere styrt av kommunen og at målet må vere eit kommunalt vassverk.  Frå 
administrasjonen si side meinar ein også, uavhengig av ovannemnde, at eit 
kommunalt vassverk er den beste løysinga å møte framtida med enten ein ser det ut 
frå faglege eller praktiske (samordning) kriterie. 
 
Frå administrasjonen si side vil ein med tilvising til ovannemnde konkludere med å 
tilrå at det i samråd med vasslaga/-verka vert igangsett ein prosess med sikte på å 
førebu samanslåing av dagens private vasslag/-verk til eit samla kommunalt 
vassverk.  Det bør elles vere eit mål at eit nytt vassverk er etablert og i drift seinast 
innan 2020.   
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Ei velfungerande vassforsyning med vektlegging av kvalitet og leveringssikkerheit vil 
heilt klart ha positiv innverknad på folkehelsa. 
 
Konsekvensar for beredskap: 
Tilgang på tilstrekkeleg sløkkevatn og enkle og lett tilgjengelege tilkoplings-
mulegheiter er ein viktig føresetnad for ein god beredskap. 
 
Konsekvensar for drift: 
Etablering av eit kommunalt vassverk vil naturleg nok ha konsekvensar med tanke 
på oppbygginga og organiseringa av den kommunale administrasjonen. 
 
Konsekvensar for økonomi: 
Med tilvising til at vassforsyning skal vere sjølvfinansierande så har det i prinsippet 
ingen økonomiske driftskonsekvensar for kommunen. 
 
 
Fosnavåg, 04.06.2015 
 
 
Olaus-Jon Kopperstad Jarl Martin Møller 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Hallvard Rusten 
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Utviklingsavdelinga 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: OMR Arkivsaknr: 2014/412 
    Arkiv: 000 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

114/15 Formannskapet 15.06.2015 

84/15 Kommunestyret 25.06.2015 
 
 
 
KOMMUNEREFORM – STATUS PR. 1. HALVÅR 2015 
 

Møtebehandling: 

Formannskapet kom med slik samrøystes tilråding: 
 
Kommunestyret gjev fylgjande mandat til arbeidsgruppa for kommunereforma: 

- Arbeidsgruppa innhentar informasjon og skal vere open for alle dei sju 
alternativa til samanslåingsmodell. 

- Arbeidsgruppa skal vere ein pådrivar i det vidare arbeidet med 
kommunereforma. 

- Arbeidsgruppa rapporterer jamnleg til formannskap og kommunestyret om 
arbeid og legg fram forslag til vedtak i saka.  

 
Kommunestyret vil vidareføre arbeid med «nabopratar» og vil starte slike møter med 
fylgjande kommuner: 

- Sande 
- Vanylven 
- Hareid 

 
Ungdomsrådet, eldrerådet og dei tillitsvalde vel ein representant kvar som deltek i 
arbeidsgruppa for kommunereforma. 
 
 

Tilråding i Formannskapet - 15.06.2015  

Kommunestyret gjev fylgjande mandat til arbeidsgruppa for kommunereforma: 



Side 2 av 7  

 

- Arbeidsgruppa innhentar informasjon og skal vere open for alle dei sju 
alternativa til samanslåingsmodell. 

- Arbeidsgruppa skal vere ein pådrivar i det vidare arbeidet med 
kommunereforma. 

- Arbeidsgruppa rapporterer jamnleg til formannskap og kommunestyret om 
arbeid og legg fram forslag til vedtak i saka.  

 
Kommunestyret vil vidareføre arbeid med «nabopratar» og vil starte slike møter med 
fylgjande kommuner: 

- Sande 
- Vanylven 
- Hareid 

 
Ungdomsrådet, eldrerådet og dei tillitsvalde vel ein representant kvar som deltek i 
arbeidsgruppa for kommunereforma. 
 
 
 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Kommunestyret gjev fylgjande mandat til arbeidsgruppa for kommunereforma: 

- Arbeidsgruppa innhentar informasjon og skal vere open for alle dei sju 
alternativa til samanslåingsmodell. 

- Arbeidsgruppa skal vere ein pådrivar i det vidare arbeidet med 
kommunereforma. 

- Arbeidsgruppa rapporterer jamnleg til formannskap og kommunestyret om 
arbeid og legg fram forslag til vedtak i saka.  

 
Kommunestyret vil vidareføre arbeid med «nabopratar» og vil gjennomføre slike 
møter med fylgjande kommuner: 

- … 
 
Ungdomsrådet, eldrerådet og dei tillitsvalde vel ein representant kvar som deltek i 
arbeidsgruppa for kommunereforma. 
 
 
 
 
Særutskrift: 
Personal- og organisasjonsavdelinga – for utsending til arbeidstakarorganisasjonane 
Ungdomsrådet 
Eldrerådet  
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Vedlegg 
1 Referat frå 1. møte i arbeidsgruppa 4.6.2015 
 
Saksopplysningar: 
 
Kommunereformprosessen i Herøy  
 
Kommunestyret har tidlegare handsama tre saker om kommunereforma: 
 

 Kommunestyremøte 19.6.2014, K-sak 80/14 

 Kommunestyremøte 17.12.2014, K-sak 170/14 

 Kommunestyremøte 28.5.2015, K-sak 68/15 
 
Herøy har også hatt oppe notat i Formannskapet 29.1.2015 og 5.5.2015 i tillegg til 
dei sakene som gjekk til Kommunestyret. Sakene til Formannskapet var notat med 
informasjon til diskusjon eller som skulle takast til vitande.  
 
Kommunen har også gjennom administrasjonen teke del på møte i regi Sunnmøre 
Regionråd 13.2.2015 og «Arena Sunnmøre» 23.4.2015. Administrasjonen har også 
teke del på samlingar for kontaktpersonar i regi av Fylkesmannen 21.1.2015 og 
30.4.2015. 
 
Rådmannsgruppa for dei sju kommunane på Søre Sunnmøre har i perioden også 
hatt sak om kommunereform på agendaen i møte 27.2., 27.3. og 24.4.2015 der 
kontaktpersonar har vore til stades og ordførarar har vore invitert på dei to siste 
møta.  
 
Sunnmøre regionråd gjennomførte ei innbyggjarundersøking i kommunane på 
Sunnmøre i september 2014, der det m.a. vart spurt om innbyggarane si haldning til 
kommunesamanslåing og preferansar med omsyn til kven ein ev. vil slå seg saman 
med. Undersøkinga viste følgjande resultat: (svar i prosent av dei spurde): 
 
Kommune Andel 

pos. til 
samansl. 

Pos. til 
samansl. 
m/ 
Herøy 

Pos. til 
samansl. 
m/ 
Sande 

Pos. til 
samansl. 
m/ 
Vanylven 

Pos. til 
samansl. 
m/ 
Ulstein  

Pos. til 
samansl. 
m/ 
Hareid 

Pos. til 
samansl. 
m/ Volda 

Pos. til 
samansl. 
m/ Ørsta 

Herøy 63 - 73 10 65 42 9 10 

Sande 75 68 - 24 46 44 14 13 

Vanylven 90 48 53 - 50 32 32 24 

Ulstein 69 48 33 10 - 92 12 14 

Hareid 78 20 19 4 91 - 11 11 

Volda 68 12 8 12 13 11 - 86 

Ørsta 78 10 9 9 19 17 94 - 

 
Som statistikken frå spørjeundersøkinga viser er det Sande og Ulstein som peikar 
seg ut av respondentane som aktuelle kommunar å slå seg saman med over 50%. 
Det vart også svart frå respondentane at 33% ville halde på dagens organisering.  
 
Det er lagt til grunn at det er mykje statistikk og utgreiingar som ligg føre som 
grunnlag for å ta avgjerd i kommunereforma, m.a.: 

- Ekspertutvalet sine 2 rapportar 
- Fylkesstatistikk 
- Sunnmøre i framtida (regionanalyse utarbeidd av Berefjord) 
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- Rapport med ulike data for kommunane på Sunnmøre (BDO-rapport) 
- Faktaark for Hareid, Ulstein, Herøy og Sande (del av BDO-rapport) 
- Innbyggjarundersøking for kommunane på Sunnmøre hausten 2014 (tinga av 

Sunnmøre regionråd) 
- Ulike «kommunereformrapportar» frå www.nykommune.no  

All denne dokumentasjonen er tilgjengeleg på kommunen si heimeside 
(http://www.heroy.kommune.no/nyhende/kommunereform.14360.aspx) 
 
Framdrift 
 
2015 
Juni Naboprat med Ulstein kommune 9.6.2015. 
 
Juni   Ordførar og Rådmann gjennomfører spørjeundersøking frå 

fylkesmannen og rapporterer status innan 1.7.2015. 
 
August   Gjennomføring av ope møte om kommunereform.  
 
September Kommuneval 2015. 
 
Oktober  Innbyggjarundersøking i regi av Sunnmøre Regionråd. 
 
Okt./Des. Politikaropplæring 
 
Nov./Des. Presentasjon av innbyggjarundersøking i kommunestyret. 
 
2016 
Jan./feb. Forhandling og nabopratar med aktuelle partar. 
 
Feb./mars Presentasjon av forhandlingsresultat. 
 
April  Folkeavrøysting eller innbyggjarundersøking om framforhandla 

kommunereformalternativ. 
 
Juni Innstille vedtak kommunereform i Formannskapet (7.6. eller 14.6.2016). 
 
Juni  Vedtak om kommunereform i Kommunestyret (16.6. eller 23.6.2016). 
 
Juni  Oversende vedtak kommunereform til Fylkesmannen innan 1.7.2016. 
 
 
Rapportering til Fylkesmannen  
 
Det vil fortsatt være opp til kommunene selv å avgjøre om de ønsker å spørre om 
innbyggernes råd ved folkeavstemning, eller benytte en innbyggerundersøkelse. 
Departementet vil dekke inntil 100 000 kr til hver kommune i forbindelse med høring 
av - og informasjon til innbyggerne. 
 
Det er Fylkesmannen som skal administrere disse utbetalingene til de kommunene 
som gjennomfører innbyggerundersøkelse. Kommunene rapporterer dette i sin 
undervegsrapportering til Fylkesmannen som skal være tilsendt innen 1. juli 2015. 
Midlene utbetales deretter til kommunene på ettersommeren/tidlig høst. 
 

http://www.nykommune.no/
http://www.heroy.kommune.no/nyhende/kommunereform.14360.aspx
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Fylkesmannen vil sende ut spørjeskjema (Questback) til ordførar og rådmenn i 
kommunane i juni. Denne undersøkinga vil fungere som undervegsrapportering 
mellom kommunen og fylkesmannen. Ordførar og rådmann vil svare på denne på 
vegne av kommunen slik fylkesmannen legg opp til.  
 
Når det gjeld involvering av innbyggjarane vert det lagt opp folkemøte i august og til 
ny spørjeundersøking blant innbyggjarane i oktober 2015 i regi av Sunnmøre 
regionråd.  
 
I forhold til informasjon er kommunen er aktivt ute og informerer gjennom kommunen 
si heimeside som vert oppdatert jamnleg. På kommunen si heimeside(hovudside) er 
det oppretta ein eigen knapp for kommunereform og under denne finn innbyggjarane 
all naudsynt informasjon, undersøkingar, artiklar og statistikk om kommunereforma. 
 
Kommunen baserer seg i stor grad på allereie eksisterande dokumentasjon, 
undersøkingar, statistikk osv. som avgjerdsgrunnlag. Rådmannen er av den 
oppfatning at det ikkje vil vere behov for store utgreiingar knytt til 
kommunereformarbeidet på dette stadiet og vi kan stette oss til dei utgreiingane som 
er nemnd ovanfor. 
 
I alle saker som no vert sendt til Formannskap og Kommunestyre vil det liggje ved 
ein oppdatert milepålsplan for Herøy kommune sitt arbeid med kommunereforma. 
Det har blitt gjort forsøk på å lage ein «felles milepålsplan» for kommunane på Søre 
Sunnmøre i 2015, men på grunn av at kommunane har ulik framdrift på 
kommunereformarbeidet og strategiane for involvering av innbyggjarar og 
handsaming i politiske organ er ulikt opplegg på har forsøka på felles milepålsplan 
ikkje fungert optimalt.   
 
Herøy har starta med sin første «naboprat» med Ulstein kommune 9.6.2015. Det 
vart gjort gjennom felles Formannskapsmøte i Ulstein kommune. Kommunestyret 
har uttalt at kommunen bør vidareføre dette arbeidet og også gjennomføre naboprat 
med Hareid og Sande. Vanylven er også aktuell å ta ein «naboprat» med.  
 
Vurdering og konklusjon 
 
Ut frå dagens situasjon er Herøy kommune sårbar. Storleiken gir avgrensa kapasitet 
og kompetansemiljø på spesialområde og kritiske område innanfor tenesteyting og 
myndigheitsutøving, som td. juridisk, økonomi, løn og personal og generell 
sakshandsaming. Dette skuldast dels storleiken på kommunen, men dels også at 
kommunen pga. av strenge økonomiske prioriteringar ikkje greier å ha tilstrekkeleg 
kapasitet. 
 
NHO har uttrykt at ein bør slå saman heile Sunnmøre til ein kommune for å møte 
framtidas utfordringar og ivareta næringslivet sine behov. Ved vesentleg større 
kommunar vil det etter ei tid lett oppstå særlege forventingar til 
rasjonaliseringsgevinstar som i seg sjølv kan verte sentraliseringsdrivande, samt 
utfordringar knytt til bygdene og lokaldemokrati med den geografien som er i Herøy 
kommune. 
 
Rådmannen har i si leiargruppe med hovudtillitsvalde og hovudverneombod  
gjennomført SWOT-analyse for dei sju ulike samanslåingsmodellane som Herøy har.  

- Gruppa konkluderer med at Herøy i dag er godt drive med god 
tenesteproduksjon og gode relasjonar til brukarane av tenestene.  



Side 6 av 7  

 

- Herøy er som mange andre ein utkant og tenestetilbodet er sårbart.  
- Næringslivet i kommunen er einsidig, men det vil det også vere inntil heile 

Søre Sunnmøre(7 kommunar) vert slått saman.  
- Den største utfordringa for tenesteyting og drift er at det ved samanslåing av 

fleire  kommunar vil bli svært store geografiske avstandar i ein ny kommune.  
- Leiargruppa ser det derfor som mest teneleg å «samle» dei fire kommunane 

på ytre Søre Sunnmøre i ein modell.  
- Ut frå eit rasjonelt standpunkt vil det vere lite å «tene» på å inkludere 

Vanylven i ein slik modell då det vil medføre eit område utan bruforbindelse 
(sett vekk frå Sandsøya og Kvamsøya i Sande).  

- Utfordringar knytt til rekruttering vil også vere ei utfordring også i framtida. 

- Ved alternativ 6 (søre Sunnmøre) og 7 (storkommune på Sunnmøre) vert 

framandgjering, svekka engasjement, mangel på patriotkapital og manglande 

identitet trekt fram som trugslar 

 

Arbeidsgruppa sine vurderingar oppsummert 

Formannskapet skal representere Herøy i arbeid med kommunereforma. 
 
Arbeidsgruppa vert utvida frå kommunestyrevedtaket til også å inkludere 

- 1 representant frå ungdomsrådet 
- 1 representant frå eldrerådet 
- 1 representant frå dei tillitsvalde 

 
Kommunestyrevedtak 28.5.2015 
 
I kommunestyret 28.5.2015 vart det gjort fylgjande vedtak: 

1.    Kommunestyret vedtek å sette ned ei arbeidsgruppe for å arbeide med 
utgreiing av samanslåingsmodellar for kommunestruktur.  
Desse vert valt til arbeidsgruppe: Ordførar, gruppeleiarane, rådmann, 
kontaktperson for kommunereform. 
2.    Arbeidsgruppe kommunestruktur får i oppdrag å legge fram forslag til 
mandat for behandling i formannskap/kommunestyre i juni 2015. 
Arbeidsgruppa skal involvere Ungdomsrådet og fagorganisasjonane. 
3.    Det skal leggast fram oppdatering/statusrapport frå arbeidsgruppa i kvart 
Kommunestyre fram til endeleg vedtak.  

 
Som oppfølging av dette vedtaket vil rådmannen rå til at Kommunestyret gjev 
fylgjande mandat til arbeidsgruppa for kommunereforma: 

- Arbeidsgruppa innhentar informasjon og skal vere open for alle dei sju 
alternativa til samanslåingsmodell. 

- Arbeidsgruppa skal vere ein pådrivar i det vidare arbeidet med 
kommunereforma. 

- Arbeidsgruppa rapporterer jamnleg til formannskap og kommunestyret om 
arbeid og legg fram forslag til vedtak i saka.  

 
Kommunestyret vil vidareføre arbeid med «nabopratar» og vil gjennomføre slike 
møter med fylgjande kommuner: 

- … 
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Tidspunkt for gjennomføring av «nabopratar» vert avgjort av Formannskapet som 
skal representere Herøy i dette arbeidet, jf. ref. frå arbeidsgruppa for 
kommunereform.  
 
Ungdomsrådet, eldrerådet og dei tillitsvalde vel ein representant kvar som deltek i 
arbeidsgruppa for kommunereforma. 
 
 
 
Fosnavåg, 05.06.2015 
 
 
Olaus-Jon Kopperstad Jarl Martin Møller 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Ole Magne Rotevatn 
 
 
 
 



 
 
 

MØTE I ARBEIDSGRUPPA FOR 
KOMMUNEREFORM 
 
REFERAT FRÅ MØTE NR. 1: 
 
Stad: Møterom 1, Herøy rådhus 
Deltakarar: 

 Olaus-Jon Kopperstad, Rådmann 

 Ann-Kathrin (Tine) Storøy, gruppeleiar Høgre 

 Karly Ingunn Teige, gruppeleiar Framstegspartiet 

 Ole Magne Rotevatn, kontaktperson kommunereform 
 
Bjarne Kvalsvik, Arnulf Goksøyr og Camilla Storøy Hermansen har meldt avbud. 
Henry Jøsokbakke og Per Kristian Furø møtte ikkje. 

 
Tid. 4.6.2015. 10:00 – 11:15 
 
Referat: 

- Val av leiar og organisering 
Ordførar er leiar for arbeidsgruppa.  

 
Formannskapet skal representere Herøy i arbeidet med kommunereforma. 

 
- Utarbeide forslag til mandat for arbeidsgruppa.  

Arbeidsgruppa innhentar informasjon og skal vere open for alle dei sju alternativa til 
samanslåingsmodell. 
Arbeidsgruppa skal vere ein pådrivar i det vidare arbeidet med kommunereforma. 
Arbeidsgruppa rapporterer jamnleg til formannskap og kommunestyret om arbeid og 
legg fram forslag til vedtak i saka.  

 
- Involvering av råd, organisasjonar og næringslivet. 

Eldreråd skal vere inkludert i arbeidsgruppa og dei vel sin kandidat sjølv.  
Ungdomsråd stiller med ein person i arbeidsgruppa og dei vel sin kandidat sjølv. 
Tillitsvalde skal vere inkludert i arbeidsgruppa og dei vel sin kandidat sjølv. 

 
Næringslivet skal inkluderast i arbeidet og arbeidsgruppa ynskjer kontakt med 
næringsforum og/eller shippingklubben.  

 
- Organisering av arbeid med kommunereform 

Kommunestyret eig prosessen 
Arbeidsgruppe er nedsett med eige mandat. 
Arbeidsgruppa inviterer seg inn i ulike fora for å drøfte kommunereform. 
 

- Evt.  
Storkommune Sunnmøre: Arbeidsgruppa ynskjer at ordførar tek kontakt med leiar for 
prosessen og undersøkjer om Herøy kan vere med som deltakar eller tilhøyrar. 
 
Ynskjer Formannskapet «naboprat» med nabokommunane? Formannskapet må drøfte 
aktuelle møtedatoar. 
 

Utviklingsavdelinga 



Arbeidsgruppa vil drøfte innbyggjarmedverknad ved seinare høve.  
 
Milepålsplanen skal ligge ved alle saker som går til kommunestyre og formannskap og 
skal oppdaterast.  
 
Møta i arbeidsgruppa skal primært leggast til seint på dag for å ta omsyn til 
ungdomsrådet.  
 
Ref. Ole Magne 



 

 
Pleie- og omsorgsavdelinga 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: RVB Arkivsaknr: 2014/894 
    Arkiv: 611 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

8/15 Eldrerådet 15.06.2015 

14/15 Komite for Helse og omsorg 11.06.2015 

3/15 Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 10.06.2015 

85/15 Kommunestyret 25.06.2015 
 
 
 
LOKALISERING AV OMSORGSSENTER FOR HERØY     
 

Møtebehandling: 

Saksframlegget vart delt ut i møtet. 
 
Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteken. 

Tilråding i Råd for menneske med nedsett funksjonsevne - 10.06.2015  

Kommunestyret tek saka til vitande og ber administrasjonen arbeide vidare med 
alternativ 1. 
 
 
 

Møtebehandling: 

Komiteen har oppfatta mandatet slik at ein skal legge fram aktuelle 
lokaliseringsalternativ for det framtidige omsorgssentertilbodet uten å kome med ei 
tilråding til val av løysing. 
Komiteen legg då fram fire alternativ som inneber både lokalisering og eit prinsippval 
i høve ein,- to, eller tredelt løysing. 
Med utgangspunkt i befolkningsprognoser og tenestebehov ser komitieen at det 
haster å kome i gang med konkret planlegging av prosjektet, og dersom 
kommunestyret vel å gå vidare på eit av alternativa bør det også løyvast 
planleggingsmidlar. 
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Tilråding i Komite for Helse og omsorg - 11.06.2015  

 
1. Kommunestyret tek saka frå komiteen til vitande og ber administrasjonen om 
     å arbeide vidare med alternativ 
2. Kommunestyret ber rådmannen om å fremje forslag til løyving av 
    planleggingsmidlar i 2016. 
 
 

Møtebehandling: 

Alle fire alternativ vart grundig diskutert i møtet. 
Etter å ha vurdert både fordeler og ulemper med dei fire alternativa vart Eldrerådet 
samrøystes enige om å innstille på alternativ 1: Vidareutvikling av dagens todelte 
løysing. 
Dette med grunnlag både ut i frå økonomi, gode tilbakemeldingar frå brukarane, 
nærheit til dei pårørande og ein forholdsvis god bygningsmasse i Myrvåg og til dels 
på Eggesbønes. Sanering av dagens raud og grøn avdeling når dette vert aktuelt er 
mulig å organisere innanfor dagens areal. 
Eldrerådet kan ikkje sjå at samlokalisering på Eggesbønes eller Myrvåg gir 
økonomiske fordelar som veg opp bakdelen ved at avstanden mellom brukarar og 
pårørande aukar. 
Eldrerådet vil også peike på at det synes som om det er lettare å rekruttere legar og 
omsorgspersonell i Myrvåg på grunn av kortare arbeidsveg for arbeidstakarar frå 
andre kommuner i nærområdet. 

Tilråding i Eldrerådet - 15.06.2015  

Kommunestyret tek saka frå komiteen til vitande og ber administrasjonen om å 
arbeide vidare med alternativ 1. 
 
 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Kommunestyret tek saka frå komiteen til vitande og ber administrasjonen om å 
arbeide vidare med alternativ 1. 

 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 
 
Helse- og omsorgskomiteen 
Pleie- og omsorgsavdelinga 
Eigedomsavdelinga 
Anlegg- og driftsavdelinga 
Utviklingsavdelinga 
Eldrerådet 
Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne 
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Vedlegg: 

 

Prenta vedlegg 

1. Innstilling frå helse- og omsorgskomiteen. 
2. Innkalling til temadag for det framtidige omsorgssenteret den 4.12.14.  
3. Referat frå temadag om det framtidige omsorgssenteret.  
4. Oppsummering frå ekskursjon til Ålesund kommune den 12.02.15.  
5. Befolkningsprognose frå SSB for Herøy kommune 2015-2040.  
6. Prognostisert utvikling i tenestebehov for Herøy kommune fram mot 2040. 

Kjelde Fylkesmannen i Møre og Romsdal.  
7. Prognostisert utvikling i antal årsverk for institusjon og heimeteneste fram mot 

2040.Kjelde Fylkesmannen i Møre og Romsdal.  
8. Situasjonsplan Eggesbønes.  
9. Situasjonsplan Myrvåg 

 

Uprenta vedlegg 

1. K-sak 103/14 
2. Rom for trygghet og omsorg - veileder for utforming av omsorgsboliger og 

sykehjem (Husbanken, 2009) 
 

Saksopplysningar: 
 

Saka gjeld lokalisering av nytt omsorgssenter i Herøy kommune.  

Kommunestyret gjorde i K-sak 103/14 slikt vedtak, jamfør uprenta vedlegg 1: 

1. Kommunestyret ber komite for helse og omsorg i samarbeid med 
administrasjonen å utgreie ulike lokaliseringsalternativ for det framtidige 
omsorgssentertilbodet i Herøy kommune. 

2. Lokaliseringsspørsmålet skal handsamast i kommunestyret innan mai 2015. 
 
Komitèleiar har avtalt med ordføraren å utsette saka til junimøtet. 
 
Rådmannen si vurdering: 

Teneste og driftsøkonomi er to moment som er sentrale i vurderinga. 

Vi må bygge effektive tenester med god kvalitet. Då er det ein fordel med mest 
mogleg samlokalisering for kvalitativ og effektiv bruk av helsepersonell og 
byggteknisk personell. Vi må legge godt til rette for beredskap m.a. akuttfunksjonar 
som lege og brann m.m. Ei oppsplitting av tilbodet vil redusere kvaliteten på 
tenestene gjennom splitting av kompetansemiljø og med redusert fleksibilitet i 
forhold til bemanning og redusert samarbeid i beredskapssituasjonar.  

Når ein byggjer for framtida må ein tenkje effektiv byggforvaltning. Ei samling eller 
ytterlegare oppsplitting av omsorgssentertilbodet må vurderast i lys av dette. Tre 
eller fleire skilde einingar er ikkje tilrådeleg då dette vil auke driftskostnadane både i 
pleie- og omsorgsavdelinga og hos eigedomsavdelinga.  

Det er ein fordel om tilbodet er i rimeleg avstand til befolkningskonsentrasjonen, då 
dette vil legge betre til rette for besøk og den frivillige deltakinga. 

http://biblioteket.husbanken.no/arkiv/dok/3488/nylink_rips.pdf
http://biblioteket.husbanken.no/arkiv/dok/3488/nylink_rips.pdf
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Fosnavåg 04.06.2014 

 
Olaus-Jon Kopperstad 
Rådmann 
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Innstilling frå helse og omsorgskomiteen: 

Nærmare om mandatet 

Helse- og omsorgskomiteen tolkar mandatet slik at ein skal fremje forslag til aktuelle 
lokaliseringsalternativ, uten å kome med ei konkret tilråding til rangering av desse. 

For å kunne fremje forslag til lokaliseringsalternativ, har helse- og omsorgskomiteen 
funne det naudsynt å vurdere også kva målgruppe eit omsorgssentertilbod bør rette 
seg mot og kva funksjonar eit slikt tilbod bør ha. Kva målgruppe og funksjonar eit 
omsorgssentertilbod skal ha, er avgjerande for arealbehovet og er såleis direkte 
relevant for lokaliseringsspørsmålet.  

Likeins er endring i befolkningssamansetninga og tenestebehovet sentrale faktorar i 
saka, og ein har difor teke dette inn som grunnlagsdokumentasjon for å kunne 
vurdere behovet for framdrift i saka. Komiteen har såleis tolka mandatet utvidande, i 
den forstand at ein har vurdert fleire spørsmål enn det ein kan lese direkte ut av 
ordlyden i mandatet.  

Organisering av arbeidet 

Arbeidet har vore leia av komite for helse- og omsorg, i samarbeid med pleie- og 
omsorgsleiar, eigedomsleiar og rådmann.  

Komiteen har arrangert temadag og gjennomført ei synfaring for å sjå eksempel på 
moderne og funksjonelle omsorgssenter. Eldrerådet og Rådet for menneske med 
nedsett funksjonevne har fått orientering og drøfta saka i eigne møter.  

På temadagen samla ein politikarar, tilsette og brukarrepresentantar for felles 
informasjon og diskusjon. Kort oppsummert var det brei konsensus om kva eit 
omsorgssenter bør vere, og komiteen fekk klare signal å ta med i det vidare 
arbeidet.  

Innkalling og referat frå temadagen ligg ved som prenta vedlegg 1 og 2.  

Den 12. februar 2015 var representantar frå kommunen på synfaring til Ålesund 
kommune. Der besøkte ein Spjelkavik og Hatlane omsorgssenter. Omsorgsbustadar 
og sjukeheimar som vert finansierte med investeringstilskudd må være tilrettelagt for 
tilkobling av elektroniske hjelpemiddel, kommunikasjons- og varslingssystem og 
annan velferdsteknologi. Ein besøkte difor også demonstrasjonshuværet for 
velferdsteknologi ved Høgskulen i Ålesund. Oppsummering frå ekskursjonen ligg i 
prenta vedlegg 3. 

Synfaringa ved Hatlane omsorgssenter illustrerte fyrst og fremst bygningsmessige 
kvalitetar. Senteret er forsåvidt eit viktig referanseprosjekt for ei eventuell seinare 
utbygging. Spjelkavik omsorgssenter gir varierte tilbod til ei utvida målgruppe, og 
representerer eit konsept ein ynskjer å samle seg om. Aktivitetane ved senteret var 
såleis like mykje eit tilbod til heimebuande som til pasientane i huset. Muligheitene i 
eit slikt konsept ligg i å lage gode fellesareal, enten det gjeld for aktivitetar, 
behandling eller lager.  

Kva er eit omsorgssenter? 

Omgrepet omsorgssenter vert gjerne nytta for eit område med både sjukeheim- og 
omsorgsbustadtilbod, sjå Rom for trygghet og omsorg - veileder for utforming av 
omsorgsboliger og sykehjem (Husbanken, 2009), kapittel 5,1 i uprenta vedlegg 2 for 

http://www.husbanken.no/universell-utforming/velferdsteknologi/
http://biblioteket.husbanken.no/arkiv/dok/3488/nylink_rips.pdf
http://biblioteket.husbanken.no/arkiv/dok/3488/nylink_rips.pdf


Side 6 av 12  

 

meir informasjon. Det er verd å merke seg at der også er skilje mellom ulike typer 
omsorgsbustadar (sitat frå veileder): 

Nasjonale føringer (St. meld. nr. 25 (2005–2006), jf. også Demensplan 2015, 
sier at tilrettelegging for personer med demens og kognitiv svikt, må være et 
hovedprinsipp ved bygging av omsorgboliger og sykehjem.  
 
Det antas at ca 80 prosent av sykehjemsbeboerne i dag har en 
demenssykdom. Sykehjemmet vil for dem og andre langtidsbeboere være et 
hjem. Det må derfor stilles store krav til trivsel ved utforming av 
bofunksjonene. Ved bygging av sykehjem anbefales generelt å ta 
utgangspunkt i anbefalinger som gjelder for botilbud for personer med 
demens. 
 
Sykehjem eller omsorgsbolig? 
 
Pleie- og omsorgstjenester ytes i dag både i eget hjem, omsorgboliger og 
sykehjem. Flere enn tidligere får omfattende bistand i omsorgsboliger. Den 
kan gis av fast tilknyttet personale eller hjemmetjenesten. Omsorgsbolig er 
ikke en lovregulert boform og derfor å betrakte som beboerens private hjem. 
Tjenestene er lovregulert og skal gis etter behov. Sykehjem er en lovregulert 
boform.  
 
Omsorgsbolig og sykehjem har ulike betalingsformer. Forskrift for vederlag 
gjelder for beboere i institusjon og regnes som prosenter av inntekten (trygd). 
Vederlaget dekker opphold og alle tjenester. I en omsorgsbolig betaler 
beboerne for kost og bolig og eventuelt egenandel på de tjenestene som 
mottas. Beboere i omsorgsbolig kan få bostøtte. 
 
Sykehjemmet/ institusjonsplasser kan brukes til: 

• Rehabilitering og overgangspleie etter sykehusbehandling. 
• Avlastning. 
• Langtidssyke eldre som trenger mye pleie. 
• Pleie ved livets slutt/lindrende behandling. 
• Skjermede enheter for personer med demens. 

 
Omsorgsboliger i bokollektiv med fast tilsatt personale kan brukes til: 

• Skjermede botilbud for personer med demens. 
• Botilbud for langtidssyke som trenger mye pleie. 

 
Selvstendige omsorgsboliger med fellesrom kan brukes til: 

• Botilbud for langtidssyke (ikke demens) som trenger 
mye pleie. 

Der er altså ulike typer butilbud der den vanlege inndelinga er sjølvstendige 
bustadar, bufellesskap og bukollektiv/sjukeheim. Skilnaden er i hovudsak storleiken 
på privatarealet og graden av felleskap. Di tettare fellesskap, di viktigare er det at 
antalet i bugruppa ikkje er for stort.  

Veiledaren seier vidare at: 

Sjølvstendige bustadar skal gi plass til alle sentrale bufunksjoner. 
Bustadane må ha kjøkken, soverom, bad med plass til vask og tørk av tøy, 
samt bod. Fordi bustadane også må legge tilrette for bruk av hjelpemiddel, 
bør arealet vere 55 m2 eller større. Det må vere privat uteplass/terrasse. I 
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bustadar for personer som i mindre grad er avhengig av hjelpemiddel, kan 
arealet reduserast noko. Mange brukarar ynskjer at omsorgsbustadane vert 
bygd i tilknytning til fellesareal eller areal til tjenesteapparatet. 

Omsorgsboliger i bufellesskap er ei gruppe bustadar der privateininga har 
dei nødvendigaste bufunksjonar for eiga hushaldning, men som i tillegg har 
fellesareal. Privatarealet bør minimum vere ca 40m2 og blant anna ha plass til 
et godt utstyrt kjøkken. I tillegg må det vere fellesareal i form av stue og 
spisekjøkken. Dette gir bebuaren valgfridom om ein vil delta i fellesskapet 
eller ikkje. Fordi mange ikke ynskjer å delta i fellesskapet, bør antalet 
personar i eit bufelleskap ikkje vere for lite. Talet på bueiningar kan vere frå 
8–15, avhengig av brukargruppe. Bodareal kan vere både privat og felles og 
må ta omsyn til plass til hjelpemiddel. 

Omsorgsboliger som bukollektiv er ei gruppe bustadar som er organisert 
med tanke på stor grad av fellesskap med for eksempel felles matlaging og 
måltid. Privatareal bør vere mellom 28 og 40 m2. Løysinga stiller krav til godt 
tilpassa fellesareal som kjøkken og opphaldsrom. Denne buforma kan vere 
sosialt krevjande, og passar ikkje alle. Bukollektiv fungerer best der bebarane 
ynskjer eller har behov for eit tett fellesskap, der eit fast personale hjelper til 
med organisere kvardagen, og gir helse- og sosialtjenester. 

Herøy kommune har i dag to omsorgssenter, begge med omliggande 
omsorgsbustadar i bufellesskap. Som erstatning for gul avdeling er det under arbeid 
eit nybygg i tilknytning til blå avdeling som skal drivast som omsorgsbustad og 
bukollektiv. 

Befolkningsprognose for Herøy kommune 

Tal frå Statisk sentralbyrå syner at aldersgruppene 70-79 år og 80+ nær doblar seg 
fram mot 2040 medan dei yngre aldersgruppene har liten vekst eller reduksjon. Den 
sterke veksten i aldersgruppa 80+ er venta etter år 2024.  

Aldersgruppe 2014 2040 Endring 

0 - 24 år 2 807 2 737 - 2,49 % 

25 - 34 år 981 1 041 6.73 % 

35 - 44 år 1 227 1 222 - 0.41 % 

45 - 69 år 2 762 2 951 6,84 % 

70 - 79 år 594 1 050 76.77 % 

80+ 476 862 81.09 % 

Sum 8 847 9 863 11.48 % 

Aldersutviklinga er i stor grad lik utviklinga i fylket elles og skuldast at dei store 
etterkrigskulla vert eldre og den generelle levealderen høgre. Andelen som bur 
åleine er lågare i Herøy enn for landet elles, men er likevel den største 
hushaldsgruppa i kommunen. Vedlagt som prenta vedlegg 4 ligg ein tabell frå SSB 
som viser ei meir detaljert utvikling på årstal. 

Teneste- og rekrutteringsbehov 

Ei dobling av aldersgruppa 70 + gir nye samfunnsutfordringar. Vedlagt fyl tabellar frå 
Fylkesmannen i Møre og Romsdal som har lagt fram utrekningar på auken av 
tenestemottakarar og behov for nye årsverk for Herøy kommune, sjå prenta vedlegg 
5 og 6.  

Utrekninga legg til grunn at dekningsgrader og standard på tenestene er dei same 
som i 2012.  
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Det er ei stor nasjonal satsing på velferdsteknologi i tru på at dette vil gjere folk meir 
sjølvhjelpte, og det er ein nasjonal filosofi å dreie fokuset frå hjelp til sjølvhjelp. Målet 
er ei friskare befolkning med mindre hjelpebehov. Førebygging og folkeopplysning er 
sentrale nøkkelord. Mange er bekymra over dei effektene rus vil ha på samfunnet. 
Tabellen tek ikkje inn i seg ei auke i hjelpebehovet i yngre aldersgrupper, eller 
effekten av førebygging.  

Samhandlingsreforma har ført til ei tenestedreining frå spesialisthelsetenesta til 
kommunehelsetenesta. Trenden er at folk i aukande grad skal få hjelpa si der dei 
bur. Dette får konsekvensar for korleis kommunen må bygge og utvikle sitt 
tenesteappararat.  

Andelen som bur åleine er den største hushaldsgruppa i kommunen. Einsemd og 
behov for hjelp frå andre vert fort ein konsekvens av dette. 

Rekrutteringsbehovet i helse- og omsorgstenestene har eit bratt stigande kurve 
samstundes som tilgangen på yngre arbeidskraft går nedover. Det vert viktig å 
planlegge for effektiv drift med god logistikk, samt å legge til rette for at folk kan vere 
mest mulig sjølvhjelpte. Bygningar, teknologi og organisering er sentrale element i å 
lykkast med å sikre tenestetilbodet.  

Dekningsgrad 

Kommuneplanen har ei målsetting om ei dekningsgrad på insitusjonsplassar på 25 
% av talet på eldre over 80 år. Prosenten er sett i høve ei nasjonalt anbefalt norm.  

Antal eldre over 80 år: 

Årstal 2015 2025 2030 2035 2040 

Eldre over 80 år 464 527 651 767 862 

Auke pr periode 
 
 

63 124 116 95 

Antal plassar med dekningsgrad 25 % 116 132 163 192 216  

 
Herøy kommune har i 2015 totalt 101 institusjonsplassar (+ 2 til øyeblikkelig hjelp 
døgn). Med 101 plassar er der ei dekningsgrad på 21,77 %. I 2010 var den på 24 %. 
Med unntak av dei to plassane som er gjort om til øyeblikkelig hjelp har ein ikkje lagt 
ned plassar i perioden, så dette viser auken i brukargruppa så langt. 

Differansen mellom 216 og 101 tilseier eit behov på 115 nye plassar for å dekke 
kapasitetsauken. Gul, grøn og raud avdeling tilbyr institusjonsplass til 50 pasientar. 
Gul vert erstatta i løpet av 2016 med inntil 16 plassar i omsorgsbustad i bukollektiv, 
og reduserer det samla kapasitetsbehovet tilsvarande med maksimalt 6 plassar. Ei 
eventuell nedlegging av raud- og grøn avdeling vil gi eit tilsvarande auka behov for 
40 plassar. Vi har då eit samla behov på omlag 149 nye plassar.  

Ovannemnde reknestykke føreset ein norm med 25 % dekning for eldre over 80, og 
har ikkje tatt omsyn til oppgåver som ligg i samhandlingsreforma, som også 
inkluderer den yngre befolkninga. Her er det heller ikkje tatt inn andre type behov 
som t.d. rus og psykiatri. 

Skildring av noverande omsorgssentertilbod 

Kommunen har i dag eit desentralisert omsorgstilbod ved at ein har to tilsvarande 
omsorgssenter med tilbod om både sjukeheimsplassar og omsorgsbustadar. 
Heimeteneste er knytt til begge institusjonane. Begge insitusjonane har samarbeid 
med legesentra som er lokalisert i nærleiken. Dette gjeld spesielt lege- og 
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fysioterapitenester, og i ytre nokre laboratorietenester. Kommunen si ergoterapi- og 
psykiatriteneste er lokalisert på helsesenteret på Eggesbønes. 

 

Herøy omsorgssenter 

3 bygg, 4 avdelingar 

Myrvåg omsorgssenter 

1 bygg, 2 avdelingar 

Somatisk sjukeheim med plassar for dag- og 
døgnopphald, kort- og langtid. To heimetenestedistrikt 
er knytt til sjukeheimen. Omliggande omsorgsbustadar 

 Grøn avdeling: 20 plassar  

 Raud avdeling: 20 plassar  

 Blå avdeling: 16 plassar, Dagsenter for 
demente med 10 plassar, demens- og 
psykiatriteam. 

 Gul avdeling: 10 plassar (skal erstattast med 
omsorgsbustadar for heildøgns omsorg frå 
2016. Er under planlegging som tilbygg til blå 
avdeling) Planlagd kapasitetsauke er inntil 6 
plassar. 

Somatisk sjukeheim med plassar for dag- og 
døgnopphald, kort- og langtid. Eit 
heimetenestedistrikt er knytt til sjukeheimen. 
Omliggande omsorgsbustadar 

 Avdeling A 17 plassar, 2 plassar for 
øyeblikkelig hjelp døgn 

 Avdeling B 18 plassar for demente 

 
 
 
 

Senteret på Eggesbønes er større enn i Myrvåg, men i høve 
befolkningskonsentrasjonen i kommunen er det indre som i dag har best dekning på 
institusjonsplassar. Dagsenteret for demente er eit spesialtilbod som vert nytta av 
heile kommunen. Elles er det tilbod om dagopphald på begge institusjonane. 
Kommunen sine to plassar for øyeblikkelig hjelp er plassert i Myrvåg fordi denne 
institusjonen hadde den beste bygningsmassen, og ein såg det som ein fordel at det 
er nær den interkommunale legevakta. 

Begge institusjonane er organisatorisk plassert under ein pleie- og omsorgsleiar, og 
driv såleis i stor grad etter dei same retningslinene og prosedyrene. 
Tenestetildelinga vert gjort av pleie- og omorgsleiar, og slik får ein lik praksis for 
heile kommunen.  

Institusjonane var bygde i ei tid då tenesteidealet var prega av sjukehustenkninga 
sin effektivitet med lange korridorar, og ein pasient som stort sett låg i senga og difor 
ikkje trengde plass til opphald utover dette. Difor har ein i dag begrensa høve til å 
kunne tilby tenester til heimebuande inne på omsorgssenteret sitt område. 

I tillegg til omsorgssentra har kommunen har omsorgsbustadar på Myklebust og i 
Fosnavåg.  
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Aktuelle lokaliseringsalternativ for vidare utbygging av omsorgssenterfunksjonar 

Komiteen starta arbeidet med ein gjennomgang av fleire tomtealternativ, men samla 
seg raskt om fire prinsippmodellar. I drøfting av dei ulike alternativa har komiteen 
hatt fokus på teneste og driftsøkonomi. Komiteen har sett på fordelar og ulemper 
ved dei fire modellane: 
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Alternativ 1: Vidareutvikling av dagens todelte løysing  

Alternativ 1 inneber at kommunen vidareutviklar dagens todelte omsorgssentertilbod i Myrvåg og på 
Eggesbønes.  

Fordelar Ulempe 

 Ein stor del av befolkninga får eit 
omsorgssenter i sitt geografiske nærområde. 

 Bygningsmassen ved Myrvåg omsorgssenter 
er av god teknisk stand sjølv om ein bør 
planlegge renovering av kjøkkenfløya i 
bygget. 

 Bygningsmassen ved Herøy omsorgssenter - 
Blå avdeling er av god teknisk stand. Nye 
omsorgsbustadar med heildøgns 
omsorgsfunksjon samt base for 
heimetenesta er også under utbygging i 
området i tillegg til at helsesenteret er 
plassert i umiddelbar nærleik.  

 Arealet på Eggesbønes gir rom for ei trinnvis 
utbygging samstundes som ein kan drive 
tenestene i eksisterande bygg, sjå kartskisse 
i prenta vedlegg 7.  

 I dag driv ein sjukeheim i tre bygg på 
området. Denne kan samlast under eitt tak.  

 Omsorgssentra ligg nært til butikk, lege, 
brannstasjon og andre helselokalitetar. 
Herøy omsorgssenter ligg i tillegg nær drosje 
og apotek.  

 Området på Eggesbønes er sentralt plassert 
i forhold til Fosnavåg og kan bidra til vidare 
utviklinga av Eggesbønes som bydel. 
Myrvåg omsorgsenter kan vere eit positivt 
tilskot til den vidare utviklinga av bu- og 
handelsområdet i Myrvåg.  

 Herøy ressurssenter er planlagt i området 
ved Herøy Produksjon og kan gi potensiale 
for samarbeid med omsorgssenteret. 

 Herøy omsorgssenter - raud og grøn 
avdeling - har store bygningsmessige 
behov. Sanering er difor eit aktuelt 
alternativ. Dette krev god samordning og 
logistikk ved ei eventuell utbygging.  

 Ein mister noko av stordriftsfordelen ved å 
ta to framfor eitt omsorgssenter fordi 
personalet må fordelast på fleire 
lokalisasjonar, men det vil vere betre enn å 
dele det opp i tre . 

 Tomtene har ikkje havutsikt 

 

Alternativ 2: Tredelt løysing i Myrvåg, Eggesbønes og Fosnavågområdet 

Alternativ 2 inneber at kommunen vidareutvikler dagens todelte omsorgssentertilbod i Myrvåg og på 
Eggesbønes og i tillegg vidareutviklar omsorgssentertilbodet på ein tredje lokasjon i Fosnavåg-området.  

Fordelar Ulempe 

 Ein auka andel av 
befolkninga får eit 
omsorgssenter i sitt 
geografiske nærområde 

 Eit tredje senter kan 
byggast utan særlege 
logistikkutfordringar.  

 Alternativet er driftsøkonomisk mindre gunstig enn dei andre 
alternativa. Meir tid til køyring og samordning både for 
tenestene og byggdrift.  

 Alternativet er mindre gunstig for tenestene enn dei andre 
alternativa. Det vert meir fragmentert, mindre fagmiljø og 
vanskelegare å sikre ei fagleg forsvarleg dekning. 
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 Ei utbygging i Fosnavåg 
kan bidra til den vidare 
utviklinga av Fosnavåg 
som bydel.  

 
 

 Lenger vei til legevakt og sjukehus 

 Kommunen kan måtte kjøpe og regulere grunn for vidare 
utvikling.  

 Nytt omsorgssenter er ikkje del av byutviklingsprosjektet for 
Fosnavåg. 

 
 

Alternativ 3: Samlokalisering ved Herøy omsorgssenter 

Alternativ 3 inneber at kommunen samlokaliserer alt omsorgssentertilbod ved Herøy omsorgssenter og 
legg ned drifta ved Myrvåg omsorgssenter.  

Fordelar Ulempe 

 Samlokalisering vil isolert sett vere den driftsøkonomisk beste 
løysinga. 

 Samling av kompetanse har positive effekter både for logistikk 
og rekruttering. Kompetanse rekrutterer kompetanse 

 Befolkningstyngda i kommunen er plassert i ytre Herøy 

  Arealet på Eggesbønes gir rom for ei trinnvis utbygging 
samstundes som ein kan drive tenestene i eksisterande bygg, 
sjå kartskisse i prenta vedlegg 7 .  

 Enkel kommunikasjon, nærleik til drosje og kollektivtransport.  

 Avstanden til 
interkommunalt 
legevaktsamarbeid vert 
større.  

 Avstanden til næraste 
sjukehus vert lenger.  

 Ein redusert andel av 
befolkninga får eit 
omsorgssenter i sitt 
nærområde.  

 
 

 

Alternativ 4: Samlokalisering ved Myrvåg omsorgssenter 

Alternativ 4 inneber at kommunen samler alt omsorgssentertilbod ved Myrvåg omsorgssenter, sjå prenta 
vedlegg 8.  

Fordelar Ulempe 

 Samlokalisering vil isolert sett vere den 
driftsøkonomisk beste løysinga. 

 Samling av kompetanse har positive effekter både 
for logistikk og rekruttering. Kompetanse 
rekrutterer kompetanse 

 Kortare til interkommunalt legevaktsamarbeid 

 Kortare vei til sjukehus 

 Omsorgssenterfunksjonane vert flytta 
frå det området som har størst 
befolkningstyngde.  

 Området manglar sentrumskvalitetar.  

 Dårlegare utbyggingspotensial enn 
ved Herøy omsorgssenter.  

 Svekka helseberedskap dersom 
ekstremvær isolerer ytre Herøy 

 
Komiteen si vurdering  

Det kommunale tenesteansvaret er aukande, og kommunen bør i framtida legge til 
rette for sambruk av lokalitetar. Ein må finne løysingar som legg til rette for at folk 
kan bu heime lengst mulig. Det vert då viktig å ha ein møteplass som dekkjer både 
sosiale og praktiske behov. Personale vert ein knappheitsfaktor, og ein må legge til 
rette for god rekruttering og god logistikk. 
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Tradisjonelt gir sjukeheimsbegrepet assosiasjonar om ein heim for sjuke folk, der 
hovudfokuset er heim, og behandling og pleie i livets siste fase. I dag tek 
korttidspasientane eit stadig større fokus, og korridorpasientane har flytta frå 
sjukehusa til sjukeheimane. Framover må ein reindyrke butilbodet, samstundes som 
ein må planlegge for endå fleire korttidsopphald med mellom anna vekt på 
rehabilitering. Ein må også planlegge for tilbod til heimebuande. Senteret må 
dermed ha rom for spesialfunksjonar for behandling og trening, Det bør vere ein 
naturleg samlingsplass med kafe og aktivitetstilbod, dreve i samarbeid med frivillige 
lag og organisasjonar. Komiteen anbefaler at ein i det vidare arbeidet sjekker ut 
konsept som t.d. demensby. I England har ein til dømes små nisjebutikkar inne på 
slike område. 

Komiteen har oppfatta mandatet slik at ein skal legge fram aktuelle 
lokaliseringsalternativ for det framtidige omsorgssentertilbodet uten å kome med ei 
tilråding til val av løysing. 

Komiteen legg då fram fire alternativ som inneber både lokalisering og eit prinsippval 
i høve ein,- to, eller tredelt løysing. 

Med utgangspunkt i befolkningsprognoser og tenestebehov ser komitieen at det 
haster å kome i gang med konkret planlegging av prosjektet, og dersom 
kommunestyret vel å gå vidare på eit av alternativa bør det også løyvast 
planleggingsmidlar. 

 
1. Kommunestyret tek saka frå komiteen til vitande og ber administrasjonen om 

å arbeide vidare med alternativ….. 
2. Kommunestyret ber rådmannen om å fremje forslag til løyving av 

planleggingsmidlar i 2016. 

 

Fosnavåg, 31.05.2015 
 
 
Fred Hansen 
Leiar helse- og omsorgskomiteen 
 

 

  
Sakshandsamar: Ragnhild Velsvik Berge, i samarbeid med Robert Myklebust 





























 

 
Utviklingsavdelinga 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: AZT Arkivsaknr: 2015/56 
    Arkiv: L12 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

126/15 Formannskapet 25.06.2015 

86/15 Kommunestyret 25.06.2015 
 
 
 
DETALJREGULERINGSPLAN HELSE- OG OMSORGSSENTEROMRÅDET - 
SLUTTHANDSAMING     
 

Møtebehandling: 

Planleggar Aleksander Zahl Tarberg orienterte. 
 
Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteken. 

Tilråding i Formannskapet - 25.06.2015  

Herøy kommunestyret godkjenner, i medhald av plan- og bygningslova 
§12-12, detaljreguleringsplan for helse- og omsorgssenterområdet med tilhøyrande 
reguleringsføresegner og planomtale inkludert vedlegg sist revidert 17.06.2015. 
 
Dette er eit enkeltvedtak som kan påklagast, jfr. PBL 1-9 og forvaltningslova kap. VI, 
innan 3 veker frå kunngjering. 
 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Herøy kommunestyre godkjenner, i medhald av plan- og bygningslova § 12-12, 
detaljreguleringsplan for helse- og omsorgssenterområdet med tilhøyrande 
reguleringsføresegner og planomtale inkludert vedlegg sist revidert 17.06.2015. 
 
Dette er eit enkeltvedtak som kan påklagast, jfr. PBL § 1-9 og forvaltningslova kap. VI, 
innan 3 veker frå kunngjering. 
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Vedlegg: 
01.Plankart, sist revidert 17.06.2015 

02.Føresegner, sist revidert 17.06.2015 

03.Planomtale, siste revidert 17.06.2015 

04.F-sak 73/15, vedtak om offentleg ettersyn 

05.Innspel til offentleg ettersyn 

 
 
Saksopplysningar: 
 
På vegne av Herøy kommune har utviklingsavdelinga utarbeidd forslag 
tildetaljreguleringsplan for deler av helse- og omsorgssenterområdet på 
Eggesbønes.Målet med planarbeidet er å fastsetje arealbruken for vidare utvikling 
av viktigefunksjonar som nye omsorgsbustader med heildøgns omsorgsfunksjon og 
base forheimetenesta i området ved Herøy omsorgssenter – blå avdeling på 
Eggesbønes. 
 
Planforslaget legg rammer for oppføring av nye bygningar inntil 3 etasjer, der 
desseskal plasserast innanfor området merka med O1 på plankartet. 
 
Planforslaget medfører ei endring av gjeldande reguleringsplan av 
kommunenseigedom og deler av tilstøytande eigedomar. Planarbeidet vil soleis 
medføre eiomregulering av internt veg- og parkeringssystem som vist i 
gjeldandereguleringsplan for å oppnå meir framtidsretta og funksjonelle løysingar. 
Vidare vil plan forslaget medføre ei endring i utnyttingsgrad og bygningstype frå 
småhusbebyggelse til blokkbebyggelse for bustadrekka mot Eggesbøvegen. 
 
Planarbeidet blei varsla oppstarta den 19.01.2015. Tiltaket er av ein slik karakter at 
det ikkje er naudsynt med planprogram eller konsekvensutgreiing etter plan og 
bygningslova §§ 4-1 og 4-2. Planarbeidet vart varsla med annonse i lokalavisa og 
informasjon på internett. Det er kome inn 7 innspel til planarbeidet. Desse 
innspelablei kommentert og gjort greie for som ein del av handsaming av 
planforslaget i Fsak 73/15. Rådmannen går difor ikkje nærare inn på desse 
vurderingane. 
 
Formannskapet vedtok i F-sak 73/15 å leggje planforslaget ut til høyring. Frist for 
innspel blei sett til 20.06.2015. Det kom inn 5 innspel til planforslaget. Rådmannen 
vil nedanfor presentere og vurdere innspel som har kome tilhøyringsperioden. For 
detaljar kring planforslaget, viser ein til dei vedlagte plandokumenta og F-sak 73/15. 
 
Med bakgrunn i motsegn frå offentlege instansar og merknader frå grunneigarar 
innanfor planområdet, har det blitt gjort endringar i planforslaget etter offentleg 
ettersyn. 
 
Endringar som er gjort i planforslaget: 

 Området BB1 som var vist som areal til konsentrert småhusbebyggelse 
ertrekt ut av planforslaget. 

 Området o_V1 og o_P1 er teke ut av planforslaget. Tilkomst blir frå 
vegregulert i gjeldande plan. 

 Bygning som var foreslått rive er ikkje lenger vurdert som aktuelt pga 
fjerningav o_V1 og o_P1. 

 Føresegner og planomtale er endra som følgje av endringar i plankartet. 
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 Rekkjefølgjekrav knytt til støyreduserande tiltak er teke inn i planforslaget 
 

 
 
INNSPEL TIL OFFENTLEG ETTERSYN 
 
Følgjande instansar har ingen merknad til planforslaget: 
Noregs vassdrags- og energidirektorat (NVE), 04.05.2015. 
Søre Sunnmøre Landbrukskontor (SSL), 21 
 
1. Møre- og Romsdal fylkeskommune, 28.05.2015,02.06.2015 og 09.06.2015 : 
Fremjar motsegn til planforslaget med grunngjeving i barne og unge sine interesser 
og Rikspolitiske retningslinjer om barn og unge i planlegginga. Dette gjeld området 
BB1 og manglande klargjering av leikeareal og konsekvensar for barn og unge i 
plan.  
 
Den 09.06.2015 fekk kommunen e-post frå Kulturavdelinga i Fylkeskommunen 
vedktema arkeologi. Dei ber kommunen vere merksam på at dersom ein 
underopparbeiding av tiltaka kjem over noko som kan vere automatisk freda 
kulturminne,ber dei om at arbeidet blir stogga og at ein kontaktar fylkeskommunen 
for avklaringsnarast.  
 
Vurdering: 
Som følgje av motsegn og merknader til planforslaget, har ein valt å innskrenke 
planområdet etter offentleg ettersyn. Ein har valt å trekkje ut bustadområdet BB1, 
veg og parkeringsplass frå planforslaget. Møre og Romsdal fylkeskommune har i 
brev av 02.06.2015 varsla at dei trekkjer motsegna som følgje av endringane i plan. 
Innspelet frå Fylkeskommunen om arkeologi er teke til vitande, og ein gjer merksam 
på at ei formulering som det blir vist til, låg inne i føresegnene til planen ved offentleg 
ettersyn. Dette er ikkje endra. 
 
2. Unni Arhaug (grunneigar 38 bnr 80), 08.06.2015: 
Protesterer mot den del av planen som viser at huset deira skal rivast. Dei viser til at 
huset er nyoppussa med utleigeleilegheiter. Grunneigar viser til dialog med Herøy 
kommune tidlegare og møter. Reagerer på at dei ikkje har fått informasjon om at 
huset er regulert rive i plan. Dei forventar at kommunen tek kontakt og gir 
skikkeleginformasjon om plan. Dei hevdar at dersom huset er regulert rive i plan, vil 
det forringe eigedomen betraktelig i verdi og gjere det vanskeleg å selje.  
 
Vurdering: 
Innspelet frå Arhaug blir teke til følgje i plan. Som følgje av motsegn og merknader til 
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planforslaget, har ein valt å innskrenke planområdet etter offentleg ettersyn. Ein har 
valt å trekkje ut bustadområdet BB1, veg og parkeringsplass frå planforslaget. Som 
følgje av at «innskrenking» av planområdet, kan ein ikkje sjå at det skal vere 
naudsynt å regulere bustadhuset på gnr 38 bnr 80 som rive. 
Når det gjeld det som Arhaug viser til i høve informasjon, så er det ikkje vanleg 
praksis etter plan- og bygningslova, at ein informerer kvar enkelt grunneigar om 
detaljar i plan, før planen blir lagt ut til høyring/offentleg ettersyn. Vanleg praksis er 
her at grunneigarar blir varsla med eige brev når planen blir lagt ut til høyring. 
Ein kan soleis ikkje sjå at det er gjort noko lovstridig i at Arhaug ikkje er blitt informert 
personleg om detaljane i planforslaget før offentleg ettersyn. Herøy kommune har 
gjennomført møte med 12.06.2015, der grunneigar har fått informasjon frå Herøy 
kommune om planforslaget og det tilrådde planforslaget som no ligg føre for politisk 
godkjenning.  
 
3. Statens Vegvesen, 11.06.2015: 
Det bør i planføresegnene presiserast, i tillegg til ordlyden det er lagt opp til i § 
6bokstav f, at "Grenseverdiane i tabell 3 i Klima- og miljodepartementets retningslinje 
T-1442/2012 vert gjort gjeldande for planen". (Jamfør Miljødirektoratet sin rettleiar M-
128-2014, side 35 og 36.) Og elles bør det innarbeidast rekkjefølgjekrav i føresegna 
om at nødvendige støytiltak skal vere på plass før ferdigattest eller bruksløyve etter§ 
21-10 i plan og bygningslova kan gjevast til nye bygg/bustader innan for 
planområdet. Utover dette har ikkje Statens vegvesen særlege merknader til 
reguleringsframlegget. 
 
Vurdering: 
Når det gjeld grenseverdigar knytt til støy viser ein til fellesføresegnene om dette 
tema. Det er her konkret vist til krava i T-1442/12, det same gjer vedlagt støyfagleg 
utgreiing kring vegtrafikkstøy frå FV 654. Når det gjeld rekkjefølgjekrav knytt til 
støyreduserande tiltak, viser ein til handsaming av innspel nr 4 (Fylkesmannen). 
 
4. Fylkesmannen i Møre og Romsdal, 17.06.2015: 
Den vedlagte støyrapporten syner at det er behov for støytiltak for at ein skal 
kunneinnfri krava i T-1442/12. Desse tiltaka er omtala i støyrapporten og i 
planomtalen, men ikkje tatt med i rekkjefølgjekrava. For at tiltaka skal være bindande 
må dei stå i rekkjefølgjekrava. Vi gjer også merksam på at krava i TEK10 må vere 
oppfylde. Fylkesmannen vil ha motsegn til saka frem til at støytiltaka er innarbeid i 
føresegnene.  
 
Vurdering: 
Med bakgrunn i innspel frå Fylkesmannen, har ein teke inn rekkjefølgjekrav til 
støyreduserande tiltak i planforslaget. Desse skal sikre at det blir gjennomført 
støyreduserande tiltak knytt til byggeprosjektet i høve gjeldande støyutgreiing. 
Som følgje av at kommunen har justert føresegnene til planen, har Fylkesmannen 
stadfesta at dei trekkjer motsegna som tidlegare blei framsett. 
 
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Rådmannen viser til at dette planarbeidet med reguleringsendring er heilt 
avgjerandefor å gi kommunen eit naudsynt handlingsrom for vidare utvikling av dei 
sentralehelse- og omsorgsfunksjonane på Eggesbønes. Dette planforslaget vil legge 
til rettefor bygging av nye omsorgsbustader med heildøgns omsorgsfunksjon, 
somerstatning for dagens gul avdeling. Planforslaget opnar også opp for base 
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tilheimetenesta innanfor same området. I dette planforslaget legg ein rammer for 
atdet i området O1 kan førast opp bygningar inntil 3 etasjer for offentleg formål.Ved å 
auke byggjehøgda for ny bygningsmasse, vil ein i framtida kunne fortetteområdet og 
sikre ei sterkare grad av utnytting på dei knappe areala som ein har tildisposisjon på 
Eggesbønes. Det ligg også til rette for ei mogleg vertikal utviding medny 
bygningsmasse mot sørvest. Her gir denne reguleringsendringa eit 
utvidatomteområdet som følgje av kommunen sitt grunnerverv frå 
kringliggjandebustadeigedomar. Samla sett gir planforslaget eit godt handlingsrom 
for framtidigutvikling av helse- og omsorgssenterområdet på Eggesbønes.  
 
I etterkant av høyringsperioden har ein blitt nøydd til å endre planforslaget 
medbakgrunn i merknader frå private grunneigarar og motsegn frå 
offentlegemyndigheiter. Planområdet er no innskrenka til berre å gjelde området O1. 
Dette vilsikre det arealbehovet som er knytt til nytt tilbygg til blå avdeling. For å 
sikreutbygging i tråd med ovannemnde planar er det også behov for omregulering 
avkommunens eigedom og deler av tilstøytande eigedom gnr 38 bnr 80. 
 
Det er utarbeidd støyutgreiing av omsyn til vegtrafikk frå fylkesveg 654.Moment frå 
støyvurdering er innarbeidd i planforslaget og dette må det takast omsyntil ved 
prosjektering og utforming av nye funksjonar i området. Det er også utarbeiddeiga 
ROS-analyse som vedlegg til planomtalen.  
 
Etter det rådmannen kan sjå av offentlege databasar er det ikkje forhold knytt tilrisiko 
og sårbarheit eller andre samfunnsmessige konsekvensar som talar i mot fremja 
arealbruk.  
 
Med bakgrunn i ovannemnde saksopplysningar og vurdering, og med tilvising til 
planforslaget, rår rådmannen til at planforslaget blir godkjent slik det no ligg føre. 
 
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Nei 
Konsekvensar for beredskap: 
Nei 
Konsekvensar for drift: 
Nei  
Konsekvensar for økonomi: 
Nei   
 
 
Fosnavåg, 22.05.2015 
 
 
Olaus-Jon Kopperstad Jarl Martin Møller 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Aleksander Zahl Tarberg 
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Planident: Saksnummer:  Eigengodkjenningsdato:           Eigengodkjent_av: 
201503  XXXXX   xx.xx.xxxx             Herøy kommunestyre  
 

 

DETALJREGULERINGSPLAN FOR HELSE OG OMSORGSSENTEROMRÅDET  
PLAN-ID: 201503 

 
REGULERINGSFØRESEGNER 

 
§ 1 – Avgrensing av planområdet  
Reguleringsføresegnene gjeld for området som på plankartet er vist med 
reguleringsgrenser. Innanfor grensene skal areala nyttast og bygningane 
plasserast som planen (plankartet og føresegnene) fastset.  
 
§ 2 - Andre bestemmingar 
Desse føresegnene kjem i tillegg til dei til ei kvar tid gjeldande sentrale og 
kommunale lover og føresegner. 
 
§ 3 - Privatrettslege avtalar 
Etter at reguleringsplanen med tilhøyrande føresegner er gjort gjeldande, kan det 
ikkje gjerast privatrettslege avtalar som er i strid med planen. 
 
§ 4 – Forhold til kulturminne 
Dersom det i samband med utbygginga vert oppdaga automatisk freda kulturminne 
som tidlegare ikkje er kjent, skal arbeidet stansast med ein gong, og regional 
kulturvern mynde skal varslast, jf. lov om kulturminne § 8, andre ledd. 
 
§ 5 - REGULERINGSFORMÅL 
Arealet innanfor reguleringsgrensene skal nyttast i samsvar plan- og bygningslova til 
følgjande føremål: 
 
Bygningar og anlegg (PBL. § 12 – 5, nr.1) 

- Institusjon (O1) 
 
§ 6 – FELLESFØRESEGNER 
 
a. Detaljreguleringsplanen fastset hovudstrukturen for utbyggingsmønsteret.  

Dei viste vegane i plankartet ligg fast. I tillegg til dei viste vegane kan mindre korte 
tilkomstvegar og gangvegar etablerast innanfor området institusjon (O) som følgje 
av byggjesøknad.   
 

b. Bebyggelsen skal plasserast innanfor regulert byggegrense. BYA gir tillate bebygd 
areal i prosent av tomta sitt nettoareal. 
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c. Alle inngrep skal planleggast og utførast på ein slik måte at verknadene vert så 
små som mogleg. Bebyggelsen skal tilpassast terrenget på tomta og nødvendige 
inngrep i terreng og vegetasjon skal utførast så skånsamt som mogleg. 

 
d. Prinsippa bak universell utforming skal leggjast til grunn i størst mogleg grad, jf. 

plan- og bygningslova med tekniske forskrifter. 
 

e. Innafor byggeområde kan det oppførast trafokioskar, pumpestasjonar eller andre 
tekniske innretningar, der nødvendig. Frittståande bygg til slike føremål skal ha 
dimensjon, form og farge som er tilpassa bebyggelsen elles i området. 

 
f. For område som er utsett for støy ut over grenseverdiane for ny bustadbygging, jf 

rettleiar T-1442 frå Miljøverndepartementet, skal tiltakshavar dokumentere 
støysituasjonen i samband med søknad om tiltak. Soverom skal ha vindu til ei side 
der støynivået er Lden=55 dB eller mindre. Private uteareal (MUA)  skal leggjast 
på leside av støykjelda.  

 
 

g. Innanfor   området kan det byggjast nødvendige bygg og installasjonar for el- og 
telenett. Bygg skal ha dimensjon, form og farge som er tilpassa bygningane elles i 
området. 

 
 

§ 7 – SITUASJONSPLAN / DETALJAR VED BYGGESØKNAD  
 

Det skal utarbeidast ein samla situasjonsplan for området O1.  
 
Situasjonsplan skal handsamast av kommunen i samband med byggesøknad og 
skal vise:  
 
- Plassering av bygningskropp   
- Tomtegrenser  
- Grense mellom seksjonar  
- Parkeringsplassar  
- Interne tilkomstvegar og gangvegar  
- Murarar  
- Kotehøgder på utvendig terreng  
- Plassering av bygningar  
- Uteopphaldsareal   
- Plassering av lyspunkt for uteområde   

 
Som prinsipp for utbygging av skal prinsippa om universell utforming leggast til 
grunn.  
 
Universell utforming skal også leggast til grunn for utforming av felles ute 
opphaldsareal, jf. TEK. 
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§ 8 – BYGNINGAR OG ANLEGG (PBL. § 12-5, nr.1) 
 
1. Generelt 

Kommunen skal ved handsaming av byggjemelding sjå til at bygningane får ei god 
form. Bygningen si form skal samsvare med bygningen sin funksjon og gje uttrykk 
for tida sin arkitektur med eit godt materialval. Bygningar i same gruppe skal 
gjevast ei harmonisk utforming.  
 
Kommunen krev at det vert lagt særleg vekt på det samla arkitektoniske uttrykket i 
høve ei harmonisk områdeoppfatning. Det skal ikkje nyttast reflekterande 
materialar på bygningar eller anlegg. Unnateke er glasfasade. Parkeringsbehovet 
er føresett dekt på eige areal,  

 
Dersom garasje ikkje vert bygd tilsvarande krav til tal parkeringsplassar, skal 
parkeringsplass reknast inn i grunnlaget for BYA med 20 m2 pr. bilplass.  
 
Parkeringsbehovet er føresett dekt på eige areal i hht ei kvar tid gjeldande 
kommunale krav. På situasjonsplan skal det vise at parkeringsdekning er oppfylt. 

 
2.  Institusjon – O1  
 
a. I området merka O1 vert det tillate med etablering av omsorgsbustader med 

heildøgnsbemanning inkludert tilhøyrande fellesareal. Bygning kan også ha 
funksjon som bufellesskap med tilhøyrande fellesareal. Det vert også tillate med 
etablering av bygningar med funksjon som kontor/base for heimeteneste. 
 
Fordeling av funksjonar i nye bygg vert fastsett ved byggesak.  
 
O1 skal planleggjast under eitt, men kan byggjast ut i trinn.  
Til alle areala høyrer naudsynte anlegg for å oppfylle bygningane sin funksjon.  
 
Parkering for heimetenesta skal lokaliserast innanfor området O1, under tak, og i 
tilknyting til ny bygningsmasse.     

 
b. I område merka O1 kan bygningar førast opp i 3 etasjer. Gesimshøgd skal ikkje 

overstig 11 m frå gjennomsnittleg planert terreng.  
 
Nye bygningar skal plasserast innanfor byggjegrensene.  
 
Ved val av takvinkel skal eksisterande/kringliggande bustadhus takast omsyn til. 
Dette slik at bygga som gruppe gjev ei harmonisk områdeoppfatning. Dette skal 
likevel ikkje vere til hinder for arkitektoniske uttrykk i frå vår tid. Nye bygg skal 
framheve vår tid sin byggeskikk og medverke til vidare utvikling av denne.  

 
§ 9  Uteareal tilhøyrande byggjeareal 
 
a. Ikkje utbygd del av tomta skal utformast tiltalande. Det er ikkje tillate å ha 

skjemmande skjeringar og fyllingar. Skjeringane som følgjer av 
utgraving/planering av tomt skal tilplantast med stadeigen vegetasjon. 
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Skråningane skal framstå som vegetasjonsbelte. Mur mot offentleg vegar skal 
godkjennast av kommunen før dei kan oppførast. 

 
b. Ein bør i størst mogleg grad søkje å ta vare på og nytte eksisterande terreng og 

lokal vegetasjon i området i samband med utbygging og tilplanting. Der planering 
medfører støttemur mot nabotomt eller veg, kan kommunen krevje at 
planeringshøgda vert senka eller heva slik at høgda på støttemuren vert redusert. 

 
c. Opphaldsareal ute skal opparbeidast og ferdigstillast samstundes med 

bygningane/anlegget. 
  
d. Innanfor området O1 skal nye funksjonar planleggast og gjennomførast etter 

retningslinjer frå Husbanken sin rettleiar for bygging av omsorgsbustader og 
institusjonsplassar.  
 
Det skal setjast av eit felles uteopphaldsareal på minimum 200 m2.  
 
Uteareal skal opparbeidast og ferdigstillast samstundes med 
bygningane/anlegget elles. 

 
e. Innafor kvar tomt må utbyggjar syte for naudsynt drenering for overvatn og 

grunnvatn, og føre dette til avløp til bekk/vassdrag eller kommunalt leidningsnett 
etter godkjenning frå kommunen. 

 
f. Kommunen skal ha rett til å nytte uteareal i samband med naudsynt vedlikehald 

av kommunaltekniske anlegg som kryssar eller ligg inntil byggeområda. 
 
g. Terreng, gjerde og hekkar langs gater og i kryss skal ikkje vere høgre enn 0,7 m 

over vegnivået. Ved avkøyrsle gjeld krava ovanfor, men høgda skal ikkje vere 
over 0,5 m. Sjå elles føresegnene vedkomande frisiktlinjer. 

 
§ 10 – REKKJEFØLGJEKRAV (PBL. § 12-7, nr. 10) 
 

1. Før det kan gjevast mellombels bruksløyve for nye bygningar innanfor området 
O1, skal støyvoll som skjermingstiltak mot fylkesvegen vere opparbeidd og 
ferdigstilt.  

2. Før det kan gjevast mellombels bruksløyve for nye bygningar innanfor området 
O1, skal soverom ha vindu eller dør til ei side der støynivået er Lden=55 dB 
eller mindre.  

3. Før det kan gjevast mellombels bruksløyve for nye bygningar innanfor området 
O1, skal alle bueiningane ha tilgang til eit stille utandørs opphaldsareal som 
tilfredstiller nedre grense for støysone (Lden = 55 db)  

 
 

*** 
 
Reguleringsplan godkjent av kommunestyret i k-sak xx/xx i møte XXXX/201X 
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1. SAMANDRAG 

Planforslaget er ein detaljreguleringsplan etter plan- og bygningslova (PBL) § 12-3, 
og inneberer endring av gjeldande reguleringsplan for helse og 
omsorgssenterområdet på Eggesbønes i Herøy kommune.  
 
Ein ynskjer med dette planforslaget å legge til rette for bygging av nye 
omsorgsbustader med heildøgns omsorgsfunksjon og base for heimetenesta i 
området ved Herøy omsorgssenter – blå avdeling på Eggesbønes. Byggeprosjektet 
skal erstatte dagens institusjonstilbod og arbeidsplasslokalitetar ved Herøy 
omsorgssenter – gul avdeling. Planarbeidet vil legge rammer oppføring av bygningar 
inntil 3 etasjer innanfor planområdet.  
 
For å sikre utbygging i tråd med ovannemnde planar er det også behov for 
omregulering av kommunens eigedom og deler av tilstøytande eigedomar. 
 
 
Utviklingsavdelinga, mars 2015.  
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2. NØKKELOPPLYSNINGAR  
 

Bygd: Eggesbønes  

Stad/adresse: Sjukeheimsvegen  

Gnr / bnr: Gnr 37  bnr 426 m.fl  

Gjeldande planstatus: Offentleg formål og bustad i gjeldande 

reguleringsplan 

  

Forslagstillar: Herøy kommune  

Grunneigar: Herøy kommune  

Plankonsulent: Utviklingsavdelinga  

  

Eksisterande planstatus: 1515198602 EGGESBØNES ALDERS OG 

SJUKEHEIMSOMRÅDE 

Planområde sitt areal (daa): 8.7 daa 

Nytt reguleringsføremål: Offentleg formål 

Grad av utnytting: BYA% = 50  

Aktuelle problemstillingar: Tilbygg til helse- og omsorgssenter 

  

Kunngjering, dato: 19.01.2015 

Krav om konsekvensutgreiing: Nei – i samsvar med gjeldande planar  

  

 
 
 

3. BAKGRUNN FOR PLANARBEIDET  
 
3.1– Bakgrunn 
 
Herøy kommunestyre vedtok i K-sak 80/09 strategi for utbygging av helse- og 
omsorgstjenester i kommunen.  
 
I nær framtid må ein bygge ut både Herøy Helsesenter og Herøy sjukeheim. Nye 
omsorgsbustader kan med fordel plasserast inne på same område. Det er vesentleg 
at framtidig utbygging av helse- og omsorgstenester i Herøy vert gjort i ein 
heilskapleg plan, med dei fem stategiane i botnen for planarbeidet. Dette vil kreve ei 
utbygging som legg til rette for samhandling med indre ferdselsårar, noko som igjen 
vil kreve god langsiktig planlegging. 
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Ein viser til at det ikkje er teke stilling til kva ein ynskjer å gjere med dei resterande 
bygningane og funksjonane aust for planområdet, og ein finn det soleis ikkje rett at desse 
vert teke med i denne reguleringsendringa.  
 
3.2 - Føremål med planforslaget 

Ein ynskjer med dette planforslaget å legge til rette for bygging av nye omsorgsbustader med 
heildøgns omsorgsfunksjon og base for heimetenesta i området ved Herøy omsorgssenter – 
blå avdeling på Eggesbønes. Byggeprosjektet skal erstatte dagens institusjonstilbod og 
arbeidsplasslokalitetar ved Herøy omsorgssenter – gul avdeling. Planarbeidet vil legge 
rammer oppføring av bygningar inntil 3 etasjer innanfor planområdet.  
 

 
 

Oppstart av planarbeid blei varsla 19.01.2015 og kunngjort på kommunen sine nettsider og 
gjennom annonse i Vestlandsnytt. Perm med varslingsdokument blei gjort tilgjengeleg på 
Herøy rådhus. Grunneigarar og naboar til planområdet har vore varsla i eige brev. Det same 
gjeld offentleg myndigheiter, samt lag og organisasjonar som ein har vurdert kan ha 
interesse i planleggingsarbeidet.  
 
Det er gjennomført eit informasjonsmøte 10.02.2015 på rådhuset angåande byggeprosjektet 
som går parallelt med planarbeidet. Utviklingsavdelinga har i dette møtet informert om 
planarbeidet.   

  
5. PLANSTATUS OG AREALBRUK 
 

5.1 - Planstatus 

Området er pr i dag regulert gjennom ein rettsleg bindande reguleringsplan. I gjeldande 
reguleringsplan 1515198602 EGGESBØNES ALDERS OG SJUKEHEIMSOMRÅDE.  
 
 

5.2 - Kommuneplan 

Planområdet er i gjeldande kommuneplan (2014) sett av til område der gjeldande 
reguleringsplan framleis skal gjelde.  bustadføremål med krav om at det vert utarbeidd ein 
reguleringsplan.  
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Utsnitt av gjeldande kommuneplan arealdel (2014) 

 
5.3 - Reguleringsplanar 

Området er i dag omfatta av ein gjeldande reguleringsplan  1515198602 EGGESBØNES 
ALDERS OG SJUKEHEIMSOMRÅDE. er området sett av til offentleg formål, bustad og veg.  
 

 
 
Utsnitt av gjeldande reguleringsplan for området.  
 
 
 
 
 
 
 



 
 

 7 

6. PLANOMRÅDET – DAGENS SITUASJON   
 

Området er ligg i dag omkransa av eksisterande fylkesveg 654, Eggesbøvegen og 
eksisterande funksjonar i helse- og omsorgssenterområdet. Dagens situasjon i planområdet 
viser at dette er innmarksareal (lyng og mindre krattskog), der dei ikkje utbygde areala pr i 
dag ikkje blir beita eller halde i hevd ved slått. Dette viser seg i form av at mindre krattskog 
veks opp i klyngjer spreidd utover planområdet.   

 
 

 
 

 
 

Bileter som syner dagens situasjon i planområdet (Foto: Roger Myklebust – Juni 2014) 

 
Ein er ikkje kjend med at det i dag er særskilte bekkar i området. Terrenget på staden har i 
dag ei stigning frå aust til vest.  
 
Det er ikkje registert automatisk freda kulturminne innanfor planområdet.  
 
Nokre av bustadeigedomane har opparbeidd gjerde, murar og hekkar som avgrensing mot 
naboareal som pr i dag ikkje er utbygde.  
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6.1 - Lokalisering 

 
 
                                            Lokalisering av planområdet  
 
Området ligg sentralt plassert på Eggesbønes i Herøy kommune, med kort gåavstand til 
butikk, skule, barnehage, arbeidsplassar, offentleg/private servicetilbod og kollektivtransport. 

 
6.2 – Avgrensing av planområdet 

  

 

   Utsnitt av planområdet sitt omfang ved varsel om oppstart  

 
Planområdet er avgrensa av FV 654 i nord, helse- og omsorgssenter i aust og 
Eggesbøvegen sør og vest.  Mot nord er planområdet tilpassa komande planarbeid for deler 
av FV654.  

Eggesbønes 

Myklebust 
Hjelmeset 

Vike/Toftedal 
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Utsnitt av vegplanoversikt FV654.  
 

 
6.3 - Bruk av naboareal til planområdet  

Naboareal til planområdet er dominert av bustad og forretningsareal. Bustadrekkja mot 
Eggesbøvegen er i dag dominert av einebusadhus i 2-3 etasjer, der nokre av desse har 
utleige leilegheiter.  

 
 
6.4 - Eksisterande busetnad i området  
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Karakter og særtrekk ved eksisterande busetnad i området er at dette er frittliggjande 
småhusbebyggelse. Bustadhusa er frå ulike tidsperiodar og har ulike storleikar, utforming og 
struktur. Eit fellestrekk for alle husa er at dei har saltak, der nokre av takkonstruksjonane har 
ulike arker og utbygg. Nokre hus i området er oppført i to etasjar, mens andre har tre etasjar.   

 
6.5 – Topografi og landskapstrekk  

Planområdet ligg i ei svak helling frå aust til vest, med eit tynt vegetasjonsdekke (lyng) og 
mindre krattskog.  

 
6.7 – Solforhold 

Området ligg sørvendt og har gode solforhold.   

 
6.8 - Vegetasjon, dyreliv og andre naturforhold 

Torvdekke og lyng er den dominerande vegetasjonstypen i området. Ein har ikkje observert 
at areala er i bruk som beiteområde i dag. Det er heller ikkje registrert utvalde naturtypar eller 
raudlista artar i planområdet, jfr. Direktoratet for naturforvaltning sin naturbase.   

 

 
 
Utsnitt av Direktoratet for naturforvaltning sin naturbase (februar 2015).   

 
 
6.9 – Barn og unge sine interesser 

I kommunen sine data frå «Barnetrakkregistreringar 2012», er det ikkje registreringar som 
viser at barn og unge leikar/oppheld seg innanfor planområdet. Det er registreringar som 
seier at barn og unge oppfattar Eggesbøvegen i området som utrygg.  
 

  
Kartutsnitt barnetrakkregistreringar  
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Planområdet ligg sentralt på Eggesbønes og næraste regulerte leikeplass er lokalisert på 
Eggesbøjorda som vist på kartutsnitt under:   

 

 
 
6.10 - Kulturminneverdiar 

Det er ingen kjende kulturminneverdiar innanfor planområdet.  
 

 
6.11 - Veg og trafikkforhold 

Planområdet grensar til offentleg veg i sør, vest og aust. Eggesbøvegen er i vest og sør, 
mens Sjukeheimsvegen er nabo i aust. Mot nord grensar planområdet til FV 654.  
 
Trafikkdata for fylkesveg (FV654) Myklebustvegen. ÅDT i 2015 er 6350. Fartsgrensa i 
området er 60 km/t og andel som er tungtrafikk er 9 %. Vegdirektoratet sine prognoser 
(basert på statistikk) for Møre og Romsdal viser at ÅDT vil øke med en faktor på 1,16 fra 
2015 til 2035. Døgnfordelingen for vegar er føresett som standard riksveg, med 75 % av 
trafikk på dag, 15 % på kveld, og 10 % på natt.  
For prognosar ÅDT i 2035 er same hastigheten og andel tungtrafikk nytta. ÅDT for 2035 er 
7366 kjt/døgn. Ein legg til grunn at ÅDT for Eggesbøvegen vil være 100 kjt/døgn.  

 
6.12 – Støy 

Deler av planområdet er i dag utsett for vegtrafikkstøy frå fylkesveg 654 gjennom 
Myklebustvegen. Støynivået ved plangrensen i nord er Lden = 65-70 dB for prognoseåret 
2035 (vedlegg 1) og ligger dermed i rød sone for vegtrafikkstøy ihht støyretningslinjen T-
1442. 
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T-1442 gir anbefalte grenser for etablering av bygningar for støyfølsom bruk i nærleiken av 
eksisterande støykjelder. Retningslinja T-1442 skal leggast til grunn ved arealplanlegging og 
behandling av enkeltsaker etter plan- og bygningsloven. Støynivået nær ei støykjelde vert 
delt i to soner; raud og gul. Kriterier for inndeling i støysonene er gitt i tabellen over.  
 
Situasjonen for planområdet viser ein framskriven situasjon for vegtrafikkstøy frå 
Myklebustvegen (FV 654) fram til 2035. Her ser ein at raud støysone strekkjer seg inn i 
planområdet.  
 

 
Kartutsnitt med støysituasjon frå FV654.  
 

Fasaden som vender mot fylkesvegen får støynivå Lden = 64 dB i tredje etasje og Lden = 
59-60 i andre etasje med plassering som vist under.  
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Kartutsnitt med støysituasjon frå FV654 – støyskjerm og plassering av ny bygningskropp.  

 

På sørsida av nytt tilbygg blir støynivået Lden = 44-45 dB og tilfredsstiller dermed kravet til 
stille side. Støynivået vil kunne reduserast ved å auke avstanden til vegen. Bygninga 
skjermar effektivt for vegtrafikkstøy på uteareal. Støynivået der er Lden < 55 dB. 
 
Den blå streken nord for planområdet viser ein støyskjerm med ei høgde på 2.5 meter, som 
er plassert i eigedomsgrense mot FV654.  

 
6.13 - Offentleg kommunikasjon 

Buss er i dag den einaste forma for offentleg kommunikasjon i området. Køyreruta for buss 
går i dag langs FV654, via Eggesbøvegen og Sjukeheimsvegen. Det er tilrettelagt med 
busstopp på Myklebust og ved Sjukeheimsvegen.   
 

6.14 – Vatn, avløp og overvatn (tekniske anlegg)  

Det går i dag leidningar og tekniske anlegg gjennom planområdet.  
Leidningar og tekniske anlegg er tenkt flytta og lagt om til Eggesbøvegen, slik at 
desse ikkje skal vere i konflikt med byggjeområde.   
 
6.15 - Energi- og teleløysingar 

Straum og tele/fiber ligg i kort avstand til planområdet. Kablar er tenkt lagt om i 
samsvar med ledningar og tekniske anlegg i Eggesbøvegen.  
 
6.16 - Privat og offentlig servicetilbod 

I nærleiken av planområdet ligg det 2 matvarebutikkar, bensinstasjon, politistasjon, 
helsesenter, legevakt m.m.   
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6.17 - Risiko og sårbarheit  

Det er utarbeidd eiga risiko og sårbarheitsanalyse for denne reguleringsplanen. 
Analysen følgjer som vedlegg til denne planomtalen.  
 

7. PLANFORSLAG  

 

7.1  Innleiing 

Forslag til reguleringsplan for helse- og omsorgssenterområdet er ei endring av 
gjeldande reguleringsplan, for å sikre naudsynt areal og rammer for nytt tilbygg til 
eksisterande funksjonar.  
 
Planforslaget blir tilpassa pågåande reguleringsplan for FV654.  
 
7.2  Arealformål  

Formål  Areal 

Institusjon – offentleg formål (O1) 8,7 daa 

 

 
7.3  Byggjeareal 

I planforslaget er det vist følgjande byggjeareal:  

Institusjon – offentleg formål (O):   

I området merka O1 vert det tillate med etablering av omsorgsbustader med 
heildøgnsbemanning inkludert tilhøyrande fellesareal. Bygning kan også ha funksjon som 
bufellesskap med tilhøyrande fellesareal. Det vert også tillate med etablering av bygningar 
med funksjon som kontor/base for heimeteneste. I området kan bygningar førast opp i 3 
etasjer. Gesimshøgde skal ikkje overstig 11 m frå gjennomsnittleg planert terreng.  
Nye bygningar skal plasserast innanfor byggjegrensene.  
 
Fordeling av funksjonar i nye bygg vert fastsett ved byggesak. O1 skal planleggjast under 
eitt, men kan byggjast ut i trinn. Til alle areala høyrer naudsynte anlegg for å oppfylle 
bygningane sin funksjon. Parkering for heimetenesta skal lokaliserast innanfor området O1, 
under tak, og i tilknyting til ny bygningsmasse.     
 
Ved val av takvinkel skal eksisterande/kringliggande bustadhus takast omsyn til. Dette slik at 
bygga som gruppe gjev ei harmonisk områdeoppfatning. Dette skal likevel ikkje vere til 
hinder for arkitektoniske uttrykk i frå vår tid. Nye bygg skal framheve vår tid sin byggeskikk 
og medverke til vidare utvikling av denne.  

 
 
7.4 Uteareal  

Ny funksjonar skal planleggast og gjennomførast innanfor området O1. Det vert her lagt til 
grunn retningslinjer frå Husbanken for bygging av omsorgsbustader og institusjonsplassar. 
Det er teke omsyn til tilrådingane i rettleiaren ved utarbeiding av planforslaget.   
 
Det skal setjast av eit felles uteopphaldsareal på minimum 200 m2.  
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7.5 – Parkering 
Tilsette sine parkeringsbehov er tenkt løyst ved bruk av eksisterande p-plassar innanfor 
helse- og omsorgssenterområdet.  
 
Arbeidsbilparkering for heimetenesta skal lokaliserast innanfor området O1, under tak, og i 
tilknyting til ny bygningsmasse.    
 

 
7.6 Støytiltak 

Eit nytt tilbygg til blå avdeling er tenkt planlagt plassert i gul sone for vegtrafikkstøy, på 
grensa til raud sone. Anbefalingar i støyretningslina T-1442 er at støynivå på 
uteoppholdsareal og utanfor vindauge til støyfølsom rom (stove og soverom) ikkje skal 
overstige Lden = 55 dB. Ved detaljprosjektering må ein utvise merksemd for å sikre at det vil 
bli tilfredsstillende støynivå ved støyutsatt fasade.  
 
Støyskjerm langs fylkesvegen kan vere eit aktuelt tiltak, og vil kunne forbetre støyforholda 
ved eksisterande bygningar innanfor planområdet. Støyskjerm langs vegen vil ha størst 
effekt for uteområder på bakkenivå og den nederste etasjen, men vil ha mindre effekt  
oppover i etasjane. Med bakgrunn i dette bør bygning samstundes plasserast slik at øvste 
etasje også får tilfredsstillande støynivå.  
 
For å oppnå uteoppholdsareal med tilfredsstillande støynivå kan ny bygningskropp nyttast 
som skjerm for støy frå fylkesvegen.   
 
Dersom det ikkje er mogleg ved tiltak å oppnå støynivå ved fasaden under Lden = 55 dB må 
det stilles krav til utforming av ny bygningsmasse. Krava bør takast med i 
planbestemmelsene slik at de blir juridisk bindende.  
 

Planløysing for ny bygningar bør veljast slik at støyfølsom rom (stove og soverom) vender 
vekk frå fylkesvegen og at bygningen då blir nytta for å skjerme mot støy på mogleg 
uteopphaldsareal i sør.  
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Støyrapport peikar på følgjande tiltak:  

- Alle bueiningar bør vere gjennomgående.  

- Størst mogleg andel av oppholdsrom, minst eitt soverom, bør vende mot, og ha vindauge 
eller dør, mot stille side.  

- Alle bueiningar får tilgang til eitt stille utandørs oppholdsareal som tilfredsstiller nedre 
grense for gul støysone (Lden = 55 dB).  

For framtidige leilighetsbebygg langs Eggesbøvegen gjelder dei same vurderingane som for 
omsorgsbustadane. Eggesbøvegen er i dag lite trafikkert, så den dominerende støykilden vil 
vere Myklebustvegen. Leilighetene vil derfor drage nytte av at omsorgsboligene vil skjerme 
for vegtrafikkstøy. Privat og felles uteareal må leggast på nord-austre side av bygningane. 

 
7.7 Renovasjon  

Planområdet sine løysingar knytt til renovasjon skal vere i høve reglement for  
interkommunal renovasjonsordning. Det blir lagt opp til felles renovasjonsløysing med 
henting frå ekstern aktør.   

 

7.8 Risiko og sårbarheit (ROS) 

ROS-analyse følgjer som vedlegg til denne planomtalen.  

 
7.9 Andre relevante moment i planen 

Ingen særskilte.  

 
 

8. KONSEKVENSAR AV PLANFORSLAGET 
 
8.1 - Overordna planar og vedtak 
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Planforslaget er i samsvar med overordna kommuneplan.  

8.2 – Eksisterande reguleringsplanar 

Eksisterande godkjent reguleringsplan vert endra som følgje av planforslaget slik det her vert 
skissert ovanfor.  

  
8.3 – Estetikk  

Ingen særskilde.  

 
8.4 - Konsekvensar for naboar og gjenbuarar 

Utbygging innanfor området O1 vil gi rom for ein større og høgare bygningsmasse enn kva 
som er tilfelle i høve dagens situasjon. Planforslaget opnar opp for helse- og omsorgssenter i 
totalt 3 etasjer. Støyrapporten som ligg føre for tiltaket viser at ny bygningsmasse vil gi 
positive verknader i form av skjerming frå Myklebustvegen.  
Dette gjeld også for bustadområdet langs Eggesbøvegen.  
 
Etablert bebyggelse vil soleis oppleve at det skjer bygging i deira nærmiljø og rundt deira 
eigedomar.  

 
8.5 - Trafikk- og parkeringsforhold  

Tilkomst til planområdet blir basert på regulert tilkomstveg som vist i gjeldande 
reguleringsplan.  

 
8.6 – Kulturminner  

Ingen konsekvens.  

 
8.7 - Friluftsaktivitet, naturområder  

Ingen konsekvens.  

 
8.8 – Privat og offentlege servicetilbod 

Det er både barneskule og barnehage i nærleiken. I området på Myklebust er det handels- 
og servicetilbod. Det er føreset at realisering av planforslaget ikkje vil medføre 
kapasitetsvanskar for desse funksjonane.  
 

8.9 – Risiko og sårbarheit 

Ingen særskilte.  
 

8.10 - Infrastruktur (veg/vatn/avlaup, el-anlegg etc ) 

Eksisterande leidningsanlegg i området må endrast og leidningar må flyttast ut av 
byggetomta. Detaljar kring dette må ein kome attende til ved endeleg detaljprosjektering av 
infrastrukturen i området.   

 
8.11 – Konsekvensar for næringsinteresser 

Ingen særskilte.  

 
8.12 – Juridiske/ økonomiske konsekvensar for kommunen 

Kommunen vil ha ansvar for drift av offentleg bygningsmasse, uteareal og infrastruktur i 
området.  
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8.13 - Barn og unges interesser i nærmiljøet 
 
Ingen særskilte.  

 
9. MEDVERKNAD I PLANPROSESSEN 

 
Det er gjennomført møte i kommunestyresalen 10.02.2015 der det blei informert om 
planarbeidet. Det er også gjennomført synfaring i planområdet i regi av prosjektleiar bygg, 
saman med brukarar og representantar frå ulike funksjonar innanfor helse- og omsorg.   

 
10. VEDLEGG  

 
1. ROS-analyse  
2. Innspel til planarbeidet (samla) 
3. Merknadsskjema med vurdering av innspel  
4. Støyrapport med temakart  
5. Referat frå informasjonsmøte av 10.02.2015. 
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73/15 Formannskapet 21.04.2015 
 
 
 
DETALJREGULERINGSPLAN HELSE- OG OMSORGSSENTEROMRÅDET - 
OFFENTLEG ETTERSYN     
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Formannskapet vedtek, i medhald av plan- og bygningslova § 12-10, at 
reguleringsplanforslag «Detaljreguleringsplan for helse- og omsorgssenterområdet » , 
datert 03.03.2015, vert lagt ut til offentleg ettersyn. 

 

 

Møtebehandling: 

Utviklingsleiar Jarl Martin Møller og planleggar Aleksander Zahl Tarberg møtte og 
orienterte i saka. 
 
Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteke. 

Vedtak i Formannskapet - 21.04.2015  

Formannskapet vedtek, i medhald av plan- og bygningslova § 12-10, at 
reguleringsplanforslag «Detaljreguleringsplan for helse- og omsorgssenterområdet», 
datert 03.03.2015, vert lagt ut til offentleg ettersyn. 
 
 
 
Særutskrift: 

- Utviklingsavdelinga  
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Vedlegg: 
01 – Plankart, datert 03.03.2015 
02 – Føresegner, datert 03.03.2015  
03 – Planomtale med vedlegg, datert 03.03.2015   
 
 
Saksopplysningar: 
 
På vegne av Herøy kommune har utviklingsavdelinga utarbeidd forslag til 
detaljreguleringsplan for deler av helse- og omsorgssenterområdet på Eggesbønes.  
Målet med planarbeidet er å fastsetje arealbruken for vidare utvikling av viktige 
funksjonar som nye omsorgsbustader med heildøgns omsorgsfunksjon og base for 
heimetenesta i området ved Herøy omsorgssenter – blå avdeling på Eggesbønes.  
Planforslaget legg rammer for oppføring av nye bygningar inntil 3 etasjer, der desse 
skal plasserast innanfor området merka med O1 på plankartet.  
 
Planforslaget medfører ei endring av gjeldande reguleringsplan av kommunens 
eigedom og deler av tilstøytande eigedomar. Planarbeidet vil soleis medføre ei 
omregulering av internt veg- og parkeringssystem som vist i gjeldande 
reguleringsplan for å oppnå meir framtidsretta og funksjonelle løysingar.  
Vidare vil planforslaget medføre ei endring i utnyttingsgrad og bygningstype frå 
småhusbebyggelse til blokkbebyggelse for bustadrekka mot Eggesbøvegen.  
 
Planarbeidet blei varsla oppstarta den 19.01.2015. Tiltaket er av ein slik karakter at 
det ikkje er naudsynt med planprogram eller konsekvensutgreiing etter plan og 
bygningslova §§ 4-1 og 4-2. Planarbeidet vart varsla med annonse i lokalavisa og 
informasjon på internett. Det er kome inn 7 innspel til planarbeidet. 
 
Innspel til planarbeidet har vore kommentert og gjort greie for som ein del av 
planforslaget. Desse går fram av vedlegg til planomtalen. Rådmannen finn ikkje 
grunnlag for å gå nærare inn på desse innspela og meiner dei vurderingane som er 
gjort  er tilfredstillande. Ein vil i den komande delen av saka skildre dei mest 
vesentlege delane av planforslaget: 
 
Arealbruk:  
Planforslaget omfattar arealformåla blokkbebyggelse, institusjon, køyreveg, anna 
veggrunn grøntareal og parkering.  
 
Blokkbebyggelse (BB1):  
I dette området kan det byggjast blokkbebyggelse med fleire bueiningar i kvart bygg. 
Talet på bueiningar pr bygg vert fastsett gjennom byggesak. Området skal 
planleggast under eitt, men kan byggjast ut trinnvis. Innanfor byggjegrensene kan 
det førast opp bygningar i 3 etasjer, der maksimal mønehøgd ikkje kan overstige 11 
meter frå gjennomsnittleg planert terreng.  
 
Institusjon (O1):  
I området merka O1 vert det tillate med etablering av omsorgsbustader med 
heildøgnsbemanning inkludert tilhøyrande fellesareal. Bygningar kan er også ha 
funksjon som bufellesskap med tilhøyrande fellesareal. Det vert også tillate med 
etablering av bygningar med funksjon som kontor/base for heimetenesta.  
Fordeling av funksjonar i nye bygg vert fastsett ved byggesak. Området skal 
planleggjast under eitt, men kan byggjast ut trinnvis. Maksimal byggjehøgde er 3 
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etasjer, med maksimal gesimshøgd som ikkje overstig 11 meter frå gjennomsnittleg 
planert terreng.  
 
Køyreveg (V1):  
Vegen er offentleg køyreveg og hovudtilkomst til området frå Eggesbøvegen. Denne 
vegen er tenkt flytta noko i høve dagens plassering, for å oppnå ei meir heilskapleg 
løysing for arealbruken i området. Flytting av vegen vil betre parkeringstilhøva i 
området.  
 
Anna veggrunn – grøntareal:  
Dette er naudsynt sideareal for køyreveg med vegskulder, grøft m.m. Her kan det 
også leggjast VA-leidningar, el- tele og fiberkablar.  
 
Parkeringsplass (P1):  
Området o_P1 er offentleg parkeringsplass. Ved opparbeiding av parkeringsplassen 
skal det leggast vekt på prinsippa om universell utforming. Området skal ha fast 
dekke, tilstrekkeleg med gatelys, ledelinjer og oppmerking p-plassar og gangsoner. 
10 % av parkeringsplassane skal setjast av til HC-parkering. 
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Rådmannen viser til at planarbeidet er naudsynt for å skaffe handlingsrom for vidare 
utvikling av sentrale helse- og omsorgsfunksjonar på Eggesbønes. Dette 
planforslaget vil legge til rette for bygging av nye omsorgsbustader med heildøgns 
omsorgsfunksjon, som erstatning for gul avdeling, og base for heimetenesta i 
området ved blå avdeling.  Planforslaget vil legge rammer oppføring av bygningar 
inntil 3 etasjer innanfor planområdet. Ved å auke byggjehøgda for ny 
bygningsmasse, vil ein kunne sikre eit handlingsrom for rasjonell arealutnytting av 
det knappe byggjeareal for framtidig utvikling. Ei auke i utnyttingsgrad, byggjehøgde 
og type bebyggelse vil også gjelde for bustadrekkja mot Eggesbøvegen. Dette for å 
sikre ei meir framtidsretta og rasjonell arealutnytting, samt vidareføre dei 
bustadtypane (leilegheiter) som er dominerande i området. Ei slik endring vil endra 
bygningskarakteren i retning av meir sentrumsbebyggelse (leilegheitsblokker) for 
området BB1.  
 
For å sikre utbygging i tråd med ovannemnde planar er det også behov for 
omregulering av kommunens eigedom og deler av tilstøytande eigedomar. 
Planarbeidet vil soleis medføre ei omregulering av internt veg- og parkeringssystem 
som vist i gjeldande reguleringsplan, slik at dette vert framtidsretta og funksjonelt i 
høve framtidig utvikling.  Det er utarbeidd støyutgreiing av omsyn til vegtrafikk frå 
fylkesveg 654. Moment frå denne er innarbeidd i planforslaget og dette må det 
takast omsyn til ved prosjektering og utforming av nye funksjonar i området. Det er 
også utarbeidd eiga ROS-analyse som vedlegg til planomtalen.  
 
Etter det rådmannen kan sjå av offentlege databasar er det ikkje forhold knytt til 
risiko og sårbarheit eller andre samfunnsmessige konsekvensar som talar i mot 
fremja arealbruk.  
 
Med bakgrunn i ovannemnde saksopplysningar og vurdering, og med tilvising til  
planforslaget, rår rådmannen til at formannskapet legg saka ut til offentleg ettersyn i  
seks veker. 
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Konsekvensar for folkehelse: 
Ingen 
Konsekvensar for beredskap: 
Ingen 
Konsekvensar for drift: 
Ingen 
Konsekvensar for økonomi: 
Ingen  
 
 
Fosnavåg, 19.03.2015 
 
 
Olaus-Jon Kopperstad Jarl Martin Møller 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Aleksander Zahl Tarberg 
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Sakshandsamar: ENG Arkivsaknr: 2015/750 
    Arkiv: 033 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

14/15 Valnemnd 10.06.2015 

87/15 Kommunestyret 25.06.2015 
 
 
 
VAL AV TO STYREMEDLEMMER MED PERSONLEG VARA TIL STYRET I 
HERØY FRIVILLIGSENTRAL     
 

 

Tilråding i Valnemnd - 10.06.2015  

Til styret i Herøy Frivilligsentral vert valde:  
 
Styremedlem:    Personleg vara:  
Karl Anders Brendmo  Karine Sæter 
Gudbjørg Dale   Åshild Ørnhaug 
 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Til styret i Herøy Frivilligsentral vert valde:  
 
Styremedlem:    Personleg vara:  
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Særutskrift: 
Dei valde  
Fellessekretariatet  
Herøy Frivilligsentral v/dagleg leiar 
Herøy Frivilligsentral v/styreleiar 
Kulturleiar 
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Vedlegg: 
Referat frå styremøte 20.05.2015 
 
 
Saksopplysningar: 
Styret for sentralen skal ha 5 valde medlemmer. 1 medlem valt frå kommunestyret og 4 
medlemmer valt frå lag og organisasjonar etter innstilling frå styret i frivilligsentralen. 
Styret, inkl. val av leiar, vert vald for 2 år om gongen. Medlem valt frå kommunestyret 
fylgjer den politiske valperioda på 4 år. 
 

Geir Myksvoll Lande frå Herøy Frikyrkje og Åshild Ørnhaug frå Herøy 
Sanitetsforening står på val.  

Styret har fyljande innstilling til val: 
 

Karl Anders Brendmo som styremedlem med Karine Sæter som personlig vara.  
Desse representerer Herøy kyrkje.  

 

Gudbjørg Dale styremedlem, Åshild Ørnhaug vara 
Desse representerar Herøy Sanitetsforening.  

 
 
Vurdering og konklusjon: 
Styret for sentralen skal ha 5 valde medlemer, 1 medlem valt frå kommunestyret og 
4 medlemer valt frå lag og organisasjonar etter innstilling frå styret i FS. Styre 
konstituerer seg sjølv og vel leiar og nestleiar. Dagleg leiar er sekretær på 
styremøte, og har tale- og forslagsrett. Styret inkl. leiar vert vald for 2 år om gongen. 
Kulturleiaren kan møte med talerett. Det skal sendast ut innkalling og referat frå 
styremøta. 
 
Rådmannen rår til at innstillinga frå styret vert fulgt. 
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Ingen konsekvens. 
 
Konsekvensar for beredskap: 
Ingen konsekvens. 
 
Konsekvensar for drift: 
Ingen konsekvens. 
 
Konsekvensar for økonomi: 
Ingen konsekvens. 
 
 
 
Fosnavåg, 24.05.2015 
 
 
Olaus-Jon Kopperstad Eileen Gjerde 
Rådmann Kulturleiar 
 



 

 

Styremøte onsdag 20.mai 2015 – Referat  

Tilstade: Sigurd Nygard, Kurt Are Skarbø, Åshild Ørnhaug, Geir Myksvoll Lande og Britt Paulsen.  

Fråvær: Elsi Hagen.  

 

Saker:  

4/15: Orienteringssaker.  

Dagleg leiar orienterte om drifta.  

5/15: Godkjenning av årsmelding.  

Framlagt årsmeldinga vart godkjendt. 

6/15: Godkjenning av rekneskap 

Framlagt årsrekneskap vart godkjendt.  

7/15: Val 

Geir Myksvoll Lande frå Herøy Frikyrkje og Åshild Ørnhaug frå Herøy Sanitetsforening, står på valg i 

år, dei tek ikkje gjenvalg.  

Styret har fyljande innstilling til val:  

Frå Herøy Kyrkja: Karl Anders Brendmo styremedlem, Karine Sæter vara.  

Frå Herøy Sanitetsforening: Gudbjørg Dale styremedlem, Åshild Ørnhaug vara.  

8/15: Styret gir Britt Paulsen fullmakt på vegne av Herøy Frivilligsentral, til å representere og avgi 

stemme under dei sakene som er bestemt i innkallinga til stiftingsmøte i «forum for frivilligsentralar»  

03.06.2015.  

 

Møtet slutt.  

 

Ref: 20.05.2015 Britt Paulsen  



 

 
Fellessekretariatet 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: HS Arkivsaknr: 2014/1003 
    Arkiv: 033 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

15/15 Valnemnd 10.06.2015 

88/15 Kommunestyret 25.06.2015 
 
 
 
VAL AV NY STYREMEDLEM TIL SUNNMØRSBADET FOSNAVÅG AS     
 

Møtebehandling: 

Brev frå Bjørn Martin Aasen datert 29.04.2015 og oversikt over kommunalt 
valde styremedlemer og varamedlemer vart delt ut i møte  
 
Ann-Kathrin (Tine) Storøy (H) og Karly Teige (Frp) kom med framlegg om 
Tor Sindre Steinsvik som ny styremedlem. 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 

Tilråding i Valnemnd - 10.06.2015  

Ny styremedlem i Sunnmørsbadet Fosnavåg AS vert valt: 
 
Tor Sindre Steinsvik  
 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Ny styremedlem for Bjørn Martin Aasen vert vald: 
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Særutskrift: 
Sunnmørsbadet AS 
Den valde 
Fellessekretariatet 
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Vedlegg: 
 
 
 
Saksopplysningar: 
Bjørn Martin Aasen har i brev datert 29.04.15 varsla at han ønskjer å avslutte sitt 
styreverv i Sunnmørsbadet Fosnavåg AS i samband med avvikling av ordinær 
generalforsamling i selskapet 30. juni 2015. 
 
 
 
 
Fosnavåg, 04.06.2015 
 
 
Olaus-Jon Kopperstad 
Rådmann 
 
Sakshandsamar: Hilde Bringsvor Skinnes 
 
 
 
 



Delegerte�saker�frå�avdelingane

DS�192/15�Gnr��37�Bnr�139�og�119��Frådeling�av�areal�til�offentleg�formål�04.06.2015

00:00:00�Herçy�kommune

DS�193/15�Per�Svenning�Madsen�-�26/100�-�Overbygg�veranda/garasje

29.05.2015�00:00:00�Per�Svenning�Madsen

DS�194/15�Kirsti�Myklebusthaug�og�Lene�Solemsaunet�-�12/157�-

Igangsettingslçyve�ny�einebustad�18.05.2015�00:00:00�Tema�Vest�as

DS�195/15�Ferdigattest�-�37/237�-�tilbygg/skråtak�29.05.2015�00:00:00

Dagfinn�Nilsen

DS�196/15�Ferdigattest�-�34/50�-�bod�29.05.2015�00:00:00�Saad�Abdul�Amir

Khalil

DS�197/15�Mellombels�brukslçyve�-�60/32�08.05.2015�00:00:00�Ørsta

Byggservice�as

DS�198/15�Mellombels�brukslçyve�-�28/5�-�seksjon�nr�1�20.05.2015�00:00:00

Enerbygg�Bolig�as

DS�199/15�Trond�Vegard�Myrvågnes�-�28/1�-�Altan�29.05.2015�00:00:00�Trond

Vegard�Myrvågnes

DS�200/15�Herçy�kommune�37/394�-�Endring�av�tidlegare�lçyve�29.05.2015

00:00:00�Per�Mulvik�AS

DS�201/15�Knut�Peter�Sævik�og�Maria�Isabell�Abeltun��26/235�-�Lçyve�til

oppfçring�av�bustadhus�22.05.2015�00:00:00�Sunnmçrshus�AS

DS�202/15�Roy�Endre�Håvik�44/69�-�Lçyve�til�oppfçring�av�garasje�med�bod

05.06.2015�00:00:00�Roy�Endre�Håvik

DS�203/15�Malinn�Birgitte�Sandhaug��36/17�-�Igangsetjingslçyve�for�riving�og

grunnarbeid�26.05.2015�00:00:00�Hedalm�Anebyhus�AS

DS�204/15�Boguslaw�Lopuszynski�34/401�-�Lçyve�til�oppfçring�av�nytt�tak



05.06.2015�00:00:00�Boguslaw�Lopuszynski

DS�205/15�Skjenkebevilling�-�sçknad�om�bevilling�for�én�bestemt�anledning�-

Fosnavåg�Rock�2015�08.06.2015�00:00:00�Ufordelt/sendt�tilbake�til�arkiv�m.fl.

DS�206/15�Gnr�37�Bnr�257�-�Deling�grunneigedom�til�offentleg�formål

10.06.2015�00:00:00�Stine�Goksçr

DS�207/15�Vidar�Nerland�-�4/333�-�Einebustad�08.06.2015�00:00:00�Tema

Vest�as

DS�208/15�Skjenkebevilling�-�sçknad�om�bevilling�for�én�bestemt�anledning

(lukket�arrangement)�11.06.2015�00:00:00�STIFTINGA�HERØYSPELET

DS�209/15�Herçy�kommune�-�45/47�-�Midlertidig�garasje�10.06.2015�00:00:00

Meisterbygg�Mçre�as

DS�210/15�Bygg�&�System�Eigedom�AS�23/29�-�Lçyve�til�bruksendring�fra�lager

til�kantine�08.06.2015�00:00:00�Bygg�&�System�Eigedom

DS�211/15�Rose-Marie�Kvalsund�og�Jan�Erik�Myrseth��29/349�-

Igangsetjingslçyve�for�sanitærinstallasjon�samt�tçmrerarbeid�og

ventilasjonsarbeid�08.06.2015�00:00:00�BYGGENHEIM�AS

DS�212/15�Gnr�83�Bnr�4�Herçy�kommune�-�Deling�av�grunneigedom

10.06.2015�00:00:00�Herçy�kommune

DS�213/15�Ferdigattest�-�60/45�og�376�09.06.2015�00:00:00�Rambçll�Norge

as�avd�Ålesund

DS�214/15�Vidar�Myklebust�-�36/79�-�Garasje�18.05.2015�00:00:00�Bçlandet

Byggv/Erling�Sæter



Referatsaker



Referatsaker



 

 
Personal- og organisasjonsavdelinga 

 

SAKSPROTOKOLL 

  
 

Sakshandsamar: AKE Arkivsaknr: 2012/176 
    Arkiv: 441 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

11/15 Arbeidsmiljøutvalet 01.06.2015 
 
 
 
SJUKEFRÅVÆR 1. TERTIAL 2015     
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Arbeidsmiljøutvalet tek saka til vitande. 

Møtebehandling: 

Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteken. 
 
Det vart sett fram ynskje frå AMU si side, om at ein i tillegg til siste og nest siste 
tertial, også la ved informasjon om tilsvarande tertial året før, dette for å kunne 
gjere konkrete samanlikningar på tertial, år for år. 
Utdanningsforbundet stilte spørsmål til om ein i samband med 
sjukefråværsrapporteringa i Skuleavdelinga, kan sondre mellom pedagogiske 
personell og andre. Personalleiar gav melding attende, at det vil han kome 
attende til. 

Vedtak i Arbeidsmiljøutvalet - 01.06.2015  

Arbeidsmiljøutvalet tek saka til vitande. 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 
Kommunestyre 
Rådmannen si leiargruppe 
Arbeidstakarorganisasjonane 
Hovudverneombodet 
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Vedlegg: 
Tabellane nedanfor viser sjukefråværet frå 3. tertial 2014 og 1. tertial 2015. 
 
Tertialvisefråvær i % Herøy kommune 3. tertial 2014   

    

Avdeling Fråvær 3. tertial Korttidsfråvær Langtidsfråver  

Personal og org. inkl. HTV, HVO og lærl. <(20) 7,29 1,82 5,47 

Økonomi (>10) 1,58 1,15 0,43 

Fellessekr. (<5) 0 0 0 

Rådm./ass.rådm. (<5) 0 0 0 

IKT (<5) 36,57 4,07 32,5 

Servicetorget (<10) 1,3 1,01 0,29 

Utviklingsavd. (<10) 2,08 2,08 0 

Barnehageavd. (<40)  14,46 3,21 11,25 

Grunnskuleavd. (<250) 6,61 1,61 5 

Anl. og drift (<15) 3,18 0,68 2,5 

Brannvern (<30)  2,56 1,29 1,28 

Helse (<40)   5,72 1,2 4,52 

Pleie og omsorg (<300) 9,07 2,01 7,06 

Bu og hab. (<75) 12,79 1,6 11,19 

Barnevern (<10)   2,9 1,95 0,94 

Kultur (>10) 0,7 0,7 0 

Eigedom (<40) 13,47 2,59 10,84 

NAV kommune (10) 2,68 2,68 0 

Totalt fråvær 8,27 1,8 6,32 
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Tertialvise fråvær i % Herøy kommune. 1. tertial 2015 

    

Avdeling Fråvær 1. tertial Korttidsfråvær Langtidsfråvær  

Personal og org. inkl. HTV, HVO og lærl. <(20) 8,69 1,31 7,37 

Økonomi (>10) 5,71 3,21 2,51 

Fellessekr. (<5) 0 0 0 

Rådm./ass.rådm. (<5) 0 0 0 

IKT (<5) 37,56 0 37,56 

Servicetorget (<10) 8,87 8,87 0 

Utviklingsavd. (<10) 7,12 1,66 5,26 

Barnehageavd. (<40)  13,63 3,06 10,57 

Grunnskuleavd. (<250) 7,32 2,44 8,36 

Anl. og drift (<15) 11,58 3,22 8,36 

Brannvern (<30)  1,09 1,09 0 

Helse (<40)   8,01 0,98 7,02 

Pleie og omsorg (<300) 12,08 2,45 9,63 

Bu og hab. (<75) 16,05 2,99 13,07 

Barnevern (<10)   14,16 0,71 13,45 

Kultur (>10) 3,52 2,85 0.67 

Eigedom (<40) 12,26 2,7 9,56 

NAV kommune (10) 15,51 6,23 9,26 

Totalt fråvær 10,53 2,41 8,12 

 
 
Saksopplysningar: 
Frå og med 01.01.15 blir sjukefråveret rapportert tertialvist til AMU, noko som 
tidlegare vart gjort kvartalsvis. Med grunnlag i dette dreg vi ikkje lenger med kvartals 
statistikken for sjukefråvær, men av omsyn til samanlikningsgrunnlaget tek vi med 
statistikken for 3. tertial som vart utarbeida i januar. 
 
Herøy kommune har eit samla sjukefråvær på 10,53% i 1. tertial 2015. 3. tertial 2014 
viste eit samla sjukefråvær på 8,27%. Noko som inneber ein auke på 2,26% i 
sjukefråveret. Vi må tilbake til 2010 for å sjå eit tilsvarande høgt tal for sjukefråvær. 
 
Av tala kan vi sjå at det er langtidsfråveret som er utslagsgivande på statistikken for 
alle avdelingane. Dette gjeld også over tid. Jf. Grafisk framstilling av 
kvartalsstatistikk for perioden 2. kvartal 2009 til og med 4. kvartal 2014. 
 
Det kan elles merkast at variasjonane for sjukefråvær mellom dei ulike avdelingane 
er stor. 
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Vurdering og konklusjon: 
 
Talet på tilsette i den enkelte avdeling gjev seg store utslag på fråværsstatistikken, 
og avdelingar med få tilsette gir såleis eit stor utslag. 
 
Der fleire grupperingar sorterer innanfor same avdeling gir også det grunnlag for til 
dels store variasjonar internt. Dette gjeld mellom anna personal- og 
organisasjonsavdelinga og eigedomsavdelinga. Inn under personal- og 
organisasjonsavdelinga høyrer både lærlingar, HTV og HVO. Avdelinga har eit 
samla fråvær på 8,69%, medan lærlingane som har det høgste sjukefråværet, har 
ein fråværsprosent på 15,23.  
 
Nokre av avdelingane har gjennomgåande eit høgt sjukefråvær, der noko av 
forklaringa kan ligge i arbeidsoppgåver som inneber tungt fysisk arbeid. Andre 
avdelingar jobbar tett på brukarar, som krev at dei ikkje utset dei for smitte i 
samband med sjukdom. Dette gjeld til dømes barnehage, pleie- og 
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omsorgsavdelinga og bu- og habiliteringsavdelinga, der korttids fråveret til ei viss 
grad gjev seg utslag på statistikken. 
 
Om vi ser på dei konkrete tala ser vi at eigedomsavdelinga har hatt ein nedgang på 
vel eitt prosentpoeng, men har likevel eit høgt fråvær som no ligg på i overkant av 
12%. Barnehageavdelinga har også hatt ein nedgang på knapt ein prosent, og har 
eit fråvær på 13,63%. 
 
For nokre avdelingar er det korttidsfråværet som er dominerande og dette gjeld 
mellom anna kulturavdelinga og servicetorget. 
 
Dei store avdelingane pleie og omsorg og bu og habilitering har begge hatt ein 
markant auke sidan 3. tertial 2014, der pleie og omsorg har gått frå 9,07% fråvær til 
12,08%. Bu og habilitering har hatt ein auke på i overkant av 3% frå 12,79% til 
16,05%.  
 
Nav kommune har ein auke frå 2,68% til 15,51%. Av dette blir 6,23% definert som 
korttidsfråvær. Barnevern er i ein tilsvarande situasjon og har ein auke frå 2,9% frå 
3. tertial 2014 til 1. tertial 2015 med 11,26%. Vi ser og ein markant auke hos 
utviklingsavdelinga og anlegg og drift. 
 
Dei aller fleste avdelingane har hatt ein auke i sjukefråværet i Herøy kommune, men 
vi ser også at nokre avdelingar har eit lågt fråvær. Den samla auken gjer likevel at vi 
får ein auke i sjukefråveret på 2,26%. 
 
Herøy kommune er IA-verksemd og arbeider målretta med sjukefråvær. Noko som 
inneber kontinuerlig arbeid med tilsette som har utfordringar med helsa si. Dette i 
form av tilrettelegging og utprøving av arbeid i vår organisasjon.  
 
Vi kan konstatere at Herøy kommune ikkje har nådd målet om nærvær for 1. tertial 
2015, der det er eit gap på 2,53% og må tilbake til 2010 for å finne liknande tal. Det 
fins inga god forklaring på dette hoppet i sjukefråvær for siste tertial, og om dette 
berre er ein mellombels situasjon.  
 
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Auka nærvær vil avgjort ha positive verknader for folkehelsa. 
 
Konsekvensar for beredskap: 
Ingen konsekvensar for beredskap. 
 
Konsekvensar for drift: 
Lågt sjukefråvær har svært positive konsekvensar for drifta. Mindre arbeid med å 
følgje opp sjukmelde og leige inn vikarar. Det blir betre kontinuitet i tenestene. 
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Konsekvensar for økonomi: 
Ved sjukefråvær der det må setjast inn vikar for vikaren for å dekke opp vakter, 
medfører dette ekstra kostnader. 
 
 
 
Fosnavåg, 19.05.2015 
 
 
Olaus-Jon Kopperstad Jan Vidar Dammen- Hjelmeseth 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Ann Kristin Eiken 
 
 
 
 













 

 

 

 

 

 

 

Møteinnkalling 

 

 

 

 

 

Utval: Likestillingsutvalet 

Møtestad: 111, Fylkeshuset i Molde 

Dato: 10.06.2015 

Tid: 13:00 

 

 

Forfall skal meldast til utvalssekretær Mia Smørdal på tlf. 71 25 89 21 eller e-post 

mia.smordal@mrfylke.no, som kallar inn varamedlem. Varamedlemer møter difor 

berre etter eiga innkalling.  

 

Folkevalde, både medlemer og varamedlemer, plikter å møte jf kommunelova § 40 

nr. 1, med mindre det ligg føre gyldig forfall. Grunn til forfallet skal difor opplysast.  

 

Den som ønskjer å stille spørsmål om sin habilitet i ei sak jf forvaltningslova § 6 og 

kommunelova § 40 nr. 3 skal melde inn dette til utvalsekretæren eller juridisk 

avdeling i god tid før møtet. Dette også grunna eventuell innkalling av varamedlem 

jf forvaltningslova § 8 3.ledd.   

 

 

 

 

Program: 

 

Kl 13.00: 

 

- Orientering om status for prosjektet Global Future v/Hanne Hægh Ryste,   

seniorrådgivar i NHO Møre og Romsdal. 

 

- Behandling av saker etter saklista 
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Saksnr Innhald Uoff 

   

LU 7/15 Utvalsstruktur frå 2015  

LU 8/15 Kvalitetsplanen for vidaregåande opplæring i Møre og 

Romsdal 2015-2019 

 

LU 9/15 Forslag til endra praksis for tildeling av 

fylkeskommunale kulturtilskot 

 

 

RS 6/15 

 

Møteprotokoll frå møte i rådet for likestilling av 

funksjonshemma 11.05.15 

 

RS 7/15 Møteprotokoll frå møte i fylkeseldrerådet 13.05.15  

RS 8/15 Kvinner og andre utvalg  

RS 9/15 Rapportering Kulturtilskot 2015 - fordeling etter 

administrativt mynde 

 

RS 10/15 Så likestilte er vi  

RS 11/15 Status og evaluering av "Program for kreative 

næringar i Møre og Romsdal 2013-2016" per 1. mai 

2015 

 

RS 12/15 Samlokalisering av kreative næringer  

 Godkjenning av protokoll  
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saksframlegg 

 

 
Saksnr Utval Møtedato 

LU 7/15 Likestillingsutvalet 10.06.2015 

 

Utvalsstruktur frå 2015 
 

Fylkeskommunen kan etter kommunelova § 10 om faste utval og komitear sjølv 

opprette faste utval for fylkeskommunale formål eller for delar av fylkeskommunens 

verksemd. Fylkestinget hadde utvalsstrukturen til behandling i oktober 2010 (sak 

T-50/10) og gjorde då vedtak om den utvalstrukturen som vi har pr. i dag. 

 

Det er naturleg at fylkestinget drøftar utvalsstrukturen før ein ny periode startar 

opp. I sak U-68/15 har fylkesutvalet gitt slik tilråding til fylkestinget om 

utvalsstrukturen frå 2015: 

 «Miljøutvalet blir lagt ned frå oktober 2015. Regional- og næringsutvalet 

overtek det meste av sakene frå miljøutvalet, inkludert utdeling av 

miljøprisen. Saker som gjeld miljøtiltak og klimatilpassing på 

samferdselsektoren skal leggast fram for hovudutval for samferdsel. Sakene 

miljøutvalet har innan friluftsliv blir lagt til kultur- og folkehelseutvalet.  

 Eldrerådet og rådet for likestilling av funksjonshemma held fram som 

separate utval som i dag.  

 Likestillingsutvalet blir lagt ned frå oktober 2015. Kultur- og 

folkehelseutvalet tek over oppgåvene til utvalet, inkludert utdeling av 

likestillingsprisen.  

 Arbeidsgruppe for rusførebygging skal evaluerast våren 2015. Evalueringa 

vil vise om det er behov for endring i organisering og samansetting av 

gruppa.  

 Fylkestrafikktryggingsutvalet blir lagt ned frå oktober 2015. Oppgåvene blir 

lagt til samferdselsutvalet, og det blir oppretta eit administrativt 

trafikktryggingsråd med representantar frå Møre og Romsdal 

fylkeskommune, Statens vegvesen og dei som i dag er konsultative 

medlemer i FTU.  

 Plannemnd for samferdselsutbygging held fram som i dag, men talet på 

medlemer blir endra frå fem til tre.»  

 

 Saksframlegget til fylkesutvalet følgjer vedlagt.   

 

Forslag til vedtak: 

Likesstillingsutvalet tek sak om utvalsstruktur frå 2015 til orientering. 

 

 

Heidi-Iren Wedlog Olsen 

fylkeskultursjef 

 

Vedlegg: 

1 Saksframlegg U 68/15 Utvalsstruktur frå 2015 

 

Dato: Referanse: Vår saksbehandlar:  

02.06.2015 38221/2015 Paula Næss Skår  
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 saksframlegg 

 

 

 
Saksnr Utval Møtedato 

 Fylkesutvalet 27.05.2015 

 Fylkestinget 15.06.2015 

 

Utvalsstruktur frå 2015 
 

Bakgrunn 

 

Fylkeskommunane kan etter kommunelova § 10 om faste utval og komitear sjølv 

opprette faste utval for fylkeskommunale formål eller for delar av fylkeskommunens 

verksemd. Fylkestinget kan sjølv også når som helst omorganisere eller legge ned 

utval. 

 

Nokre utval er fylkeskommunen pålagt å ha, jf. Lov om kommunale og 

fylkeskommunale eldreråd av 08.11.91 (eldrerådslova). Nokre er reine politiske 

utval, andre er partssamansette utval. 

 

Det er naturleg at fylkestinget drøftar utvalsstrukturen før ein ny periode startar 

opp. Fylkesrådmannen vil i denne saka legge fram forslag til ein meir effektiv 

utvalsstruktur.  

 

Fylkestinget hadde utvalsstrukturen til behandling i oktober 2010, og gjorde den 

gong følgjande vedtak (sak T-50/10):   

1. Miljøutvalet held fram som eige utval på nivå som no. Evnt. tilførsel av nye 

oppgåver og administrative ressursar i samsvar med vedtak i Miljøutvalet 

sak MU 11-10 samt revisjon av instruks blir ein å kome tilbake til i eiga sak.  

  

2. Eldrerådet og rådet for likestilling av funksjonshemma held fram som 

separate organ.   

 

3. Oppgåvene til folkehelseutvalet blir lagt til kulturutvalet.. ”Hovudutval for 

kultur og folkehelse” (jfr. lovmessig ansvar for folkehelse for 

fylkeskommunen frå 01.01.2010).   

 

4. Samferdselsutvalet får styrka rolle etter forvaltningsreforma 2010. I 

samsvar med dette skal samferdselsutvalet ha to underutval, lagt direkte 

under hovudutvalet. Desse utvala skal som prinsipp ha forberedende og 

tilrådingsmynde til hovudutvalet, men hovudutvalet kan delegere 

spesifiserte oppgåver til utvala;  

 

a) Plannemnd for samferdselsutbygging:  

Plannemnda må få seg førelagt og behandle/følgje opp, alle 

investeringsprosjekt som skjer innan samferdselssektoren, og sørge for at 

budsjett, økonomi og føringane vedteke i fylkestinget, vert gjennomført i 

tråd med dette, jfr. plannemnd for skolebygg. Opprettingstidspunkt og 

samansetting blir lagt fram som eiga sak innan årsskiftet 2010/2011.  

 

Dato: Referanse: Vår saksbehandlar:  

02.05.2015 30376/2015 Ingunn Bekken Sjåholm  
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b) Trafikktryggingsutvalet : FTU. Instruks som i dag med aktuelle nye 

føringar; Førebuande utval for samferdselsutvalet gjeldande følgjande 

områder:  Trafikktryggingssaker. Gang- og sykkelvegar, miljøtiltak, 

tettstadsprosjekt, 50/50 prosjekt.  

 

5. Det blir ikkje oppretta eige hovudutval for tannhelse, men dette høyrer 

naturleg inn under kultur- og folkehelseutvalet.   

 

6. Utdanningsutvalet og fagskolestyret som no. Plannemnda rapporterer til 

utdanningsutvalet.   

 

7. Nærings- og miljøutvalet held fram som hovudutval, nemning; regional og 

næringsutval.  

 

8. Kontrollutvalet som no.  

 

9. Det blir tatt ein gjennomgang/revisjon av delegasjonsreglementet for alle 

hovudutval/utval.   

 

10. Framlegg til justeringar i fylkesutvalet si tilråding (som vil gjere tilrådinga 

meir i samsvar med eksisterande retningsliner og praksis). 

 

11. Likestillingsutvalet blir oppretthalde. Samansetjinga blir endra til at partia 

utnemner sine representantar uavhengig av funksjon. 

 

 

Vurdering 

Dersom vi samanliknar den politiske organiseringa i Møre og Romsdal med den i 

andre fylke, finn vi at fylket vårt har fleire rådgivande utval enn andre 

fylkeskommunar. Det er t.d. ingen annan fylkeskommune som har eige utval for 

likestilling og heller ikkje for miljø. 

 

Talet på hovudutval ligg på 2-5 i dei andre fylka, der fire hovudutval er mest 

vanleg.  

 

Når ein skal vurdere dei politiske utvala, er det fleire faktorar som er aktuelle å sjå 

på. Dette er: 

 Har ein lukkast med å byggje opp sektorkunnskap? 

 Er denne kunnskapen bringa vidare til hovudutval, fylkesutval og 

fylkestinget? 

 Har utvalet gitt høve til politisk skolering for nye politikarar? 

 Tener utvalet som ein nyttig møteplass mellom fylkespolitikarar og ulike 

interesse- og brukargrupper? 

 Er utvalets agenda opplevd som meiningsfull og aktuell? 

 Har underutvalet ført til ansvarsfråskriving i hovudutval og fylkesutval? 

 Har administrasjonen kompetanse og kapasitet til å førebu og følgje opp 

saker frå utvalet? 

 Står resultatet av utvalet sitt arbeid i forhold til kostnadene ved å drifte det? 

 Kan utvalets oppgåver bli teke i vare av andre utval på ein like god måte? 

 

Miljøutvalet 

Miljøutvalet har ni medlemer som blir valt fritt blant medlemene i fylkestinget. 

Miljøutvalet blir etablert som eit tverrfagleg og rådgjevande organ for fylkesutvalet 

og skal rapportere til fylkesutvalet. Miljøutvalet har ansvar for planoppgåver innan 
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sitt arbeidsområde. Miljøutvalet skal m.a. behandle saker innan områda 

biomangfald, friluftsliv, forureining, planlegging for ei berekraftig utvikling, klima, 

alternativ og fornybar energi. Miljøutvalet kan i tillegg sjølv ta opp saker som det 

meiner er naturleg å ta opp i høve til sitt arbeidsområde. Miljøutvalet skal arbeide 

for å fremje miljøomsyn på alle dei fagområda som fylkestinget har mynde over. 

 

Miljøutvalet har utan tvil vore ein base for læring og utvikling av kompetanse innan 

klima- og miljøfeltet. Fleire av møta har vore lagt til bedrifter eller institusjonar som 

har ny kunnskap på feltet, og miljøorganisasjonar og andre aktørar som arbeider 

med miljøsaker i fylket har vore på møta og presentert kva dei driv med og kva 

saker dei er opptatt av. 

 

Med miljøutvalet har fleire miljø- og klimasaker kome på den politiske dagsorden i 

fylkeskommunen. Fylkesrådmannen meiner likevel at det har vore utfordrande å få 

nok saker på agendaen til møta i miljøutvalet. Det er fleire grunnar til dette.  

 

For det første er klima- og miljø eit fagområde der fylkeskommunen har relativt 

avgrensa mynde og få tilgjengelege verkemiddel. Dette gjeld også etter 

forvaltningsreforma i 2010, sjølv om fylkeskommunane her vart gitt nokre nye 

miljø- og ressursforvaltningsoppgåver. Fylkeskommunane fekk ansvar for mellom 

anna friluftsliv, vassforvaltning, bestandsforvaltning av haustbare viltartar og artar 

av innlandsfisk som ikkje er truga / sårbare, og visse område innan 

akvakulturforvaltning (Jfr. Ot.prp. nr. 10 2008 – 2009: Om lov om endringer i 

forvaltningslovgivningen mv. (gjennomføring av forvaltningsreformen)). Det følgte 

lite personellressursar med dei nye oppgåvene, og fylkeskommunen har ikkje 

nokon brei kompetanse på klima- og miljø. Den er det framleis Fylkesmannen som 

har.  

 

For det andre har miljøutvalet relativt få møte i året. Dette gjer det vanskeleg å få 

sakene som skal til hovudutval og fylkesutval tidleg nok frå saksbehandlar til at 

miljøutvalet rekk å komme med si fråsegn. Få møte gjer det òg vanskeleg å få 

kontinuitet i sakene. Dette er ei utfordring miljøutvalet deler med dei andre 

rådgivande utvala til fylkeskommunen. 

 

Staten har gjennom dokumentet «Nasjonale forventningar til regional og lokal 

planlegging» lagt føringar for at fylkeskommunane og kommunane skal planlegge 

og lage handlingsprogram for korleis vi skal redusere klimagassutslepp og tilpasse 

oss klimaendringane. Dette er følgt opp i vår regionale planstrategi, der revidering 

av klima- og energiplanen er vedtatt. Utkastet har vore til høyring. Miljøutvalet har 

hatt ei positiv rolle i oppfølging av gjeldande klimaplan og i revideringa av planen. 

Fylkesrådmannen meiner likevel at denne oppgåva kan takast i vare av eit anna 

utval om det får opplæring i klima- og miljøsaker. 

 

Møre og Romsdal fylkeskommune er det einaste av fylka som har eige miljøutval. I 

andre fylke er dette fagområdet ofte slått saman med andre fagområde, og lagt til 

hovudutval. Det er stor variasjon på kor miljøoppgåvene er plassert, det finns døme 

på at det er lagt saman med samferdsel, med kultur, med plan/regional og med 

næringsutvikling. 

 

Alle avdelingane i fylkeskommunen har oppgåver knytt til miljø, og slik sett kunne 

fylkesutvalet ha vore rette utvalet å leggje miljøsakene til. Men fylkesutvalet har 

ofte ein stram agenda, og det blir ikkje på same måte som i hovudutvala høve til 

kunnskapsoppbygging på utvalte område.   
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Fylkesrådmannen meiner det kan vere ein fordel for miljøsakene at desse blir løfta 

frå eit rådgivande utval til eit hovudutval. Miljø er ein viktig premiss for 

næringsutvikling og regional utvikling. Sidan Regional- og næringsutvalet har 

ressurs-, miljø-, og naturvernpolitikk som eit av sine arbeidsområde (jf §3 i 

Reglement for Regional- og næringsutvalet), meiner fylkesrådmannen at dette 

hovudutvalet kan ta dei fleste av sakene som miljøutvalet har i dag. Dette utvalet 

bør også få den opplæringa i miljø- og klimasaker som miljøutvalet har fått, og ei 

innføring i kva mulegheiter fylkeskommunen har til å påverke den regionale 

utviklinga på dette området. Regional- og næringsutvalet bør også få ansvaret for 

utdeling av miljøprisen og tildelingar frå viltfondet.  

 

Ei vidareføring av nærings- og miljøsakene i same hovudutval vil leggje grunnlag 

for gode diskusjonar i saker med vekst kontra vern-dilemma. Sjølv om klima og 

miljø er omsyn som er relevante for alle hovudutvala, er vekst-vern 

problemstillinga særleg relevant innan næringsutvikling. Ikkje minst er det viktig at 

fylkeskommunen er ein medspelar for næringslivet i å utvikle miljøvenleg teknologi, 

som kan gi eit konkurransefortrinn. 

 

Eit hovudutval for næring og miljø samsvarer også med den administrative 

organiseringa av oppgåvene innan energi, miljø og naturforvaltning, noko som 

lettar jobben med førebuing, gjennomføring og etterarbeid frå møta. 

Fylkesrådmannen har i 2015 flytta den koordinerande rolla for miljøsaker frå 

administrasjonsavdelinga til regional- og næringsavdelinga.  

 

Dei sakene miljøutvalet har innan friluftsliv, kan leggjast til kultur- og 

folkehelseutvalet. Folkehelse og friluftsliv er to sider av same sak og bør sjåast i 

samanheng i same utval.  

 

Fylkesrådmanne understrekar òg betydninga av miljøtiltak innan 

samferdselssektoren. Dette er den sektoren der fylkeskommunen har størst 

potensial for å redusere klimagassutslepp (jf utkast til Regional klima- og 

energiplan 2015-2020). Saker som gjeld miljøtiltak og klimatilpassing på 

samferdselsektoren skal som før leggast fram for hovudutval for samferdsel.  

 

Kostnadene med å oppretthalde eit reint miljøutval er også ein faktor som må 

vurderast. I 2014 hadde miljøutvalet 4 møte, behandla 14 saker og utgiftene til 

utvalet var 359.000 kr. 

 

Eldrerådet, rådet for likestilling av funksjonshemma og likestillingsutvalet 

I eldrerådslova kjem det fram at fylkespensjonistforeininga har rett til å kome med 

framlegg om medlemer til eldrerådet. Fleirtal av rådsmedlemene skal vere 

alderspensjonistar frå fylket. I Møre og Romsdal har eldrerådet sju medlemer. Fem 

av medlemene skal vere alderspensjonistar i fylket og skal fortrinnsvis veljast etter 

framlegg frå fylkesomfattande organisasjonar. Eldrerådet er eit rådgjevande organ 

for fylkeskommunen og skal ha til behandling alle saker som gjeld levekåra for 

eldre, jfr. lov om kommunale og fylkeskommunale eldreråd § 6. Rådet skal m.a. 

behandle alle budsjettframlegg og planar som gjeld eldre. Eldrerådet kan sjølv ta 

opp saker som vedkjem eldre i fylket.  

 

I følgje Lov om råd eller anna representasjonsordning for menneske med nedsett 

funksjonsevne av 17.06.05, § 2, skal kommunar og fylkeskommunar ha eit råd 

eller anna form for representasjonsordning for menneske med nedsett 

funksjonsevne. Rådet skal sikre open, brei og tilgjengeleg medverknad i saker som 

er særleg viktige for menneske med nedsett funksjonsevne. I Møre og Romsdal er 
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rådet sett saman av tre brukarrepresentantar og fire politikarar frå fylkestinget. 

Rådet har og med ein representant frå kommunane oppnemnt av KS. Rådet er eit 

rådgjevande organ for fylkeskommunale organ, Fylkesmannen og kommunane i 

saker som vedkjem menneske med nedsett funksjonsevne.  

 

Likestillingsutvalet er ikkje eit lovpålagt utval. Av den informasjonen som er 

tilgjengeleg på fylkeskommunane sine nettsider, ser det ut til at det berre er Møre 

og Romsdal som har eige likestillingsutval. Utvalet er eit rådgivande utval for 

fylkesutvalet og har ei samansetjing av 5 politikarar valt av fylkestinget.       

Likestillingsutvalet skal arbeide for likestilling mellom kvinner og menn på alle 

område. Utvalet skal også arbeide for likestillingsrettane til funksjonshemma, inn- 

vandrarar og andre grupper når dette synest nødvendig. Utvalet har mynde til å 

tildele likestillingsprisen kvart år. 

 

Sekretariatet til rådet for likestilling av funksjonshemma, eldrerådet og 

likestillingsutvalet ligg i kulturavdelinga. Personalressursen som er knytt til drift av 

desse utvala er ei rådgivarstilling og om lag 20 prosent konsulentstilling.  Råda og 

likestillingsutvalet skal i utgangspunktet ha fire møte i året. I tillegg har råda hatt 

eit fellesmøte med leiinga i fylkeskommunen pr. år (ikkje i 2014). Dei to råda har 

gjennomført to av sine årlege møte ute i kommunane. Rådet for likestilling av 

funksjonshemma har også invitert råda i nabokommunane til desse to møta. 

Eldrerådet inviterer berre eldrerådet i den kommunen dei besøker. 

Likestillingsutvalet har også lagt nokre av møta sine ute i kommunane, men dette 

er ikkje planlagt på same måte som for dei to andre råda.  

 

Rådet for likestilling av funksjonshemma arrangerer ein gong i året ei samling for 

dei kommunale råda. Dette er samlingar som skal ta høgde for fagleg 

oppdatering/opplæring av medlemane i dei kommunale råda. I tillegg blir ulike 

aktuelle tema sett på dagsordenen og det blir sett av tid til erfaringsutveksling 

mellom råda. Desse samlingane har fått gode tilbakemeldingar frå dei som deltek, 

men berre omlag halvparten av dei kommunale råda har delteke.  

 

Eldrerådet har arrangert ei fylkeseldrekonferanse stort sett kvart år i samarbeid 

med Pensjonistforbundet og Sanitetsforeininga. Det er lagt vekt på å sette aktuelle 

tema på dagsordenen og få kjente foredragshaldarar til å komme til denne 

konferansen. Konferansen har gått over 1 dag og vi har hatt 90 til 100 deltakarar. 

Eldrerådet har også teke opp tema som er aktuelle for det praktiske arbeidet i dei 

kommunale råda. 

 

I informasjonsskriv av 26. januar 2015, har Barne-, ungdoms og familiedirektoratet 

gitt tilrådingar på enkelte områder som vesentlege for råda sitt arbeid (rådet for 

likestillings av funksjonshemma). Det blir vist til kommunane og fylkeskommunane 

si lovfesta plikt til å ha råd for menneske med nedsette funksjonsemne eller anna 

likeverdig representasjonsordningar (§ 2 i Lov om råd eller anna 

representasjonsordning i kommunar og fylkeskommunar for menneske med nedsett 

funksjonsevne m.m.). Tilrådingane frå direktoratet går på kven som har rett til å 

kome med forslag til medlemar i rådet, at ikkje administrativt tilsette bør sitte som 

rådsmedlemmar, sekretærfunksjonen, organiseringa, utarbeiding av retningsliner 

og mandat, opplæring/kompetanse til dei valte representantane, eige budsjett for 

råda, kva saker rådene kan arbeide med og korleis det blir gitt informasjon om og 

til råda. Det er ikkje gitt noko signal om ei eventuell samanslåing av råda. I NIBR-

notat 2014:101: «Råd reglar og representasjon – eldre og menneske med nedsett 

funksjonsevne», blir spørsmålet drøfta. Ut frå kartlegginga som er gjort i samband 

Side�8



 
 
 

med NIBR-notatet, så tyder svara på at eldre sine saker lett blir dominerande i dei 

kommunane som har fellesråd. 

 

I rundskriv Q-21/2012 frå Barne-, likestillings- og inkluderingsdepartementet gir 

følgjande omtale med omsyn til eit felles råd: 

 

«Eit råd må ha felles interesser 

Skal ei representasjonsordning fungere godt, må ho ha legitimitet. Dersom 

menneske med nedsett funksjonsevne og eldre ikkje opplever å ha sterke nok felles 

interesser og dermed ikkje vil medverke til eit felles råd, så vil ikkje eit felles råd 

oppfylle formålet med lova. Departementet ser det som avgjerande for ordninga at 

både organisasjonane, råd for menneske med nedsett funksjonsevne og etablerte 

råd for eldre vert høyrde før kommunane/fylkeskommunane tar stilling til kva for 

endringar i representasjonsordninga dei skal ha. Saksområdet for eit eventuelt 

felles råd vil vere saker som er særleg viktige for menneske med nedsett 

funksjonsevne og alle saker som gjeld levekåra for eldre, jf. § 3 tredje leddet i 

eldrerådslova. Departementet viser til rundskriv 1-26/98 om kommunale og 

fylkeskommunale eldreråd for omtale av saksområdet for eldreråda. Departementet 

meiner at felles råd berre bør veljast i særskilde høve.» 

 

På denne bakgrunn meiner fylkesrådmannen at det no ikkje er aktuelt å ta ei ny 

vurdering av eldrerådet og rådet for likestilling av funksjonshemma.  

 

Fylkesrådmannen er av den oppfatning at dette er råd som fungerer godt, der 

medlemene er aktive og sett både fylkeskommunens ordinære saker og eigne saker 

på dagsorden. Begge utvala blir opplevd som nyttige møteplassar mellom 

fylkeskommunen og viktige samfunnsgrupper. 

 

Likestillingsutvalet er eit reint politisk utval. Erfaringane så langt i valperioden er at 

utvalet fungerer godt i møta. Det er lite forfall og medlemane er engasjerte i dei 

sakene som blir teke opp. Møtefrekvensen er eit problem for utvalet for å halde 

kontinuitet i sentrale problemstillingar og tema som blir teke opp. Leiar av utvalet 

og rådgivar har eit samarbeid om å sette dagsorden for kvart møte. Det er berre 

unntaksvis at avdelingane i fylkeskommunen har meldt inn saker som dei ber blir 

behandla i utvalet. Det har derfor vore ei utfordring å få til ein god agenda for 

møta. I 2014 var det tre møte, det vart behandla 6 saker og utgiftene til utvalet var 

306 000 kr.  

 

Møre og Romsdal har ein veg å gå når det gjeld kjønnslikestilling. Kvart år 

publiserer Statistisk sentralbyråd (SSB) 12 indikatorarar for kjønnslikestilling i 

kommunane. Desse blir nytta til å seie noko om regional- og kommunal likestilling.  

I 2014 kom vi under landssnittet på ni av dei tolv indikatorane. Skal fylket vere 

attraktivt for kvinner å bu i og flytte til, er det viktig at resultata på 

likestillingsindeksen betrar seg. Det er særleg på indikatorar som seier noko om 

forholdet innan arbeidslivet og politikken at fylket kjem dårleg ut, samanlikna med 

resten av landet.  Innan nokre områder er det ein positiv utvikling.  Døme på det er 

at talet på kvinnelege leiarar har aukar jamt frå 2008, det er fleire barn som går i 

barnehage og stadig fleire fedrar nyttar fedrekvota. 

 

Fylkesrådmannen ønskjer å auke fokus på likestillingsarbeidet. Mykje tyder på at 

likestillingsarbeidet difor må løftast opp eit nivå i utvalsstrukturen i 

fylkeskommunen, frå rådgjevande til hovudutvalsnivå. Dette vil truleg gi auka 

status for likestillingsarbeidet. Det vil vere fleire sentrale politikarar som har 
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særskilt merksemd på likestilling som ei sentral utfordring for fylkeskommunen og 

kontinuiteten vil bli betre med betydeleg auke i møtefrekvensen. 

 

På same måte som for miljøsakene, er likestilling og inkludering ei oppgåve som 

alle avdelingane skal jobbe med. Dette er eit av dei gjennomgåande perspektiva i 

fylkesplanen. Det talar for å legge oppgåvene til fylkesutalet. Fylkesrådmannen vil 

likevel tilrå å legge oppgåvene til Kultur- og folkehelseutvalet. Dette vil gi ei breiare 

politisk behandling av desse sakene ved at hovudutvalet gir si tilråding til 

fylkesutvalet. Rådgivaren knytt til likestilling er tilsett i kulturavdelinga, slik at 

løysinga òg er tilpassa den administrative organiseringa av likestillingsarbeidet. 

Kultur- og folkehelseutvalet fekk i 2011 oppgåvene til folkehelseutvalet, og fekk 

med det eit særleg ansvar for å forsyne heile organisasjonen med kunnskap om 

folkehelse. Det same vil gjelde om kultur- og folkehelseutvalet får tillagt likestilling 

som eit nytt fagområde. Alle avdelingar må vere aktivt med å sette likestilling på 

dagsorden i dette hovudutvalet. 

 

Arbeidsgruppe for rusførebygging 

Gjennom lov om fylkeskommunars oppgåver i folkehelsearbeidet gjeldande frå 1. 

januar 2010, skal fylkeskommunen vere pådrivar for, og samordne 

folkehelsearbeidet i fylket, m.a. gjennom alliansebygging og partnarskap og ved å 

understøtte kommunane sitt folkehelsearbeid (§ 20).  

 

For å få til dette innanfor rusfeltet blei det oppretta ei tverrfagleg arbeidsgruppe for 

det rusførebyggjande arbeidet i fylket. Arbeidsgruppa er oppretta i samarbeid med 

Fylkesmannen, frivillige organisasjonar, kommunar og Kompetansesenter rus – 

Midt-Norge. Kompetansesenter rus har i samarbeidet med arbeidsgruppa utvikla eit 

tverrfagleg samarbeid på rusområdet i kommunane i Møre og Romsdal, kalla Delta. 

 

Arbeidsgruppa er styringsgruppe for programmet ansvarleg alkoholhandtering. 

 

I 2014 arbeider vi med desse tema: 

 Politikaropplæring 

 Ansvarleg alkoholhandtering 

 Rusplan for vidaregåande skole 

 Rus og eldre – konferanse 

 Rus og frivillige organisasjonar – konferanse 

 

Gruppa har ti medlemer, der to er fylkespolitikarar valt av fylkestinget. Ein av 

desse er leiar av gruppa. Dei andre medlemene er representantar frå KS, 

Kompetansesenter Midt-Norge, ACTIS, Fylkesmannen og Rusbehandling Midt-Norge 

HF. I tillegg møter ung-koordinator, ein representant frå utdanningsavdelinga og 

sekretær, som er tilsett i folkehelseseksjonen på kulturavdelinga.  

 

Arbeidsgruppa skal i utgangspunktet ha fire møte i året og to av møta er òg 

styringsgruppe for ansvarlig alkoholhandtering i fylket der NHO, politi og 

utelivsbransjen er representert. I 2014 hadde gruppa 3 møte, og kostnadene til 

gruppa utgjorde 165.000 kr. 

 

Seksjon for folkehelse og fysisk aktivitet i kulturavdelinga er nøgde med korleis 

gruppa har fungert, men på bakgrunn av kostnadane meiner fylkesrådmannen at 

ein bør vurder om rusgruppa skal halde fram med den samansettinga den har i 

dag. Eit alternativ er å gjere den til ei administrativ arbeidsgruppe.  
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Den rusførebyggande arbeidsgruppa har på eige initiativ starta evaluering av 

gruppa sitt arbeid – kva dei har oppnådd og kva den har betydd for rusførebygging 

i fylket  - og for dei enkelte deltakarorganisasjonane. Fylkesrådmannen vil ikkje 

legge fram noko tilråding før denne evalueringa er gjennomført.   

 

 

Fylkestrafikktryggingsutvalet (FTU) 

Etter Vegtrafikklova § 40a har fylkeskommunen eit ansvar for å tilrå og samordne 

tiltak for å fremje trafikktryggleiken i fylket. 

 

FTU vart oppretta i 1980 (sak T-29/80). Fylkestrafikktryggingsutvalet (FTU) er eit 

underutval under samferdselsutvalet og skal stå for koordineringa av 

trafikktryggingsarbeidet i fylket. Trafikktryggingsutvalet skal ha fem medlemer. 

Minst tre av medlemene bør vere frå samferdselsutvalet. Dei andre skal veljast fritt 

blant medlemene i fylkestinget. Leiaren i samferdselsutvalet skal vere nestleiar i 

FTU. 

  

FTU står bak dei handlingsplanane for trafikktrygging som er laga i Møre og 

Romsdal. Det blir laga ein strategiplan for kvar 4-årsperiode, samt årlege planar. 

FTU samarbeider med dei andre trafikktryggingsaktørane i fylket, slik som Statens 

vegvesen, politiet, Trygg Trafikk og ambulansetenesta ved Helse Nordmøre og 

Romsdal. Representantar frå desse deltar på arbeidsmøte for å førebu saker til FTU. 

Dei er også konsultative medlemer i FTU og blir kalla inn til møte der det er grunn 

til å tru at dei kan ha erfaringar og synspunkt som er nyttig i sakshandsaminga. 

Konsultative medlemer har ikkje stemmerett. 

 

Fleire fagavdelingar i fylkesadministrasjonen og Helse- og sosialavdelinga hos 

Fylkesmannen blir innkalla som konsultative medlemer. Av desse er det berre 

representantar frå samferdselsavdelinga som har delteke på møte i løpet av dei 

siste åra. I 2014 hadde FTU 4 møte, behandla 9 saker, og utgiftene til utvalet var 

380 000 kr. 

 

Fylkesrådmannen oppfattar at det blir gjort mykje bra arbeid i FTU, ikkje minst er 

det nyttig med ein regional møteplass for partar som arbeider med trafikktrygging i 

Møre og Romsdal. 

 

Når fylkesrådmannen likevel tek utvalet opp til vurdering, har det sin bakgrunn i 

det endra ansvaret fylkeskommunen fekk på samferdselsområdet etter 

forvaltningsreforma. Tidlegare var det Statens vegvesen som var den største 

vegeigaren i fylket. Fylkeskommunen hadde behov for ein arena der ein kunne 

møte Statens vegvesen. Etter forvaltningsreforma er fylkeskommunen den store 

vegeigaren, og samarbeidet med Statens vegvesen blir regulert gjennom ein felles 

avtale om sams vegadministrasjon. 

 

Med ansvar for store delar av vegnettet i fylket, er også oppgåvene innan 

trafikktrygging utvida.  Ansvar for bygging av gang- og sykkelvegar, 

trafikktryggsingstiltak og ulike miljøtiltak er i hovudsak lagt til vegeigar. 

Fylkeskommunen har fått høve til å sjå og prioritere samferdsels- og 

kollektivløysingar i ein heilskap. Forvaltningsreforma la til rette for ei heilskapleg 

transporttenking inkludert oppfølging av satsingsområde som gang- og sykkelvegar 

og trafikktrygging. 

 

På denne bakgrunn meiner fylkesrådmannen at oppgåvene med trafikktrygging 

ikkje skal behandlast i eit politisk underutval, men heller bli sett i samanheng med 
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dei andre samferdselssakene og løfta inn i samferdselsutvalet. 

 

Rolla som FTU har som regional møteplass for aktørar som arbeider med 

trafikktrygging, bør likevel vidareførast. Fylkesrådmannen meiner at det mest 

rasjonelle her er at ansvaret for å koordinere og drifte dette nettverket, blir 

delegert til samferdselsavdelinga.  

 

For å kunne sjå trafikktrygging i ein større heilskap, samt av omsyn 

til rasjonell drift av trafikktryggingsarbeidet, vil fylkesrådmannen tilrå at FTU blir 

avvikla og oppgåvene overført til samferdselsutvalet. Fylkesrådmannen tilrår også 

at det blir oppretta eit administrativt trafikktryggingsråd med representantar frå 

Møre og Romsdal fylkeskommune, Statens vegvesen og dei 

som i dag er konsultative medlemer i FTU. 

 

 

Plannemnd for samferdselsutbygging 

Plannemnda er eit rådgjevande utval og skal bistå samferdselsutvalet i oppfølging 

av plan- og prosjektarbeid. Plannemnda skal ha fem medlemer, derav leiar i 

samferdselsutvalet og leiar i fylket sitt trafikktryggleiksutval (FTU). Dei andre skal 

veljast fritt blant medlemene i fylkestinget. Leiar av samferdselsutvalet skal også 

leie møta i plannemnda for samferdselsutbygging. Leiar for FTU er nestleiar. 

 

Plannemnda skal delta i planlegging og oppfølging av særleg dei store 

fylkesvegprosjekta. For kvart prosjekt gjeld dette t.d kommunedelplan, 

reguleringsplan, vegstandard, trasear, finansiering og framdriftsplan. Nemda skal 

haldast orientert om framdrifta av prosjekta, og skal kome med råd om tiltak i 

samband med ev. budsjettavvik. 

 

I 2014 hadde plannemnda tre møte, behandla ni saker og utgiftene til nemnda var 

519 000 kr. 

 

Fylkesrådmannen er noko i tvil om plannemnda har fungert etter intensjonen. Det 

har vore ei utfordring å førebu saker og sette riktige saker på agendaen i nemnda. 

Samtidig er det ein fare at plannemnda kan føre til at samferdselsutvalet får eit A-

lag og eit B-lag, da dei som er medlemer i nemnda får ein fordel av større 

kunnskapstilførsel.    

 

Fylkesrådmannen meiner likevel at plannmenda bør prøvast ut ein periode til for å 

sjå om vi kan få den til å fungere betre. For å gjere nemnda lettare å samle, vil 

fylkesrådmannen tilrå at plannemnd for samferdselsutbygging får tre medlemer slik 

som plannemnd for byggesaker.  

 

Plannemnd for samferdselsutbygging vart diskutert i samband med 

organisasjonsutviklingsprosessen på samferdselsavdelinga. Her kom det fram at 

dersom plannemnda skal halde fram, så er det behov for å endre punkt II i 

reglementet om arbeidsområde og mandat. Fylkesrådmannen vil følgje opp dette i 

eiga sak.  

 

 

Klagenemnda 

Klagenemnda er oppretta med heimel i forvaltningslova § 28, 2. ledd. Fylkestinget 

gjorde i sak T-65/92 vedtak om at fylkesutvalet skal vere klageorgan for klager på 

fylkeskommunale enkeltvedtak. 
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Fylkesrådmannen ser at det er ulemper knytt til å ha så mange som 13 medlemer i 

klagenemnda, men vil likevel ikkje tilrå nokon endring av nemnda no. Å opprette 

eit eige utval for klagesaker vil stide i mot prinsippet om ein meir effektiv 

utvalstruktur som elles blir lagt til grunn i denne saka.  

 

Forslag til vedtak: 

 Miljøutvalet blir lagt ned frå oktober 2015. Regional- og næringsutvalet 

overtek det meste av sakene frå miljøutvalet, inkludert utdeling av 

miljøprisen. Saker som gjeld miljøtiltak og klimatilpassing på 

samferdselsektoren skal leggast fram for hovudutval for samferdsel. 

Sakene miljøutvalet har innan friluftsliv blir lagt til kultur- og 

folkehelseutvalet. 

 Eldrerådet og rådet for likestilling av funksjonshemma held fram som 

separate utval som i dag. 

 Likestillingsutvalet blir lagt ned frå oktober 2015. Kultur- og 

folkehelseutvalet tek over oppgåvene til utvalet, inkludert utdeling av 

likestillingsprisen.  

 Arbeidsgruppe for rusførebygging skal evaluerast våren 2015. 

Evalueringa vil vise om det er behov for endring i organisering og 

samansetting av gruppa.  

 Fylkestrafikktryggingsutvalet blir lagt ned frå oktober 2015. Oppgåvene 

blir lagt til samferdselsutvalet, og det blir oppretta eit administrativt 

trafikktryggingsråd med representantar frå Møre og Romsdal 

fylkeskommune, Statens vegvesen og dei som i dag er konsultative 

medlemer i FTU. 

 Plannemnd for samferdselsutbygging held fram som i dag, men talet på 

medlemer blir endra frå fem til tre. 

 

 

 

Ottar Brage Guttelvik 

fylkesrådmann 

 

Ole Helge Haugen 

fylkesplansjef 
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saksframlegg 

 

 
Saksnr Utval Møtedato 

LU 8/15 Likestillingsutvalet 10.06.2015 

 

Kvalitetsplanen for vidaregåande opplæring i Møre og Romsdal 
2015-2019 
 
Fylkesutvalet har i sak U-74/15 behandla Kvalitetsplanen for vidaregåande opplæring i Møre 
og Romsdal 2015-2019. Fylkestinget vedtok i sak T-78/09 den overordna strategien for 
arbeid med kvalitet i vidaregåande opplæring i Møre og Romsdal. I det overordna 
strategidokumentet blir det gjort nærare greie for arbeidet med sikring-, utvikling og 

vurdering av kvalitet i opplæringa. I følgje strategien, skal fylkestinget kvart år behandle 
plan for kvalitet og melding om kvalitet. 
 
Kvalitetsplanen tek utgangspunkt i opplæringslova med tilhøyrande forskrifter samt 
nasjonale prioriteringar. 

 
Kvalitetsplanen og kompetansestrategien har vore sendt til høyring til skulane, elev- og 
læringsombodet, elevorganisasjonen, læringsorganisasjonane og opplæringskontora. 

 
Fylkesutvalet har gitt slik tilråding i sak U-68/15: 
 
«1. Betre gjennomføring og tettare oppfølging skal i planperioden 2015-2019 ha eit 
      gjennomgåande fokus i arbeidet med kvalitet i vidaregåande opplæring i Møre  

      og Romsdal.  
2.   Kvalitetsplanen for 2015-2019 blir vedteken med dei målsettingane og tiltaka 
      som kjem fram i planen.  
3.   Kvalitetsplanen skal evaluerast i årleg kvalitetsmelding til fylkestinget.  
4.   Kvalitetsplanen skal leggast til grunn for utarbeiding av lokale arbeidsplanar for 
      lærarane og skoleleiarane.  

      Det blir gjort ei nærare vurdering av insentivordning for skulane for å nå måla i 
      kvalitetsplanen.» 
 
Saksframstillinga til fylkesutvalet følgjer vedlagt. 
 

Forslag til vedtak: 
Likestillingsutvalet tek sak om kvalitetsplanen for vidaregåande opplæring i Møre og Romsdal 

2015-2019 til orientering. 
 

Heidi-Iren Wedlog Olsen 
Fylkeskultursjef 

 
Vedlegg 
1 Saksframlegg U 74/15 Kvalitetsplanen for vidaregåande opplæring i Møre og Romsdal 

2015-2019 
2 Dokument: Kvalitetsplanen for vidaregåande opplæring i Møre og Romsdal 2015-2019 
3 Rapport - Aktivitetar i regi av dei faglege nettverka i skoleåret 2014-2015 

 

Dato: Referanse: Vår saksbehandlar:  

02.06.2015 38307/2015 Paula Næss Skår  
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saksframlegg 

 

 

 
Saksnr Utval Møtedato 

 Utdanningsutvalet 30.04.2015 

 Yrkesopplæringsnemnda 28.05.2015 

 Fylkesutvalet 27.05.2015 

 Fylkestinget 15.06.2015 

 

Kvalitetsplanen for vidaregåande opplæring i Møre og Romsdal 

2015-2019 
 

Bakgrunn 

Fylkestinget vedtok i sak T-78/09 den overordna strategien for arbeid med kvalitet i 

vidaregåande opplæring Møre og Romsdal. I det overordna strategidokumentet blir 

det gjort nærare greie for arbeidet med sikring-, utvikling og vurdering av kvalitet i 

opplæringa. I flg. strategien skal fylkestinget kvart år behandle plan for kvalitet, jf. 

sak T-30/10 og melding om kvalitet jf. sak T-75/10.  

 

Framlegg til kvalitetsplan for 2015-2019 og eit notat om fagnettverka sin 

gjennomføring av kompetansetiltak ligg ved saka. 

 

Kvalitetsplanen tek utgangspunkt i opplæringslova med tilhøyrande forskrifter samt 

nasjonale prioriteringar. 

  

Kvalitetsplanen og kompetansestrategien har vore sendt til høyring til skolane, 

elev- og lærlingombodet, elevorganisasjonen, lærarorganisasjonane og 

opplæringskontora. 

 

Ungdomspanelet har behandla kvalitetsplanen i eiga sak UP-5/15. 

 

Nasjonale prioriteringar  

I St.meld. nr. 20 (12/13) «På rett veg», er dei nasjonale og utdanningsprioriterte 

måla for grunnopplæringa at: 

 

- Alle elevar som går ut av grunnskolen, skal meistre grunnleggjande 

ferdigheiter som gjer dei i stand til å delta i vidare utdanning og arbeidsliv. 

 

- Alle elevar og lærlingar som er i stand til det, skal gjennomføre 

vidaregåande opplæring med kompetansebevis som vert anerkjent for 

vidare studiar eller i arbeidslivet. 

 

- Alle elevar og lærlingar skal inkluderast og oppleve meistring. 

 

St.meld. nr. 44 (08/09) – Utdanningslinja, blir auka gjennomføring i vidaregåande 

opplæring framheva som eit hovudsatsingsområde i arbeidet med kvalitet i 

opplæringa. 

 

Dato: Referanse: Vår saksbehandlar:  

22.04.2015 27706/2015 Sverre Hollen  
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Gjennom det nasjonale programmet for betre gjennomføring er satsinga innafor Ny 

GIV vidareført med ei innretning som skal forsterke innsatsen for å betre 

gjennomføringa med tettare oppfølging i opplæringa. 

 

Om struktur og oppbygging av kvalitetsplanen  

Denne kvalitetsplanen er bygt opp med ein struktur med kvalitetsområda struktur, 

prosess og resultat. Innafor kvart område har ein målsettingar, tiltak og indikatorar 

på kvalitet. 

 

Kvalitetsindikatorane er bygt  på brukarundersøkingane for elevar, lærlingar og 

personalet. Som datakjelder er brukt KOSTRA, Gjennomføringsbarometeret, data 

frå inntakssystemet VIGO og portalen PULS (Pedagogisk utvikling og læringsspeil). 

  

For kvart kvalitetsområde bruker ein kvalitetskjenneteiknmed gradering på fire (3) 

nivå.  

 

Skoleeigar sine prioriteringar  

I samband med behandlinga av kvalitetsmeldinga i fylkestinget 09.12.2014 vart 

følgjande kvalitetsutviklande tiltak prioritert; 

  

 Det skal arbeidast systematisk med utvikling av tilpassa opplæring, 

læringsmiljøet og den formative vurderinga i skolane  

 Det skal arbeidast med å vidareutvikle varige samarbeidsstrukturar med 

kommunane både når det gjeld overgangen mellom ungdomsskole og 

vidaregåande opplæring og utvikle strukturar rundt elevar som treng 

særskilt oppfølging  

 Saman med lokalt og regionalt arbeidsliv skape lære- og opplæringsplassar 

for elevar som tek yrkesfagleg opplæring. Gjennom avtalar om utplassering i 

prosjekt til fordjuping må skolane arbeide for å formidle fleire elevar til 

læreplass innafor yrkesfaga.  

 Skolane skal arbeide aktivt med fagleg relevans i fellesfaga gjennom den 

nasjonale FYR-satsinga for å gjere elevane betre i stand til å sjå 

samanhengen mellom fellesfag og yrkesfaget.  

 På bakgrunn av den forskingsbaserte kunnskapen ein har fått når det gjeld 

rådgiving om yrkes- og studieval for elevar skal ein utvikle denne 

elevtenesta slik at elevane får eit godt grunnlag for å gjere val om 

utdanning.  

 Skolane sitt arbeid med skolebasert vurdering skal dokumenterast i ei årleg 

årsmelding. Årsmeldinga skal publiserast på skolane sine nettsider. 

  

Desse kvalitetsutviklande tiltaka er bygt inn i kvalitetsplanen. 

 

Betre gjennomføring har vore fanesak for Møre og Romsdal fylkeskommune dei 

siste åra. Satsinga er i samsvar med nasjonale målsettingar peika ut som 

hovudinnsatsområde når det gjeld arbeidet med kvalitet i vidaregåande opplæring 

dei næraste åra. 

  

I det nasjonale overgangsprosjektet har ein identifisert ni kritiske fasar på vegen 

mot fullført og greidd vidaregåande opplæring, jf. figur 1. 
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Figur 1 

 

Det nasjonale prosjektet Program for betre gjennomføring gir innretning for det 

arbeidet som departementet forventar av fylkeskommunane. Sentrale område er 

overgangar, oppfølging og fagleg relevans i alle fag (FYR-prosjektet). I samband 

med dette har ein og ei statistikkoppfølging kor resultat vert publisert i 

Gjennomføringsbarometeret. 

 

Fylkeskommunane er og invitert av departement og direktorat til å søkje midlar til 

forskjellige prosjekt t.d.; 

  

- Hospitering (utveksling lærar-instruktør skole/bedrift) 

- Veksling mellom skole og bedriftsopplæring 

- «Læreplasskurs» med ulike modellar 

 

I tillegg støtter departementet fylkeskommunane med øyremerka tilskott for tettare 

oppfølging av elevar. Dette er midlar som blir tildelt skoleprosjekt etter søknad. 
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Dei nasjonale målsettingane og skoleeigar sine målsettingar er innarbeidd i 

kvalitetsplanen. Gjennom handlingsplanar vert konkrete tiltak prioritert slik at det 

er samanheng i verkemiddel frå nasjonalt nivå, skoleeigarnivå og til skolenivået. 

 

Det krevst eit gjennomgåande systematisk arbeid i heile organisasjonen og 

arbeidslivet for å arbeide med alle desse fasane. Prioriterte tiltak vil bli konkretisert 

og innarbeidd i fylkesutdanningssjefen sin handlingsplan og i skolane sine 

handlingsplanar. 

 

I forvaltningsrevisjonsrapporten om gjennomføring i vidaregåande opplæring peikte 

ein m.a. på at det ikkje alltid er opplevd samanheng mellom sentralinitierte tiltak 

og tiltak som er forankra i den lokale skolekvardagen. Alle sentralinitierte tiltak er 

søknadsbasert (m.a. midlar til tettare oppfølging) kor skolane sjølv vel om dei vil 

delta. Ein føreset då at dei tiltaka dei søker på er forankra lokalt og knytt til lokal 

handlingsplan. Sentral initierte tiltak både nasjonalt og frå skoleeigarnovået er 

nødvendig for å sikre at tiltaka som skolane set i verk er forskingsbaserte og vil ha 

effekt på elevane sin læring. 

 

Sjølv om betre gjennomføring har ei hovudinnretning for å følgje tettare opp elevar 

med svake prestasjonar, elevar med høgt fråvær og elevar med svak motivasjon 

må ein og ta høgd for at skolen skal gi utfordringar til heile elevgruppa, dei som 

presterer med gode resultat treng og ekstra utfordringar i dei ulike faga. Dette er 

noko ein vil arbeide med for at elevar og kan få tilbod om følgje fag som er knytt til 

høgskole-/universitetsutdanning. Med innføring av studiesenter med 

videokonferanseutstyr på dei vidaregåande skolane vil ein betre moglegheitene for 

at elevar kan følgje fag i høgare utdanning. Skoleeigar har gjennom SAFO-

samarbeidet vore i dialog med NTNU om ei slik ordning, og NTNU arbeider med 

modellar om korleis dette kan gjennomførast i praksis. Det er og viktig at dei 

vidaregåande skolane kan leggje tilhøva til rette for ungsdomsskolelevar som 

ønskjer å følgje fag i vidaregåande opplæring.   

 

Kompetanseutvikling  

Kompetanseutvikling av dei tilsette er den viktigaste innsatsfaktoren for at elevar 

og lærlingar i den vidaregåande opplæringa får ei opplæring med høg kvalitet og 

relevans til arbeidsliv og studiar. For å sikre kompetansebygging skal 

fylkesutdanningssjefen bruke dei innarbeidde systema (fagnettverk, 

fylkesakademiet, «Kompetanse for kvalitet», leiarsamlingar m.m.) for at 

undervisningspersonale, skoleleiarar og personale med særoppgåver i skoleverket 

får nødvendig kompetanseutvikling. 

   

Fylkesutdanningssjefen skal og sikre at bedriftene har instruktørar og faglege 

rettleiarar med kompetanse slik at opplæringa følgjer læreplanmåla og bidreg til å 

fornye og utvide den faglege og pedagogiske kunnskapen innafor den vidaregåande 

opplæringa i bedrift gjennom eigne samlingar for opplæringsansvarlege i 

bedriftene. 

 

Vurdering 

I perioden 2015- 2019 vil kvalitetsutviklinga i den vidaregåande opplæringa i 

hovudsak bli prega av nasjonale prioriteringar og satsingar innafor programmet for 

betre gjennomføring. I tillegg har ein m.a. utviklingsprosjekt innafor 

karriererettleiing, sosialpedagogisk rådgiving, utvikling av hospiteringsordningar 

innafor fag- og yrkesopplæringa og vidareføring av vurdering for læring. 
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Dei nasjonale satsingane samsvarer godt med det utviklingsarbeidet som 

fylkeskommunen allereie har lagt til grunn i sine kvalitetsplanar og handlingsplanar. 

   

Kvalitetsplanen er grunnlaget for at skolane utarbeider eigne tiltaksplanar for 

skoleåret 2013-2017. Tiltaksplanane skal leggast ut på skolane sine heimesider 

innan 15. juli. Det blir forventa at betre gjennomføring og tettare oppfølging kjem 

til uttrykk i skolane sine tiltaksplanar for skoleåret 2013-2014. 

 

Forslag til vedtak: 

1. Betre gjennomføring og tettare oppfølging skal i planperioden 2015-2019 ha eit 

gjennomgåande fokus i arbeidet med kvalitet i vidaregåande opplæring i Møre og 

Romsdal. 

  

2. Kvalitetsplanen for 2015-2019 blir vedteken med dei målsettingane og tiltaka 

som kjem fram i planen. 

  

3. Kvalitetsplanen skal evaluerast i årleg kvalitetsmelding til fylkestinget. 

  

4. Kvalitetsplanen skal leggast til grunn for utarbeiding av lokale arbeidsplanar for 

lærarane, og inngå i kriteriegrunnlaget for lokal lønnsfastsetting for lærarar og 

skoleleiarar. 

 

 

Ottar Brage Guttelvik 

fylkesrådmann 

 

Sverre Hollen 

fylkesutdanningssjef 

 

Vedlegg 

1 Kvalitetsplanen for vidaregåande opplæring i Møre og Romsdal 2015-

2019 

2 Aktivitet i fagnettverka 2014 
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Med visjonen 

Ein tydeleg medspelar 
 

vil vi utvikle kvaliteten i vidaregåande opplæring ved å vere 

tydelege medspelarar på vegne av fellesskapet i regionen og 

vere profesjonelle i alt vi gjer. Vi skal også vere fagretta, 

utviklingsorienterte og med tydeleg respekt for 

samfunnsoppdraget vi er gitt. 
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Kvalitetsplanen 2015-2019 
 

Faglege utfordringar for alle, gode læringsmiljø, betre gjennomføring og tettare oppfølging er dei 

overordna målsettingane for utvikling av kvalitet i vidaregåande opplæring i Møre og Romsdal. 

 

1. Innleiing 
 

I samband med behandlinga av kvalitetsmeldinga i fylkestinget 09.12.2014 vart følgjande 

kvalitetsutviklande tiltak prioritert;  

 Det skal arbeidast systematisk med utvikling av tilpassa opplæring, læringsmiljøet og den 

formative vurderinga i skolane  

 Det skal arbeidast med å vidareutvikle varige samarbeidsstrukturar med kommunane både 

når det gjeld overgangen mellom ungdomsskole og vidaregåande opplæring og utvikle 

strukturar rundt elevar som treng særskilt oppfølging  

 Saman med lokalt og regionalt arbeidsliv skape lære- og opplæringsplassar for elevar som 

tek yrkesfagleg opplæring. Gjennom avtalar om utplassering i prosjekt til fordjuping må 

skolane arbeide for å formidle fleire elevar til læreplass innafor yrkesfaga.  

 Skolane skal arbeide aktivt med fagleg relevans i fellesfaga gjennom den nasjonale FYR-

satsinga for å gjere elevane betre i stand til å sjå samanhengen mellom fellesfag og 

yrkesfaget.  

 På bakgrunn av den forskingsbaserte kunnskapen ein har fått når det gjeld rådgiving om 

yrkes- og studieval for elevar skal ein utvikle denne elevtenesta slik at elevane får eit godt 

grunnlag for å gjere val om utdanning.  

 Skolane sitt arbeid med skolebasert vurdering skal dokumenterast i ei årleg årsmelding. 

Årsmeldinga skal publiserast på skolane sine nettsider.  

 

Fylkestinget har i samband med tidlegare behandlingar av kvalitetsmeldinga satt som målsetting at 

79 % av dei som begynner i vidaregåande opplæring i 2010 skal ha gjennomført med 

studiekompetanse eller fagbrev i 2015. Den nasjonale målsettinga er 75%. 

 

I denne planen er det ei hovudmålsetting er at talet på elevar og lærlingar som gjennomfører 

vidaregåande opplæring med greidd resultat etter 5 års opplæring skal aukast frå 73,5 prosent i 

2014 til 79 prosent ved utgangen av planperioden. Dette set store krav til opplæringa, både i skole 

og bedrift. 
 

I fylket har ein satt som målsetting at 90% av rettssøkjarane skal få sitt primærønske om val av 

Vg1-utdanningsprogram oppfylt. Målsettinga har konsekvensar for den regionale 

tilbodsstrukturen. I dei siste åra har oppfylling av primærønsket variert mellom 86 - 89%. 
 

Målsettingane og dei prioriterte områda utfordrar både struktur- og prosesskvaliteten i opplæringa. 
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2. Bruk av indikatorar som kvalitetskjenneteikn 
 
Indikatorane som vert brukt i denne kvalitetsplanen er nivådelt slik; 

 

  Nivå 4 

  Nivå 2 - Gul + 

  Nivå 3 – Gul - 

  Nivå 4 

 

Situasjonsbilda vil vere ei rein normering. Når det gjeld data frå elevundersøkinga vil 

gjennomsnittsverdien på indikatoren for alle elevane vere skjeringspunktet mellom Gul+ og Gul-. 

Når ein vel eit situasjonsbilete og får eit grønt resultat betyr det at eigne elevar i eit 

utdanningsprogram har svart meir positivt på indikatoren enn gjennomsnittet for alle elevane i 

utdanningsprogrammet.  Elles vil nivåa vere definert med tal. 

Når det gjeld kompetanseutvikling vil ein gjennom arbeidsmiljøundersøkinga MTM få fram ein 

indikasjon på korleis lærarane opplever kompetanseutvikling. MTM-undersøkinga gjennomførast 

annakvart år og bruker denne nivådelinga; 

 

 

 

Referansegrunnlaget er alle skolane i Noreg som bruker MTM-undersøkinga. 

3. Strukturkvalitet 
 

Strukturkvaliteten skal seie noko om organisasjonen sine ytre føresetnader som 

skolebygg, utdanningsprogram, lærartettleik, gruppestorleik, ressursbruk m.m. Strukturkvaliteten 

har ei difor ei rekkje indikatorar, m.a. ressursbruk, kapasitet og lærardekning, desse data finn ein 

på fylkeskommunenivå i KOSTRA. Den strukturelle kvaliteten kan i tillegg og uttrykkast som 

talet på elevar som går frå eit trinn til neste i eit utdanningsprogram.  

 

Målsettingar 

 

1. For både fylkeskommunal og kommunal planlegging er det viktig at ein har ein føreseieleg 

tilbodsstruktur for vidaregåande opplæring lokalt.  

 

2. For rekruttering av lokal og regional arbeidskraft er det viktig å ha ein vidaregåande skole 

med relevante tilbod for både elevar, tilsette og arbeidslivet regionalt og lokalt. Ein robust 

tilbodsstruktur vil og leggje grunnlag for å byggje fagmiljø som har kontinuitet, noko som 

er viktig i skolen sitt langsiktige kvalitetsarbeid.  

 

3. I Møre og Romsdal skal elevane oppleve at utdanningstilboda til fylkeskommunen er 

attraktive, relevante og med høg kvalitet.   

 

 

 

Lave skår Høge skår 

16 % av  

referansegrunnlaget 

16 %  av                          

referansegrunnlaget 

68 % av  

referansegrunnlaget 

Middels skår 
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Tiltak 

 

Tilbodsstruktur 

Skolebruksplanen speglar strukturkvaliteten. Den rullerast kvart år med involvering av skolane, 

opplæringskontora, arbeidstakarorganisasjonane, LO, NHO og kommunane gjennom høyring. 

 

I tillegg til at vidaregåande opplæring kan utvikle kompetanse for å rekruttere fagarbeiderar er det 

og ei uttrykt målsetting at 90% av søkjarane til utdanningsprogram på Vg1-nivå skal få sitt første 

ønskje om val av utdanningsprogram oppfylt. Dette har konsekvensar for prioritering og kapasitet 

av utdanningsprogram regionalt og ei vekting i høve balansen mellom yrkesfag og 

studiespesialiserande program.  

 

 I 2016 vil ein og leggje fram eigne strukturmeldingar for kvar region med utgangspunkt i 

målsettingane vedteke i sak Ud-6/14 - Struktur og tilbod for vidaregåande opplæring i Møre og 

Romsdal (http://mrfylke.no/Politikk/Moeteplan). 

 

Fylkesutdanningssjefen styrer prosessane med utvikling av skolebruksplanen og gjennomføring av 

strukturmeldingane.   

 

Samfunnskontrakten 

Saman med lokalt og regionalt arbeidsliv er det ei målsetting å skape fleire lære- og 

opplæringsplassar for elevar som tek yrkesfagleg opplæring.  

Gjennom avtalar om utplassering i prosjekt til fordjuping må skolane arbeide for å formidle fleire 

elevar til læreplass innafor yrkesfaga. 

Fylkesutdanningssjefen må sikre ein god struktur, samanheng og plan for formidlingsarbeidet med 

aktiv deltaking frå skolane, opplæringskontor og private og offentlege verksemder. 

 

Karrieresenter  og yrkesrettleiing 

På grunnlag av undersøkinga om yrkes- og karriererettleiing i skolen skal ein gjennom 

kompetansetiltak, karriereløype og nettverksbygging utvikle kvaliteten slik at ungdom kan gjere 

bevisste utdanningsval som grunnlag for arbeid og karriere.  

 

For at ungdom og vaksne skal få eit godt grunnlag til å gjere val om utdanning, yrke og karriere, 

skal fylkesutdanningssjefen  byggje opp  ei god yrkes- og utdanningsrettleiing, og rettleiing om 

karrieremoglegheitene i Møre og Romsdal. Ved å etablere eit samanhengande system for 

karriererettleiing i grunnopplæringa i fylket, ei karriereløype, med virkemiddel som t.d. 

gründercamp, elevbedrifter, utprøving og karrieredagar, legg ein eit godt grunnlag for at 

ungdommen skal kunne gjere bevisste utdanningsval og kvalifisere seg til arbeidslivet.  

 

I 2015 prøver fylkesutdanningssjefen ut ei ordning med karrieresenter som grunnlag for å etablere 

ei god og varig ordning for rettleiing av vaksne. På bakgrunn av dei erfaringane ein gjer vil 

fylkesutdanningssjefen  saman med NAV leggje ein strategi karrieresenter i Møre og Romsdal. 

 

Ungt entreprenørskap med sine program og KarriereLøypa utvikla saman med 

fylkesutdanningssjefen vil vere viktige element for å gjere ungdomen betre rusta til å få innsikt i 

arbeidslivet for å gjere dei i stand til å gjere bevisste utdanningsval.  I perioden vil UE 

gjennomføre eit prosjekt i samband med å betre ungdomen sin kunnskap om regionalt næringsliv 

med innretning havrommet. 

 

I tillegg vil skoleeigar  på bakgrunn av rapporten om rådgivingstenesta i ungdomsskolen og i 

vidaregåande skole arbeide ut tiltak for å utvikle kvaliteten på rådgivingstenesta.  
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Indikatorar 

I samband med NyGIV vart det sett nasjonale mål om å auke talet på elevar med ordinær 

progresjon med to prosentpoeng for kvart trinn i perioden fram til 2015. Overgangstal vil bli henta 

frå Utdanningsdirektoratet sitt Gjennomføringsbarometer. 

  

Overgangen frå Vg2 på yrkesfaglege utdanningsprogram er den mest kritiske overgangen med 

tanke på auka gjennomføring i vidaregåande opplæring. Det er her ungdommen skal gå frå å være 

elevar til lærlingar. Tilgangen til læreplassar vil påverke overgangen i stor grad. I denne planen vil 

ein difor i tillegg til data publisert i KOSTRA og Gjennomføringsbarometeret bruke overgangen 

frå Vg2 yrkesfag til fagopplæring på skolenivå for å uttrykke den strukturelle kvaliteten. 

 

Indikator for Vg2-elevar på yrkesfag som er blitt formidla til lærekontrakt per 1.10 

Gradering Kvalitetskjenneteikn på skole- og fylkesnivå 

Nivå 4 Det er meir enn 65% av Vg2-elevane på yrkesfag som har fått lærekontakt  

Nivå 3 Det er meir enn 50% av Vg2-elevane på yrkesfag som har fått lærekontakt  

Nivå 2 Det er meir enn 40% av Vg2-elevane på yrkesfag som har fått lærekontakt  

Nivå 1 Det er mindre enn 40% av Vg2-elevane på yrkesfag som har fått lærekontakt  

Data frå VIGO 

 

4. Prosesskvalitet  
 

Prosesskvaliteten handlar om skolen sine eigne aktivitetar, sjølve arbeidet med 

opplæringa. Indikatorar for prosesskvaliteten omfattar t.d. trivsel, elevdemokrati, 

fysisk læringsmiljø, mobbing, motivasjon, fagleg rettleiing, medbestemming, m.m. 

 

Prosesskvaliteten er såleis knytt til innhaldet i skolen og vil omfatte både skole- og læringsmiljø, 

t.d. arbeidsmåtar, relasjonar mellom elevar og lærarar, dialog med heimen og lærarkompetanse. 

 

Målsettingar 

 

1. For at ungdomen i den vidaregåande opplæringa i Møre og Romsdal skal lukkast og bli 

godt budd på arbeidsliv og vidare utdanning skal elevane, lærlingane og lærekandidatane 

gjennom tilpassa opplæring oppleve meistring og fagleg utvikling.  Tilpassa opplæring i 

skolen handlar både om læringsmiljø, klasseleiing, formativ vurdering, organisering og 

arbeidsmåtar (t.d. gjennom fagleg relevans i fag) både kollektivt og individuelt. Som 

overordna prinsipp for opplæringa skal den tilpassa opplæring prege skolen sin verksemd 

gjennom den pedagogiske plattforma. 

 

2. Skolen og bedrifta skal aktivt og systemisk arbeide for å fremje eit godt psykososialt miljø, 

der den enkelte elev, lærling og lærekandidat kan oppleve tryggleik og sosialt tilhør. 

Skolen og bedrifta skal aktivt drive eit kontinuerleg og systematisk arbeid for å fremje 

helsa, miljøet og tryggleiken til elevane, lærlingane og lærekandidatane. 

 

3. For ungdom med ulike utfordringar i kvardagen skal skolen og bedriftene i samarbeid med 

kommunar, helsetenesta, PPT og andre aktørar og etatar gjennom tidleg innsats og tett 

oppfølging arbeide for at dei kan fullføre si opplæring.  
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 Tiltak 

 

Vurdering for læring 

I tillegg til å vidareutvikle og bevare tiltak som er implementert i dei ulike organisasjonane skal 

skolane spesielt utvikle kvaliteten innafor den formativ vurderinga med vektlegging på det som 

bidrar til læring som tilbakemeldinga til elevane, tydeleg og god struktur i undervisninga, klåre 

forventningar til eleven sin læring og positiv og støttande relasjonar mellom elev og lærar. Ein 

skal arbeide med kjenneteikn på god undervisning i fag, jf. oldenburgdekalogen.  

Gjennom både tema og deling i leiarsamlingar skal ein saman bidra til å utvikle opplæringa i 

skolen.  

 

Samarbeid på tvers av forvaltningsnivånivå 

Fylkesutdanningssjefen skal vidareutvikle varige samarbeidsstrukturar med kommunane både når 

det gjeld overgangen mellom ungdomsskole og vidaregåande opplæring og strukturar rundt elevar 

som treng særskilt oppfølging. Saman med skolane skal ein implementere strukturar slik at 

elevane som treng særskilt oppfølging får hjelp.  

 

Læringsmiljø 

Skolane skal aktivt og systemisk arbeide for å fremje eit godt psykososialt miljø, der den enkelte 

elev kan oppleve tryggleik og sosialt tilhør ved å drive eit kontinuerleg og systematisk arbeid for å 

fremje helsa, miljøet og tryggleiken til elevane. Skolane må difor sørgje for å ha implementert 

nødvendige rutinar for saksbehandling av saker knytt til elevane sitt psykososiale miljø. 

Likeeins skal fylkesutdanningssjefen  følgje opp lærlingane for å sikre at dei har eit godt 

arbeidsmiljø med tryggleik og sosialt tilhør.  

 

For at elevråda ved skolane skal arbeide for eit godt læringsmiljø, gode arbeidsforhold og 

velferdsinteressene til elevane må skolen aktivt bidra til at saker som gjeld elevane sin 

skolekvardag vert behandla i elevrådet. 

 

Tilrådingane i rapporten «Læraren i møte med utsette elevar, roller og relasjonar»  skal 

implementerast og fylkesutdanningssjefen vil fremje eiga sak til utdanningsutvalet om oppfølging 

av rapporten. 

 

Relevans i faga 

Skolane skal arbeide aktivt med fagleg relevans i fellesfaga og programfaga gjennom den 

nasjonale FYR-satsinga for å gjere elevane betre i stand til å sjå samanhengen mellom fellesfag og 

yrkesfaget.  

Det er og viktig at skolane etablerer gode koplingar til arbeidslivet og høgare utdanning i regionen 

slik at ein kan utvikle innhaldet i dei studieførebuande programma for at elevane skal oppleve at  

opplæringa er relevant og praksisnær. 

Grunnleggjande ferdigheiter 

Skolane skal arbeide systemisk med elevar som står i fare for å få karakteren 1 eller ikkje 

vurdering ved skuleslutt gjennom målretta arbeid med grunnleggjande ferdigheiter. 
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Kompetanseutvikling 

For å sikre kompetansebygging skal fylkesutdanningssjefen bruke dei innarbeidde systema 

(fagnettverk, fylkesakademiet, «Kompetanse for kvalitet», leiarsamlingar m.m.) for at 

undervisningspersonale, skoleleiarar og personale med særoppgåver i skoleverket får nødvendig 

kompetanseutvikling.   

Fylkesutdanningssjefen skal og sikre at bedriftene har instruktørar og faglege rettleiarar med 

kompetanse slik at opplæringa følgjer læreplanmåla og bidreg til å fornye og utvide den faglege 

og pedagogiske kunnskapen innafor den vidaregåande opplæringa i bedrift gjennom eigne 

samlingar for opplæringsansvarlege i bedriftene. 

 

Gjennom kompetansekartlegging og systematisk kompetanseplanlegging som samsvarar med dei 

strategiske føringane og driftseiningane sine behov, sikrar skoleleiarane kompetanseutvikling i 

verksemda. Dei skal motivere tilsette til å ta vidareutdanning innanfor fagfelt der vi treng styrka 

kompetanse.  

 

Gjennom arbeidstidsavtalen skal skoleleiinga leggje til rette for kompetanseutvikling og 

delingskultur i kollegiet for å utvikle opplæringa - «Gode lærarar blir også betre av å jobbe i 

gode arbeidsfellesskap der dei kan reflektere over sin eigen praksis og utvikle sitt eige 

pedagogiske arbeid, og gjennom å dele kompetanse og erfaringar i kollegiet.»  

(Utdrag frå regjeringa sin fagproposisjon). 

Fylkesutdanningssjefen skal vidareutvikle kompetansestrategien med å vere tydelegare på mandat 

og innhald for  å sikre at arbeidet i fagnettverka er godt forankra i strategien for 

kompetanseutvikling.  Ein vil vurdere å etablere fagnettverk for andre grupper i skolen, t.d. 

merkantilt personale.  

 

Fagdagen vert vidareført og ein vil prioriterer den nasjonale satsinga «Kompetanse for kvalitet» 

og fylkeskommunen sitt leiarutviklingsprogram.  

 

Oppdragsavtaler med skolane 

Gjennom oppdragsavtalar vil fylkesutdanningssjefen peike på utfordringsområdar som kvar skole 

må arbeide spesielt med. 
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Indikatorar 

 

Indikatorar for prosesskvaliteten som nyttast i denne planen er tilpassa opplæring, læringsmiljø, 

elevmedverknad og kompetanseutvikling..  

 

Tilpassa opplæring 

For å vurdere elevane sin opplevde kvalitet på tilpassa opplæring legg ein til grunn følgjande 

indeksar frå elevundersøkinga; læringskultur, støtte frå lærar, meistring, relevant opplæring, 

praktisk opplæring, variert opplæring, vurdering for læring, eigenvurdering 

 

Indikator for tilpassa opplæring som grunnlag for meistring - elevar 

Data frå elevundersøkinga  

 

For å vurdere lærlingane sin opplevde kvalitet på tilpassa opplæring legg ein til grunn utvalde 

spørsmål frå lærlingundersøkinga;  

«Hvor ofte har du planlagte samtaler med instruktør/veileder, faglig leder eller andre hvor dere går 

igjennom opplæringsplanen og status for opplæringen?» 

«Vi planlegger hvilke oppgaver og kompetansemål jeg skal arbeide med» 

«Vi snakker om min faglige prestasjon og hva jeg skal gjøre for å bli bedre i faget» 

 «Hvis jeg får en vanskelig oppgave står jeg på til jeg har løst den» 

«Opplever du at du mestrer arbeidsoppgavene dine?» 

«Klarer du selv å avgjøre om du har løst en arbeidsoppgave på en faglig god måte?» 

«Får du tilbakemelding fra kollegaene dine? (§3-11)» 

«Gjør tilbakemeldingene at du forstår hvordan du kan bli bedre i faget? (§3-11)» 

 

Indikator for tilpassa opplæring som grunnlag for meistring – lærlingar 

Data frå lærlingundersøkinga  

Gradering Kvalitetskjenneteikn på skole- og fylkesnivå  

Nivå 4 Skolen har eit system som sikrar at elevane opplever at tilbakemeldingane frå lærarane er tilpassa 

deira nivå og dei veit kva dei har fått til og kva dei skal arbeide med for å bli betre. Dei bruker 

tilbakemeldingane slik at læringsmiljøet er prega av motivasjon,  krav  og elevdeltaking. Lærarane og 

elevane har ei felles forståing av kva kompetanse dei ulike karakterane og vurderingane uttrykker når 

det gjeld måloppnåing. 

Nivå 3 Elevane og lærarane har felles forståing av kva for læringsstrategiar som kan brukast for å få til god 

læring. Lærerane engasjerer elevane i vurderinga av eige arbeid. Sluttvurdering vert sett på grunnlag 

av dei samla kompetansemåla. 

Nivå 2 Skolen har sett tydeleg fokus på vurdering, men tilbakemeldingene til elevane er ofte generelle og 

eigenvurdering er ikkje sett i system. Sluttvurdering vert berre i nokon grad sett på grunnlag av dei 

samla kompetansemåla. 

Nivå 1 Lærarane praktiserer undervegsvurdering usystematisk. Sluttvurdering vert i liten grad sett på 

grunnlag av dei samla kompetansemåla.  

Gradering Kvalitetskjenneteikn på fylkesnivå  

Nivå 4 Bedrifta har eit system som sikrar at lærlingane/lærekandidatane opplever at tilbakemeldingane frå 

instruktørane/rettleiaren er tilpassa deira nivå og dei veit kva dei har fått til og kva dei skal arbeide 

med for å bli betre. Dei bruker tilbakemeldingane slik at opplæringa er prega av motivasjon og 

deltaking. Instruktørane og lærlingane/lærekandidatane har ei felles forståing av kva kompetanse som 

blir kravd for å nå måla i opplæringa. 

Nivå 3 Lærlingane/lærekandidatane og instruktørane har ei felles forståing av kva for læringsstrategiar som 

kan brukast for å få til god læring. Instruktørane engasjerer lærlingane/lærekandidatane i vurderinga 

av eige arbeid.  

Nivå 2 Bedrifta har sett tydeleg fokus på vurdering, men tilbakemeldingane til lærlingane/lærekandidatane er 

ofte for generelle til at dei opplever at vurderingane er til hjelp for dei i opplæringa og utvikling av 

ferdigheitene. 

Nivå 1 Instruktørane praktiserer undervegsvurdering usystematisk. Rettleiinga er tilfeldig og ein er usikker 

på om ein får nødvendig opplæring etter læreplanen og blir i stand til å gjennomføre fagprøva..  
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Læringsmiljø 

For å vurdere den opplevde kvaliteten på lærings- og skolemiljøet legg ein til grunn følgjande 

indeksar frå elevundersøkinga; trivsel,krenkinga, mobbing, felles reglar 

 

Indikator for læringsmiljø i skolen 

Gradering Kvalitetskjenneteikn skole- og fylkesnivå 

Nivå 4 Elevane føler seg trygge og trivst på skolen. Elevar og tilsette opplever ei felles haldning 

til oppfølging av reglement. Det er nulltoleranse hjå alle når det gjeld vald og trakassering.  

Skolen følgjer godt opp elevane slik at ikkje nokon fell ut frå fellesskapen. Skolen har 

rutinar for varsling og oppfølging av brot på elevane sitt arbeidsmiljø og handsamer dette 

etter gjeldande reglar. Elevane sine rettar i §9a er kjent blant elevene. 

Nivå 3 Nivå mellom nivå 2 og nivå 4. 

Nivå 2 Sjølv om dei fleste elevane føler seg trygge og trivst på skolen, finst det elevar som ikkje 

gjer det. Skolen sine tiltak og prosedyrar knytt til rus- og voldsproblematikk vert ikkje 

alltid følgd opp.  

Nivå 1 Elevane sine rettar i § 9a er ikkje kjend for elevane. Det førekjem mobbing i skolen som 

ikkje vert handsama etter gjeldande reglar 

Data frå elevundersøkinga 

 

For å vurdere lærlingane sin opplevde kvalitet på tilpassa opplæring legg ein til grunn utvalde 

spørsmål frå lærlingundersøkinga;  

«Er instruktør/veileder eller lignende tilgjengelig på arbeidsplassen dersom du skulle trenge det?» 

«Får du tilbakemelding fra instruktøren/veilederen eller lederen din? (§3-11)» 

«Trives du med kollegaene dine i lærebedriften?» 

«Trives du med arbeidsoppgavene dine?» 

«Føler du deg som en del av det sosiale miljøet på arbeidsplassen?» 

«Blir du godt behandlet på arbeidsplassen?» 

«Får du hjelp og støtte fra kollegaene dine dersom du trenger det?» 

«Hvordan trives du i lærebedriften alt i alt?» 

 

Indikator for læringsmiljø i bedrift 

Gradering Kvalitetskjenneteikn fylkesnivå 

Nivå 4 Lærlingane og lærekandidatane trivst i bedrifta og seier dei blir godt følgd opp slik at dei 

blir inkludert i fellesskapen.  

 

Nivå 3 Nivå mellom nivå 2 og nivå 4. 

Nivå 2 Sjølv om dei fleste lærlingane og lærekandidatane føler seg trygge og trivst i bedrifta, finst 

det dei som ikkje gjer det. Ein føler seg ikkje alltid heilt inkludert i fellesskapen på 

arbeidsplassen.  

Nivå 1 Det førekjem mobbing på arbeidsplassen. 

 

Data frå lærlingundersøkinga 
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Elevmedverknad 

 

For å vurdere den opplevde kvaliteten på elevmedverknad legg ein til grunn indeksen for 

elevdemokrati og medverknad i elevundersøkinga. 

 

Indikator for elevmedverknad i skolekvardagen 

Gradering  Kvalitetskjenneteikn på skole- og fylkesnivå 

Nivå 4 Skolen har eit aktivt elevråd og skolemiljøutval som samarbeider tett med leiinga ved 

skolen. Det er utarbeidd rutinar for dette samarbeidet. 

Skolen har eigne rutinar for oppfølging av resultat frå elevundersøkinga og 

undervisningsevalueringa. 

Nivå 3 Elevrådsstyret er aktivt, men det er vanskeleg å engasjere elevrådet i saker som gjelder 

kvaliteten på opplæringa. 

Nivå 2 Elevrådsstyret og skolemiljøutvalet er lite aktivt. 

Skolen har ikkje eit system som sikrar elevane ei brei drøfting av resultata av 

elevundersøkinga og undervisningsevalueringa. 

Nivå 1  Det vert ikkje halde møte i skolemiljøutvalet, det er heller ikkje oppretta eit organ for å 

ivareta skolemiljøet. 

Data frå elevundersøkinga 

 

Kompetanseutvikling 

For å vurdere personalet sin opplevde kvalitet på kompetanseutvikling legg ein til grunn utvalde 

spørsmål frå MTM-undersøkinga; 

;Leiinga og personalet er samde om kva slags kompetanse min skole treng for å møte dei behova 

skolen har 

;Min skole legg godt til rette for kompetanseutvikling 

;Eg får tilstrekkeleg opplæring i høve til arbeidsoppgåvene mine 

;Eg opplever at tilhøva på arbeidsplassen min er lagt godt til rette for at eg skal kunne 

vidareutvikle meg og kompetansen min 

;Eg meiner at miljøet vårt er prega av ein kultur for deling av kompetanse og røynsle 

 

Indikator for kompetanseutvikling av personalet - skole 

Gradering Kvalitetskjenneteikn på skolenivå 

Nivå 3 Skolen legg svært godt til rette for at personalet kan delta på faglege etter- og 

vidareutdanningstiltak. Skolen bruker og kollegarettleiing og rettleiing av nytilsette i 

kompetanseutvikling.  

Leiinga har lagt til rette for at personalet kan arbeide i eit stimulerande arbeidsfellesskap, 

kor læring på tvers av avdelingar og faggrenser skjer ofte.  

Nivå 2 Skolen legg til rette for at personalet kan delta på faglege etter- og vidareutdanningstiltak. 

Skolen bruker og kollegarettleiing og rettleiing av nytilsette i kompetanseutvikling.  

Personalet har eit arbeidsfellesskap, kor læring på tvers av avdelingar og faggrenser kan 

skje. 

Nivå 1 Skolen sin kompetanseutviklingsstrategi er utydeleg. Det er meir tilfeldig og opp til 

lærarane sjølv å finne arenaer for kompetansespreiing og  

–utvikling. Kven som får delta på delta på faglege etter- og vidareutdanningstiltak vert 

opplevd tilfeldig. Det er vanskeleg for skolen å leggje til rette for at lærarane kan gjere 

bruk av etter- og vidareutdanningstiltak som vert prioritert av skoleeigar. 

 

Data frå personalundersøkinga 
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5. Resultatkvalitet 
 

Resultatkvaliteten avspeglar det ein har oppnådd med det pedagogiske og organisatoriske arbeidet. 

Resultatkvaliteten uttrykkjer læringsutbytte målt opp mot opplæringsverksemda sine målsettingar 

for opplæringa. Det kjem til uttrykk i tal på elevar som fullfører opplæringa eitt år med greidd 

resultat, lærlingar som greier fagprøva og tal på elevar som sluttar eller lærlingar som hever 

kontrakten sin.  

 

Målsettingar 

 

1. I denne planen er det ei hovudmålsetting er at talet på elevar og lærlingar som 

gjennomfører vidaregåande opplæring med greidd resultat etter 5 års opplæring skal aukast 

frå 73,5 prosent i 2014 til 79 prosent ved utgangen av planperioden.  

 

2. For kvart årstrinn skal minst 84% av elevane ha gjennomført skoleåret med greidd resultat 

og minst 96% av lærlingane skal ha greidd fagprøva. 

 

3. For kvart skoleår skal mindre enn 4% av elevane slutte i løpet av skoleåret og i læretida 

skal mindre enn 3% av lærlingane heve kontrakten sin.  

 

 

Tiltak 

 

Analyse og vurdering av resultat 

Skolane skal utvikle arbeidet med vurdering av skoleresultat henta frå PULS-portalen med tydeleg 

involvering av personalet i evalueringsprosessen av skoleåret. Denne evalueringa vil då gje eit 

grunnlag for utviklingsprosessar knytt til arbeidet med skolen sin nye handlingsplan både når det 

gjeld struktur- og prosesskvalitet.  

 

Fylkesutdanningssjefen skal likeeins utvikle arbeidet med vurdering av resultat henta frå PULS-

portalen med tydeleg involvering av personalet i evalueringsprosessen av skoleåret. Denne 

evalueringa vil då gje eit grunnlag for utviklingsprosessar knytt til arbeidet med 

fylkesutdanningssjefen sin handlingsplan, fylkesplanen, kvalitetsmeldinga, kvalitetsplanen og 

fylkesutdanningssjefen sin oppdragsavtale til skolane.  

Skolebasert vurdering, årsmelding og kvalitetsmelding 

Skolane sitt arbeid med skolebasert vurdering skal dokumenterast i ei årleg årsmelding. Det skal 

utviklast ein standardisert årsmeldingsmal som grunnlag for skolane sitt arbeid med årsmeldinga. 

Ho skal skal publiserast på skolen sin nettside. Fylkesutdanningssjefen vil vere behjelpeleg med å 

systematisere data frå PULS-portalen.  

Fylkesutdanningssjefen legg fram ei årleg kvalitetsmelding til fylkestinget sin samling i desember. 

 

Leiardialog 

Med oppdragsavtalen skal fylkesutdanningssjefen saman med skolane sette felles målsettingar, og 

saman med den einskilde skole sette resultat- og prosessmål for tenesteutviklinga ved skolen. 

Fylkesutdanningssjefen skal følgje opp skoleleiinga gjennom året slik at ein saman vurderer dei 

behova skulen har for støtte og oppfølging for å nå målsettingane. Oppdragsavtalen skal såleis 

bidra til å fremje eit godt samarbeid mellom den enkelte skole og fylkesutdanningssjefen. 
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Indikatorar 

I samband med NyGIV vart det sett nasjonale mål om å auke gjennomføringa i vidaregåande 

opplæring. Gjennomføringstal for fylket vil bli henta frå Utdanningsdirektoratet sitt 

Gjennomføringsbarometer. 

 

For resultatkvaliteten har ein i denne planen valt å bruke indikatorane for elevar og lærlingar som 

har gjennomført opplæringa eitt år, karakterutvikling for elevar, elevar som sluttar og lærlingar 

som hever kontrakten. Skolar med overvekt av studieførebuande utdanningsprogram vil kome 

betre ut enn skolar med overvekt av yrkesfaglege program. Ein har likevel i indikatoren valt å 

ikkje skilje mellom de to utdanningsretningane. 

 

Indikator for elevar som har gjennomført opplæringa førre skoleår 

Gradering Kvalitetskjenneteikn på gjennomført og greidd – skole- og fylkesnivå 

Nivå 4 84 % av Vg1-elevane har gjennomført og greidd 

84 % av Vg2-elevane har gjennomført og greidd 

77 % av dei som går ut av vg3 i skole skal ha fullført med vitnemål eller fagbrev. 

Nivå 3 Nivå er mellom nivå 2 og nivå 4. 

Nivå 2 76 % av Vg1-elevane har gjennomført og greidd 

76 % av Vg2-elevane har gjennomført og greidd 

70 % av dei som går ut av vg3 i skole skal ha fullført med vitnemål eller fagbrev 

Nivå 1 70 % av Vg1-elevane har gjennomført og greidd 

70 % av Vg2-elevane har gjennomført og greidd 

65 % av dei som går ut av vg3 i skole skal ha fullført med vitnemål eller fagbrev  

Data frå PULS 

 

Indikator for lærlingar som har gjennomført opplæringa 

Gradering Kvalitetskjenneteikn på gjennomført og greidd – skole- og fylkesnivå 

Nivå 4 Minst 98 % av oppmeldte lærlingar har fullført med fagbrev. 

Nivå 3 Nivå er mellom nivå 2 og nivå 4. 

Nivå 2 Minst 92 % av oppmeldte lærlingar har fullført med fagbrev. 

Nivå 1 Mindre enn 92 % av oppmeldte lærlingar har fullført med fagbrev. 

 Data frå PULS 

 

Indikator for elevar som sluttar i skolen 

Gradering Kvalitetskjenneteikn på skole- og fylkesnivå 

Nivå 4 Der er mindre enn 2,5% av elevane som avbryt skoleåret og sluttar.  

Nivå 3 Det er meir enn 2,5% og mindre enn 6% av elevane  som avbryt skoleåret og sluttar.  

Nivå 2 Det er meir enn 6% og mindre enn 8% av elevane som avbryt skoleåret  og sluttar  

Nivå 1 Det er meir enn 8% elevane som avbryt skoleåret  og sluttar  

Data frå PULS 

 

Indikator for lærlingar som hever kontrakten sin  

Gradering Kvalitetskjenneteikn på fylkesnivå 

Nivå 4 Der er mindre enn 2,5% av lærlingane som hever kontrakten sin   

Nivå 3 Det er meir enn 2,5% og mindre enn 4% av lærlingane som hever kontrakten sin .  

Nivå 2 Det er meir enn 4% og mindre enn 6% av lærlingane som hever kontrakten sin .  

Nivå 1 Det er meir enn 6% av lærlingane som hever kontrakten sin   

Data frå VIGO 
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Rapport – Aktivitetar i regi av dei faglege nettverka i skoleåret 2014-2015 
 
Dei faglege nettverka i fylket er rådgjevande organ for skoleeigar i spørsmål knytt opp mot 

arbeidet med vurdering, etterutdanning, og utvikling av kvalitet i den vidaregåande 

opplæringa i Møre og Romsdal, då med grunnlag i den vedtekne kvalitetsplana.  

 

Fokusområde i skoleåret 2014-2015 har vore vurdering, variert bruk av læremiddel og 

undervisningsformer (til dømes entreprenørskapsaktivitetar) i faga – derunder utvikling i 

bruken av digital kompetanse og digitale læringsressursar som NDLA, samt etterutdanning 

og kompetanseutvikling for dei pedagogisk tilsette. Dei faglege nettverka har ei rolle som 

rådgjevande organ for skoleeigar ved høyringar, og når sentrale og regionale tiltak skal 

implementerast i skolen og fagopplæringa. Dei 9 yrkesfaglege nettverka skal i tillegg ha 

fokus på samarbeid med bedrifter og bransjar, med tanke på utvikling av kvalitet i 

programfaga. Dei yrkesfaglege nettverka skal ha eit tett og godt samarbeid med bedriftene, 

med tanke på å få etablert fleire praksisplassar og læreplassar, og auke talet på dagar 

elevane er plassert ut i bedrift. 

 

I skoleåret 2014-2015 så er det etablert i alt 20 faglege nettverk. Ved revisjonen av 

mandatet for nettverka skoleåret 2013-2014, så vart det gjort ein del endringar i 

organiseringa, og det vart òg utforma nye retningsliner for korleis nettverka skulle arbeide. 

Nettverka fekk arbeidsutval (3-5 deltakarar) som har ansvaret for å lage årsplan med 

budsjett. Fylkesutdanningssjefen engasjerer ein nettverksleiar for kvart nettverk. 

Frikjøpsressursen vert fastsett ut frå breidde og kompleksitet i utdanningsprogrammet. I 

nettverksmøta deltek fagkontaktar frå alle skolane som har utdanningsprogrammet/faget. 

Fagkontaktane er utpeika av rektor på kvar skole. I nettverksmøta arbeider ein med fagleg 

didaktiske og pedagogiske tema knytt opp mot overordna lovverk og forskrifter, 

kvalitetsdokumenta for utdanningssektoren i fylket, og med vurderingsarbeid /eksamen. I 

tillegg til dette så planlegg og arrangerer nettverka ei rekke etterutdanningskurs for det 

pedagogiske personalet i dei vidaregåande skolane i fylket. 

 

Med tanke på å kunne nå måla i «Samfunnskontrakten», der myndigheitene skisserer eit 

tettare og betre samarbeid med bedrifter og bransjar med tanke på å få etablert fleire 

praksisplassar og læreplassar, så har arbeidsutvala i dei yrkesfaglege nettverka fått ei 

samansetjing der rådgjevarar frå fagopplæringa i fylket, leiarar frå opplæringskontora og 

skoleleiarar og lærarar møter. I dei små faga der det ikkje er opplæringskontor, så har 

nettverka fått invitert inn bedriftsrepresentantar. Dette er gjort på grunn av at det er ein del 

utdanningsprogram som tradisjonelt ikkje har hatt særleg tett kontakt med bransje og 

bedrifter. Med representantar frå opplæringskontor og bedrifter inn i arbeidsutvala, så kan 

Frå: Til:  

Fylkesutdanningssjefen 
  

Utdanningsutvalet i Møre og Romsdal fylke 
  

 

Dato: Ref: 

20.04.15 Harald Johnny Tomren 
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desse vere «døropnarar» for skolane ut mot næringsliv og bransjar. Dette er særs viktig 

med tanke på å skaffe praksisplassar for elevane i prosjekt til fordjuping (PTF), då ein veit 

at utplassering i bedrift kan vere innfallsporten til ein læreplass for elevane. 

 

Nettverksleiarane har ansvaret for å rapportere til skoleeigar om aktivitetar og kurs som 

nettverket har arrangert, og talet på deltakarar. Nytt av året er moglegheita av å arrangere 

videokonferansar. Dette fører med seg mindre bruk av tid og ressursar til reiser, samt 

mindre behov for bruk av vikarar ute på skolane. Mange nettverksleiarar melder at dette 

fungerer godt, spesielt for arbeidsutvalsmøter, men òg for spesifikke fagkurs, der det er eit 

avgrensa tal på deltakarar. Ein tek sikte på å utvide bruken av slike konferansar og møter. 

 

Rapporteringa for skoleåret 2014-2015, syner at det har vore gjennomført 72 aktivitetar 

(AU-møte, nettverksmøte og etterutdanningskurs for pedagogisk tilsette). På desse 

aktivitetane har det i alt delteke 2249 skoleleiarar og lærarar. Nettverka har i samarbeid 

med fylkesutdanningssjefen arrangert ein «fagdag/kursdag» i starten av skoleåret, der over 

1000 lærarar deltok. Dette syner at det er stor aktivitet i dei fleste av nettverka, med eit 

stort mangfald av tilbod for lærarane. Sjølvsagt er det nettverk som fungerer betre enn 

andre, men dei aller fleste nettverka er no godt i gjenge etter omorganiseringa.  

I tillegg til dei fagspesifikke fagkursa, så har arbeidet i nettverka vore prega av at det har 

vore mange revideringar i læreplanane i «Kunnskapsløftet», i eksamensforskrifta og i høve 

til vurdering. Det er viktig å få diskutert og gjennomgått alle endringane med nettverka for 

å skape ei felles forståing ute på skolane i høve til tolking av lovverket, forskrifta og dei 

retningslinene som er gitt av Kunnskapsdepartementet og Utdanningsdirektoratet. 

 

Mandat og retningsliner vert revidert årleg. I arbeidsoppgåvene til nettverka for det 

komande året vil eit sentralt tema frå kvalitetsplana vere å arbeide med «Vurdering for 

læring». Sjølv om resultata av brukarundersøkingane viser at skolane har hatt noko 

framgang, så er det ennå område ein bør ha fokus på i vurdering for læring, som til dømes 

elevvurdering og elevmedvirkning i eigne vurderingsprosessar. Til våren kjem det i tillegg 

ny forskrift til faget «Prosjekt til fordjuping». Dette er døme på nye utfordringar som 

nettverka skal arbeide med i skoleåret 2015-2016. 

 

 

Sverre Hollen 

Fylkesutdanningssjef 
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saksframlegg 

 

 

 
Saksnr Utval Møtedato 

LU 9/15 Likestillingsutvalet 10.06.2015 

 

Forslag til endra praksis for tildeling av fylkeskommunale 
kulturtilskot 
 

Det er lagt fram ei sak til Kultur og folkehelseutvalet – KF-35/15 i møte 3. juni, 

som omfattar forslag til endra praksis for tildeling av fylkeskommunale kulturtilskot.   

 

Kultur- og folkehelseutvalet vedtok i sak KF- 10/15 å sjå nærare på prioriteringar 

og bruk av den samla tilskotsportefølja kulturavdelinga disponerer. Innretting av 

dei fylkeskommunale kulturtilskot og prinsippa for tildeling skulle særleg vurderast.  

 

I saksframlegget blir det gitt nærare greie for dei ulike typane av tilskot (sjå 

vedlegg). 

 

Det blir gjort framlegg om følgjande vedtak: 

 

«1. Kunst- og kulturorganisasjonar, regionalt-/fylkesledd av frivillige organisasjonar 

    og allmennkulturelle aktørar som kan søkje om økonomisk støtte til  

    kjerneverksemd/ordinær drift og som kan vise til stabil drift over fleire år, kan 

    søkje om fleirårlig avtale for inntil tre år.  

2. Omgrepet fast øyremerka blir erstatta med Driftstilskot, eitt- eller fleirårig.  

3. Administrasjonen blir bedt om å utarbeide kriterium som skal nyttast ved val av 

    organisasjonar som skal få eitt- eller fleirårig driftstilskot.» 

 

 

Forslag til vedtak: 

Likestillingsutvalet tek sak om forslag til endra praksis for tildeling av 

fylkeskommunale kulturtilskot til orientering. 

 

 

 

Heidi-Iren Wedlog Olsen 

fylkeskultursjef 

 

 

Vedlegg 

1 Saksframlegg KF 35/15 Forslag til endra praksis for tildeling av 

fylkeskommunale kulturtilskot 

 

Dato: Referanse: Vår saksbehandlar:  

02.06.2015 38343/2015 Paula Næss Skår  
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saksframlegg 

 

 

 
Saksnr Utval Møtedato 

 Kultur- og folkehelseutvalet 03.06.2015 

 

 

 

Forslag til endra praksis for tildeling av fylkeskommunale 

kulturtilskot  
 

 

Bakgrunn 

Kultur- og folkehelseutvalet vedtok i sak KF-10/15 å sjå nærare på prioriteringar og 

bruk av den samla tilskotsportefølja kulturavdelinga disponerer. Herunder vart det 

mellom anna vedtatt å ha eit særskilt søkjelys på innretting av, og prinsipp for, 

tildeling av dei fylkeskommunale kulturtilskot. 

 

I Møre og Romsdal fylkeskommune skil vi mellom driftstilskot og tilskot til prosjekt 

og tiltak. Driftstilskot er ikkje knytt til eit særskilt tiltak/prosjekt, men gjeld 

verksemda som heile. Tilskotet har eit langsiktig, strategisk preg, og går som 

hovudregel til varige føremål. Innanfor ordninga tilskot til drift, skil ein mellom dei 

som er på fast øyremerka og dei som må søke frå år til år. Av dei som søkjer årleg, 

er det i stor grad dei same som får tildelingar.  

 

Tilskot til prosjekt og tiltak vert tildelt i samsvar med politisk vedtekne 

retningsliner. Eit prosjekt er målretta, tidsavgrensa og unik arbeidsoppgåve, 

organisert som prosjekt og er avgrensa frå søkjar si ordinære verksemd. Tilskot blir 

også gitt til avgrensa tiltak eller enkeltaktivitetar, som har lågare krav til 

prosjektorganisering, men likevel er unike.  

 

Som det går fram av sak KF-1/15 og sak KF-10/15 er majoriteten av dei 

fylkeskommunale kulturtilskota fast øyremerka og går til driftstilskot. Dette er i tråd 

med regionale kulturpolitiske målsettingar om å bygge kulturell infrastruktur, 

formidling av kulturarv, kunst og kultur og å gi trygge og føreseielege rammevilkår 

for frivillig lag og organisasjonar i heile fylket.  

 

Slik ordninga med fast øyremerka fungerer, legg ho sterke føringar og band på eit 

vesentleg volum av tilskotsporteføljen. Samtidig aukar presset, ettersom stadig 

fleire organisasjonar ønskjer status som «fast øyremerka» og svært få av dei som 

har erverva denne statusen har «mista den». Dette gir igjen stadig mindre 

handlingsrom til nye prosjekt og tiltak innanfor kulturfeltet. 

 

Vurdering 

Fylkesrådmannen føreslår at kunst- og kulturorganisasjonar, regionalt-/fylkesledd 

av frivillige organisasjonar og allmennkulturelle aktørar som kan søkje om 

økonomisk støtte til kjerneverksemd/ordinær drift, kan søkje om fleirårlig avtale for 

inntil tre år. Forslag til endra praksis gjeld ikkje for sentrale regionale institusjonar 

som får driftstilskot med grunnlag i samarbeidsavtale med stat og kommune.  

 

Dato: Referanse: Vår saksbehandlar:  

25.05.2015 36200/2015 Heidi-Iren Wedlog Olsen  
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Slik ordninga med driftstilskot fungerer i dag, legg den sterke føringar og band på 

store delar av tilskotsporteføljen. Endra praksis vil opne opp for tydelegare 

evalueringsrutinar av aktørar som har driftstilskot. Det er også fylkesrådmannen sin 

vurdering at ei slik endring i større grad vil opne opp for at nye aktørar kan 

kvalifisere seg til driftstilskot. Det vil gje fylket sine innbyggjarar eit endå rikare 

kulturliv og meir varierte kulturopplevingar.  

 

Av organisasjonane som søkjer årleg om driftstilskot, er det i stor grad dei same 

som får tildelingar fordi dei har ei tydeleg regional forankring. Moglegheit til å søkje 

om fleirårleg driftstilskot, vil gje desse organisasjonane meir føreseielege rammer. 

 

Ei endring av praksis, vil også kunne effektivisere forvaltinga. Ved tildeling av 

fleirårig driftstilskot, treng ikkje organisasjonane søkje årleg. Utbetaling av tilskot 

vil skje etter rapportering gjennom årsrekneskap og årsmelding.  

 

Til denne praksisendringa ligg det og eit ønskje om at omgrepet fast øyremerka blir 

erstatta med Driftstilskot, eitt- eller fleirårig.  

 

For tildeling av tilskot til prosjekt og tiltak, er det ikkje forslag om endringar.  

 

Forslag til endra praksis rører ikkje ved retningsliner for tildeling kulturtilskot, jf. 

sak KF-38/13.  

 

Fylkesrådmannen vil kome tilbake med forslag til kriterium som skal nyttast til val 

av organisasjonar som skal få driftstilskot. Det er naturleg at slike kriterier tek 

utgangspunkt i retningsliner for tildeling av kulturtilskot, men at dei er meir tydeleg 

formulert.   

 

 

Forslag til vedtak: 

1. Kunst- og kulturorganisasjonar, regionalt-/fylkesledd av frivillige organisasjonar 

og allmennkulturelle aktørar som kan søkje om økonomisk støtte til 

kjerneverksemd/ordinær drift og som kan vise til stabil drift over fleire år, kan 

søkje om fleirårlig avtale for inntil tre år. 

 

2. Omgrepet fast øyremerka blir erstatta med Driftstilskot, eitt- eller fleirårig.  

 

3. Administrasjonen blir bedt om å utarbeide kriterium som skal nyttast ved val 

av organisasjonar som skal få eitt- eller fleirårig driftstilskot.   

 

 

 

Ottar Brage Guttelvik 

fylkesrådmann 

 

Heidi-Iren Wedlog Olsen 

fylkeskultursjef 
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Møteprotokoll 

 

 

 

 

 

Utval: Rådet for likestilling av funksjonshemma 

Møtestad: 103, Fylkeshuset i Molde 

Dato: 11.05.2015 

Tid: 10:30 

Protokoll nr: 2/15 

 

Faste medlemer som møtte:   

Namn Funksjon Representerer 

Lilly Gunn Nyheim Leiar AP 

Aud Perdy Mork Nestleiar KRF 

Leif Elde Medlem  

Kari Wiik Medlem  

Sidsel Rykhus Medlem  

Erik Husby Medlem  

 

Faste medlemer som ikkje møtte:  

Namn Funksjon Representerer 

Asbjørn Gausdal Medlem  

Torleiv Rogne Medlem UAVH 

Tore Brevik Medlem H 

   

 

Varamedlemer som møtte: 

Namn Møtte for Representerer 

   

   

 

Frå administrasjonen møtte på heile eller delar av møtet: 

Namn Stilling 

Paula Næss Skår Rådgivar 

  

 

Sekretariat: 

Namn Stilling 

Mia Smørdal Konsulent 
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Møte i rådet for likestilling av funksjonshemma tok til kl. 10.30 på møterom 103 

under leiing av Lilly Gunn Nyheim. 

 

Asbjørn Gausdal og Torleiv Rogne hadde meldt forfall. Ingen varamedlemar kunne 

møte. Tore Brevik hadde ikkje meldt forfall, men møtte ikkje.  

 

Møtet blei sett med 6 medlemer. 

 

 

Innkallinga blei godkjent utan merknader.  

 

Saklista blei godkjent utan merknader. 

 

Saksnr Innhald Uoff 

   

FF 10/15 Landskonferansen for fylkesråd i 2015  

FF 11/15 Oppnemning av nye råd for personar med nedsett 

funksjonsevne hausten 2015 

 

FF 12/15 Fylkeskryssande bussruter  

 

RS 5/15 

 

Rekneskap pr april 2015 - Rådet for likestilling av 

funksjonshemma 

 

RS 6/15 Folkehelsemeldingen: Mestring og muligheter  

RS 7/15 Planlegger nasjonal rammeavtale - 

velferdsteknologisk responssenterløsning 

 

 Godkjenning av protokoll  

Orienteringar 

 Prosjektleiar Bjørn Erik Hjellset frå bygg- og vedlikehaldsseksjonen i Møre og 

Romsdal fylkeskommune orienterte om «Kartlegging og tiltak – universell 

utforming i fylkeskommunale bygg».  

 Lilly Gunn Nyheim og Aud Mork orienterte kort om regional samling for 

fylkesråda for likestilling av funksjonshemma på Stiklestad.  

 Aud Mork orienterte kort om fellesmøte med fylkesråda for likestilling av 

funksjonshemma i Sogn og Fjordane og Hordaland i Førde.  

FF 10/15 Landskonferansen for fylkesråd i 2015 

Forslag til vedtak: 

Rådet for likestilling av funksjonshemma vel følgjande medlemmar til å delta på 

landskonferansen for fylkesråd i Bodø 19. og 20. august: 

………………………………………. 

 

Samrøystes vedtak i Rådet for likestilling av funksjonshemma - 11.05.2015 

Rådet for likestilling av funksjonshemma vel følgjande medlemmar til å delta på 

landskonferansen for fylkesråd i Bodø 19. og 20. august:  

 Leif Elde 

 Kari Wiik 

 Aud Mork 

 Sidsel Rykhus 

 Asbjørn Gausdal 

FF 11/15 Oppnemning av nye råd for personar med nedsett 

funksjonsevne hausten 2015 

Behandling i Rådet for likestilling av funksjonshemma - 11.05.2015  

Paula Næss Skår orienterte kort om bakgrunn for saka.  
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Lilly Gunn Nyheim fremma følgjande forslag til vedtak: 

«Administrasjonen sender ut brev til kommunane og fylkeskommunen knytt 

til val av nye råd og utval, der ein legg vekt på: 

 god aldersfordeling i råda  

 tilstrekkeleg opplæring av rådsmedlemar på lik linje med andre 

folkevalde»  

 

Samrøystes vedtak i Rådet for likestilling av funksjonshemma - 11.05.2015 

Administrasjonen sender ut brev til kommunane og fylkeskommunen knytt til val av 

nye råd og utval, der ein legg vekt på: 

 god aldersfordeling i råda  

 tilstrekkeleg opplæring av rådsmedlemar på lik linje med andre 

folkevalde 

FF 12/15 Fylkeskryssande bussruter 

Behandling i Rådet for likestilling av funksjonshemma - 11.05.2015  

Rådet slutta seg til framlagte forslag til uttale frå fellesmøte og ber om at den blir 

sendt til samferdselsavdelinga i Møre og Romsdal og lagt fram for 

samferdselsutvalet. 

 

Samrøystes vedtak i Rådet for likestilling av funksjonshemma - 11.05.2015 

Rådet slutta seg til framlagte forslag til uttale frå fellesmøte og ber om at den blir 

sendt til samferdselsavdelinga i Møre og Romsdal og lagt fram for samferdsels-

utvalet. 

 

Uttale:  

Rådet for likestilling av funksjonshemma i Møre og Romsdal, Rådet for menneske 

med nedsett funksjonsevne i Hordaland samt Fylkesrådet for funksjonshemma i 

Sogn og Fjordane, har i eit samarbeidsmøte i Førde 20.april 2015 drøfta sak om 

fylkeskryssande bussruter. 

 

Det er svært problematisk for menneske med nedsett funksjonsevne å reise 

kollektivt gjennom fylka våre. Dette er i strid med intensjonen i Nasjonal 

Transportplan der eit av hovudmåla er fleire samanhengande reisekjeder med 

universell utforming. 

 

I samband med nye anbods-utlysingar vil vi presisere kor viktig det er at alt 

materiell skal vere universelt utforma, også reservemateriellet. Sjåføropplæringa er 

også ein del av universell utforming. Det er ikkje nok at bussen har heis dersom 

ikkje sjåføren kan bruke den. For å sikre reell gjennomføring av universell 

utforming er det viktig med rutinar for etterkontroll og kvalitetssikring.  

Ved eventuelle bussbyter er det vesentleg at korresponderande bussar er utstyrte 

på same måten og at bagasjen vert handsama slik at dei som treng det får hjelp. 

Dette vil sikre at kollektivtilbodet kan nyttast av alle. Råda meiner at det beste er 

ein buss gjennom heile rutestrekninga 

 

RS 5/15 Rekneskap pr april 2015 - Rådet for likestilling av 

funksjonshemma 

Samrøystes vedtak i Rådet for likestilling av funksjonshemma - 11.05.2015 

Rådet for likestilling av funksjonshemma tek referatsaka til orientering. 

RS 6/15 Folkehelsemeldingen: Mestring og muligheter 

Samrøystes vedtak i Rådet for likestilling av funksjonshemma - 11.05.2015 
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Rådet for likestilling av funksjonshemma tek referatsaka til orientering. 

RS 7/15 Planlegger nasjonal rammeavtale - 
velferdsteknologisk responssenterløsning 

Samrøystes vedtak i Rådet for likestilling av funksjonshemma - 11.05.2015 

Rådet for likestilling av funksjonshemma tek referatsaka til orientering. 

Godkjenning av protokoll  

Samrøystes vedtak i Rådet for likestilling av funksjonshemma - 12.03.2015  

Rådet for likestilling av funksjonshemma har gått gjennom og godkjenner 

samrøystes protokollen frå møtet 11.05.15. 

 

 

Møtet slutt kl. 13.00. 
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Møteprotokoll 

 

 

 

 

 

Utval: Eldrerådet 

Møtestad: 103, Fylkeshuset i Molde 

Dato: 13.05.2015 

Tid: 10:30 

Protokoll nr: 2/15 

 

Faste medlemer som møtte:   

Namn Funksjon Representerer 

Torleiv Rogne Medlem UAVH 

Arve Hans Otterlei Medlem FRP 

Målfrid Mogstad Medlem  

Johannes J. Vaag Medlem  

Jakob Strand Medlem  

Aslaug Solberg Medlem  

 

Faste medlemer som ikkje møtte:  

Namn Funksjon Representerer 

Kristine Grøtta Medlem  

   

 

Varamedlemer som møtte: 

Namn Møtte for Representerer 

Norunn Heggebakk Steinnes Kristine Grøtta  

   

 

Frå administrasjonen møtte på heile eller delar av møtet: 

Namn Stilling 

Paula Næss Skår Rådgivar 

  

 

Sekretariat: 

Namn Stilling 

Mia Smørdal Konsulent 
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Fylkeseldrerådet sitt møte tok til kl. 10.30 på møterom 103 under leiing av Målfrid 

Mogstad. 

Orienteringar 

 Sigri Spjelkavik frå kulturavdelinga i Møre og Romsdal fylkeskommune 

orienterte om status for regional delplan for folkehelse. 

 Ass. fylkesplansjef Ingunn Bekken Sjåholm orienterte om arbeidet med 

regional planstrategi 2012-2016 og ny plan for 2016-2020. Ho bad om 

innspel frå eldrerådet (sjå sak E-12/15). 

 

Møtet blei sett med 7 medlemer. 

 

Innkallinga blei godkjent utan merknader.  

 

Til saklista: 

 Sak E-12/15: Regional planstrategi 2016-2020 

 RS-21/15 blir løfta opp som sak. Den får eige saksnummer E-13/15. 

 Jakob Strand bad om å få orientere om prosessen knytt til kommunereforma 

og det faktum at dei eldre ikkje får invitasjon til å delta på aktuelle 

informasjonsmøte. 

 

Saklista med endringar blei godkjent. 

 

Saksnr Innhald Uoff 

   

E 11/15 Manglande samsvar mellom dei politiske planar og 

det faktiske tilbodet i kommunane 

 

 

RS 15/15 

 

Rekneskap pr april - Fylkeseldrerådet 

 

RS 16/15 Møteprotokoll frå møte i likestillingsutvalet 25.02.15  

RS 17/15 Møteprotokoll frå møte i rådet for likestilling av 

funksjonshemma 12.03.15 

 

RS 18/15 Årsmelding 2014 - Norddal eldreråd  

RS 19/15 Møteprotokoll Eldrerådet i Ålesund  

RS 20/15 Folkehelsemeldingen: Mestring og muligheter  

RS 21/15 Helsefagarbeiderne mangler kompetanse  

 Godkjenning av protokoll  

 

 

Utdelt i møte: 

 Notat frå Aslaug Solberg til RS-21/15: Helsefagarbeiderne mangler 

kompetanse. 

 Artikkelen: «Øker innsatsen for å forebygge ensomhet blant eldre» 

Orientering 

Fylkestannlegen hadde ikkje moglegheit til å stille med ein representant i dette 

møtet. Paula Næss Skår refererte kort frå deira svar knytt til spørsmål om status 

for samarbeidet mellom kommunane og fylkestannlegen når det gjeld nødvendig 

tannbehandling for institusjonsbebuarar og heimebuande. Eldrerådet ber 

fylkestannlegen kome i neste møte for å orientere vidare om dette. 
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E 11/15 Manglande samsvar mellom dei politiske planar og 
det faktiske tilbodet i kommunane 

Behandling i Eldrerådet - 13.05.2015  

Eldrerådet ber om at uttalen blir sendt til aviser, kommunale eldreråd i Møre og 

Romsdal, Storting og regjering. 

 

Samrøystes vedtak i Eldrerådet - 13.05.2015 

Manglande samsvar mellom dei politiske mål og planar og det faktiske tilbod i 

kommunane. 

 

Dei politiske partia har også i vår hatt sine årlege landsmøte og fastsett sine planer 

og mål. Vi ser at eldreomsorga skal styrkast og utviklast. Alle vil det beste for dei 

eldre sjuke. 

 

Kommunane i fylket strir med budsjettunderskot og tenestejusteringar også denne 

våren. I dei fleste kommunar er det tunge kutt i eldreomsorg og skulebudsjett, 

ikkje styrking og utvikling som pregar debattane. Mange kommunepolitikarar toar 

sine hender og fryktar Robeklista. Ingen ynskjer å bli sett under administrasjon av 

fylkesmannen, men somme unngår ikkje denne lagnaden likevel for ei tid. 

 

Når det gjeld eldreomsorga ser vi at sjukeheimsplassar stadig blir omgjort til 

omsorgsplassar eller fellesbustader. Det skal satsast meir på hjelp i eigen heim, 

anten i leigd (kommunal omsorgsbustad) eller i eigen bustad. Eldre folk vil heller bu 

heime enn flytte på sjukeheim, var eit utsegn frå ein politikar sitert i ei avis nyst i 

ein budsjettdebatt. Då er det greitt å legge ned sjukeheimsplassar. Alle vil sjølvsagt 

helst bu heime, og få den hjelpa dei eventuelt får bruk for. Ingen blir heller 

tvangsinnlagt på sjukeheim når dei er ved sine fulle fem!  

 

Det som er svært urovekkjande samstundes med nedlegging av sjukeheimsplassar, 

er at heimetenestene ikkje blir styrka tilsvarande. I somme kommunar er til og 

med nedskjering det er snakk om. 

 

Når eldre folk då opplever at dei blir alvorleg hjelpetrengande, og ikkje får naudsynt 

hjelp, er det sjølvsagt ikkje lenger det å bu heime som blir det første valet. Det er 

også eit faktum at sjukeheimspasientane i dag er svært hjelpetrengande. 

Mesteparten av pasientane på våre sjukeheimar er demente (60-80 %), og denne 

pasientgruppa vil auke i åra som kjem. For denne pasientgruppa er det ikkje eit 

reelt val å bu heime.  

 

Ein rapport bestilt av KS (kommunane sin interesseorganisasjon) viser det som 

mange kommunar har hevda, at pasientane no er dårlegare når dei blir utskrivne 

frå sjukehus enn før. Dette er ein konsekvens av samhandlingsreforma. Av 

rapporten går det også fram at dei andre pasientane på sjukeheimar, i 

omsorgsbustader og i heimetenestene, er meir pleietrengande enn før. Vi har hatt 

tilfelle av omsorgssvikt som har fått katastrofale følgjer på grunn av demente som 

blir buande heime. Seinast eit tilfelle i Oslo der kommunen blei stilt for retten. 

Kommunen blei ikkje dømt.  

 

Eldre som blir utsette for uforsvarleg omsorg har eit svakt rettsvern. Saksøkarane 

er i ein livsfase kor få orkar ein lang rettsprosess. Det er liten rettspraksis på 

lovbrot i eldreomsorga. Domstolane er tilbakehaldne med å utfordre kommunane, 

og rettsgrunnlaget ofte for tynt til å dømme kommunane. Helsedirektør Bjørn 

Gulvåg uttaler at det er uheldig at ikkje fleire helsetilsynssaker som gjeld eldre blir 

avgjort i rettssystemet. Han seier vidare at helsevesenet i større grad bør hjelpe 

eldre med å løfte saker inn for rettsvesenet.  
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Med den aukande andelen av eldre i befolkninga i åra som kjem, fryktar 

fylkeseldrerådet at mange kan oppleve at når hjelpa trengst er den ikkje der. 

Fylkeseldrerådet håper at dei politiske partia som har planane, makta og pengane 

gjer jobben både i Stortinget og i kommunane. Dei bør starte i dag! 

 

E 12/15 Regional planstrategi 2016-2020 

Behandling i Eldrerådet - 13.05.2015  

Eldrerådet diskuterte seg fram til følgjande forslag til punkt i vedtak: 

 Eldrerådet meiner at dei eldre må få eit eige avsnitt i plandokumentet. Dette 

fordi dei eldre blir fleire i åra som kjem. Utfordringane blir større og dette 

tilseier større merksemd i plansamanheng på regionalt nivå. Til dømes bur 

mange eldre i grisgrente strøk med dårlege bussrutetilbod. Dette er ei stor 

utfordring, mellom fleire.  

 Den regionale planlegginga må leggje vekt på at kulturtilbodet må vere slik 

at også dei eldre kan ta del i det. 

 Eldrerådet meiner at den lovpålagte retten til tannbehandling i sjukeheim og 

heimesjukepleien må bli gjort betre kjent i kommunane og blant dei 

pårørande. 

 

Samrøystes vedtak i Eldrerådet - 13.05.2015 

Eldrerådet tek sak om regional planstrategi 2016-2020 til orientering og har 

følgjande innspel til planstrategien: 

 Eldrerådet meiner at dei eldre må få eit eige avsnitt i plandokumentet. Dette 

fordi dei eldre blir fleire i åra som kjem. Utfordringane blir større og dette 

tilseier større merksemd i plansamanheng på regionalt nivå. Til dømes bur 

mange eldre i grisgrente strøk med dårlege bussrutetilbod. Dette er ei stor 

utfordring, mellom fleire.  

 Den regionale planlegginga må leggje vekt på at kulturtilbodet må vere slik 

at også dei eldre kan ta del i det. 

 Eldrerådet meiner at den lovpålagte retten til tannbehandling i sjukeheim og 

heimesjukepleien må bli gjort betre kjent i kommunane og blant dei 

pårørande. 

E 13/15 Helsefagarbeiderne mangler kompetanse 

Behandling i Eldrerådet - 13.05.2015  

Aslaug Solberg fremma følgjande forslag til vedtak: 

«Mange som jobber med eldre mangler utdanning og kompetanse – Det er 

rart de kan kalle seg helsefagarbeidere», sier førsteamanuensis Pia Bing-

Jonsson ved Høgskolen i Buskerud og Vestfold. 

  

Fylkeseldrerådet ønsker at denne rapporten blir gjort kjent i kommunene. 

Samhandlingsreformen stiller krav om styrket samarbeid mellom sykehus og 

kommunen og legger betydelig vekt på samhandling internt i kommunene. 

Samhandlingsreformen har ført til at pasienter blir utskrevet fra sykehus 

tidligere enn før, både til hjemmene og til kommunale institusjoner. Disse 

pasientene har ofte komplekse behov. For eksempel kan pasienter på 

sykehjem ha 5-7 forskjellige diagnoser. Skal helsefagarbeidere observere og 

vurdere disse, trengs kompetanse. Spesial-kompetansen som 

helsefagarbeidere har i sykehus må også tilflyte helsefagarbeidere i 

kommunen. 

  

Mange pleietrengende eldre velger å bo hjemme med jevnlig besøk av 

hjemmehjelp. Når kunnskap hos helsefagarbeiderne er lav kan dette få 
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alvorlige konsekvenser for de eldre, og pasientene får heller ikke den 

oppfølgingen de trenger. – “ hvis ikke pasienten får tilstrekkelig stell kan det 

føre til tidlig død” skriver Bing-Jonsson i rapporten. 

  

Når det gjelder teknologi og tjenesteutvikling er tilgang på kompetent 

personell en av framtidens største utfordringer. IKT gjør informasjon 

tilgjengelig om sykdom og behandling på en ny måte. Dagens pasienter har 

ofte betydelig kompetanse om egen tilstand og egen sykdom og vurderer 

helseinformasjon fra flere kilder. Dette kan oppleves som en ressurs, men 

kan også være en utfordring for helsefagarbeideren. I tillegg vektlegger 

yrkes etiske retningslinjer plikt til personvern og verdighet. 

  

Kompetanse knyttet til demensomsorgen er sterkt etterspurt. Her må 

helsefagarbeideren være veileder. Den store gruppen av pårørende som tar 

vare på sine demente foreldre ønsker råd og veiledning for bedre å forstå og 

håndtere sin hjemmesituasjon. 

  

I sykehjem er flere beboere med rusproblemer en ny utfordring og det er 

nødvendig å utvikle bedre tilbud til denne gruppen. Det er samtidig et behov 

for å få bedre oversikt over hjemmeboende eldres behov i forhold til psykisk 

helse og rus.  

  

Fylkeseldrerådet oppfordrer kommunene til å gjøre nødvendige 

organisatoriske grep og påse at helsefagarbeiderne får tilstrekkelig 

kompetanse til å utføre sine pleiefaglige oppgaver. Kunnskap kombinert med 

god omsorg er vesentlig for kvalitet i eldreomsorgen.» 

 

Forslaget frå Solberg blei samrøystes vedteke. 

 

Eldrerådet ber om at uttalen blir sendt til aviser, kommunale eldreråd i Møre og 

Romsdal, Storting og regjering. 

 

Samrøystes vedtak i Eldrerådet - 13.05.2015 

«Mange som jobber med eldre mangler utdanning og kompetanse – Det er rart de 

kan kalle seg helsefagarbeidere», sier førsteamanuensis Pia Bing-Jonsson ved 

Høgskolen i Buskerud og Vestfold. 

  

Fylkeseldrerådet ønsker at denne rapporten blir gjort kjent i kommunene. 

Samhandlingsreformen stiller krav om styrket samarbeid mellom sykehus og 

kommunen og legger betydelig vekt på samhandling internt i kommunene. 

Samhandlingsreformen har ført til at pasienter blir utskrevet fra sykehus tidligere 

enn før, både til hjemmene og til kommunale institusjoner. Disse pasientene har 

ofte komplekse behov. For eksempel kan pasienter på sykehjem ha 5-7 forskjellige 

diagnoser. Skal helsefagarbeidere observere og vurdere disse, trengs kompetanse. 

Spesial-kompetansen som helsefagarbeidere har i sykehus må også tilflyte 

helsefagarbeidere i kommunen. 

  

Mange pleietrengende eldre velger å bo hjemme med jevnlig besøk av 

hjemmehjelp. Når kunnskap hos helsefagarbeiderne er lav kan dette få alvorlige 

konsekvenser for de eldre, og pasientene får heller ikke den oppfølgingen de 

trenger. – “ hvis ikke pasienten får tilstrekkelig stell kan det føre til tidlig død” 

skriver Bing-Jonsson i rapporten. 

  

Når det gjelder teknologi og tjenesteutvikling er tilgang på kompetent personell en 

av framtidens største utfordringer. IKT gjør informasjon tilgjengelig om sykdom og 

behandling på en ny måte. Dagens pasienter har ofte betydelig kompetanse om 

egen tilstand og egen sykdom og vurderer helseinformasjon fra flere kilder. Dette 

kan oppleves som en ressurs, men kan også være en utfordring for 
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helsefagarbeideren. I tillegg vektlegger yrkes etiske retningslinjer plikt til 

personvern og verdighet. 

  

Kompetanse knyttet til demensomsorgen er sterkt etterspurt. Her må 

helsefagarbeideren være veileder. Den store gruppen av pårørende som tar vare på 

sine demente foreldre ønsker råd og veiledning for bedre å forstå og håndtere sin 

hjemmesituasjon. 

  

I sykehjem er flere beboere med rusproblemer en ny utfordring og det er 

nødvendig å utvikle bedre tilbud til denne gruppen. Det er samtidig et behov for å 

få bedre oversikt over hjemmeboende eldres behov i forhold til psykisk helse og 

rus.  

  

Fylkeseldrerådet oppfordrer kommunene til å gjøre nødvendige organisatoriske 

grep og påse at helsefagarbeiderne får tilstrekkelig kompetanse til å utføre sine 

pleiefaglige oppgaver. Kunnskap kombinert med god omsorg er vesentlig for 

kvalitet i eldreomsorgen. 

RS 15/15 Rekneskap pr april - Fylkeseldrerådet 

Samrøystes vedtak i Eldrerådet - 13.05.2015 

Eldrerådet tek referatsaka til orientering. 

 

RS 16/15 Møteprotokoll frå møte i likestillingsutvalet 25.02.15 

Samrøystes vedtak i Eldrerådet - 13.05.2015 

Eldrerådet tek referatsaka til orientering. 

 

RS 17/15 Møteprotokoll frå møte i rådet for likestilling av 
funksjonshemma 12.03.15 

Samrøystes vedtak i Eldrerådet - 13.05.2015 

Eldrerådet tek referatsaka til orientering. 

 

RS 18/15 Årsmelding 2014 - Norddal eldreråd 

Samrøystes vedtak i Eldrerådet - 13.05.2015 

Eldrerådet tek referatsaka til orientering. 

 

RS 19/15 Møteprotokoll Eldrerådet i Ålesund 

Samrøystes vedtak i Eldrerådet - 13.05.2015 

Eldrerådet tek referatsaka til orientering. 

 

RS 20/15 Folkehelsemeldingen: Mestring og muligheter 

Samrøystes vedtak i Eldrerådet - 13.05.2015 

Eldrerådet tek referatsaka til orientering. 
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RS 21/15 Helsefagarbeiderne mangler kompetanse 

Behandling i Eldrerådet - 13.05.2015  

Saka blei sett på sakskartet med eige saksnummer, E-13/15.  

Orientering 

Jakob Strand bad om å få orientere om prosessen knytt til kommunereforma og det 

faktum at dei eldre ikkje får invitasjon til å delta på aktuelle informasjonsmøte. 

I den samanheng tek administrasjonen kontakt med Rigmor Brøste hos 

fylkesmannen i Møre og Romsdal og ber om ei orientering kring dette i september-

møtet. 

Godkjenning av protokoll 

Samrøystes vedtak i Eldrerådet - 13.05.2015 

Eldrerådet gjekk gjennom protokollen i møte og den blei samrøystes vedteke. 

 

 

Møtet slutt kl 13.46. 
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saksframlegg 

 

 

 
Saksnr Utval Møtedato 

 Kultur- og folkehelseutvalet 03.06.2015 

 

 

 

Status og evaluering av "Program for kreative næringar i Møre 

og Romsdal 2013-2016" per 1. mai 2015 
 

 

Bakgrunn 

Kultur- og folkehelseutvalet etterspurde i møte 6. mai 2015 statusrapport på 

«Program for kreative næringar 2013-2016. Vedlagt ligg fullstendig rapport og 

vurdering av satsinga per 1. mai 2015.  

 

 

Forslag til vedtak: 

Kultur- og folkehelseutvalet tek status og evaluering av Program for kreative 

næringar 2013-2014 til orientering.  

 

 

 

 

Ottar Brage Guttelvik 

fylkesrådmann 

 

Heidi-Iren Wedlog Olsen 

fylkeskultursjef 

 

Vedlegg 

1 Status og evaluering av "Program for kreative næringar i Møre og Romsdal 

2013-2016" per 1.mai 2015 

 

Dato: Referanse: Vår saksbehandlar:  

13.05.2015 33384/2015 Carina Stokke  
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 Program for kreative næringar i Møre og Romsdal – politisk vedtak U-93/13 

 

Forankring: 

Program for kreative næringar er forankra i Fylkesplan 2013-2016, i dei to satsingsområda Kultur og Verdiskaping (jf. sak T-74/12). 

 

Visjon:  

Kultur for næring i kreative verksemder i Møre og Romsdal 

 

Mål:  

Fleire nye arbeidsplassar innan kreative næringar, og auka overlevings- og innovasjonsgrad (i eksisterande verksemder).  

 

Satsingsområde: 

- Kompetanse 

- Nettverk, møteplassar og samlokalisering 

- Trainee-ordning 

- Kunstnarleg verksemd 

- Natur- og kulturarv 

 

Målgrupper: 

- Gründeren og entreprenøren 

- Næringshagar og kunnskapsparkar 

- Høgskulane 

- Kulturmiljø/kulturinstitusjonar 

- Eksisterande næringsliv 

 

Avgrensingar og presiseringar: 

- Satsing på kreative næringar skal ha lønnsemdsfokus og vere ein del av arbeidet med næringsutvikling. 

- Tiltak som rettar seg direkte mot enkeltbedrifter og etablerarar skal følgast opp av Innovasjon Norge. 

- Kreative nærignar omfattar større bedrifter som fell inn under vilkåra for støtte i dagens verkemiddelapparat. Dette gjeld til dømes 

bedrifter knytt til media, arkitektur og design (Tv, aviser, arkitektar, reklame- og kommunikasjonsbyrå). Desse vil ikkje vere i 

målgruppa for fylkeskommunen si satsing, men kan vere interessante nettverkspartnarar for mindre føretak.  
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Tiltak per år med vurdering av gjennomføring og effekt/evaluering. Status per mai 2015.  

 

 

Tiltak Gjennomføring Effekt/evaluering 

 
2013    

Utlysing: nettverk, 
møteplassar og 
kompetanse 

 
 
Satsingsområde: 
Nettverk, møteplassar 
og kompetanse 

Tildelte midlar til desse prosjekta  

kreativfylket.no - Sunnmøre Kulturnæringshage     

 
Det blir gjennomført 10 samlingar i 4 regionar per år. Arrangementa 
samlar deltakarar frå ulike bransjar innan kreative næringar. Søre 
Sunnmøre, Sunnmøre og Romsdal fungerer bra, stort sett mange 
oppmøtte. I Kristiansund er det utfordrande å få deltakarar. Nordic 
Light gjer ein strålande jobb som vertskap. Her ligg den største 
utfordringa for kreativfylket.no. 

 
På møta kan bedrifter, enkeltpersonar, bransjeorganisasjonar ol. 
presentere seg, og det blir god tid til mingling. Dersom deltakarane 
etterlyser tema dei vil ha kunnskap om, blir dette sett på agendaen.  

 

 
Møteserien kreativfylket.no har med sin lågterskelprofil samla aktørar 
innan kreative næringar. Dette er ikkje formelle nettverk. Det har kome 
samarbeidsprosjekt og bedriftsetableringar ut av møta.  
Veldig gode tilbakemeldingar frå deltakarane. 
 
Det er dialog mellom kreativfylket.no og MRFK om kva tiltak som kan 

bli sett i verk for å auke oppslutninga i Kristiansund.  
 
 

Kultur og teknologi og Kreative Sunnmøre -  
Øygardshamna AS 

 
Alle aktivitetar gjennomført etter plan. Øygardshamna har vore 
vertskap for kreative Sunnmøre i Ålesunds-regionen. I tillegg har det 
vore gjennomført 4 samlingar innan prosjektet kultur og teknologi, dei 

to siste integrert som del av kreative Sunnmøre. Har fungert veldig 
bra og vil halde fram i 2015 og 2016. 

Frå april 2015 vil alle samlingar vere på Terminalen byscene i Ålesund.  

 
 

 
Gjev tilbod om kompetanse til aktørar innan teknologi og kultur som ser 
moglegheiter for utvikling av nye tilbod/produkt. Godt besøkt. Svært 
gode fasilitetar for møteserien kreative Sunnmøre gjer at mange deltek 

på møta. Har stort kontaktnett som dei brukar, og dette kjem kreative 
Sunnmøre til gode. 

Frå kulturnett til næringsvett, Aura kulturhage -  
Aura Næringshage 
 
Aura kulturhage vart opna 24.09.2014. Samlokaliseringa er no nesten 
full, og det er planer om utviding og flytting til anna lokale. Ei av 

gründerane i kulturhagen fekk startstipend hausten 2014.  
 

Aura Næringshage som er ansvarleg for kulturhagen har planer for 
både utviding og utvikling, både regionalt, nasjonalt og internasjonalt. 

 
Etablering av Aura Kulturhage har bidratt til å tilføre nærings- og 
kulturlivet i Sunndal ein ny dimensjon. Med Aura kulturhage har Aura 
Næringshage fått utvida si portefølje. Næringshagen har stor 
kompetanse på forretningsutvikling og har tilgang på kompetanse i 

SIVA-systemet.  Industrisamfunnet Sunndal treng å utvikle ein meir 
mangfaldig arbeidsmarknad, og kulturkommunen Sunndal har eit stort 

potensiale for verdiskaping og sysselsetting med grunnlag i det 
mangfaldige kulturlivet.  
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Kreativ Arena Plassen - Teatret Vårt (TV) og Kunstsenteret i 
Møre og Romsdal (KMR) 
TV og KMR tilbyr ei mentorordning for kreative enkeltpersonar eller 
grupper frå kreative næringar som skal styrke utøvande kunstnarar og 
kulturentreprenørar sin kompetanse for å kunne bruke ekspertise og 
bakgrunn i ein vidare kontekst.  
 

Prosjekta blir presentert for publikum på Plassen. Første gruppe er 

akkurat ferdig med samarbeidsprosjektet ”Lokale soger i ei ny tid” 
som omhandlar Edvard Langset. 
 
http://www.edvardlangset.com 
 

Gruppe to starta opp i mars 2015.  
 
TV og KMR har utvikla prosjekthåndbok for prosjektet. 
 

 
 
Kreativ Arena Plassen har greidd å samle ulike aktørar frå fleire 
bransjar innan kreative næringar om felles prosjekt, i tillegg til at dei 
gjev deltakarane mentorar og opplæring i prosjektarbeid og 
forretningsutvikling. Erfaringane med første prosjektgruppe viser at 
tiltaket har hatt effekt. Det står igjen å sjå kva effekt prosjektet har på 

lang sikt.  

 
Prosjektet har nokre utfordringar: 
1.Rekruttering utanfor Romsdal 
Prosjektet er casebasert med samlingar. Derfor er det tilgjengeleg       
for deltakarar frå heile fylket, men det har så langt vore vanskeleg. 

Prosjektleiar har vore over heile fylket og presentert prosjektet.  
 
2.Kunstsenteret i Møre og Romsdal er eigd av foreningane Bildende 
Kunstnere Møre og Romsdal (BKMR) og Norske Kunsthåndverkere Midt-
Norge (NKM). Dersom ein potensiell deltakar søker som kunstnar eller 
kunsthandverkar kan ikkje Kunstsenteret bidra da dei berre skal 

(re)presentere og bidra inn mot medlemmar knytta til BKMR og NKM. 

 

Kulturkandidat – Undine AS 
 
Prosjektet skal utvikle og teste ut eit nytenkande 
rekrutteringsprogram som skal sørge for at kulturinstitusjonar og 
tradisjonelle næringsaktørar i regionen kan teste ut bruken av 

kandidatane sin kreative og kulturelle kompetanse i ein kortare 
tidsperiode.  
 

Prosjektet skal undersøke modellar for korleis kandidatane i tilegg kan 
arbeide med eige fag og eigne prosjekt. Prosjektet vil sjå på korleis 
ein kan kombinere oppstart av eiga kreativ næring med anna arbeid.  

 
 
 

 
Prosjektet hadde som mål å rekruttere 1. kull med kandidatar som 
skulle starte opp september 2014. I september 2016 skal to kull ha gått 
gjennom sine kandidatløp og ordninga skal evaluerast. 
 

Per 1.mai 2015 har ikkje ordninga starta opp. I følge siste rapport skal 
kandidatar bli vald ut innan første halvdel av juni. Rekruttering i gang 
på facebook. 

 
Dersom prosjektet skal vere gjennomførbart må dei ha 
samarbeidsavtalar med 6 store aktørar som kan ta i mot ein kandidat, 

samt ca 10 medlemsbedrifter som er med i prosjektet, men som ikkje 
kan ta i mot ein kandidat. Per i dag er det etter min kjennskap ikkje 
inngått avtalar med 6 aktørar og det er heller ikkje inngått avtalar med 
meir enn 5 medlemsbedrifter (har ikkje bekreftelse på dette).  
Tilsegnet er gjeve med føresetnaden at prosjektet skal dekke aksen 
Molde-Kristiansund. Så langt er det berre bedrifter i Kristiansunds-
området som er med, i tillegg til Møre og Romsdal fylkeskommune som 

vil vere ei medlemsbedrift, men ikkje ta i mot ein kandidat. 
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Framdrifta er ikkje som etter planen som var grunnlag for tildelinga. 
Med den framdrifta som er per i dag, vil ikkje prosjektet bli gjennomført 
innan september 2016. Administrasjonen vil følge opp prosjektet og gå i 
dialog med Undine AS. 
 
Det er derfor ikkje mogleg å seie noko om effektane av prosjektet per 
no.  

Anna Design AS – kreative Romsdal 

 
Anna Design AS har ansvaret for kreative Romsdal og legg til rette 
med program og praktisk gjennomføring. Anna Amundsen som driv 
Anna Design AS har gjort ein stor jobb med rekruttering til møteserien 

og har laga ei ramme rundt arrangementa som trekker folk.  
 
 

 

Anna Design AS har vore ein stor pådrivar for å samle kreative 
næringar i Romsdal. Har også etablert Grafill i Møre og Romsdal 
(bransjeorganisasjon for grafisk design). Gjennom Kreative Romsdal har 
aktørar utvikla samarbeidsprosjekt, som deler på kompetanse både når 

det gjeld fag og administrasjon. Deltaking og engasjement tyder på at 
ein har treft eit behov som næringa har.   

Inngå 
samarbeidsavtale 
med Vestnorsk 

Filmsenter, Western 
Norway Film 
Commission og 
Filmfondet Fuzz AS. 
Satsingsområde: 
Kompetanse og 

nettverk. 
MRFK sitt verke-
middelapparat på film 

Blir gjennomført ved årleg tildeling av kulturtilskot frå Møre og 
Romsdal fylkeskommune. 

Møre og Romsdal fylkeskommune får gjennom desse tre 
organisasjonane eige verkemiddelapparat på film, både når det gjeld 
fagleg utvikling, locations og finansiering. 

 
Sidan 2011 har lokale produsentar hatt premiere på 14 kort- og 
dokumentarfilmar og 8 langfilmar har vore spela inn i fylket. I tillegg 
kjem utanlandske tv-innspelingar. 
 

”Hvordan lykkes 
stort som små?” 

Satsingsområde: 

Kunnskap, 
forretnings-utvikling, 
nettverk 

MRFk vart invitert til å delta i pilotprosjektet saman med Buskerud og 
Finnmark fylkeskommunar og Hermetikken Næringshage, Vadsø. 

MRFK deltok i arbeidsgruppe som utarbeidde ei foranalyse som skulle 

ligge til grunn for ei forprosjekt kobla til forskingsinstitusjon. 

Effekt per 2013: samarbeid med og læring av to andre fylkeskommunar 
og ein næringshage. Felles utfordringar og moglegheiter. 

Resultatet av prosjektet vil vere viktig for vidareutvikling av hoppid.no 

og verkemiddelapparatet. 

Kystpilegrimsleden 
– gjennomføre 
forprosjekt og 

planlegge 
hovedprosjekt 
Satsingsområde: 

Verdiskaping kulturarv 

Kystpilegrimsleden skal vere ei samanhengande reiserute frå Rogaland 
til Trondheim, og bruke den same sjøvegen som pilegrimane i 
middelalderen.  

Fem fylkeskommunar, fire bispedømeråd, nasjonalt pilegrimssenter og 
Riksantikvaren samarbeider.  
Møre og Romsdal fylkeskommune sitt i styringsgruppa for prosjektet 

som er treårig. 

Forprosjektet er ferdistilt og hovudprosjekt er i gang. 
Kystpilegrimsleden vart lansert sommaren 2014, og vil bli ei reiserute 
basert på kulturarven vår.  
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Tiltak Gjennomføring Effekt/Evaluering 

 
2014   

Utlyse prosjektet ”Frå 

gråpapir til galleri” i 

Ålesund, Molde og 
Kristiansund 
 
Satsingsområde: 
Kunstnarleg verksemd, 
talentutvikling 

Prosjektet vart lyst ut første gong hausten 2014. Mange søkararar 

påpeika at det ville vere behov for å kunne arbeide i lokalet 

samstundes som det var utstilling. Utlysinga sa at det berre skulle 
vere utstillingslokale, ikkje arbeidslokale. 
Ny utlysing rett før jul, og mange kvalifiserte søkarar. 
Sakshandsaming ferdig januar 2015, sjå meir på tiltak 2015.  

Tiltaket kan ikkje bli evaluert før i 2016/2017. 

Inngå 
samarbeidsavtalar 
med Vestnorsk 
Filmsenter, Western 

Norway Film 

Commission og 
Filmfondet Fuzz 
 

Blir gjennomført årleg gjennom årleg tildeling av kulturtilskot frå 
Møre og Romsdal fylkeskommune. 

Møre og Romsdal fylkeskommune får gjennom desse tre 
organisasjonane eige verkemiddelapparat på film, både når det gjeld 
fagleg utvikling, locations og finansiering. 
 

Sidan 2011 har lokale produsentar hatt premiere på 14 kort- og 

dokumentarfilmar og 8 langfilmar har vore spela inn i fylket. I tillegg 
kjem utanlandske tv-innspelingar. 
 

Tilby kurs i 
forretningsplan-
legging for kreative 

næringar – Business 
Boot Camp 
 

Satsingsområde: 
Kompetanse, 
forretningsplanlegging 

Kurset vart gjennomført i regi av hoppid.no og Innovasjon Norge. 
Vart pilot i IN sitt tilbud ”Bygg bedrift – forretningsutvikling for 
kulturbedrifter” 

 
 

Det er svært gode tilbakemeldingar frå både deltakarane, hoppid.no-
systemet og Innovasjon Norge regionalt og sentralt. 
 

Kurset gjev deltakarane tilgang på verkty for forretningsplanlegging/ 
modellering.  

Utlysing av midlar til 
utvikling av kreative 
næringar 
 
Satsingsområde: 
Nettverk, forretnings-

utvikling 

Ikkje gjennomført i 2014, overført til 2015.  

Utvikle og utlyse 
talentstipendordninga 

Startstipend for kreative talent vart utlyst sommaren 2014 og 27 
søkte. Tre vart tildelt stipend a 200 000 kroner: 

Det er vanskeleg å evaluere etter så kort tid. Men, to av mottakarane 
har teke store steg. Ingeborg Refsnes har fått tildelt Etablerartilskot 

Side�68



UngKreaTør 
 
Satsingsområde: 
Talentutvikling 

1.Yvonne Cathrine Senn 
2. Ingeborg Refsnes 
3. Solveig Oterhals Landsvik 

fase 1 frå Innovasjon Norge. Yvonne C. Senn har etablert både eiga 
bedrift og nytt produksjonsselskap. Det vil bli etablert ein black-box på 
Sunndalsøra før sommaren. Ho er samarbeider med andre aktørar 
lokalt, og er med i Aura kulturhage sitt strategiarbeid mot internasjonalt 
arbeid.  
 
Startstipendet er det einaste tiltaket arbeidsgruppa har stilt spørsmål til 

av våre tiltak. Er stipendet utslagsgivande for at desse talenta tek 

steget og etablerer bedrift? 

”Hvordan lykkes stort 
som små?” 
 

Satsingsområde: 
Kunnskap/forskingforret
nings-utvikling, nettverk 

Foranalyse ferdigstilt, og prosjektet har fått innvilga midlar frå 
Buskerud, Finnmark og MRFK, Regionalt forskingsfond Nord-Norge 
mfl. 

Evaluering per 2014: Samarbeidet mellom deltakarane har utvikla seg 
godt og prosjektet har no gått vidare til forskingsfasen. Det er etablert 
samarbeid med Østlandsforsking som skal gjennomførte første fase av 

forskinga. Dette vil skje både gjennom kvantitative data og intervju 
med bedrifter i dei tre fylka.  
 
 
 
Resultatet av prosjektet vil vere viktig for vidareutvikling av hoppid.no 
og verkemiddelapparatet. 

   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  

Side�69



Tiltak Gjennomføring Effekt/evaluering 

 
2015   

Tilby kurset ”Bygg 
bedrift – 
forretningsutvikling for 
kulturbedrifter” – 
hoppid.no i samarbeid 

med Innovasjon Norge 

 
Satsingsområde: 
Kompetanse, 
forretningsplan-legging 

Gjennomført i regi av hoppid.no og Innovasjon Norge. To 
samlingar gjennomført per 1.april. 

Blir evaluert i etterkant av kursa.  

Gjennomføre 
pilotprosjektet ”Frå 

gråpapir til galleri” i 
Ålesund, Molde og 
Kristiansund 

 
Satsingsområde: 
Kunstnarleg verksemd, 
talentutvikling, marknads-

avklaring, nettverk 
 

Saksbehandling ferdigstilt februar 2015. Midlar tildelt til tre 
mottakarar a 500 000 kroner for to år: 

Oppstart for alle tre galleria mai/juni 2015.  
 

Tiltaket kan ikkje bli evaluert før i 2016/2017. 

Nordic Light Art Gallery - Nordic Light Events AS, Kristiansund 

 

Galleri Kråke - Aldis Gunnarsdottir, Ålesund 
 

Galleri Gnist - Maria Sandsmark, Bente Sellevoll og Hilde Brunvoll, 

Molde 

Lyse ut Startstipend for 
kreative talent 
 

Satsingsområde: 

Talentutvikling 

Vil bli lyst ut 15.august.  Det er vanskeleg å evaluere etter så kort tid. Men, to av mottakarane 
har teke store steg. Ingeborg Refsnes har fått tildelt Etablerartilskot 
fase 1 frå Innovasjon Norge. Yvonne C. Senn har etablert både eiga 

bedrift og nytt produksjonsselskap. Det vil bli etablert ein black-box på 

Sunndalsøra før sommaren. Ho er samarbeider med andre aktørar 
lokalt, og er med i Aura kulturhage sitt strategiarbeid mot internasjonalt 
arbeid.  
 
Startstipendet er det einaste tiltaket arbeidsgruppa har stilt spørsmål til 
av våre tiltak. Er stipendet utslagsgivande for at desse talenta tek 

steget og etablerer bedrift? 
 
Tiltaket bør gjennom grundig evaluering etter tildeling i 2015.  

Gjennomføre 

temabasert 

gründercamp innan 

Ungt Entreprenørskap har ansvar og Carina/Angela/May Britt 

hjelper til. Ikkje starta opp per 1.mai 2015.  

UE er ein viktig læringsarena for studentar, og det å synleggjere 

kreative næringar i MR gjennom ein gründercamp kan bidra til at unge 

ser MR som eit attraktivt fylke å busette seg i. Vi kan vise fram den 
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kreative næringar mangfaldige arbeidsmarknaden vi har.  

Utlysing av midlar til 
samlokalisering av 
kreative næringar 
 

Satsingsområde: 
Nettverk, B2B,  

Utlysing 17.mars 2015 med søknadsfrist 20.april. 15 søknadar er 
under handsaming. Ferdig behandla rundt 20.mai. 
 
Formålet med utlysinga er å styrke grunnlaget for utvikling av ny 

verksemd innan kreative næringar. Samlokalisering aukar 
mogelegheitene for kompetansedeling, faglege ressursar og 
tilgang på nye marknader. 

 
Samlokalisering er meldt inn som behov frå næringa.  

Kan ikkje måle effekt før om 1 til 2 år. Men erfaringane frå Aura 
Kulturhage har vist at samlokalisering har generert ny aktivitet, nye 
bedriftsetableringar og samarbeid mellom bedrifter.  
 

Utlysinga sette krav om at tilskotsmottakar skal:  
- Etablere, organisere og drifte samlokaliseringa 
- Bidra til å utvikle nye samarbeidsformer 

- Bidra til å skape nye arbeidsplassar og eit lokale som er synleg, 
attraktivt og levande lokalt og regionalt 

- Utvikle eit fagmiljø og ein møteplass for creative næringar og 
stimulere til utveksling av kunnskap, kontaktar og erfaringar 

- Samarbeide med eksisterande utviklingsaktørar I Møre og 
Romsdal (hoppid.no, kreativfylket.no, næringshagar, 
kunnskapsparkar, Kreativ Arena Plassen mfl.) 

 

”Hvordan lykkes stort 
som små?” 

 
Satsingsområde: 
Kunnskap 

Gjennomført oppstartsmøte med Østlandsforsking som skal 
gjennomføre forskingsbiten i forprosjektet.  

Prosjektet er presentert i Innovasjon Norge sentralt, i 
kulturdepartementet og kulturrådet, og alle vil gjerne bli heldt 
løpande orientert om prosjektet. 

Forskingsprosjektet er starta opp i samarbeid med Østlandsforsking. 
Forprosjektet skal vere ferdig innan utgangen av 2015. Det blir 

gjennomført intervju med bedrifter i MR, Buskerud og Finnmark våren 
2015. Vi skal plukke ut bedrifter som skal delta. 
 
Kunnskapsverket – det nasjonale kunnskapssenteret for kulturelle 
næringar er også kopla på, både fagleg og med finansiering.  

Auka avklaringsmidlar 
til kommunale 
hoppid.no-kontor. 
Avklaring av 
forretningsidé i tidleg 
fase. 

Møre og Romsdal fylkeskommune har sidan starten tildelt 
hoppid.no-kontora ei årleg ramme til etablerarar for avklaring av 
forretningsidear i ein tidleg fase. Formålet med hoppid.no-ramma 
er at etableraren skal få gjennomført mindre men avgjerande 
aktivitetar for å gi eit betre vurderingsgrunnlag for vidare satsing.  

Tilskotet er avgrensa til 30 000 kroner for kvar forretningsidè.  

Ei spørjeundersøking i 2014 viser at midlane har ein effekt i tidleg 

fase, og med reduksjon i kommunale næringsfond er midlane 
viktig tiltak for å nå målet om fleire og betre nyetableringar med 
høgare overlevingsgrad i Møre og Romsdal.  Den viser også at dei 
fleste av etablerarane nyttar tilbodet dei får gjennom hoppid.no til 
rettleiing, kurs og kopling mot kompetansemiljø i nettverket til 
hoppid.no (næringshagar, kunnskapsparkar, og Innovasjon 
Norge).  

Midlar bevilga i RN-12/15  
 
Vedtak i Regional- og næringsutvalet – 03.03.2015 
1. Ordninga med midlar til avklaring av forretningsidear blir vidareført 
med ei ramme på 3,5 mill kroner, der 500 000 kroner skal prioriterast 
etablerarar innan kreative næringar. Det er eit mål at minst 15 prosent 

av midlane går til etablerarar innan kreative næringar.  

 
Midlane er lagt inn på ramma til hoppid.no og utbetalt til kommunane. 
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Etablerartilskot 
øyremerka kreative 
næringar, forvalta av 
Innovasjon Norge 
 
Satsingsområde: 
Etablering av verksemd 

1 mill kroner er tildelt Innovasjon Norge til Etablerartilskot 
øyremerka kreative næringar. Tilskotet har litt lågare krav til vekst 
enn ordinære etablerartilskot, fullstendig info her og her.  
 
Søknadar: 15 stykk 
 
Innovasjon Norge er ansvarleg for sakshandsaming og oppfølging, 

MRFK bidreg inn i vurdering av søknadar.  

Søknadsfrist 1.mai, kan ikkje bli evaluert per 1.mai.  
7 tildelingar. Innovasjon Norge sakshandsamar og følgjer opp 
mottakarane.  

4 workshops i fylket 
halvvegs i 
prosjektperioden for 
innspel til evt. 

justering av tiltak 

 Workshops vil mest sannsynleg blir lagt til møteserien kreativfylket.no, 
tidspunkt er ikkje bestemt per no. Form på workshops er under arbeid, 
og vi kjem til å samarbeide med det nasjonale kunnskapssenteret for 
kulturelle næringar. 

Konferanse for kreative 
næringar i Møre og 
Romsdal, i samarbeid 
med Øygardshamna AS 
og kreativfylket.no 

 
Satsingsområde: 
Netverk, møteplass, 
kompetanse 

Øygardshamna AS fekk hausten 2013 tilsegn om totalt 540 000 
kroner, eit av måla for prosjektet var:  

Prosjektet skal gjennom deltaking i felles satsing om 
kreativfylket.no vere ein aktiv part i utvikling og drifting av 

nettverk for kreative næringar på Sunnmøre gjennom møteserien 

Kreative Sunnmøre. I tillegg skal mottakar samarbeide med 
kreativfylket.no om årleg konferanse for kreative næringar I Møre 
og Romsdal. Det overordna målet er å opplyse, vidareutvikle og 
skape større synergiar mellom aktørane, samt nye arbeidsplassar i 
kreative næringar.    

 Ein årleg konferanse vart ikkje arrangert i 2014, men det er eit 

mål å arrangere denne i 2015. Konferansen skal vere for heile 
fylket og alle kreative næringar, og skal vere ein arena for 

kunnskapspåfyll og nettverksarbeid.  

Det er sett ned ein komité for planlegging av konferanse i veke 38. Den 
vil bli arrangert på Giske/i Ålesund. Øygardshamna AS vil vere teknisk 
arrangør. Når det gjeld tema og innretting for konferansen vil salg, 
marknadsføring og forretningsutvikling vere i fokus. Konferansen skal 
marknadsførast frå medio juni.  

 
Konferansen blir eit samarbeid mellom Øygardshamna AS, 
kreativfylket.no, Møre og Romsdal fylkeskommune, hoppid.no – 
nettverket, Kunnskapsverket – nasjonalt kunnskapssenter for kulturelle 
næringer. 
 

 

Samarbeid med 
Kunnskapsverket – 
Nasjonalt 

kunnskapssenter for 
kulturelle næringer 
 
Satsingsområde: 
Forsking, kunnskap 

Dagleg leiar kjem til MR 3-5 juni. May Britt Roald og Carina Stokke 
tek ho med på ein runde for å vise fram prosjekt som ho har vist 
interesse for, og viktige samarbeidspartar. 

Vanskeleg og evaluere samarbeidet per no. Det er ikkje gjort avtalar 
om konkrete samarbeidsprosjekt per no, men vi har allereie fått nye og 
gode kontaktar vi kan spele på.  
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Arbeide for å innlemme 
tradisjonelle 
handverksbedrifter i 
nettverket Economusee 

Uavklart pga. nasjonal organisering av nettverket.  

 

 
 
 

Satsingsområde vs. tiltak – har vi innfridd? 

 

Under ei oversikt over vedteke satsingsområde og målgrupper, jfr. side 2 og 3, kor tiltak er sett opp mot politisk vedteke satsing.  

 

 
Satsingsområde Ja Nei Gjennomført/under 

gjennomføring 
Målgruppe Ja Nei Gjennomført/under 

gjennomføring 

Kompetanse 
 

X  Går kontinuerleg gjennom 
hoppid.no 

Gründeren og entreprenøren 
 

X  hoppid.no/IN – Bygg bedrift 
Startstipend for kreative talent 
Etablerartilskot øyremerka kreative 

næringar 

Nettverk, møteplassar og 
samlokalisering 
 

X  Under gjennomføring, halvvegs i 
prosjektperioden for 
kreativfylket.no 
Utlysing- våren 2015.  

Næringshagar og 
kunnskapsparkar 
 

X  Sunnmøre kulturnæringshage 
Aura næringshage 
Prosjekt oppstarta, ferdigstilling 
2016/2017. 

Trainee-ordning 
 

X  Tildelt prosjekt, men det er ikkje 
starta opp. Undine AS er mottakar 
av tilskot.  

Høgskulane 
 

UE  Temabasert gründercamp innan 
kreative næringar ved Høgskulen i 
Volda. Blir gjennomført i 2015 av 
Ungt Entreprenørskap 

Kunstnarleg verksemd 

 

X  Talenstipend 

”Frå gråpapir til galleri” 

Etablerartilskot øyremerka 
kreative næringar/IN 

Kulturmiljø/kulturinstitusjonar 

 

X  Prosjekt i samarbeid med Teatret 

Vårt, Kunstsenteret i Møre og 

Romsdal og Nordic Light. 
Starta opp, blir avslutta 
2016/2017. 

Natur- og kulturarv 
 

X  Kystpilegrimsleden 
Economusee: Tiltak i HP kultur 
2015. Om bedrifter i MR skal delta 

er usikkert, då den nasjonale 
organiseringa av nettverket er 
uavklart per 1.mai. 

Eksisterande næringsliv 
 

(X) X Trainee-ordninga kulturkandidat 
skal samarbeide med eksisterande 
næringsliv og kulturinstitusjonar. 

Ikkje starta opp. 
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Total vurdering 

 

Arbeidsgruppa har gått gjennom alle tiltak og sett desse opp mot vedteke program for kreative næringar i Møre og Romsdal 2013-2016. 

Ut i frå våre vurderingar har vi lukkast med satsinga og har utvikla tiltak som næringa sjølv har etterlyst behov for og som så langt i 

programperioden har vist seg å vere suksessar.  
 

Vi har peika ut tre suksessfaktorar som ligg til grunn for at vi har lukkast så godt:  

 

1. Workshops og studiereiser til andre fylkeskommunar la grunnlaget for ei god programsatsing. Spesielt workshopane var veldig 

viktig, då vi fekk snakka med næringa og fikk innspel til tiltak som kunne møte deira behov. kreativfylket.no og ”Frå gråpapir til 

galleri” er direkte resultat av desse.  

 

2. Utlysing hausten 2013 – nettverk, møteplassar og kompetanse. Utvikling av infrastruktur for heile fylket og heile næringa, alle 

prosjekt over 3 år. Infrastrukturen som no er bygd opp gjennom partnerane i kreativfylket.no, Aura Kulturhage og Kreativ Arena 

Plassen har gjeve eit tilbod som ikkje eksisterte for næringa før 2013. Tiltaka er heilskaplege og innretta mot alle over heile fylket 

og har fått svært gode tilbakemeldingar.  

 

 

3. Vi bygde vidare på eksisterande kompetansestrukturar/miljø/system: 

a. Hoppid.no 

b. Sunnmøre Kulturnæringshage/Kreative Søre Sunnmøre 

c. Aura Næringshage 

d. Teatret Vårt og Kunstsenteret i Møre og Romsdal.  

 

Desse fire har over fleire år hatt fokus på utvikling av kreative næringar og entreprenørskap/gründeren, og har gjennom satsinga 

utvikla og spissa sine ”produkt” til å gje enda betre tilbod til næringa.   

 

 

Tilbakemeldingar frå eksterne aktørar: 

 

Fylkeskommunen har i mange samanhengar fått særs gode tilbakemeldingar på satsinga og koplinga til hoppid.no.  

 

Innovasjon Norge sentralt:  
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Nasjonalt kunnskapssenter for kulturelle næringar – kunnskapsverket.org 

Fylkeskommunen har vorte invitert inn til samarbeid med kunnskapsverket. Dei er veldig nyskjerrige på kva som skjer i Møre og Romsdal 

og vår satsing på kreative næringar og ikkje minst hoppid.no. Dagleg leiar kjem til fylket vårt på studiereise tidleg i juni og skal få besøke 

nokon av våre tiltak og andre spennande prosjekt. Samarbeidet er ikkje konkretisert per i dag, men vi er særs aktuelle for å delta i eit 

forskingsprosjekt, ”Virkemidler for kulturelle næringer – rekkevidde og presisjon”. Dei er også involvert i forskingsprosjektet ”Hvordan 

lykkes stort som små?” som også departementet no følgjer tett. Kunnskapsverket.org vil også vere ein bidragsytar inn i konferanse for 

kreative næringar i Møre og Romsdal i september dette året.  

 

Vi får også gode tilbakemeldingar frå næringsaktørar i Møre og Romsdal og verkemiddelapparatet. Talet på søknadar på våre utlysingar 

viser tydeleg at våre innrettingar og satsingar har vore treffsikre.  

 

 

Oppsummering:  

 

På bakgrunn av denne gjennomgangen av tiltak og vurderingar frå arbeidsgruppa så vurderer vi det til at fylkeskommunen har utgjort ein 

skilnad og har bidrege til utvikling av kreative næringar i Møre og Romsdal. Vi har vore ein tydeleg medspelar og regional utviklar. 

 

Det er for tidleg å måle om vi har fått fleire nye arbeidsplassar (hovudmål), men vi ser allereie god effekt rundt enkelttiltak/delmål, basert 

på tilbakemeldingar frå næringa og sentrale aktørar. Vi har erfart at ting tar tid, mykje meir tid enn kva ein trur. Utfordringa er å 

synleggjere, både for dei som er i næringa og andre næringar/off. verkemiddelapparat, at dette ER ei næring. Kreative næringar i Møre 

og Romsdal (per 2010) er middels store i nasjonal samanheng. Om lag 4% av kulturbedriftene i landet er lokalisert i Møre og Romsdal, og 

desse står for litt over 3% av den totale verdiskapinga i næringa nasjonalt, og sysselsett ca. 3% av tilsette i norske kulturbedrifter.  

 

Kreative næringar er noko underrepresentert i Møre og Romsdal Dette skuldast i stor grad høg verdiskaping i det øvrige næringslivet, 

noko som medfører at andre næringar framstår som underrepresenterte. Målt i verdiskaping kjem Møre og Romsdal på ein sjetteplass 

nasjonalt sett.  

 

Kreative næringar har eit stort potensiale. Ser ein til Europa, så er det berre bygg og anlegg og serveringsbransjen som sysselsett 

fleire (7 mill. europearar arbeider i kulturell og kreativ sektor). Dette viser ei undersøking gjennomført hausten 2014 av EY (tidl. Ernst og 

Young – 11 sektorar er analysert). Kulturell og kreativ sektor i Europa gjev arbeid til 2,5 gonger fleire enn bilindustrien og fem gonger 

fleire enn telekommunikasjonssektoren. Gjennom finanskrisa har næringa hatt ein sysselsettingsvekst på 0.7 prosent årleg (den generelle 

europeiske sysselsettingsgraden har hatt ein årleg reduksjon på 0,7 prosent). Undersøkinga viser at næringa er eit lokomotiv i europeisk 

økonomi. Tydelegare enn nokon gong blir det no dokumentert at kulturell og kreativ sektor spelar ei stor rolle for europeisk økonomi, og 

kan vere ein drivar for europeisk økonomi i framtida. Det vil vere avgjerande at offentleg verkemiddelapparat sørgjer for gode 

rammebetingelsar for næringane.  
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Kreative næringar har også eit stort potensiale i Møre og Romsdal. Både når det gjeld utvikling av sjølve næringa, men også utvikling av 

modellar for samarbeid med anna næringsliv. Møre og Romsdal vil i åra som kjem ha behov for fleire arbeidstakarar innanfor mange 

sektorar, og for å gjere oss attraktive for tilflyttarar vil ein mangfaldig arbeidsmarknad vere viktig.  

 

 

Så, spørsmåla arbeidsgruppa har stilt seg er:  

- Har vi utgjort ein skilnad? 

- Kva har vi lukkast med? 

- Kva har vi ikkje lykkast med? 

- Kor går vegen vidare? 

 

Arbeidsgruppa si vurdering av programmet og tiltaka er at vi har utgjort ein skilnad, og at vi med få unntak har lukkast med tiltaka. 

Fylkeskommunen har vore ein tydeleg medspelar for utvikling av næringa i fylket.  

 

Resultata gjev grunnlag for vidareutvikling etter at programperioden er avslutta (2016). Arbeidet med ny regional planstrategi er i gang, 

og val av retning for fylkeskommunale satsingar i neste periode krev eit godt kunnskapsgrunnlag, noko evalueringar, både interne og 

eksterne kan bidra med.  
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Innkalling til ordinær generalforsamling i Fosnavåg 
Konserthus AS 

Sted: Herøy Kommune sine kontorlokaler - Formannskapssalen  

Dato: 08.06.2015 

Kl.: 15.00 

Til behandling foreligger: 
1. Åpning av møte ved styreleder, og opptak av fortegnelse over møtende aksjeeiere 

2. Valg av møteleder 

3. Godkjennelse av innkallingen 

4. Valg av representant til å undertegne protokollen sammen med møtelederen 

5. Godkjennelse av årsregnskapet og årsberetningen for 2014.  

6. Fastsettelse av godtgjørelse for styrets medlemmer 

Med bakgrunn i redusert aktivitet etter ferdigstillelse, foreslår styret en følgende årlig godtgjørelse 
for styrets medlemmer: 

Styrets leder: kr 0 
Nestleder: kr 0. 
Styremedlem (per): kr 0,-.  
 
Styret vedtok enstemmig å fremme fastsettelse av godtgjørelse for styrets medlemmer for 
generalforsamlingen. 
 

7. Godkjennelse av godtgjørelse til revisor etter regning 

Styret vedtok enstemmig å fremme godkjennelse av godtgjørelse til revisor etter regning for 
generalforsamlingen.  

8. Endring av  vedtekter 

Pga redusert aktivitet gikk et enstemmig styre gikk inn for å fremme for generalforsamling en endring 
av vedtektenes paragraf 5 fra 

Selskapets styre består av 6 styremedlemmer etter generalforsamlingens nærmere beslutning. 

Generalforsamlingen velger styrets leder og nestleder.  

 

Selskapets firma tegnes av styrets leder og nestleder i fellesskap.  

Styret kan meddele prokura.  

Selskapet skal ha en daglig leder.  

Herøy kommune skal ha rett til fullt innsyn i selskapet.  

Herøy kommune skal ha rett til å velge 2 styremedlemmer. 

til 
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Selskapets styre består av 3-6 styremedlemmer etter generalforsamlingens nærmere 

beslutning. Generalforsamlingen velger styrets leder og nestleder.  

 

Selskapets firma tegnes av styrets leder og nestleder i fellesskap.  

Styret kan meddele prokura.  

Selskapet skal ha en daglig leder.  

Herøy kommune skal ha rett til fullt innsyn i selskapet.  

Herøy kommune skal ha rett til å velge 2 styremedlemmer. 

 

9. Styrevalg 

Etter innspill fra styremedlemmer er det uttrykt ønske om at representant fra Remøy Shipping og 
Herøy Næringsforum fratrer som styremedlemmer og at Arne Johan Dale tar over som styreleder. 

I tillegg har styreleder uttrykt at hun ønsker å fratre sin stilling ved utgangen av 
kommunestyreperioden. Herøy Kommune som aksjonær vil anmode om ekstraordinær 
generalforsamling for valg av nye medlemmer etter at kommunestyret har fordelt verv etter det 
kommende kommunestyrevalget.  

 
Forslag til nytt styre: 
Styreleder Arne Johan Dale 
Nestleder Henry Jøsokbakke 
Styremedlem Fredrik Remøy 
Styremedlem Kirsti Hammerø 
 

Styret vedtok enstemmig å fremme valg av nytt styre for generalforsamlingen.  

 

 

Aksjeeiere som ikke selv møter, kan møte ved fullmektig eller gi fullmakt til styrets leder Kirsti 
Hammerø.  

 

Fosnavåg, 29.05.2015 
På vegne av styret i Fosnavåg Konserthus AS 

 
 
_____________________________ 
Kirsti Hammerø 
Styreleder 

 

 





























 

Fullmakt 

 

Som eier av ____________ aksjer i Fosnavåg Konserthus AS 

gir jeg/vi ,______________________________________________, 

herved __________________________ 

fullmakt til å møte og å avgi stemme for meg/oss på generalforsamling den 08.06.2015 i Fosnavåg 

Konserthus  AS i alle saker [Alternativ: angi bestemte saker]. 

 

 

____________, den ______ 

 

Signatur:   _______________________________________ 

 

Navn med blokkbokstaver:  _______________________________________ 

 

 

Dersom De skulle ønske det vil styrets leder, Kirsti Hammerø, være villig til å representere Dem som 

fullmektig. I så fall må hun føres opp som fullmektig ovenfor. 

 

 

 

 

 

 

 







 

HERØY KOMMUNE 

 

 

MØTEPROTOKOLL 

 

Utval: Kontrollutvalet 

Stad: Herøy Rådhus, formannskapssalen 

Dato: 15.06.2015 

Tid: 08.30 – 09.15 

 

Medlemer som møtte: 

Gerhard Furø Leiar  
Frank Lied Nestleiar  
Oddbjørg Karen Remøy Medlem  
Selma Håkonsholm Medlem  
   
 

Forfall: 

Ingunn Tandberg Medlem  
   
   
 

Varamedlemer som møtte:    

Aksel Kvalsvik   
   
 
   
   

 

Frå Vest kontroll møtte: 

Jostein Støylen Dagleg leiar  
 

Frå Søre Sunnmøre kommunerevisjon IKS (SSKR IKS) møtte: 

Bodill Skeide Dagleg leiar/revisjonssjef  
 

Frå kommunen, politisk hald og administrasjonen møtte: 

   
   
   

 

Andre som møtte: 

   
 
 
 
 



 
 
 
Gerhard Furø  Frank Lied      
 
 
 
 
SAKLISTE: 
 

Saksnr Innhold 
20/15 
21/15 

GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKLISTE. MØTEPROTOKOLLEN 
GODKJENNING AV MØTEPROTOKOLLEN FRÅ SISTE MØTE 

22/15 
23/15 
24/15 
 
 

GJENNOMGANG AV MØTEBØKER 2015 
MELDINGAR 
PROSJEKTPLAN FORVALTNINGSREVISJON – ØKONOMISK 
RAPPORTERING HERØY KOMMUNE  
 

  
  
  
  
  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



SAK  20/15 GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKLISTE.  
MØTEPROTOKOLLEN  

   
Samrøystes vedtak 

1. Innkalling og sakliste vert godkjent.  
2. Til å skrive under møteprotokollen saman med leiaren vert vald Frank Lied. 

 
 
SAK  21/15 GODKJENNING AV MØTEPROTOKOLLEN FRÅ SISTE MØTE   
 
Vedlegg 
Møteprotokollen frå møtet den 11.05.2015. 
 
Samrøystes vedtak 
Møteprotokollen frå møtet den 11.05.2015 vert godkjent. 
 
 
SAK 22/15 GJENNOMGANG AV MØTEPROTOKOLLAR 2015  
  
Møteprotokollar som var til gjennomgang: 
Kommunestyret     28.05 
Formannskapet     19.05, 28.05, 09.06    
Arbeidsmiljøutvalet     01.06 
Eldrerådet      18.05 
Komite for næring, kultur og idrett  18.05 
Komite for Helse og Omsorg   21.05  
Komite for Oppvekst    10.06        
Råd for msk. med nedsett funksjonsevne 10.06   
Valnemnd      10.06   
Valstyret      19.05  
 
Samrøystes vedtak 
Kontrollutvalet har, på noverande tidspunkt, ingen merknader til gjennomgådde  
møteprotokollar. 
 
 
SAK  23/15 MELDINGAR 
 
Vedlegg 

1. Melding om vedtak: Budsjettkontroll per 31.03.2015 
2. Melding om vedtak: Neste forvaltningsrevisjonsprosjekt 

 
Samrøystes vedtak 
Meldingane vert tekne til orientering. 
 
 
 
 
 



SAK  24/15 PROSJEKTPLAN FORVALTNINGSREVISJON – ØKONOMISK 
RAPPORTERING HERØY KOMMUNE 

 
Vedlegg 

 Prosjektplan – Utarbeidd av Søre Sunnmøre kommunerevisjon IKS, datert 
08.06.2015. 

 
Saksopplysningar 
Det vart i interpellasjon i kommunestyret stilt ei rekke spørsmål om barnevernet. Ut frå 
debatten i kommunestyret såg det ut som om det var lita interesse for at det skulle 
gjennomførst eit prosjekt på barnevern no. 
Representanten i kommunestyret som stilte spørsmåla om/ til barnevern vende seg då 
til kontrollutvalet om det var mulig at dei no gjennomfører eit forvaltningsprosjekt på 
barnevern. 
 
Ut frå signala som kommunestyret gav, gjorde kontrollutvalet i møte den 11.05.15 sak 
17 slikt  
 
Samrøystes vedtak: 
«1. Kontrollutvalet ber kommunestyret i mai møtet 2015 klargjere om dei ynskjer at 

kontrollutvalet skal utføre eit forvaltningsprosjekt på barnevernsområde, då 
innan eit avgrensa område.  

2. Kontrollutvalet ber revisjonen utarbeide prosjektplan for eit forvaltningsprosjekt 
 innan  barnevernet som kan gjennomførast.  Prosjektplanen skal fylgje «saka» til 
 kommunestyret. 
 Leiar og nestleiar i kontrollutvalet får fullmakt til å godkjenne prosjektplanen. 
3. Kontrollutvalet vil ta endeleg standpunkt til å utføre prosjektet når svar frå 
 kommunestyret ligg føre. 
4. Kontrollutvalet vil gjere merksam på at det er Fylkesmannen som er klageinstans 
 i barnevernsaker.» 
   
Kommunestyret tok opp saka/spørsmålet i møte 28.05.15 sak 67 slikt vedtak: 
«Kommunestyret stadefester at ein held seg til tidlegare vedteken forvaltningsplan.» 
 
Vedtaket i kommunestyret vart vedteke mot 3 røyster.  Desse røysta  for eit forslag om 
at kontrollutvalet får i oppdrag å føreta  revisjonskontroll av Herøy barnevern. 
 
Tidlegare forvaltningsplan eller plan for forvaltningsrevisjon for perioden 2012 2016 
som kommunestyret har vedteke lyder slik:    

 Forvaltning, drift og vedlikehald av Fast eigedom 
 Grunnskule – tilpassa opplæring og spesialundervisning 

 Økonomistyring, leiing og styring (rekneskap, budsjett/budsjettoppfølging og 
rapportering) 

 Personal- og lønspolitikk 
 Pleie og omsorgsområdet og bu- og rehabiliteringsavdelinga. (Re-habilitering, 

institusjonsplassar og heimetenesta.  Overtidsbruk, heile stillingar i høve til 
deltidsstillingar (stillingsprosentar) 

 Samhandlingsreforma 
 



Prosjektet Forvaltning drift og vedlikehald av bygg vart  behandla i kontrollutvalet og 
kommunestyret i februar 2014. Prosjektet Spesialundervisning i grunnskulen var 
behandla i kontrollutvalet og kommunestyret våren 2015. 
 
Om ein skal gå etter rekkefølgja i planen så er neste prosjekt innan økonomistyring, 
leiing og styring (rekneskap, budsjett/budsjettoppfølging og rapportering).  Debatten i 
kommunestyret, som underteikna følgde, gikk på at det var dette prosjektet som var 
ønska no. 
Ut frå dette har vart revisjonen beden om å utarbeide prosjekt plan for eit slik prosjekt, 
eg viser til vedlegget til saka. 
 
Prosjektplanen vert gjennomgått av revisjonen i møtet, der ein då må kome med evt. 
korrigeringar og/eller tillegg.  
 
Når det gjeld barnevern kan dette vere eit aktuelt prosjekt i neste planperiode for 
forvaltningsrevisjon.  Først må det utarbeidast overordna analyse og plan for 
forvaltningsrevisjon. 
 
Samrøystes vedtak 

1. Kontrollutvalet ber revisjonen utføre forvaltningsrevisjonsprosjektet Økonomisk 
rapportering Herøy kommune i samsvar med utarbeida prosjektplan datert 
08.06.2015. 

2. Kontrollutvalet ber om at prosjektet vert utvida med investeringsprosjekt 
avgrensa til vedteke budsjett mot faktiske kostnader på for eksempel 
helsesenteret og omsorgsbustader. 

 
 
 
 
MØTET SLUTT.  
 
 
 
 
Møteprotokollen går til:  
Kommunestyret som melding      
Kontrollutvalet for godkjenning i neste møte 
Rådmann til orientering 
Ordførar til  orientering 
      

      



 

HERØY KOMMUNE 

 

 

MØTEPROTOKOLL 

 

Utval: Kontrollutvalet 

Stad: Herøy Rådhus, formannskapssalen 

Dato: 11.05.2015 

Tid: 08.30 – 11.45 

 

Medlemer som møtte: 

Gerhard Furø Leiar  
Frank Lied Nestleiar  
Oddbjørg Karen Remøy Medlem  
Ingunn Tandberg Medlem  
   
 

Forfall: 

Selma Håkonsholm Medlem  
   
   
 

Varamedlemer som møtte:    

Aksel Kvalsvik   
   
 
   
   

 

Frå Vest kontroll møtte: 

Jostein Støylen Dagleg leiar  
 

Frå Søre Sunnmøre kommunerevisjon IKS (SSKR IKS) møtte: 

Bodill Skeide Dagleg leiar/revisjonssjef  
 

Frå kommunen, politisk hald og administrasjonen møtte: 

   
   
   

 

Andre som møtte: 

   
 
 
 
 



 
 
 
Gerhard Furø  Ingunn Tandberg    
  
 
 
 
 
SAKLISTE: 
 

Saksnr Innhold 
11/15 
12/15 

GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKLISTE. MØTEPROTOKOLLEN 
GODKJENNING AV MØTEPROTOKOLLEN FRÅ SISTE MØTE 

13/15 
14/15 
15/15 
16/15 
17/15 
18/15 
19/15 
 
 

GJENNOMGANG AV MØTEBØKER 2015 
MELDINGAR 
REVISJONEN SITT ARBEID MED FINANSIELL REVISJON 2014 
KOMMUNEREKNESKAPEN MED ÅRSMELDING 2014 
NESTE FORVALTNINGSREVISJONSPROSJEKT 
OPPLÆRING NYE KONTROLLUTVAL 
MØTEPLAN HAUST 2015 

  
  
  
  
  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



SAK  11/15 GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKLISTE.  
MØTEPROTOKOLLEN  

   
Samrøystes vedtak: 

  1. Innkalling og sakliste vert godkjent. Sak 17 skal takast etter sak 11.  
  2. Til å skrive under møteprotokollen saman med leiaren vert vald Ingunn    
   Tandberg. 

 
 
SAK  12/15 GODKJENNING AV MØTEPROTOKOLLEN FRÅ SISTE MØTE   
 
Samrøystes vedtak: 
Møteprotokollen frå møtet den 23.02.2015 vert godkjent.  
 
 
SAK 13/15 GJENNOMGANG AV MØTEPROTOKOLLAR 2015  
  
Møteprotokollar som vart gjennomgådde: 
Kommunestyret     26.02, 26.03, 30.04 
Formannskapet     10.02, 26.02, 03.03, 17.03, 21.04, 05.05  
Maritim og teknisk komite    24.02, 24.03, 28.04    
Arbeidsmiljøutvalet     20.04 
Eldrerådet      16.03 
Komite for næring, kultur og idrett   26.02, 16.03, 20.04 
Komite for Helse og Omsorg    19.03, 09.04, 23.04 
Komite for Oppvekst     04.03, 16.04    
Plan og byggenemnd     24.02     
Råd for msk med nedsett funksjonsevne  19.03      
Valnemnd      08.04   
Valstyret      30.04 
 
Samrøystes vedtak: 
Kontrollutvalet har, på noverande tidspunkt, ingen merknad til gjennomgådde  
møteprotokollar. 
 
 
SAK  14/15 MELDINGAR 
 
Vedlegg: 

1. Det Kongelige Kommunal- og moderniseringsdepartement: «Spørsmål om innsyn i 
deleide selskaper i samband med selskapskontroll» 

2. Huskeliste til formannskapet 
 

Samrøystes vedtak: 
Meldingane vert tekne til orientering. 
 
 
SAK  15/15 REVISJONEN SITT ARBEID MED FINANSIELL REVISJON 2014 
 
Vedlegg: 
Rapport frå revisjonen. B- dokument (Unnateke off. innsyn, jf. Offl. § 24, 1 lekk)  
 



Saksopplysningar 
Denne saka er todelt. Det eine er ein del av kontrollutvalet sitt tilsyn med revisjonen og arbeidet 
som er gjort.  Det andre er at ein ved gjennomgang av arbeidet til revisjonen vert gjort merksam 
på ein del tilhøve som det kan vere noko mangel på og/eller kan gjerast betre.   
 
I Kommunelova § 77 nr 4 står det: «Kontrollutvalget skal påse at kommunens eller 
fylkeskommunens regnskaper blir revidert på en betryggende måte.» 
Kontrollutvalet si oppgave er utdjupa i kontrollutvalsforskrifta § 6: 
«Kontrollutvalet skal påse at kommunens eller fylkeskommunens årsregnskap blir revidert på en 
betryggende måte, herunder holde seg løpende orientert om revisjonsarbeidet og påse at dette 
foregår i samsvar med de bestemmelser som følger av lov og forskrift, god kommunal 
revisjonsskikk og kontrollutvalgets instruks, eller avtaler med revisor.» 
 
Norges Kommunerevisorforbund (NKRF) sin rettleiar for kontrollutvalet sitt på sjå-ansvar 
overfor rekneskapsrevisor vert lagt til grunn for kontrollutvalet sitt arbeid med å sjå til at 
rekneskapet vert revidert på ein trygg nok måte. 
I tillegg kjem revisor si orientering/gjennomgang av revisjonsarbeidet for året. 
 
Eg legg då inn kva som er/vil bli gjort i høve til anbefalingane i vegleiaren: 
(RF = Forskrift om revisjon og KF = Forskrift om kontrollutval) 
 
1. Krav til utdanning og praksis for oppdragsansvarleg revisor RF § 11 
 Krava her er følgt opp. 
2. Krav til vandel for oppdragsansvarleg RF § 12 
 Revisor har ikkje meldt noko uregelmessig. 
3. Dokumentasjon av revisors uavhengigheit. RF § 15 
 Revisor har gitt  skriftleg eigenvurdering for 2014.  
4. Generelt om revisors uavhengigheit og objektivitet. RF § 13 og § 14. 
 Så langt vi har kjennskap til revisor er ho uavhengig. 

 Det er ikkje grunn til å tru anna enn at revisor vurderer sin uavhengigheit fortløpande. 
5. Kunnskap om revisjonen sitt innhald 
 Kontrollutvalet sin kunnskap  om kva revisjonsarbeidet omfattar, er gjennom   
 kontroll på revisjonseininga frå Norges kommunerevisorforbund. 
 I tillegg ligg det føre, jf. vedlegg til denne saka, Revisjonsrapport 2014  Dette 
 dokumentet er eit omfattande og godt dokument om revisjonen sitt arbeid med 
 finansiell revisjon for 2014 rekneskapen. 

 Dokumentet gir kontrollutvalet ei grei oversikt og innsikt i arbeidet revisjonen har gjort. 
Dokumentet sitt detaljnivå gjer at det er unnateke offentleg innsyn og vil berre vere 
tilgjengeleg for kontrollutvalet i samband med deira på-sjå ansvar overfor revisjonen.  
Revisor har teke opp med administrasjonen ein del tilhøve som kan forbetrast. 

6. Avtale mellom revisor og kontrollutvalet. 
 Det er inngått avtale mellom kontrollutvalet og revisjonen.  Denne gjeld frå 
 01.01.2015.  
7. Revisjonsstrategi. 

 Revisor har utarbeida revisjonsstrategi for 2014.  Denne var til behandling/orientering i 
kontrollutvalssak 26/14.   

8. Nummerert brev.  RF § 4 
 Kontrollutvalet har ikkje motteke nummerert brev i 2014. 
9. Mislegheiter. RF § 3, RF § 4, KF § 8   
 Kontrollutvalet har ikkje fått melding frå revisor om mislegheiter i 2014.  
10. Revisjonsmeldinga.  RF § 5 
 Revisjonsmelding, datert 4. mai ligg føre.    



11. Revisor sin møteplikt og møterett.  RF § 19, KF § 19. 
 Revisor har følgt sin møteplikt i kommunestyret i samsvar med lov/forskrift.  
12. Revisor sin opplysningsplikt.  RF § 20. 

Eg har ikkje grunn å tru at revisor har halde tilbake opplysningar som kommunestyret 
og kontrollutvalet burde hatt. 

 
Samrøystes vedtak: 
Ut frå dei opplysningane som ligg føre har kontrollutvalet ingen merknader til revisjonen sitt 
arbeid med finansiell revisjon for revisjonsåret 2014.  
 
 
SAK  16/15 KOMMUNEREKNESKAPEN M/ÅRSMELDING 2014 
 
Vedlegg:   
- Revisjonsrapport datert 04.05.2015 
- Kommunerekneskapen 2014 (Utlevert frå kommuneadministrasjonen) 
- Årsrapport 2014 (Utlevert frå kommuneadministrasjonen)  
  
Saksopplysningar 
 
Revisjonsrapport 
Det vert vist til revisor sin uttale om årsrekneskapen 2014. 
 
Rekneskapen viser eit meirforbruk på kr 934.821, og fordelt til driftsområda kr 442.584.935. 
 
Rådmannen sitt ansvar for årsrekneskapen: 

o Å utarbeide rekneskap i samsvar med lov, forskrift og god kommunal rekneskapsskikk 
o Nødvendig intern kontroll for at rekneskapen ikkje inneheld vesentleg feilinformasjon 

korkje av misleghald eller feil 
 
Revisor sine oppgåver og plikter: 

o Skal seie si meining om årsrekneskapen på grunnlag av revisjonen som er gjennomført. 
o Rekneskapen er revidert i samsvar med god kommunal revisjonsskikk i Noreg, i dette 

International Standards on Auditing, som bl.a. krev at ho lever opp til etiske krav samt 
planlegg og gjennomfører revisjonen for å sikre seg at den ikkje inneheld vesentleg 
feilinformasjon. 

o For meir informasjon viser eg til punktet Revisor sine oppgåver og plikter i 
revisjonsuttalen.  

 
Revisor sin uttale om andre tilhøve: 
 
Budsjettet: 

o Regulert budsjett i rekneskapen er i samsvar med budsjettvedtak.  Årsrekneskapen viser 
meirforbruk i høve til regulert budsjett på enkelte område, men totalt sett mindreforbruk. 
 

Årsmelding: 
o Opplysningane i årsmeldinga om årsrekneskapen er konsistente med årsrekneskapen og 

dei er i samsvar med lov og forskrifter. 
 
 
 
 



Registrering av dokumentasjon: 
o Leiinga har oppfylt  plikta si å sørgje for ordentleg og oversiktleg registrering og 

dokumentasjon av kommunen sine rekneskapsopplysningar er i samsvar med lov og god 
kommunal bokføringsskikk i Noreg. 
 

Konklusjon:  
o Rekneskapen er gitt i samsvar med lov og forskrift og gir dekkande framstilling av den 

finansielle stillinga til kommune pr. 31.12.2014.  Resultatet for rekneskapsåret pr. denne 
dato er i samsvar med lov, forskrift og god kommunal rekneskapsskikk.  

 
Økonomisk og annan informasjon 
Rekneskapen 
Rekneskapen inneheld dei obligatoriske vedlegga (rekneskapsskjema, balanse og økonomisk 
oversikt over drift og investering samt notane.   
 
Årsmeldinga  
Det ver særleg vist til: 
Rådmannen si innleiing side1 , 
Organisasjon og medarbeidarar med sjukefråværestatistikk frå side 15 og 
Økonomi frå side 44, (økonomisk oversikt over tid, side 58).    

 
For meir forklaring viser eg til revisjonsmeldinga, årsmeldinga samt gjennomgangen i møtet. 
 
Avsluttande kommentar 
Det er i fleire år (2008, 2009, 2010,  2011, 2012 og 2013 peika på meirforbruk enkelte områder.  
Revisor har også i 2014 peika må meirforbruk på enkelte område, sjølv om det i år er langt betre 
enn tidlegare.  Ein må også denne gongen minne om kommunelova §§ 46 og 47 som krev 
budsjettdekning på utbetalingstidspunktet, unntatt utbetalingar som kommunen er rettsleg 
forplikta til.  Kommunelova seier at skjer det endringar som får verknad på budsjettbalansen 
skal det givast melding til kommunestyret og kommunetyret skal foreta endringar evt. treffe 
tiltak. 
 
Samrøystes uttale: 

1. Kontrollutvalet viser til revisjonsuttale for 2014 datert 4. mai 2015. 
2. Kontrollutvalet meiner at årsrekneskapen for Herøy kommune for rekneskapsåret 2014, 

som viser eit meirforbruk på kr 934.821 og fordelt til driftsområda kr 442.584.935, og 
består av  årsmelding, driftsrekneskap, investeringsrekneskap, økonomiske oversikter og 
balanse pr 31.12.2014 med notar, som beskriv nytta rekneskapsprinsipp og andre 
relevante opplysningar, kan godkjennast. 

3. Kontrollutvalet viser til investeringsrekneskapen, der mange prosjekt/investeringar vert 
 sett i gang før løyving er vedteken. Dette er brot på kommunelova og tilhøyrande 
 foreskrift.  

 
 
SAK   17/15 NESTE FORVALTNINGSREVISJONSPROSJEKT 
 
Saksopplysningar:  
Kommunestyret har i plan for forvaltningsrevisjon 2012 – 2016 sett opp desse prosjekta: 

 Forvaltning, drift og vedlikehald av Fast eigedom 
 Grunnskule – tilpassa opplæring og spesialundervisning 
 Økonomistyring, leiing og styring (rekneskap, budsjett/budsjettoppfølging og 

rapportering) 



 Personal- og lønspolitikk 
 Pleie og omsorgsområdet og bu- og rehabiliteringsavdelinga. (Re-habilitering, 

institusjonsplassar og heimetenesta).  Overtidsbruk, heile stillingar i høve til 
deltidsstillingar (stillingsprosentar) 

 Samhandlingsreforma 
 
Prosjektet Forvaltning drift og vedlikehald av bygg vart  behandla i kontrollutvalet og 
kommunestyret i februar 2014. Prosjektet Spesialundervisning i grunnskulen var behandla i 
kontrollutvalet og kommunestyret våren 2015. 
Spørsmålet er no kva prosjekt ein skal starte opp med. 
 
Eit prosjekt som har vore oppe som aktuelt er barnevern.  I samband med kontrollutvalet si 
behandling av tilsynsrapport frå Fylkesmannen på kommunen sitt arbeid med oppfølging av 
barn i fosterheim gjorde kontrollutvalet slik vedtak (pkt. 2): 
«Kontrollutvalet registrerar at fylkesmannen sin tilsynsrapport  kun gir svar på eit  
avgrensa område i barnevernstenesta (spørsmål kring fosterheim). Utvalet vil difor vurdere 
barnevernet som eit prosjekt i neste valperiode, og vil vurdere det i samband med utarbeiding av 
overordna analyse og plan for forvaltningsrevisjon.» 
Dette kunne ha vore eit aktuelt prosjekt å ta allereie no, men ut frå debatten i siste 
kommunestyremøte kan det sjå ut til at det er svært liten interesse for eit slikt prosjekt på 
barnevern no. 
 
Saka vert å drøfte i møtet for å finne det beste prosjektet. 
 
E-post av 08.05.15 frå kommunestyrerepresentant Kjell Runde var delt ut (belering av 
kontrollutvalet).  
 
Samrøystes vedtak: 
1. Kontrollutvalet ber kommunestyret i mai møtet 2015 klargjere om dei ynskjer at 
 kontrollutvalet skal utføre eit forvaltningsprosjekt på barnevernsområde, då innan 
 eit avgrensa område.  
2. Kontrollutvalet ber revisjonen utarbeide prosjektplan for eit forvaltningsprosjekt  innan 
 barnevernet som kan gjennomførast.  Prosjektplanen skal fylgje «saka» til 
 kommunestyret. 
 Leiar og nestleiar i kontrollutvalet får fullmakt til å godkjenne prosjektplanen. 
3. Kontrollutvalet vil ta endeleg standpunkt til å utføre prosjektet når svar frå 
 kommunestyret ligg føre. 
4. Kontrollutvalet vil gjere merksam på at det er Fylkesmannen som er klageinstans i 
 barnevernsaker. 
 
   
SAK  18/15 OPPLÆRING NYE KONTROLLUTVAL 
 
Saksopplysningar: 
Når nytt kontrollutval trer i kraft utpå hausten kjem spørsmålet om opplæring opp. 
 
Vi tek ein diskusjon i kontrollutvalet om korleis ein best og billegast kan få til god opplæring for 
det nye kontrollutvalet. 
 
 
Stikkord:   

 Fellesopplæring med andre kontrollutval i sekretariatsdistriktet 



 Fellesopplæring med andre kontrollutval i Møre og Romsdal og  
Sogn og Fjordane 

 Individuell opplæring for kvart kontrollutval 
 Sentral opplæring på landsplan    

 
Samrøystes vedtak: 
Kontrollutvalet meiner opplæring i samsvar med kulepkt. 1 og 3 er mest aktuelle.  
 
 
SAK  19/15 MØTEPLAN HAUST 2015 
 
Saksopplysningar: 
Det er nyval til hausten. Etter lovverket skal kontrollutvalet veljast på konstituerande 
kommunestyremøte etter val av formannskap.  Ut frå dette det greitt å få planlagt møte hausten 
2015, både for noverande kontrollutval og for det nye. 
Vi har fått oppgitt at konstituerande kommunestyremøte vert 22. oktober. 
 
Samrøystes vedtak: 
Møte den 01.06.2015 vert avlyst. 
Neste møte i kontrollutvalet vert 15.06.2015 kl. 08.30. 
Siste møte for noverande  kontrollutval vert den 21.09.2015, kl. 13.00. 
Første møte for det nye kontrollutvalet vert den 25.11.2015. kl. 13.00. 
 
 
 
MØTET SLUTT.  
 
 
 
 
Møteprotokollen går til:  
Kommunestyret som melding      
Kontrollutvalet for godkjenning i neste møte 
Rådmann til orientering 
Ordførar til  orientering 
      

      



Delegerte�saker�frå�avdelingane

DS�215/15�Sçknad�om�serveringslçyve�-�Sunnmçrsbadet�Fosnavåg�AS�12.03.2015�00:00:00

Sunnmçrsbadet�Fosnavåg�AS

DS�216/15�Kjçp�av�tomt�81/13�22.10.2014�00:00:00�Cecilie�Skotnes�og�Arne

Fagerbakke

DS�217/15�Avvising�av�klage�27.08.2014�00:00:00�Advokat�Dagfinn�Tynes

DS�218/15�Sçknad�om�utvida�skjenketid�-�Makrellfestival�2014�05.09.2014

00:00:00�Restaurant�Fosnavåg�Brygge

DS�219/15�Sçknad�om�serverings-�og�skjenkelçyve�-�Rainbow�Hotels�AS�(Thon

hotel�Fosnavåg)�19.09.2014�00:00:00�Rainbow�hotels�AS

DS�220/15�Gnr�37�Bnr�374�Frådeling�av�tilleggsareal�til�gnr�37�bnr�258

25.09.2014�00:00:00�Gerh.�Voldnes�AS

DS�221/15�Kjçp�av�bustadtomt�45/163�i�Dragsund�22.10.2014�00:00:00

Tçmrer�Prosjekt�AS

DS�222/15�Endring�styrar�for�servering-�og�skjenkelçyve�-�Christineborg

27.03.2015�00:00:00�Christineborg�Gjesthus

DS�223/15�Avvising�av�klage�19.05.2015�00:00:00�Fylkesmannen�i�Mçre�og

Romsdal
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	DS 192/15 Gnr  37 Bnr 139 og 119  Frådeling av areal til offentleg formål 04.06.2015 00:00:00 Herøy kommune

	DS 193/15 Per Svenning Madsen - 26/100 - Overbygg veranda/garasje 29.05.2015 00:00:00 Per Svenning Madsen
	DS 194/15 Kirsti Myklebusthaug og Lene Solemsaunet - 12/157 - Igangsettingsløyve ny einebustad 18.05.2015 00:00:00 Tema Vest as
	DS 195/15 Ferdigattest - 37/237 - tilbygg/skråtak 29.05.2015 00:00:00 Dagfinn Nilsen
	DS 196/15 Ferdigattest - 34/50 - bod 29.05.2015 00:00:00 Saad Abdul Amir Khalil
	DS 197/15 Mellombels bruksløyve - 60/32 08.05.2015 00:00:00 Ørsta Byggservice as
	DS 198/15 Mellombels bruksløyve - 28/5 - seksjon nr 1 20.05.2015 00:00:00 Enerbygg Bolig as
	DS 199/15 Trond Vegard Myrvågnes - 28/1 - Altan 29.05.2015 00:00:00 Trond Vegard Myrvågnes
	DS 200/15 Herøy kommune 37/394 - Endring av tidlegare løyve 29.05.2015 00:00:00 Per Mulvik AS
	DS 201/15 Knut Peter Sævik og Maria Isabell Abeltun  26/235 - Løyve til oppføring av bustadhus 22.05.2015 00:00:00 Sunnmørshus AS
	DS 202/15 Roy Endre Håvik 44/69 - Løyve til oppføring av garasje med bod 05.06.2015 00:00:00 Roy Endre Håvik
	DS 203/15 Malinn Birgitte Sandhaug  36/17 - Igangsetjingsløyve for riving og grunnarbeid 26.05.2015 00:00:00 Hedalm Anebyhus AS
	DS 204/15 Boguslaw Lopuszynski 34/401 - Løyve til oppføring av nytt tak 05.06.2015 00:00:00 Boguslaw Lopuszynski
	DS 205/15 Skjenkebevilling - søknad om bevilling for én bestemt anledning - Fosnavåg Rock 2015 08.06.2015 00:00:00 Ufordelt/sendt tilbake til arkiv m.fl.
	DS 206/15 Gnr 37 Bnr 257 - Deling grunneigedom til offentleg formål 10.06.2015 00:00:00 Stine Goksør
	DS 207/15 Vidar Nerland - 4/333 - Einebustad 08.06.2015 00:00:00 Tema Vest as
	DS 208/15 Skjenkebevilling - søknad om bevilling for én bestemt anledning (lukket arrangement) 11.06.2015 00:00:00 STIFTINGA HERØYSPELET
	DS 209/15 Herøy kommune - 45/47 - Midlertidig garasje 10.06.2015 00:00:00 Meisterbygg Møre as
	DS 210/15 Bygg & System Eigedom AS 23/29 - Løyve til bruksendring fra lager til kantine 08.06.2015 00:00:00 Bygg & System Eigedom
	DS 211/15 Rose-Marie Kvalsund og Jan Erik Myrseth  29/349 - Igangsetjingsløyve for sanitærinstallasjon samt tømrerarbeid og ventilasjonsarbeid 08.06.2015 00:00:00 BYGGENHEIM AS
	DS 212/15 Gnr 83 Bnr 4 Herøy kommune - Deling av grunneigedom 10.06.2015 00:00:00 Herøy kommune
	DS 213/15 Ferdigattest - 60/45 og 376 09.06.2015 00:00:00 Rambøll Norge as avd Ålesund
	DS 214/15 Vidar Myklebust - 36/79 - Garasje 18.05.2015 00:00:00 Bølandet Byggv/Erling Sæter
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	Møteinnkalling LU 10.06.15
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	Delegerte saker frå avdelingane
	DS 215/15 Søknad om serveringsløyve - Sunnmørsbadet Fosnavåg AS 12.03.2015 00:00:00 Sunnmørsbadet Fosnavåg AS

	DS 216/15 Kjøp av tomt 81/13 22.10.2014 00:00:00 Cecilie Skotnes og Arne Fagerbakke
	DS 217/15 Avvising av klage 27.08.2014 00:00:00 Advokat Dagfinn Tynes
	DS 218/15 Søknad om utvida skjenketid - Makrellfestival 2014 05.09.2014 00:00:00 Restaurant Fosnavåg Brygge
	DS 219/15 Søknad om serverings- og skjenkeløyve - Rainbow Hotels AS (Thon hotel Fosnavåg) 19.09.2014 00:00:00 Rainbow hotels AS
	DS 220/15 Gnr 37 Bnr 374 Frådeling av tilleggsareal til gnr 37 bnr 258 25.09.2014 00:00:00 Gerh. Voldnes AS
	DS 221/15 Kjøp av bustadtomt 45/163 i Dragsund 22.10.2014 00:00:00 Tømrer Prosjekt AS
	DS 222/15 Endring styrar for servering- og skjenkeløyve - Christineborg 27.03.2015 00:00:00 Christineborg Gjesthus
	DS 223/15 Avvising av klage 19.05.2015 00:00:00 Fylkesmannen i Møre og Romsdal

